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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

شماره 

250 در بستر فضای مجازی کتابخانه  عمومی 
شهدای لواسانات صورت گرفت؛

معرفی کتاب 
»رفیق خوشبخت ما« 
روایتی از حاج قاسم

عناوینخبرها

فولاد مبارکه حمایت خوبی از پوشش 
تلویزیونی ورزش استان دارد

9

برای عرضه املاک در بورس 
کالا برنامه داریم

13

اولتیماتوم یک ماهه برای قطع خدمت 
pos 2/5 میلیون دستگاه

10

رفع مشکلات بودجه ای 
کتابخانه های عمومی

 در اولویت های مجلس

14

چگونگی تایید صلاحیت و عزل 
مدیران ارشد بانکی

11

قدردانی رئیس کل بانک مرکزی از 
حضور پررنگ  گروه فولاد مبارکه در 

جنگ تمام عیار اقتصادی

15

بازگشت مدافعان حرم به  وطن
12

مردم از ابتکارات ناجا در 
 برخورد با منکرات استقبال 

می کنند

2

اتصال اولین آزادراه به 
»بورس« با ضمانت بانک مسکن

6

حسابرسی را از دیوان محاسبات آغاز می کنیم
3

حمایت های مالیاتی از کسب وکارها 
در دوران شیوع کرونا

7

صنعت کشور نیازمند تصمیمات 
سخت و سریع است

4

تولید صنعت نفت در شرایط 
کرونا لحظه ای متوقف نشد

8

 تولید تبلت دانش آموزی 
در کشور

5

علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد در نشست 
مجازی بزرگداشــت روز »عصای سفید« با 
اشــاره به محدودیت های ایجاد شــده برای 
دستگاه های متولی تولید محصولات فرهنگی 
ویژه نابینایان طی سال های اخیر، با اشاره به 
ورود نهاد به این حوزه و دســتاوردهای ایجاد 
شده در این مدت، بر ادامه تولید کتاب بریل و 
گویا از سوی نهاد کتابخانه های عمومی کشور 

تاکید کرد.
بــه گــزارش  اعتبار بــه نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانی نهاد کتابخانه هــای عمومی 
کشور، نشست مجازی بزرگداشت روز »عصای 
سفید«  با حضور علیرضا مختارپور، دبیرکل 
نهــاد کتابخانه های عمومی کشــور، مهدی 
رمضانی، معاون توسعه کتابخانه های و ترویج 
کتابخوانی نهاد و جمعی از کتابداران بخش 
نابینایان کتابخانه های عمومی سراسر کشور 

برگزار شد.
علیرضا مختارپور در این نشست مجازی 
ضمن تبریک فرارسیدن روز عصای سفید در 
ســخنانی گفت: انصافا طی سال های اخیر 
تلاش های بسیاری از سوی همکاران من در 
معاونت توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 
نهاد و سایر همکاران در استان ها صورت گرفته 
که تسهیلگر فعالیت حوزه نابینایان بوده است 
و هــر زمانی که در نهاد امکانات و شــرایطی 
فراهم می شــود، در طرح هــا و برنامه های 
مختلف نهاد، حــوزه نابینایــان در اولویت 

اقدامات قرار می گیرد.
وی افزود: در مراسمی که در سال ۱۳۹۵ 
به مناســبت روز عصای ســفید برگزار شد 
صحبت هایی کردیم و برخی اقدامات از همان 
روز آغاز شد. در آن سال  این موضوع مطرح شد 
که با توجه به اینکه از فعالیت دستگاه های دیگر 
کشــور اعم از دستگاه های دولتی، عمومی و 
خصوصــی برای آمــاده ســازی منابع ویژه 
نابینایان عزیز کاهش پیدا کرده، نهاد این کار 
را برعهــده بگیرد تا زمانی کــه این تکافو در 
دســتگاه های دیگر به وجود بیاید. بر اساس 
آمارهای موجود در این مدت اقدامات خوبی 
در نهاد برای نابینایان عزیز هم از نظر تجهیزات 
و هم از نظر تولید کتاب های بریل و گویاسازی 

انجام شده که ادامه خواهد داشت.

دبیــرکل نهاد دربــاره فعالیت های اخیر 
کتابداران نابینای کتابخانه های عمومی گفت: 
کشور ما نیز مانند سایر کشورهای جهان به 
دلیل شــیوع بیماری کرونا با محدودیت ها 
خاصــی در تمام بخش  ها روبه رو شــده، اما 
کتابداران ما در همین ایام در کتابخانه ها، در 
فضای مجازی و خدمــات ویژه ارائه خدمات 
فرهنگی و اجتماعی بسیار فعال بوده اند. من 
بیش از ۱۲۰۰صفحه مجازی کتابخانه های 
کشور را دنبال می کنم و در جریان فعالیت های 
آنها هستم و از همین جا از فعالیت های همه 
کتابداران این کتابخانه ها تشکر می کنم. نهاد 
در تلاش است تا جایی که امکان دارد نیازهای 
موجود در حوزه نابینایان فراهم شود تا بخش 
فعال تری نسبت به سال گذشته داشته باشیم.

 
لزوم مشارکت فعال کتابداران نابینا در سایر 

فعالیت های کتابخانه های عمومی
در این مراسم همچنین مهدی رمضانی، 
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 
نهاد نیز با اشاره به فعالیت های کتابداران نابینا 
در کتابخانه های عمومی گفت: کتابداران نابینا 
در یــک کتابخانه عمومی، جدای از ســایر 
کتابداران فعال در این مراکز نیســتند. شما 
عزیزان ثابت کردید که در بسیاری از عرصه ها 
بیش از کتابدارانی که از نعمت بینایی برخوردار 
هســتند بــا اشــتیاق تر و پرتلاش تر حاضر 
می شوید و مشارکت می کنید. حضور شما باید 
در تمام بخش های کتابخانه جاری باشد و شما 
باید در کنار ســایر کتابــداران و بخش های 
کتابخانه حاضر باشید و امور کتابخانه را پیش 

ببرید.
وی بــا اشــاره بــه بازدیدهای خــود از 

کتابخانه هــای عمومی گفــت: بعضا در این 
بازدیدها دیده شــده که به صورت ناخودآگاه 
یک جداشــدگی بین بخش نابینایان از سایر 
بخش های کتابخانه ایجاد شده است که مغایر 
سیاست ها و نگاه کلان به کتابخانه های عمومی 
است، ما معتقدیم مشارکت و همکاری همه 
عزیزان کتابدار می تواند منجر به پیشبرد بهتر 
امور کتابخانه ها شود. بر این اساس مشارکت 
در سایر فعالیت ها مانند کلاس های مختلف 
آموزشی، مشارکت در مجامع مختلف مانند 
مجامع ادبی نهاد و غیره، از توقعات و انتظارات 

ما از کتابداران عزیز نابینا است.
رمضانی با اشــاره به شــکل گیری فضای 
همدلی و همکاری میان کتابداران نابینا و سایر 
کتابــداران کتابخانه هــای عمومــی گفت: 
خوشبختانه امروز ســرانه حضور و اشتغال 
نابینایان در کتابخانه ها به نســبت ســرانه 
نابینایان کشــور در وضعیت خوبی قرار دارد. 
توقع ما این است که دوستان تلاش کنند تا از 
این ظرفیت ایجاد شده نهایت بهره وری انجام 
شود. حتما همت شما موجب خواهد شد که 
همه نابینایانی که در محدوده خدمتی شما 
قرار دارند بتوانند از خدمات موثر شما بهره مند 
شــوند. همچنین تلاش کنید بــا رایزنی با 
مقامات استانی و شهرستانی این فضا شکل 
بگیرد و خدمت رسانی شما در محل خدمت 

به صورت حداکثری باشد.
 وی در ادامه با اشــاره بــه پیگیری های 
مجدانه دبیرکل نهاد از حوزه نابینایان، ارتباط 
بدنه مدیریتی نهاد با کتابداران نابینا را ارتباطی 

نزدیک عنوان کرد.
ادامه این نشســت مجازی به ارائه نکات و 
مطالب کتابداران نابینا از استان های مختلف 
کشــور اختصاص داشــت که لزوم تکمیل 
خدمات وبســایت نابینایان، دسترس پذیر 
کردن سامانه ها برای نابینایان، اختصاص هارد 
و فضاهای ذخیره ســاز، ارتباط و همکاری با 
بهزیستی برای شناسایی و جذب حداکثری 
اعضای نابینــا، در اختیار داشــتن اینترنت 
مستقل پرسرعت، ایجاد ساز و کار تولید کتاب 
گویا در کتابخانه و تبدیل وضعیت کتابداران 
نابینا از مهم ترین موضوعات مطرح شــده در 

این نشست بود.

نماینــدۀ مــردم شــریف فریـــــدن، 
فریـــدون شــــهر، چادگان و بوییــــن 
میاندشت در مجلس شورای اسلامی به همراه 
حجت الاسلام و المسلمین اسماعیل سیاوشی 
امام جمعۀ  شهر    داران   و جمعی از مسئولین 
این شهرستان ضمن بازدید از خطوط تولید 
فــولاد مبارکه با مهنــدس عظیمیان دیدار 

کردند.
حسین محمد صالحی در اظهارات خود، 
ضمن تسلیت ایام اربعین حسینی و قدردانی 
از مدیریت و کارکنان این شــرکت به جهت 
حضور جدی در عرصۀ تولید و اقتصاد کشور، 
فولاد مبارکه را سرمایۀ ملی و موجب افتخار 

کشور برشمرد.
وی جایگاه فولاد مبارکه را در صنعت فولاد 
و چرخۀ اقتصاد کشــور استراتژیک خواند و 
افزود: این شرکت به خوبی توانسته است نیاز 
صنایع پایین دست به انواع ورق های فولادی 
را تأمین کند؛ ازاین رو بنده و دیگر همکارانم 
در مجلس شــورای اسلامی با توجه به نقش 
حســاس و تأثیرگذار این شــرکت در رشد 
اقتصادی و به گردش درآمدن چرخ تولید و 
اشتغال در کشور، وظیفۀ خود می دانیم که از 

آن به عنوان سرمایۀ ملی حمایت کنیم.
وی تأکید کرد: دیدگاه ما این اســت که 
فــولاد مبارکه منحصر به اســتان اصفهان 
نیست، بلکه این مجموعه در حال حاضر در 
حال ارائۀ خدمت به کل کشــور و مایۀ خیر و 

برکت است.
وی خاطرنشان کرد: در این راستا از هیچ 
اقدام قانونی برای تأمین نیازهای این شرکت 
ازجمله تأمین مــواد اولیه فروگذار نخواهیم 

کرد.
محمد صالحی در بخش دیگری از سخنان 
خود اقدامات فولاد مبارکه در زمینۀ استفادۀ 
بهینــه از منابع آبی و ســرمایه گذاری های 
صورت گرفتــه در این حوزه را نشــانۀ نگاه 
بلندمدت و ذکاوت مدیریت این شــرکت در 
طول سالیان گذشته دانست و ابراز امیدواری 
کرد با رشــد و پیشرفت فولاد مبارکه شاهد 

توسعۀ هر چه بیشتر ایران اسلامی باشیم.
در جریــان ایــن بازدیــد همچنیــن 

حجت الاسلام والمسلمین اسماعیل سیاوشی 
امام جمعۀ شــهر    داران نیز ضمن تشــکر از 
مدیریت فولاد مبارکه، تصریح کرد: در خلال 
بازدید امروز پاسخ بسیاری از سؤالاتی که در 
حوزه های مختلف، ازجمله میزان برداشت آب 
فولاد مبارکه از زاینده رود، به دفعات از جانب 
برخی افراد مطرح می شود، برای ما روشن شد 
و از این حیث این بازدید بسیار ارزشمند بود.

وی در همین خصوص گفت: اینکه فولاد 
مبارکه علی رغم افزایش سه برابری تولید تنها 
یــک درصــد از آب زاینده رود را برداشــت 
می کند، بســیار قابل توجه و اقدامی مثبت و 

ارزشمند است.
وی حمایت هرچه بیشتر از فولاد مبارکه 
را ضروری دانســت و گفت: شایســته است 
مســئولین مربوطه این شرکت را در تأمین 
سنگ آهن و سایر موارد اساسی یاری کنند تا 
به موقع بتواند نیازهای خود را برطرف سازد و 
همچنان به کار و تولید اقتصادی خود ادامه 

دهد.
مدیرعامل فولاد مبارکه: سهامداران فولاد 
با خیالی آسوده سهام این شرکت را در سبد 

خود قرار می دهند
به گزارش خبرنگار فولاد، در جریان این 
بازدید حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد 
مبارکه، با ارائۀ گزارش از دستاوردهای فولاد 
مبارکه و نقش و جایگاه این شرکت در چرخۀ 
صنعــت و ارزآوری کشــور بــر توســعۀ 

همکاری های متقابل تأکید کرد.
مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه 
گروه فولاد مبارکه در حــال حاضر با تولید 
۱۰.۲ میلیون تن فولاد، بخش قابل توجهی از 
ورق موردنیاز صنایع نفت وگاز، انتقال آب و 
سیالات، خودروسازان، تولیدکنندگان لوازم 
خانگی و صنعت ساختمان را تأمین می کند، 
گفت: وجود زنجیرۀ کامــل تولید در فولاد 

مبارکه از مهم ترین مزیت های این شــرکت 
است.

وی در ادامه از ثبات سهام فولاد مبارکه در 
بازار بورس کشور به عنوان یکی دیگر از برکات 
این شــرکت یاد و خاطرنشــان کرد: در اثر 
عملکرد خوب همکاران پرتلاش شــرکت، 
امروز در بازار بورس اوراق بهادار، بســیاری از 
سهام داران با خیالی آسوده سهام این شرکت 

را در سبد سهام خود قرار می دهند.
عظیمیان با بیان اینکه در سال ۱۳۹۲ به 
میزان ۵ میلیون تن انواع ورق های فولادی به 
کشــور وارد می شــد، تصریح کــرد: در اثر 
برنامه ریزی های بلندمدت مدیریت و تلاش 
کارکنان شرکت این میزان به ۵۰۰ هزار تن 
در ســال ۹8 کاهــش یافته و همــکاران ما 
توانستند بخش عمده ای از نیاز کشور را تأمین 

کنند.
وی با اشاره به بدقولی پیمانکاران خارجی 
در اجــرای پروژه های بــزرگ ملی از جمله 
پروژه های نفت و گاز از جمله پروژۀ انتقال نفت 
از بندر گوره به جاســک گفت: فولاد مبارکه 
فولاد خام موردنیاز تولید ورق لوله های این 
پــروژه را بر عهده گرفت و دولت را در اجرای 
این پروژه عظیم یاری کرد. اگرچه تولید این 
محصول اســتراتژیک برای شرکت حاشیۀ 
سود زیادی در برنداشــت، اما فولاد مبارکه 
تلاش کرده تا با ورود به چنین عرصه هایی به 

رسالت ملی خود به خوبی عمل کند.
مدیرعامل فولاد مبارکه در بخش دیگری 
از ســخنان خــود، از تولید انــواع ورق های 
موردنیاز در صنایع لوازم خانگی و خودروسازی 
به عنوان دستاوردهای دیگر این شرکت طی 
ســالیان اخیر یاد و اضافه کــرد: با تولید این 
ورق ها از واردات بی نیاز شــده ایم و سالانه به 
میزان قابل توجهــی از خروج ارز جلوگیری 

می شود.
وی در خاتمــه، تعهد فــولاد مبارکه به 
مســئولیت های اجتماعی خــود را یکی از 
رسالت های اصلی شــرکت دانست و اظهار 
امیدواری کرد این شــرکت همچنان برای 
منطقه، استان و کشور مایۀ عزت و سربلندی 

و موجب خیروبرکت باشد.

با حضور دبیرکل نهاد و کتابداران بخش نابینایان کتابخانه های عمومی؛

نشست مجازی بزرگداشت روز »عصای سفید« برگزار شد

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

ماه ربیع الاول، ربیع حیات، زندگی است

نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
از فولاد مبارکه به عنوان سرمایۀ ملی حمایت می کنند

سرمقاله
راهکار جذب نقدینگی چگونه؟!

با رعایت فاصله اجتماعی ، ماسک زدن ، شستشوی مرتب 
دستها به کادر درمانی و خودمان خدمت کنیم.

بارها در مقالات متفاوت  تذکرات و فرامین رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در ارتباط با کنترل نقدینگی و راهکار آن در جهت اجرای 
عملی اقتصاد مقاومتی، رونق تولید ، اقدامات اساسی با نگاه و نگرش 
واقعی به جهش تولید در سالجاری ، مشکلات اقتصادی به خصوص 
گرانی و نقدینگی زیاد افسار گسیخته در جامعه و اجرای طرح جامع 
مالیاتی، برخورد با فرارهای کلان مالیاتی که برنامه های دولت های 
مختلف بعد از انقلاب اسلامی  پرونده ویژه ای در هر دهه برای آنها 
تـرسیم شد اما برای رفع آنها قرار است تصمیمات اصولی اتخاذ 
شود زیرا  ادامه این  وضع اقتصاد  کشور را با خطرات جدی روبه رو 
کرده و در صورتی که فکری برای آن نشود، اقتصاد را به سراشیبی 
خواهد کشاند. مقامات عالی نظام در این ایام، ترمز بریدن قیمت ها 
برای نقدینگی در بازار و اشارات متولیان بانک مرکزی به مسائل 
اقتصادی که در حال حاضر نقدینگی زیادی در جامعه وجود دارد 

و این یک خطر جدی بر اقتصاد کشور است.
ادامه در صفحه 4

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر
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هفته نامه اقتصادی ایران

رئیس جمهور گفت: با تشدید نظارت  ها به دنبال مقابله 
با نوسانات قیمتی هستیم که غالبا با ایجاد جو روانی کاذب 

از سوی برخی سودجویان رقم می  خورد.
  به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست 
جمهــوری، آقای روحانی  در یکصد و هفتاد و چهارمین 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، حمایت از معیشت 
خانوار را از بزرگترین دغدغه  های کنونی دولت دانست و 
گفت: برنامه  های دولت در حوزه معیشت مردم و اقتصاد 
خانوار ایجاد ثبات و توازن منطقی در قیمت کالاهاست.

رئیس جمهور همچنین با اشاره به برنامه  های دولت برای 
مقابله با جنگ اقتصادی آمریکا، افزود: اگر چه تحریم  های 
غیرانسانی و غیرقانونی آمریکا موجب کاهش درآمد های 
ارزی کشور شده است و درآمد های ارزی کشور در سال 
۹۹، قابل قیاس با درآمد های ارزی کشــور در اوایل دهه 
۹۰ نیســت، اما با گذشت بیش از ۲.۵ سال از این تحریم 
 ها، دولت با برنامه  ریزی  هایی که انجام داده، مانع از تحقق 

هدف شوم آمریکا یعنی فروپاشی کشور شده است.
آقای روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ آرامش سیاسی و 
لزوم انسجام در کشور، اظهار داشت: از جمله محور هایی 
که دشمنان این مرز و بوم در کنار جنگ پرفشار و سخت 
اقتصادی روی آن به عنوان مقوم تحریم ها سرمایه  گذاری 

ویژه کرده  اند، منازعات و اختلافات داخلی است.
رئیس جمهور با اشاره به ضرورت هوشیاری در برابر توطئه 
دشمنان تصریح کرد: از همه مسئولان، فعالان، دلسوزان 
نظام و کشور دعوت می  کنم که با حفظ آرامش و عقلانیت 
سیاسی مانع از اختلافات و منازعات شوند و اجازه ندهند، 
برخی افراد معدود با انگیزه  های گروهی، جناحی، مقطعی 
و زودگذر سیاســی زمینه  ســاز تحقق آرزو های شوم 

بدخواهان این سرزمین شوند.
دولت بخش خصوصی را موتور محرک اقتصاد می  داند

آقای روحانی در ادامه با بیان اینکه دولت بخش خصوصی 
را موتور محرک اقتصاد کشــور می  داند، اظهار داشت: 
حمایت  های همــه  جانبه از افزایش نقش این بخش در 
اقتصاد و واگذاری میدان تولید و صادرات، به  ویژه شرکت 
 هــای دانش  بنیــان، جایگاه مهمی در سیاســت  های 

اقتصادی دولت خواهد داشت.
در این جلســه رئیس کل بانک مرکزی، گزارشی از روند 
تحولات در بازار بین بانکی و عملیات بازار باز توسط بانک 

مرکزی ارائه نمود.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه سیاستگذاری پولی در دهه 
 های گذشــته با بی  ثباتی همراه بوده است، تصریح کرد: 
اقدام بانک مرکزی تدبیری به  موقع و مهم برای مدیریت 
نرخ سود با تکیه بر سازوکار بازار است و نه بر پایه روش  های 
دستوری که ثبات بازار را بر هم می زند ،  بانک مرکزی برای 
هدایت نرخ ســود بین بانکی از ابزار های قانونی و بازار باز 
اســتفاده کند. عملیات بازار باز، حرکتی مفید برای به 
جریان انداختن اوراق دولتی و نقدینگی و تدبیری مهم 
برای ترغیب مشــارکت مردم و پویایی آن هــا در بازار 

محسوب می  شود.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه این راهبرد باید کماکان با 
قوت بیشتر ادامه یابد، گفت: بانک مرکزی باید از طریق 
تسهیل گری پولی و اعتباری، در تعامل با وزارت اقتصادی 
و دارایی آسیب  های وارده به اقتصاد را مهار و تعدیل کند. 
در این زمینه، بایستی، گزارش  های منظم از روند عملیات 

بازار باز و دستاورد های آن به اطلاع عموم برسد.
آقای روحانی عملکرد دولت در ایفای تعهدات ابزار های 
مالی اســلامی را تاکنون قابل اتکا دانست و اضافه کرد: 
بخش خصوصی در عرضه اوراق مالی اسلامی جدید طی 
دهه اخیر همواره در بازار ســرمایه حضور داشته است و 
چنانچه خواهان حضور دائم بخش خصوصی و دولت در 
بازار سرمایه هســتیم، ابزارسازی های نوین برای تأمین 

مالی آن ها استفاده شود.
وی با بیان اینکه در عرصه بازار انتشار و عرضه اوراق مالی 
اسلامی هنوز پتانسیل های زیادی برای استفاده وجود 
دارد، اظهار داشــت: با اســتفاده از این فرصت  ها فصل 
جدیدی از تأمین مالی بازارمحور باز می  شود ،  دولت در 
راستای چابک  سازی، اجرای سیاست  های کلی اصل ۴۴ 
قانون اساســی و حمایت از بازار سرمایه به  ویژه هدایت 
نقدینگی به سوی اشتغال  مولد، مردم  محور کردن اقتصاد 
و شفاف  ســازی فعالیت  هــای اقتصادی عرضه ســهام 
شرکت  های دولتی در بازار سرمایه را به  جد در دستور کار 
قرار داده که بدون تردید تــا پایان دولت دوازدهم ادامه 

خواهد یافت.

سخنرانی سال ۱۳۶۵ آیت الله خامنه ای خبـــــر

امروز انقلاب ما و حرکتِ عمومیِ ملّتِ عزیزِ ما 
در ادامه ی خطّ پیغمبر است

تلاش دولت 
برای مقابله با نوسانات قیمتی

خبـــــر

بیانــات تحلیلی حضــرت آیت الله 
خامنه ای در سال ۱۳۶۵ درباره ی زندگی 
پیامبر اعظم )صلّی الله علیه وآله( از سوی 
KHAMENEI. پایگاه اطلاع رسانی

IR منتشر شد. این سخنرانی در شب ۲8 
صفر سال ۱۴۰۷ قمری، مصادف با سالروز 
رحلــت پیامبــر )صلّی الله علیه وآله( و 
شــهادت امام حســن )علیه السّلام( در 
مراسمی در کانون توحید ایراد شده است؛ 
کانون توحید پایگاه ابتدایی فعالیت حزب 

جمهوری اسلامی در تهران بوده است.
حضرت آیــت الله خامنه ای در این 
ســخنرانی، خط مســتمر در ســیره 
پیامبر)صلّی الله علیه وآله( را عنصر مبارزه 
معرفی میکننــد و میفرمایند: »آنچه در 
زندگی اجتماعی پیغمبر و در شخصیّت 

آن حضرت به  عنــوان یک رهبر از اوّل تا 
آخر ادامه دارد، مبارزه است.«

ایشان در ادامه با برشمردن وقایعی 
از زندگی رسول خدا)صلّی الله علیه وآله(، 
خط جهاد فکری، سیاسی و نظامی را در 

این حوادث تبیین میکنند.
حضرت آیت الله خامنــه ای، انقلاب 
اســلامی ایران را در اســتمرار خط مبارزه 
پیغمبر)صلّی الله علیه وآله( معرفی کرده و 
میفرمایند: »امروز انقلاب ما و حرکتِ عمومیِ 

ملّتِ عزیزِ ما در ادامه ی خطّ پیغمبر است، 
یک بعثت دوباره ای اســت که اسلام پیدا 
کرده... امروز پیغمبر نیست امّا تعالیم پیغمبر، 
قرآن پیغمبر، معارف پیغمبر در اختیار ما 
است و رهبری ای از همان سبک و همان نوع، 

در اختیار ما و هادی و رهنمای ما است.«
ایشان در بخشی دیگر از بیاناتشان، 
عاطفه و مهربانی بــا همه مردم در عین 
خشــونت با دشــمنان متجــاوز را دو 
خصوصیت مهم پیامبر)صلّی الله علیه وآله( 
قلمداد کرده و نمونه هایی از این محبتهای 

رسول گرامی اسلام را بیان میکنند.
در پایان این ســخنرانی، حضرت 
آیــت الله خامنــه ای بــه تعــدادی از 
پرسش های شرکت کنندگان در مراسم 

پاسخ گفتند.

رئیس دستگاه قضا بابیان اینکه قدرت 
از آن مردم متدین است،گفت: مردم داری 
و مردم بــاوری از مولفه های مهم اقتدار 

است.
 به گزارش اعتبار به نقل ازروابط عمومی 
قوه قضائیه ؛ حجت الاسلام والمسلمین 
رئیسی، طی سخنانی در صبحگاه مشترک 
ستاد فرماندهی ناجا، با بیان اینکه نیروی 
انتظامی ما باید نیرویی مهربان، با تدبیر و 
مقتدر جلوه کند، اظهار داشــت: تمامی 
عزیزان در نیروی اننظامی و در جای جای 
کشــور برای حفظ نظم و امنیت تلاش 
می کنند و مجاهدانــه نمی گذارند افراد 
قانون شکن، هنجارشکن و شرور، امنیت 
مردم را به مخاطره بیندازند لذا صمیمانه از 
ایشان در این حوزه ها تقدیر می کنم ، اولین 
مؤلفه اقتدار جامعه و نیروی مقتدر، دین 
مداری و ایمان به خداست؛ آنچه به انسان 
قدرت می بخشــد، ذات مقدس کبریایی 
اســت. قــدرت و توانایی از آن اوســت، 
انســان های مومن به خدا و کســانی که 
دین مدارنــد، به اعتبار ارتبــاط با قدرت 

لایزال الهی، قدرتمند هستند.
وی با بیان اینکه دومین مولفه اقتدار، 
توجه به مــردم، مردم داری و مردم باوری 
اســت، تصریح کرد: بدانید که قدرت در 
جامعه ما از آن مردم متدین اســت؛ آنچه 
دشمن را از هرگونه اقدامی علیه مردم ما و 
از هرگونه حمله و تعرضی بازداشته است، 
عبارت است از مهمترین مولفه های قدرت 
که مردم متدین هستند ، اتصال با مردم و 
مردم متدین در صحنه حماســه آفرین، 
اقتدار می آفریند که این مهم نیز دومین 
نکته ای اســت که در اقتدار آفرینی نقش 
دارد و ارتباط صمیمانه و خدمتگزاری برای 
مردم و باور داشتن مردم متدین در صحنه، 

اقتدارآفرین است.

روحیه انقلابی و خطرپذیری عامل مهم 
اقتدار

او روحیــه انقلابــی و خطرپذیری را 
ســومین نکته اقتدار دانست و ادامه داد: 
نیــروی با اعتقاد به خدا و برای خدمت به 
مردم، آمادگی خطر پذیری دارد و خود را 
در همه جا ســپر قرار می دهد تا به مردم 
لطمه ای وارد نشود و امنیت مردم در خطر 
قرار نگیرد که این خطر پذیری جانفشانی 

و ایثار، اقتدار می آفریند.
وی خطاب به جوانان برومندی که امروز 
در نیرو های مسلح، در بین مردم عزیز و در 
نیروی انتظامی ما آماده خطر پذیری و جان 
فشانی هستند؛ افزود: اول ربیع الاول روزی 
است که یادآور جان فشانی امیرالمومنین 
)ع( در بســتر پیامبر است؛ این روز بسیار 
مبارک بوده و روزی است که جلوه یک ایثار 
بــزرگ و جان فشــانی مانــدگار به نام 
امیرالمومنین )ع( ثبت شده است که برای 
حفظ جان پیامبر جان جانان عالم هستی، 
جان خود را در خطر می اندازد ،  این روحیه 
همان روحیه انقلابی اســت که همواره 
فرماندهی معظم کل قوا از همه نیرو ها و از 
همه دســت اندرکاران در کشور مطالبه 
دارند که باید نیروی انتظامی، قوه قضاییه، 
مجلس، دولت و همه بخش های در کشور 
بایــد انقلابی بیاندیشــند و عمل کنند ،  
روحیه انقلابــی یعنی روحیه ای که هیچ 
مانعی را برای انجام وظیفه و ایجاد امنیت 
در جامعه، ایجاد رفــاه اجتماعی، ایجاد 
اجرای عدالــت در جامعه به رســمیت 

نشناسد.
اهمیت زمان شناسی در اجرای 

ماموریت ها
وی  در ادامه با اشاره به جریان توابین در 
زمان پس از قیام عاشورا، خاطرنشان کرد: 
جریان توابین جریان مهمی در تاریخ است 

و درس های بسیاری دارد و درس مهم آن 
زمان شناس بودن است.

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه تفاوت 
بین عاشوراییان و توابین در همین نکته 
است، گفت: برای نیرو های مسلح ما به ویژه 
نیروی انتظامی زمان شناسی مهم است و 
در زمان خود اقــدام مدبرانه باید صورت 
گیرد ، برای یک قاضی، مدیر و نیرو هم امر 
زمان شناسی بسیار اهمیت دارد و یکی از 
مولفه های اقتدار بــرای مردم و نیرو های 
مسلح وجود رهبر معظم انقلاب است که 
امروز عمود این خیمه است و این جایگاهی 
اســت که ایشــان با رهنمود های خود 

نیرو های در صحنه را هدایت می کنند.
تمایز اقتدار از خشونت

وی با بیان اینکه اقتدار با اعمال خشونت 
تفاوت دارد، گفت: امروز پلیس در برخی 
نقاط جهان مورد نفرت مردم اســت و در 
آمریکا پلیس منفور است؛ چون خشونت 

را در میان معترضان پیشه کرده است.
او  با تاکید بر اینکه بین مقتدر بودن و 
اعمال خشونت فرق است، بیان کرد: اعمال 
خشــونت با نشــان دادن قدرت سلاح و 
جایگاه، بر مردمی که امروز در میدان در 
آمریکا و اروپا عدالت خواهی می کنند و زانو 
را بر گلوی آن ها قرار دادن و صدای آن ها 

را خفه کردن، اقتدار نیست.
 وی با بیان اینکه اقتدار در پلیس مردمی 
جلوه گر اســت، حمایت از مردم و حفظ 
امنیت آن ها را از شاخصه های پلیس مقتدر 

دانست و خطاب به نیروی انتظامی عنوان 
کرد: مقتدرانه در برابر سارقان حرفه ای، 
سارقان سابقه دار، قاچاقچیان مواد مخدر 
و قاچاق سازمان یافته و اشرار باید ایستاد 
،  کسانی که فضای مجازی را ناامن و امنیت 
اجتماعی و جامعه را مختل می کنند، باید 

شناسایی و برخورد صورت گیرد.
حجت الاســلام والمسلمین رئیسی 
قانون مــدار بودن برای نیروی انتظامی و 
همه نیرو ها را نکته مهم و محوری دانست 
و اذعان کرد: امروز عزیزان ما که کار انتظام 
بخشی در جاده ها و شهر ها را بر عهده دارند 
کار مهمی را انجام می دهند و باید با جدیت 
و قانونمندانه این موضوع پیگیری شود تا 
روز به روز شــاهد کاهش جان باختن هم 
وطنان در جاده ها و شــهر ها به دلیل بی 
نظمی ها باشیم ،  مرزبانان جانفشان بزرگوار 
ما شــبانه روز با چشــمان تیزبین از مرز 
نگهبانــی می کنند و امــروز برای همه 
مسئولان، مرزبانی فرهنگی، اقتصادی و 
اجتماعی ضرورت دارد تا با چشمی باز نفوذ 
و ناهنجاری هــا را رصد کنند و در مقابل 

قانون شکنان بایستند.
 دستگاه قضایی و همکاران ما در سراسر 
کشور حامی نیرو های در میدان و نیرو های 
انتظامی هستند که به صورت قانونمدار در 
میدان عمل می کنند و بازوی توانای قوه 
قضاییه هســتند و در تصمیم ســازی و 

تصمیم گیری بسیار تاثیرگذار است.
و باید از همه جانفشانی ها و ایثارگری ها 
و از خطرپذیری عزیزان در نیروی انتظامی 
صمیمانه تقدیر کنم و برای همه آن ها از 
خداوند متعال طلب مزید توفیق دارم تا ان 
شاءالله روز به روز جلوه نیروی انتظامی و 
نیرو های مسلح بیشتر شود و مردم عزیر 
پلیسی را با سه خصوصیت مهربانی، تدبیر 

و اقتدار در میدان ببینند.

به همت مســئول کتابخانه  عمومی 
شهدای لواسانات؛ کتاب »رفیق خوشبخت 
ما« روایتی از سلوک ســردار حاج قاسم 
سلیمانی، در بستر فضای مجازی کتابخانه 
برای اعضاء و علاقمندان معرفی شــد به 
گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی اســتان تهران؛ کتــاب »رفیق 
خوشبخت ما«، به همت اعظم احمدی، 
مسئول کتابخانه  عمومی شهدای لواسانات 
در بستر فضای مجازی کتابخانه به آدرس 
https://www.instagram.com/

lavasanat.lib/ برای اعضاء و علاقمندان 
معرفی شــد. اعظم احمــدی در ابتدای 
سخنانش گفت: »رفیق خوشبخت ما« در 

مورد بررســی شــخصیت جهــادی و 
خستگی ناپذیر شهید بزرگوار »سپهبد 
پاســدار حاج قاسم ســلیمانی« توسط 
انتشارات زائر رضوی تهیه شده و با همکاری 
مؤسسه چاپ و انتشــارات آستان قدس 
رضوی منتشر شده است. وی افزود: عنوان 
کتاب از فرمایشات رهبر معظم انقلاب در 
دیدار بــا مردم قم در تاریــخ ۱8 دی ۹8 
انتخاب شده است؛ آنجایی که مقام معظم 
رهبری می فرمایند: این بزرگوار )شهیدحاج 
قاسم سلیمانی(، این رفیق خوب و عزیز ما و 
شجاع ما و خوشبخت ما که رفت به ملکوت 
اعلی پیوست. مسئول کتابخانه  عمومی 
شهدای لواســانات در معرفی فصل های 

کتاب گفت: این اثر دارای فصول مختلفی 
است از جمله: مراحل سیر و سلوک عارفانه 
شهید حاج قاسم سلیمانی، وصیت نامه آن 
شهید بزرگوار، خاطراتی که یا خود شهید 
نقل کرده یا همرزمانش از این شهید بزرگوار 

نقل کرده اند و...
احمدی تصریح کرد: ضمناً بخشی از 
خاطرات این کتاب برای نخستین مرتبه 
منتشر می شــود. در این کتاب فناوری 
واقعیت افزوده و ویدئوهایی از مکتب حاج 
قاسم برای پرداختن به زوایای کمتر توجه 
شده شــهید در فضای مجازی بارگذاری 
شده، همچنین از فناوری QR گرافی برای 

جذابیت بیشتر اثر هم استفاده شده است.

بگومگو های سیاسی برای مردم نان و 
آب نمی شود

رئیس مجلس شورای اسلامی  گفت: حداقل کاری 
که امروز یک مسئول می تواند انجام دهد این است که در 
کنار مردم باشد و همه باید بدانند که بگومگو های سیاسی 

برای مردم نان و آب نخواهد شد.
بــه گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، آقای محمد 
باقــر قالیباف گفت : امیــدوارم این ماه پرخیر و برکت با 
اتفاقات خوب همراه باشد؛ در ماه های محرم و صفر ملت 
ما در سراسر کشــور شکوه و عظمت عزاداری و اشک بر 
مصائب خاندان کرامت را با رعایت کامل ضوابط بهداشتی 
لازم نشــان دادند، ان شــاء الله عزاداری ملت عزیز ایران 

مقبول درگاه حق قرار گیرد.
محرومیت گسترده مردم در جای جای استان سیستان 

و بلوچستان مشهود است
 او اظهارداشت : در هفته گذشته، اینجانب، رؤسای 
کمیسیون های عمران، کشاورزی و نماینده کمیسیون 
صنعت و معدن توفیق داشتیم چند روزی میهمان مردم 
مهربــان، صمیمی و نجیب سیســتان و بلوچســتان و 

نمایندگان پرتلاش و دلسوز آن دیار باشیم.
وی در ادامــه با بیان اینکه در جای جای اســتان 
سیستان و بلوچستان محرومیت گسترده مردم مشهود 
است، عنوان کرد: تاسف آورتر این است که این محرومیت 
با وجود منابع فراوان و بی نظیر که استان را تبدیل به گنجی 
پنهان کرده اســت اتفاق افتاده اســت؛ از مردم ولایی و 
خونگــرم به خصــوص نمایندگان خدوم سیســتان و 
بلوچستان صمیمانه تشکر می کنم و دست تک تک آن ها 

را به گرمی می فشارم.
مسأله امروز کشور گرانی های افسارگسیخته کالا های 

ضروری است
او  در ادامه گرانی های افسارگســیخته در بیشــتر 
کالا های ضروری و مورد نیاز را مســاله امروز همه مردم 
دانســت و افزود: این روز ها توفیق داشــتم درد دل ها و 
مطالبات مردم را چه در سیســتان و بلوچستان، چه در 
حاشیه مراســم های عزاداری بشنوم؛ حرف اصلی همه 
مردم یک چیز بود. آن ها نجیبانه می گفتند شما را به خدا، 
فکری برای گرانی ها بکنید و هرکدام نمونه هایی از گرانی 
یــک کالا را که در مدتی کوتاه چندبرابر شــده بود ذکر 
می کردند که از کالا های اساسی مانند مرغ و لبنیات و کره 
و تخم مرغ تا لوازم خانگی و پوشاک و ... را شامل می شد.

وی با بیان این مطلب که این یک واقعیت تلخ است 
که رکوردشکنی های نگران کننده قیمت ارز و گرانی لجام 
گسیخته، زندگی را بر مردم سخت کرده است، یادآور شد: 
امــروز یک کارگر برای تامیــن هزینه های زندگی خود 
مجبور است هر ماه یکی از اقلام سبد مصرف خانوار خود 
را حذف کند؛ امروز حقوق بسیاری از کارگران و معلمان 
ما این اجازه را به آن ها نمی دهد که سبد خرید خود را پر 
کنند و مجبورند با خرید چند قلم کالای ضروری، زندگی 

خود را بچرخانند.
مسئولان در هر جایگاهی هستند برای کنترل گرانی ها 

تلاش کنند
 کارگران روزمزدی هستند که با خودشان محاسبه 
می کنند اگر یک وعده غذای کمتر مصرف کنند، می توانند 
شب با دست پرتر به منزل بروند و کمتر شرمندۀ فرزندان 
خود شــوند؛ آنچه تحمل این فشار را سخت تر می کند، 
سوءمدیریت ها، بی خیالی ها و بی توجهی های ملموسی 

است که باعث شده مردم احساس بی پناهی کنند.
او در ادامه با اشــاره به فرازی از فرمایشات امام علی 
علیه السلام که فرموده اند: »الله! الله! از وضعیت محرومان 
و بی پناهان«، گفت: امروز هر مسئولی در هر جایگاهی که 
هســت، فراتر از مســئولیت اداری خود، باید هرآنچه از 
دستش بر می آید برای کنترل گرانی ها و تامین نیاز های 

ضروری مردم به کار گیرد.
بگومگو های سیاسی برای مردم نان و آب نمی شود

 حداقل کاری که امروز یک مسئول می تواند انجام 
دهد این است که در کنار مردم باشد تا آن ها احساس بی 
پناهی نکنند و تحمل سختی زندگی را برای آن ها ساده تر 
کند و امروز همه باید بدانند که بگومگو های سیاسی برای 

مردم نان و آب نخواهد شد.
وی در ادامه با تأکید بر اینکه باید از منابع موجود به 
ســرعت و با فوریت برای تأمین نیاز های ضروری مردم 
استفاده کنیم و تمام کشور با هر گرایش و سمت و سویی 
که هستند برای کاهش فشاری که به مردم وارد می آید 

در بستر فضای مجازی کتابخانه  عمومی شهدای لواسانات صورت گرفت؛

معرفی کتاب »رفیق خوشبخت ما« روایتی از حاج قاسم

مردم داری و مردم باوری از مولفه های مهم اقتدار است

فرمانده معظم کل قوا درپیامی به مناسبت هفته نیروی انتظامی اززحمات وتلاش های کارکنان خدوم این نیرو قدردانی کردند.  متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای که به 
فرمانده نیروی انتظامی ابلاغ شد، به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
سردار اشتری؛ سلام من را به همه کارکنان خوب و زحمت کش و خدوم نیروی انتظامی برسانید.

مردم عزیز ما قدر دان زحمات و تلاش های بی وقفه خدمتگزاران به خود و کشــور هســتند؛ و امروز اقتدار و مهربانی را توأمان در نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران 
احساس می کنند و از ابتکارات ناجا در برخورد با منکرات استقبال می کنند.سید علی خامنه ای 29 مهر 1399

پیــام رهبــر معظم 
اســلامی  انقــلاب 

هفته  مناســبت  به 
نیروی انتظامی
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جواد جاوید نیا معاون امور ویژه 
رئیس دادگستری تهران گفت 
:  جمع آوری کمک های مالی 
به عنــوان خیریه یا کمک به 
آزادی زندانیــان در فضــای 

مجازی ممنوع است.
  براســاس قانون برای جمع 
آوری کمک های مالی با عنوان 
خیریه در فضای مجازی تعیین 
تکلیف شده و در زمان وقوع بحران های طبیعی مثل سیل و 
زلزله جمع کردن هر گونــه کمک های مردمی در فضای 
مجازی ممنوع اعلام شده است ، کمک های خیریه تنها از 
طریق هلال احمر یا خیریه های معتبر و تعیین شده از سوی 
هلال احمر قابلیت جمع آوری کمک در فضای مجازی را دارند 
، هرگونه جمع آوری کمک های خیریه در فضای مجازی رصد 
می شود و به محض ارائه گزارش برای بستن حساب ها اقدام 

خواهد شد.
چنانچه فردی نسبت به جمع آوری وجوه خیریه اقدام کند و 
در این مسیر هم هزینه اعلامی صرف نشده باشد، مجرم است 
و عمل مجرمانه او کلاهبرداری محســوب می شــود که 

مجازات های خاص خودش را هم دارد.
آزادی زندانیان از طریق دستگاه های مربوط مثل ستاد دیه 
کشور و نهاد های معتبر انجام می شود و سایر مردم حق ندارند 
با عنوان جمع آوری چنین کمک هایی در فضای مجازی پول 
بگیرند. در برخی موارد شاهد بودیم که پولی برای آزادسازی 
زندانی جمع شده بخشی از آن هزینه شده است و مردم این 
قدر کمک کرده اند که مازاد بر آن هزینه، باقی مانده و سوء 
استفاده شده است ، مردم دقت کنند هر فردی که در فضای 
مجازی با انتشار مطلبی رقت بار و احساساتی کردن آحاد 
جامعه قصد دریافت کمک های خیریه ای دارد، قابل اطمینان 
نیست و باید قبل از واریز هرگونه وجهی از صحت ادعای مطرح 
شده مطمئن شوید ،  دستگاه های مرتبط فعالیت ها در این 
خصوص در فضای مجازی را رصد می کنند و چنانچه مردم 
بــه افرادی برخورد کردند که با راه اندازی صفحات دریافت 
کمک های مردمی در فضای مجازی پول می گیرند؛ حتما به 

پلیس فتا و دستگاه قضایی اعلام کنند تا برخورد شود.

رئیس کمیسیون فرهنگی 
مجلس تاکید دارد که با نگاه به 
تــوان داخلــی مــی توان 
مشکلات را حل کرد اما عده 
ای با نادانی می خواهند حل 
مشکلات کشور را به نتیجه 
انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا گــره بزنند. مرتضی 
آقاتهرانی در واکنش به گره 
زدن حل مشــکلات کشــور به نتیجه انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا، گفت: دولت با نگاه به بیرون کشور را در 
وضعیت نامناسبی قرار داده و مردمی هم که به این دولت 
رای داده اند ناراضی هستند، همه امور از دستشان در رفته، 
چرا که از همان اول گفتند باید هوای کدخدا را داشته باشیم 
،  با وجود نگاه به بیرون، کدخدا هیچ اعتنایی به آن ها نکرده 
و نمی کند، کدخدا به مردم آمریکا هم اعتنا نمی کند. آمریکا 
در مدیریت شیوع کرونا باعث کشته شدن تعداد زیادی از 
مردم شد، حالا توقع دارید چنین دولتی به شما خدمت کند، 
گره زدن حل مشکلات به نتیجه انتخابات آمریکا عین نادانی 
است ،  ۷ سال با این دیدگاه مملکت را اداره کردند و کشور 
را به نابودی کشاندند، در حالی که جوانان کشور در هر عرصه 
ای ورود کردند، موضوعات را با قدرت پیش بردند. جوانان 
از هر جهت در مباحث نانو، طب و بهداشت، دفاعی و غیره 
رشــد کرده اند و با وجود چنین توانایی هایی، کشور را رها 
کرده اند و می خواهند “بایدن” در آمریکا رئیس جمهور شود 
تا مشکلات حل شود. این نماینده مجلس عنوان کرد: کدام 
یک از دولت های خارجی به فکر ایران بوده اند؟ سوال مهم 
تر این است که چرا باید به فکر منافع ایران باشند؟ آمریکایی 
ها اگر خیلی هنر کنند به دنبال تحقق منافع خاص خود 
هستند. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی با بیان اینکه 
نگاه به خارج اشتباهی است که در دولتمردان ما رقم خورده 
است، گفت: در جریان برجام می گفتند آمریکا مهم است، 
بعد از اینکه ترامپ از توافق هسته ای خارج شد، دل به اروپا 
بستند و ۲ سال کشور را معطل کردند که اروپایی ها کاری 
از پیش ببرند اما اتفاقی رخ نداد، اکنون هم منتظر هستند 
“بایدن” از سبد رای انتخابات آمریکا بیرون بیاید تا شاید گره 

ای از مشکلات کشور باز شود.

فرمانده منطقه یکم نیروی 
دریایی سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی با تأکید بر افزایش 
قدرت ســپاه برای مقابله با 
هرگونه چشــم طمــع به 
آب های ســرزمینی گفت: 
پاســخ پشــیمان کننده به 
کوچک ترین تجــاوز ارتش 
تروریستی آمریکا  خواهیم داد. سردار عباس غلامشاهی در 
گفت وگو با خبرگزاری تسنیم در بندرعباس در پاسخ به 
سؤالی در  ارتباط  با پیام ایران و نیروی دریایی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی برای آمریکا در صورت چشم  طمع داشتن 
به آب های ســرزمینی اظهار داشت: پیام ما و رزمندگان 
منطقه یکم نیروی دریایی سپاه به رژیم تروریستی آمریکا 
این است که »حضور شما  نامشروع است و هیچ وقت برای 
کشورهای منطقه امنیتی به وجود نخواهد آورد و همیشه 
به دنبال حضور شما در هر کجای جهان، ناامنی به وجود 
آمده است.« او  با بیان اینکه حضور نیروهای منطقه امنیت 
را به وجود خواهد آورد، اضافه کرد: جمهوری اسلامی ایران 
به همراه کشورهای منطقه ای می توانند از منافع خودشان 
به درستی محافظت و امنیت را تثبیت کنند. وی با اشاره به 
اینکه توانمندی نیروی دریایی ســپاه متفاوت تر از همه 
دوران ها ســت، ادامه داد: این پیام را هم به آمریکا و هم به 
کشورهای همسایه می دهیم که اگر خدای نکرده شیطنتی 
کنند و نگاه چپی به مرزهای آبی کشورمان داشته باشند با 
آنهــا مقابله خواهیــم کرد، هرچند خودشــان از قدرت 
پاسخگویی رزمندگان اسلام و نیروی دریایی سپاه باخبر ند 
و این شیطنت را نخواهند کرد ، امروز قدرت ما متفاوت از 
سال ۶۶ یا سال ۶۷ در دوران دفاع مقدس است، دشمنان 
می دانند که امروز اگر خطایی کنند، پشیمانی برای آنها به 

 بار خواهد آورد که قطعاً برای آنها جبران پذیر نخواهد بود.
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فرمانده نیروی انتظامی از آمادگی این نیرو برای همکاری بیشــتر با وزارت بهداشــت و ستاد مقابله با کرونا خبر داد.   سردار حسین اشتری در مراسم تجلیل از شهدای عرصه 
سلامت ناجا گفت: در زمان شیوع بیماری کرونا و همزمان با بحث ضدعفونی کردن معابر عمومی، با تمهیدات ورود کردیم و تجهیزات یگان ویژه که بروز ترین تجهیزات است به 
کار گرفته شد ،  در تهران همکاران ما، هر جا که ستاد فرماندهی مقابله باکرونا مشخص و اعلام کرد با تمام توان در خدمتشان بودند. فرمانده ناجا به بحث فاصله گذاری اجتماعی 
اشــاره کرد و گفت: این موضوع نیز یک بحث حساسی بود که پلیس در این خصوص ورود کرد و از تردد خودرو ها در ایام نوروز که اوج سفر ها بود جلوگیری کرد و حتی پلیس 
راهور نیز در این ایام در خدمت مردم بود و از تردد های غیر ضرور جلوگیری شد. وی  با بیان اینکه کاهش تردد بیش از ۶۰ درصدی در این ایام داشته ایم، افزود: گاهی همکاران 
ما در کنار ماموران وزارت بهداشت فقط تذکر می دادند تا مصوبات ستاد ملی کرونا اجرا شود و مردم نیز اغلب رعایت می کردند و آ ن را یک تکلیف می دانستند ،  به هر حال 
همکاران ما به صورت جدی برای اجرای این طرح ایستادند و بدون کمترین تنش دستورالعمل ها و شیوه نامه های بهداشتی را اجرا کردند به طوری که یکی از بارزترین نمونه های 

اجرای این طرح روز 13 فروردین بود که تمام پارک ها خالی از مردم بود چرا که از روز قبل همکاران ما حضور داشتند و یک کار بزرگ و استثنایی در کشور صورت گرفت.

آمادگیناجا
برایهمکاری
بیشترباوزارت
بهداشت

جلسات هم اندیشــی تدوین سند 
راهبردی دیوان محاســبات کشور برای 
سال های ۱۴۰۴-۱۳۹۹ با حضور مهرداد 
بذرپاش، رئیس کل دیوان محاسبات کشور 
پایان یافت. بذرپاش در مراسم پایان تدوین 
این ســند با این توصیه که حسابرسی و 
ارزیابی ترک فعل و عملکــرد را از دیوان 
محاسبات کشور آغاز کنیم و واحد به واحد 
تمام ارکان سازمان را ارزیابی و حسابرسی 
کنیم، افزود: مسیر حرکت ما باید بر اساس 
سند راهبردی باشد و فعالیت های سازمان 
در ریلی که این سند تعیین می کند حرکت 
کند و کنشگران این میدان، آرایش درست 
را به خود بگیرند و مکانیزم های اجرایی لازم 
تدوین شود. اگر سازمان خود را محور عالم 
بدانیم و آن را اصلاح کنیم، می توانیم سایر 
سازمان ها و امورات را اصلاح کنیم. وی با 
بیان اینکه با نظــارت بر عملکرد با دیوان 
جدید و اثربخش تری مواجه خواهیم بود، 
گفت: باید بــرای تحقق این هدف تلاش 
کنیم و خــط تلاش جدی و جدید ما این 

باشد. البته ما مکانیزم تشویق مدیران خوب 
را نداریم و می توانیم ایجاد کنیم، چرا که 
محاسبات فقط گرفتن ایراد و دیدن نقاط 
سیاه و ضعف نیست، بلکه دیدن نقاط قوت 
و خوب مدیران هم هســت، بنابراین باید 
الگویی برای این کار مشخص شود. رئیس 
کل دیوان محاسبات کشور آنلاین و برخط 
کردن دیوان محاسبات کشور را ضروری 
خواند و تاکید کرد که یکی از دلایل ضعف 
دیوان محاسبات در گزارش دهی همین 

برخط نبودن اســت.  وی از پیشــنهاد 
حسابرسی اجتماعی استقبال کرد و اظهار 
داشــت: این پیشــنهاد بســیار خوب و 
مبتکرانه اســت. می توانیم حسابرســی 
عملکــرد را به صورت حسابرســی های 
موضوعی که ناظر بر حسابرسی عملکرد 
است پیش ببریم. هر چند در این زمینه نیاز 
به ســاختار جدیدی داریم که می توانیم 
متناســب با این کار آن را ایجاد کنیم. اگر 
این نوع حسابرسی را مستقر کنیم با یک 

سازمان موضوع محور روبه رو هستیم که 
پویایی لازم را خواهد داشت. بذرپاش ادامه 
داد: سازمان های فرآیندی لزوما اثربخش 
نیستند. موضوع باید اصالت داشته باشد و 
حسابرسی موضوعی داشــته باشیم. به 
عنوان مثال تفریــغ بودجه که فرآیندی 
انجام می شــود، زحمات زیادی هم برای 
تهیه آن کشــیده می شود ولی اثربخشی 
کمی دارد. این نظام مسائل موضوعی در 
اســتان ها هم اجرایی شــود. وی دیوان 
محاسبات کشور را یک ید واحده دانست و 
تاکید کرد که باید همه ارکان سازمان با هم 
همراستا و هماهنگ عمل کنند. رئیس کل 
دیوان محاســبات کشــور بــه موضوع 
مردمی سازی دیوان محاسبات نیز اشاره 
کرد و گفت: مردمی سازی در حد یک شعار 
نیست. اگر این سازمان از درون گرایی خارج 
شــود و برون گرا شــود، مردم همراهی 
خواهند کرد و این سازمان را یاری می کنند 
و اطلاعات به لحظــه و دقیق می دهند و 

نظارت دیوان را مؤثرتر خواهند کرد. 

موسســه دانش بنیان برکت با همکاری 
تعدادی از آزمایشگاه های تهران، سامانه ای 
تحت عنوان »برو  اینجا« راه اندازی کرده  که بر 
این اســاس این آزمایشگاه ها با تخفیف ۵۰ 
درصدی تست کرونا را انجام می دهند. سامانه  
»برو اینجا« با همکاری موسسه دانش بنیان 
برکــت و تعدادی از آزمایشــگاه های تهران 
راه اندازی شده و هدف از راه اندازی آن، انجام 
تست کرونا با تخفیف ۵۰ درصدی است. این 
سامانه در حال حاضر به صورت آزمایشی در 
تهران در حال فعالیت است و به مرور شهرهای 
دیگر نیز به آن اضافه خواهند شد.  »برو اینجا« 

پلتفرمی برای ارائه خدمات ضروری مورد نیاز 
مردم است و در حال حاضر با توجه به شیوع 
ویروس کرونا و افزایش آمار مبتلایان در فصل 
 Real«  پاییز، آزمایش تشخیص مولکولی
Time PCR« را در اختیار هموطنان قرار 
داده است که همه آزمایش ها در آزمایشگاه های 
مورد تأیید و دارای مجوز از وزارت بهداشــت 
انجام می شــود. این ســامانه بــا حمایت 
تامین کنندگان مــواد اولیه و ارائه دهند گان 
خدمات به دنبال کاهش قابل توجه هزینه ها 

بوده و کمک حال جامعه بویژه اقشار متوسط و 
کم درآمد اســت. »برو اینجا« برای کاهش 
هزینه های مقابله با بیماری کرونا اقدام به تأمین 
پکیج تست کرونا شامل کیت نمونه گیری 
)سواب نمونه گیری، فالکن و محیط مخصوص 
انتقــال )TM((، کیت اســتخراج، کیت 
تشخیص و انعقاد قرارداد با آزمایشگاه ها و مراکز 
نمونه گیــری مجاز وزارت بهداشــت، برای 
مراجعه هموطنان کرده است و در آزمایشگاه 
نیز صرفا نمونه از ته حلق برداشته می شود. این 

ســامانه فعلا قابلیت پذیرش تست کرونای 
روزانه ۵۰۰ نفر را دارد و متقاضیان با ورود به 
این سامانه، شماره ملی و شماره موبایل خود را 
وارد کرده و با انتخاب آزمایشگاه و زمان انجام 
تست، مبلغ ۲8۰ هزار تومان را به صورت آنلاین 
پرداخت می کنند. »برو اینجا« برای کاهش 
زمان حضور هموطنان در محل نمونه گیری، 
اولا همه مراحل خرید اعم از تعیین زمان و محل 
آزمایش و پرداخت وجه را از طریق ســایت 
فراهم آورده و ثانیا فرآیند مراجعه حضوری 
جهت دریافت نتیجه آزمایش را حذف کرده 

است.

عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای 
نگهبان درباره اینکه آیا زنان می توانند برای 
انتخابات ریاســت جمهوری آینده نامزد 
شــوند؟ گفــت: ثبت نام بلامانع اســت و 
بحث های دیگرش باید به تدریج حل شود ، 
قانون موجود انتخابات ریاست جمهوری 
شرایط چندگانگی را برای داوطلبان گذاشته 
اما مجلس درحال تلاش برای تغییر شرایط 

از کمی به کیفی است.
وی درباره اینکه آیا کاندیدایی به خاطر 
زن بودن رد شده است؟ گفت: ما هیچ وقت 
به دلیل زن بودن کاندیدایی را رد نکرده ایم.

او در پاسخ به سوالی درباره اینکه شما 
تاکید کردید که ثبت نام درانتخابات بلامانع 
است و رئیس جمهور آتی می تواند از بین 
زنان باشــد، این درحالی اســت که هیچ 
کاندیدای خانمی ازسوی شورا تایید نشده 

است. آیا نظر فقها در خصوص مصادیق رجل 
سیاسی تغییر کرده است؟ گفت: من عرضم 
این بود که بحث های فرهنگی در کشور ما 
جدی است و مساله ای نیست که با یک قانون 
حل شود ان شاءالله در دوره های آتی مساله 

فرهنگی حل شود.
 نظر فقها درباره بحث ریاست جمهوری 

خانم ها هیچ تغییری نکرده است.
وی دربــاره اینکه آیــا اصلاح قانون 
انتخابات ریاست به انتخابات سال ۱۴۰۰ 
خواهد رسید یا خیر؟ ادامه داد: نمی توانم در 
این زمینه اظهارنظر کنم چون مصوبه هنوز 
به دست ما نرسیده است. شورای نگهبان مثل 
همه ادوار تجربه خود را از طریق پژوهشکده 
شورای نگهبان و نظرات اعضای شورا بیان 
می کند و صرفا نظرات شخصی است و نظر 
نهایی زمانی اســت که مصوبه به صورت 

رسمی برای ما ارسال شود ،  ما مذاکراتی را با 
وزارت کشور درباره الکترونیکی برگزارکردن 

انتخابات ۱۴۰۰ در شرایط کرونا داشته ایم.
او در پاســخ به ســوالی درباره اینکه 
ابهاماتی مطرح شده مبنی براینکه شورای 
نگهبان رجــل سیاســی را عامدا تعریف 
نمی کند، نظر شما چیست؟ گفت: بعد از 
اینکه در سیاســت های کلی به شورا رجل 
سیاسی تکلیف شد که تعریف شاخص کند، 
این شــاخص ها تعریف و به مجلس ارسال 

شده و ما وظیفه مان را انجام دادیم و تعیین 
شاخص ها برای رجل سیاسی و مذهبی و 
مدیر بودن امر ساده ای نیست. همین الان 
که این امر در مجلس اصلاح می شود روزانه 
نسبت به مصوبه اظهارنطر می کنند و اینکه 
باید برای مدیر و مدبر بودن برنامه داشته باشد 
و یا مشاورین معرفی کنند و مسائلی هست 
که خیلی از نظر مفهومی قابل بحث است و 
مساله ساده ای نیست و انشالله معیارهای 
روشنی را مجلس تعریف کند تا مشکل حل 
شود. وی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه 
اختلاف نظری بین مجلس و وزارت کشور در 
خصوص قانون انتخابات هست، نظر شورا در 
این باره چیست؟ گفت: برای شورای نگهبان 
مصوبه نهایی مجلس اعتبار دارد و ما دخالتی 
در شیوه طراحی مصوبات مجلس و دولت 

نداریم.

انتشار کتاب رهبرمعظم انقلاب اسلامی 
در عراق

رایزن فرهنگی ایران در عراق، بیانات رهبر انقلاب در روز 
قدس را در قالب کتاب منتشر و عرضه کرد. خبر را خبرگزاری 
مهر منتشــر کرده و نوشــته این بیانات در روز قدس امسال 
)۱۳۹۹( عنوان شده و حالا در دسترس مخاطبان عراقی قرار 
گرفته است. حضرت آیت ا... خامنه ای در این بیانات غصب کشور 
فلسطین و تشکیل غده سرطانی صهیونیستی با فجیع ترین 
انواع قتل و جنایت و تداوم ده ها ساله این ستم تاریخی را یک 
رکورد جدید از سَــبعیت و شیطان صفتی بشر، برشمردند و 
افزودنــد: عامل و مجرم اصلی این فاجعه، دولت های غربی و 
سیاست های شیطانی آنها بود. حضرت آیت ا... خامنه ای در 
بخش دیگری از این بیانات به یک مساله بسیار مهم اشاره کرده 
و فرمودند: امروز دنیا یک به یک تعداد قربانیان کرونا را در سراسر 
جهان می شمارد؛ اما هیچ کس نمی پرسد قاتل و مسؤول صدها 
هزار شهید، اسیر و مفقود در کشورهایی که آمریکا و اروپا در آن 
آتش جنگ را روشن کردند و مسؤول این همه جنایت، غصب، 
تخریب و ظلم در فلسطین کیست؟ در این کتاب به مطالب 
مهمی مانند؛ »طلوع انقلاب اسلامی در ایران فصل جدیدی در 
مبارزه برای فلسطین گشود«، »با ظهور جبهه مقاومت کار بر 
رژیم صهیونیستی سخت تر شد«، »جبهه ظلم و کفر و استکبار 
روز به روز تهی تر، مایوس تر و کم توان تر می شود«، »مبارزه برای 
آزادی فلسطین جهاد فی سبیل ا... و فریضه و مطلوب اسلامی 
است«، »هدف این مبارزه، آزادی همه سرزمین فلسطین از بحر 
تا نهر و بازگشت همه فلسطینیان به سرزمین خویش است«، 
»محدود نکردن موضوع فلسطین به یک مساله صرفا فلسطینی 
یا حداکثر عربی«، »شعار دفاع از حقوق کودکان و زنان غربی ها، 
شامل زنان و کودکان مظلوم در یمن و فلسطین نمی شود«، 
»برخی از سیاستمداران کشورهای مسلمان دانسته یا ندانسته 
در شبکه دسیسه های این دشمنان افتاده اند«، »تداوم مبارزه و 
گسترش عرصه جهاد در همه سرزمین های فلسطینی« و »یاد 
سردار بزرگ اسلام و چهره فراموش نشدنی مقاومت شهید 
قاســم ســلیمانی و مجاهد بزرگ عراقی شهید ابومهدی 

المهندس« اشاره شده است.

نظر فقهای شورای نگهبان درباره ریاست جمهوری خانم ها هیچ تغییری نکرده است

 وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
در پی صدور فرمان فرمانده معظم کل قوا به 
ســتاد کل نیروهای مسلح در خصوص 
اختصاص همه امکانات درمانی نیروهای 
مســلح به بیماران مبتلا به کرونا، گفت: 
وزارت دفاع از هیچ تلاش و کوششــی در 
جهت کمک حداکثری به شبکه درمانی 

کشور فروگذار نخواهد کرد.
بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی وزارت دفاع، امیر سرتیپ حاتمی 
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در پی 
صدور فرمان فرمانده معظم کل قوا به ستاد 
کل نیروهای مسلح در خصوص اختصاص 
همه امکانات درمانی نیروهای مسلح به 
بیماران مبتلا به کرونا، گفت: همانگونه که 

وزارت دفاع از آغازین روزهای شیوع ویروس 
کرونا با تولید کیت تشخیص کرونا و تشکیل 
قرارگاه پدافند زیستی با بسیج همه امکانات، 
خطوط تولید، بهره گیری از فناوری ها و 
دانش بومی و پای کار آوردن زیرساخت های 
صنعت دفاعی، در اقدام جهادی به تولید به 
هنگام انواع ماسک، مواد ضدعفونی کننده، 
دوربین های هوشــمند حرارتــی ویژه 

غربالگــری و دهها محصول مــورد نیاز 
بیمارســتان ها و مراکز درمانی در جهت 
مقابله با بیماری کووید ۱۹ پرداخت. وی در 
همین زمینه افزود: وزارت دفاع امروز نیز با 
افزایش ظرفیت تولید اقلام و تجهیزات مورد 
نیاز بیمارستان ها و مراکز درمانی نیروهای 
مسلح و ستاد ملی مقابله با کرونا و همچنین 
افزایش ظرفیت پذیرش بیماران مبتلا به 
کرونا در بیمارستان و مراکز درمانی وزارت 
دفاع از هیچ تلاش و کوششــی در جهت 
کمک حداکثری به شبکه درمانی کشور 
فروگذار نخواهد کرد. وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح با اشاره به خدمات گسترده 
سازمان تامین اجتماعی نیروهای مسلح به 
مراکز پزشکی و درمانی نیروهای مسلح در 

طول ماههای شیوع بیماری کرونا، گفت: با 
شروع این بیماری در سطح کشور مبالغ قابل 
توجهی به صورت علی الحساب به مراکز 
درمانی بیمارســتانهای نیروهای مسلح 
جهت خرید تجهیزات سرمایه ای و مصرفی 
پرداخت شد تا این مراکز با مشکل بودجه و 
اعتبار مواجه نشوند و به راحتی بتوانند برای 
درمان بیماران اقدامات لازم را انجام دهند. 
امیر سرتیپ حاتمی افزود برابر تصمیمات 
اتخاذ شده مقرر شد به ازاء هر روز بستری 
بیماران مبتلا به کرونا در بخش عادی مبلغ 
پنج میلیون ریال و در بخش ویژه مبلغ ۱۰ 
میلیون ریال برای کمک به مراکز درمانی 

نیروهای مسلح پرداخت شود.

دستور ویژه وزیر دفاع برای خدمات حداکثری به جامعه بهداشت و درمانی کشور

جمع آوری کمک های خیریه
 در فضای مجازی؛ ممنوع

پاسخ پشیمان کننده ایران به کوچک ترین 
تجاوز آمریکا  در خلیج فارس

امیرسرتیپکیومرثحیدریفرماندهنیرویزمینیارتشدرارتباطویدئوکنفرانسیباروسایبیمارستانهاینیرویزمینیارتشدراقصینقاطکشور،
دستوردادکهبلافاصلهعلاوهبرافزایشتختهایبیمارستانی،باتمامتوانوقدرتدرخدمتملتشریفایرانباشند،یکیازاصولفرماندهیدر
نیرویزمینیارتشولایتمحوریاست؛یعنیبایدهمهفعالیتهادرراستایمنویاترهبرمعظمانقلابباشد،لذادرراستایاجرایاوامرفرماندهی
معظمکلقوامبنیبرخدمترسانیمجددنیروهایمسلحبهمردمدرمقابلهباویروسکرونا،نیرویزمینیارتشاینظرفیتوتوانمندیرادارد
کهمانندماههایگذشتهدرخدمتمردمباشد.اینخدمترسانیبابرپاییبیمارستانهایصحراییبههمراهکادردرمانیمجربدرگسترهپهناور
کشورعزیزماناستوازابتدایشیوعویرویکرونا،نگاهویژهایبهپادگانهاداشتهایموخداراشکرامروزدرحوزهپیشگیریازشیوعکروناپادگانهای

مابهعنوانامنترینمکانهادرسطحکشوریادشدهاست.

دستورامیرحیدریبهبیمارستانهاینزاجابرایکمکبهبیمارانکرونایی

برکت هزینه تست کرونا را 5۰ درصد کاهش داد

دراجرایدستوررئیسکلدیوانمحاسباتکشورمبنیبرحسابرسیویژهازعملکردمنطقهآزاداروند،هیأتحسابرسیویژهرسیدگیبهعملکرد
اینمنطقه،یکمشهریورماه99تشکیلشدوبابررسیوحسابرسیعملکرداینسازمانازسال95تا98،گزارشتخلفاتآنراکهحاکیازوقوع
تخلفدربخشهایمختلفمنطقهبود،بهدادسرایدیوانمحاسباتکشورارسالکرد.بهگفتهمدیرکلدیوانمحاسباتاستانخوزستان،درحال
حاضرگزارشنهاییتخلفاتمنطقهآزادارونددرمرحلهرسیدگیوصدوررایدردادسراوهیأتهایمستشاریدیوانمحاسباتکشوراست.یادآور
میشودمهردادبذرپاش،رئیسکلدیوانمحاسباتکشوردربارهرسیدگیبهعملکردمناطقآزادتاکیدداردکهمناطقآزادجهتتسهیلمراودات
تجاریباهدفتوسعهمناطقایجادشدهاستواینبهمعنایمجوزبرایبینظمیهایمالینیست.درجهآزادیبالادربرخیمناطقآزادنبایدباعث

تخلفوانحرافدراهدافاینمناطقشود.

ارجاعگزارشدیوانمحاسباتازتخلفاتمنطقهآزاداروندبهدادسرا
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 سعید زرندی معاون وزیر صنعت با بیان اینکه قیمت های دولتی خودرو رانت  ایجاد کرده تا یک شبه 1۰۰ میلیون سود نصیب افراد شود، گفت: در اقتصاد تولیدمحور سود بادآورده وجود ندارد و اگر باشد، مالیات 
هنگفتی برآن اعمال می شود.  وی درباره گرانی عجیب و بی ثباتی قیمت خودرو اظهار داشت: بالاخره حوزه خودرو مثل هر کالای دیگری قیمت تمام شده ای دارد و برای محاسبه آن باید اجزای مختلف را بررسی 
کنیم. در بررسی ها مشخص می شود در عمده محصولاتی که منجر به تشکیل خودرو می شود، افزایش قیمت رخ داده است؛ هر چند این همه ماجرا نیست و خیلی از قطعات خودرو متأثر از قیمت جهانی است. 
وی درباره اینکه چرا می گوئیم خودرو تولید داخل است اما قیمت آن متأثر از قیمت ارز است، افزود: خودرویی که فرضا ۶ تا 1۰ هزار دلار وابستگی ارزی دارد و خودروهای پر تیراژ بین 1۰۰۰ تا 2۰۰۰ دلار وابستگی 
دارند و قیمت ارز روی آنها اثر می گذارد. تولید خودرو در ۶ ماهه نخست سال 19 درصد نسبت مدت مشابه سال گذشته رشد داشته است. البته غیر از خودروهایی که در پارگینگ هستند و واردات قطعاتشان 
با مشکل مواجه شده است. هر چند باید بدانیم که به نفع کارخانه است زودتر خودرو کامل شود و بتواند پولش را بگیرد. معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: فضای تقاضا برای خودرو 
عجیب است روز گذشته در قرعه کشی یکی از خودروسازان نزدیک به 2 میلیون و 9۰۰ هزار نفر شرکت کردند، همین نشان می دهد که نقدینگی که در اختیار مردم است، عدد بالایی است.هر چند قیمت های 

دولتی رانت هایی را ایجاد کرده و جذابیت ایجاد کرده تا یک شبه 1۰۰ میلیون تومان سود نصیب افراد شود که همین موجب می شود همه بخواهند در این بازار سرمایه گذاری کنند. 

قیمتهای
دولتیخودرو
رانتایجاد
کردهاست

رضا شیوا رئیس  شورای رقابت 
گفت : اینکه شورای رقابت موافق 
یا مخالف قیمت گذاری در بورس 
است باید گفت، یکبار رای گیری 
کردیم و مخالف این بودیم که 
خودرو در بورس مطرح شود ، در 
رابطه با بحثی که این روز ها مطرح 
است و در روزنامه ها و سایت ها به آن پرداخته می شود، اینکه 
شورای رقابت موافق یا مخالف قیمت گذاری در بورس است 
باید گفت، یکبار رای گیری کردیم و مخالف این بودیم که 
خودرو در بورس مطرح شــود ، مجلس می خواهد قیمت 
خودرو در بورس کشف شود و ما هم بر اساس دستورالعمل، 
قیمت منصفانه را اعلام کنیم ، شورای رقابت این وظیفه را در 
رابطه با کالا های انحصاری دارد تا قیمت منصفانه را اعلام کند 
و به مصرف کننده واقعی برسد، اما زمانی که در قیمت خودرو 
در بورس کشف شود با قیمت منصفانه فاصله زیادی خواهد 
داشت ،  قرار بر این شد که مابه التفاوت قیمت خودرو را صرف 
حمل ونقل شهری هر استان کنند که این رویه عادلانه نخواهد 
بود. وظیفه ما نیست که بگوییم از مصرف کننده واقعی بیشتر 

از قیمت منصفانه گرفته شود.
 وی گفت : بر اساس ماده ۵8 قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل ۴۴ قانون اساســی تعییــن مصادیق و تصویب 
دستورالعمل تنظیم قیمت، مقدار و شرایط دسترسی به بازار 
کالا ها و خدمات انحصاری در هر مورد با رعایت مقررات مربوط 
بر عهده شورای رقابت است یعنی ما باید بگوییم در بورس کالا 
عرضه شود یا خیر، یعنی هیچ ارگانی نمی تواند تصمیم بگیرد، 
اما مجلس می تواند با ارائه راهکاری این کار را انجام دهد ، اگر 
قیمــت خودرو در بــورس عرضه شــود، مصرف کننده و 
خودروساز راضی نخواهد بود. اکنون فکر می کنم مصرف کننده 
راضی به قیمت خودرو باشد، چون قیمت ما منصفانه است. 
قیمت ما با قیمت حاشــیه بازار فاصله زیادی دارد و نشان 
می دهد قیمت منصفانه داریم و مصرف کننده نیز راضی بوده 
و قیمت ها تعادلی و منصفانه است ،  برای اطلاع می گویم، 
افرادی که می گویند خودروساز نیز راضی نیست، باید بگویم 
خودروساز ها انحصارگر و طرفدار قیمت حاشیه بازار هستند 
و این دلیلی نیست که بگوییم آنها راضی به قیمت نیستند! 
۲۰ ماه شــورای رقابت خارج از قیمت گذاری خودرو بود و 
بیشترین زیان را خودروســازان داشتند، مگر شما وکیل 
خودروســاز ها هســتید که از زبان خودروساز ها صحبت 

می کنید؟

گفتگو-2خبـــر

سرمقاله

مراسم معارفه معاون وزیر صمت و 
رییــس جدید هیــات عامل ســازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران و تکریم 
سرپرست ســابق ایدرو با حضور معاونان 
امور صنایع و طرح و برنامه وزارت صمت 

در محل این سازمان برگزار شد.
معــاون وزیر صمت و رییس جدید 
هیات عامل سازمان گسترش و نوسازی 
صنایــع ایران در این مراســم برنامه ها و 
محورهای جدید فعالیت هــای ایدرو را 

تشریح کرد. 
محسن صالحی نیا، در مراسم آغاز به 
کار خــود گفــت: تمرکــز و توســعه 
پیمانکاری های بزرگ تخصصی با توجه 
به شــرایط ویژه بین المللی محور جدید 

فعالیت های این سازمان است.
وی با اشاره به دانش انباشته و تجربه 
نیم قرن فعالیت و نیز بیش از دو دهه انجام 
پروژه های عظیم پیمانکاری از جمله در 
حوزه انــرژی، بهره گیری از این ظرفیت 
ملی در حوزه های تخصصی را از محورهای 
جدید فعالیــت ایدرو در شــرایط ویژه 
بین المللــی کنونــی برشــمرد که به 
توانمندسازی شــبکه پیمانکاران فرعی 
کشورمان در قالب الگوهای بومی spx و 
گســترش سهم ساخت داخل منجر می 

شود. 
به گزارش ایدرو، معاون وزیر صمت، 
همچنین بهبود کیفیت و کمیت تولید در 
صنعت خودروسازی و صنایع حمل و نقل 
را به عنوان محور مهم دیگر اقدامات ایدرو 
عنوان کرد و افزود: تــلاش برای تامین 
حداکثر رضایت مصرف کنندگان،  توسعه 
پلتفرم مشترک، ثبات و کاهش التهابات 
بازار، تعمیق ســاخت داخل خودروهای 
ســواری و تجاری به عنوان دیگر محور 
اساسی فعالیت های ایدرو در دستور کار 

است. 
به گفته صالحی نیا شتاب بخشی به 
اجرا و روزآمدســازی پروژه های توسعه 
صنعتی بر اســاس آمایش سرزمین در 
مناطق محروم با شیوه های نوین تامین 
منابع و مشارکت حداکثری بخش های 
غیردولتی، به علاوه تمرکز بر صنایع نوین، 
رســوخ فناوری و توسعه انقلاب صنعتی 
چهارم در تولید کشور از جمله برنامه های 
اصلی این ســازمان توســعه ای در دوره 

جدید خواهد بود. 

آغاز تدوین برنامه پنج ساله 
خودروسازی با محوریت ایدرو

معاون طرح و برنامه وزارت صنعت 
معدن و تجارت نیز در این مراسم گفت: 
تدوین برنامه پنج ساله خودروسازی کشور 
به پیشــنهاد معاونت های تخصصی این 
وزارتخانه و مشارکت نخبگان، ذی نفعان 
و فعالان عرصه تولید با محوریت ایدرو از 

فردا کلید می خورد.
ســعید زرنــدی، با تاکیــد بر نگاه 
کارشناســانه و متوازن بــه دو وجه مهم 
صنعت خودرو شــامل شــرایط تولید و 
تولیدکننــدگان و نیز اولویت ها و حقوق 
مصرف کنندگان، لزوم طراحی یک برنامه 
واقع بینانه که هــر دو این ابعاد را به طور 
جامع در برداشته باشد، ضروری توصیف 
کرد. وی همچنین با اشاره به نگاه وزارت 
صمت مبنی بر هماهنگ سازی و تجمیع 
امــور صنعت حمل و نقل کشــور افزود: 
وزارت صمت  یکپارچگی در برنامه ریزی و 
راهبری مسایل مربوط به تولید خودروهای 
ســواری، ناوگان سنگین، صنایع ریلی و 
شــناور را از طریق مشارکت و هم افزایی 
ذینفعان و سیاســت گذاران با محوریت 

سازمان گسترش مد نظر دارد.
معاون طــرح و برنامه همچنین به 
هم رسانی های موثر، چابک و هوشمندانه 
تولیدکننــدگان و فنــاوران را در حوزه 
وظایف باز تعریف شده سازمان های توسعه 
ای در جهان امروز عنوان کرد و افزود: بر 
همین اساس وظیفه ایفای نقش به عنوان 

حلقه ارتباطــی بخش های دانش بنیان 
دارای فناوری های نوین با صف و میدان 
صنعت برعهده ایدرو به عنوان مرکز ثقل 
این فرآیند کلیدی قرار داده شده است . 

به گفته زرندی نتایج ملموس طرح 
رســوخ فناوری در صنعت شامل بهبود 
کیفی تولیدات، افزایش ســهم ساخت 
داخل و جلوگیری از خروج ارز در رشــته 
های مختلف تولیــدی در آینده نزدیک 

مورد انتظار و قابل دستیابی است.
ایدرو متولی ریل گذاری زنجیره ارزش 

کارخانه سازی
معاون امــور صنایع وزارت صنعت، 
معــدن و تجارت نیز در مراســم معارفه 
رییــس جدید ایدرو با اشــاره به این که 
ماشین سازان و تولیدکنندگان تجهیزات 
صنعتی باتجربه ای در کشور داریم، گفت: 
ایدرو به عنوان یک نهاد پر قدمت در عرصه 
صنعت مــی تواند متولــی ریل گذاری 
زنجیره ارزش کارخانه ســازی در کشور 

باشد.
مهدی صادقی نیارکی گفت: اگرچه 
در دنیا کارخانه ســازانی هســتند که به 
صورت کلیدگردان کلیه مراحل ساخت 
کارخانه ها را انجام می دهند و پس از آن 
نیــز ضمانت هایی از جنــس گارانتی و 
وارانتی ارایه می کنند، اما در کشــور خلا 

این نقش آفرینی احساس می شود .
وی افزود: ایدرو به واســطه تجربه و 
توان خود می تواند با ریل گذاری زنجیره 
ارزش کارخانه سازی در هر رشته  صنعت 
و ایجاد کنسرســیوم های مکمل و متمم 
برای رشــته صنعت های اساسی از بین 

سازندگان توانمند این ضرورت جدی در 
عرصه تولید را برطرف کند.

وی صرفه جویــی و بهینه شــدن 
مصــارف، کاهش مدت زمــان احداث 
کارخانــه و رفع نگرانی هــای صاحبان 
صنعت را از دیگر مزایای فعال شدن فرایند 

زنجیره ارزش کارخانه سازی برشمرد.
خودروسازی نیاز به همراهی بیشتری 

دارد
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
نیز در این مراسم، با بیان این که صنعت 
کشور نیازمند اتخاذ تصمیمات سخت و 
سریع است،  گفت: باید صنایع کشور را به 

شرایط بهتری برسانیم. 
فرشاد مقیمی، بر جایگاه مهم و نقش 
آفرینی موثر سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایران در صنعت کشور، به ویژه در 
فضای صنعت خودرو اشاره کرد و گفت: 
امروز در بخــش خودروســازی نیاز به 
همــکاری و همراهی بیشــتری داریم، 
همچنین در حوزه ساخت داخل، حفظ 
تولید، نوآوری محصولات، طراحی پلتفرم 
و مگامــاژول هــای مشــترک، تامین 
نقدینگــی و تامین ارز نیاز به تصمیمات 

سریع داریم. 
وی ضمن اشاره به اهمیت و جایگاه 
صنعت خودرو در اقتصاد کشور و بیش از 
۶۰ صنعت وابسته، گفت: از ابتدای سال 
جهش تولیــد تا هفته پایانــی مهرماه، 
توانسته ایم تیراژ تولید را در گروه صنعتی 
ایران خودرو بیش از ۵۳ درصد نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته افزایش دهیم.
مقیمی ادامــه داد: امیدواریم این 
مســیر ادامه یابد تا پاســخ محکمی به 
بدخواهان کشــور که زمین گیر شــدن 
اقتصاد کشــور را از طریق صنعت خودرو 

دنبال می کنند، بدهیم. 
گفتنی است، وزیر صنعت، معدن و 
تجارت روز گذشــته در حکمی محسن 
صالحی نیا را به عنوان معاون وزیر و رییس 
هیات عامل سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایران منصوب و ابراز امیدواری کرد، 
در چارچوب مفاد اساسنامه و شرح وظایف 
محول و سیاست های دولت تدبیر و امید 
نســبت به انجام ماموریت های سازمان 
گســترش و نوســازی صنایــع ایران و 

به کارگیری حداکثر توان اقدام شود.

با همکاری کارکنان ناحیۀ نورد گرم 
فولاد مبارکه، کیفیت عیوب کلاف های 
گرم ویژه رویۀ خودرو با کیفیت سطح ویژۀ 
MB به میزان قابل توجهی افزایش یافت.

رئیس کنترل کیفی نورد گرم فولاد 
مبارکه ضمن اعــلام این مطلب تصریح 
 MB کرد: محصولات با کیفیت ســطح
دارای بهترین ســطح کیفی اســت و در 
زنجیرۀ تولید آن شامل تختال، کلاف گرم 
ســخت گیرانه ترین  ســرد،  کلاف  و 
استانداردهای بازرسی توسط تیم کنترل 
کیفی مستقر در نواحی بر روی آن اعمال 
می گردد، به نحوی که در فرایند تولید در 
هر ناحیــه، مقــداری از این محصولات 
ارزشمند با عنوان غیرقابل قبول از سفارش 
جدا می شود. مسعود مهدیه نجف آبادی 
افــزود: در ناحیۀ نورد گــرم با پیگیری و 
مشارکت همکاران، دسته ای از عیوب با 
عنوان پوستۀ ناشــی از نورد گرم، شامل 
پوســتۀ نقطــه ای و زیگزاگــی، بر روی 

محصولات MB با گرید DC04  کاهش 
یافته و میــزان محصول غیرقابل قبول از 
۰.۷ درصد تا مردادماه سال جاری به صفر 
درصد در شهریورماه ۱۳۹۹ رسیده است.

وی با اشاره به وجود استانداردهای 
ویژه جهت بازرسی این محصولات در نورد 
گرم گفت: بازرسی کیفیت سطح محصول 
به طور چشمی و به کمک تجهیز بازرسی 
اتوماتیک سطح )پارسی تک( بر روی کلیه 

این محصولات به صورت آنلاین، تأکید بر 
افزایش کیفیت این محصولات در ناحیه، 
بازتاب سریع بازرســی در حین تولید و 
تعیین ســریع و دقیــق موقعیت عیب 
احتمالی و اعلام شــدت و مقــدار آن  از 
مهم ترین اقدامات در این زمینه اســت. 
همچنین اعمال اســتانداردهای تولید 
شامل برنامۀ نوردی خاص MB، بازرسی 
ویژۀ کلیۀ تجهیزات پوسته زدایی قبل و 

حین تولید و رفع کوچک ترین اشکالات 
این تجهیزات، تعویض کلیۀ غلتک های 
کاری خط قبل از تولیــد و کنترل ویژۀ 
کوره های پیش گرم جهت زمان ماندگاری 
رژیم حرارتی بهینه و ریتم تولید، افزایش 
بازرسی های چشــمی در محل بازرسی 
کلاف بازکن توسط بازرسان کنترل کیفی، 
اصلاحات دقیق تجهیزات، تهیه و تعویض 
نازل های پوســته زدا، نظــارت دقیق بر 
اجــرای اســتانداردها و حضــور نفرات 
تأثیرگذار در زمان تولید بخش دیگری از 

این اقدامات است.
رئیس کنترل کیفــی نورد گرم در 
پایان ضمــن قدردانــی از حمایت های 
مدیریــت ناحیه و تلاش کارکنان تولید، 
تعمیرات، بازرســی، پشتیبانی و کنترل 
کیفی که در ارتقای سطح کیفی محصول 
ســهیم بودند، اظهار امیدواری کرد این 
روند تا دست یابی به بالاترین سطح کیفی 

محصولات شرکت ادامه یابد.

هفته نامه اقتصادی ایران

مقیمی: 

صنعت کشور نیازمند تصمیمات سخت و سریع است مخالفت شورای رقابت با عرضه خودرو 
در بورس!

www.etebar.net

داخلی سازی در زنجیره تامین، تجاری سازان 
داخلی نیاز به تامین مالی دارد

سعید مدنی/ کارشناس 
ارشد صنعت خودرو

ایشان با اشاره به این که چنین 
اقداماتی درخصوص خودروهای 
سواری نیز قابل اجراست، بیان 
کرد: »دلیل جلوگیری از واردات 
مواجهه با محدودیت ارزی است. 
از سوی دیگر خودروهای داخلی هم افزایش تولید نداشته اند 
که به کمبود این خودروها و افزایش قیمت آن ها دامن زده 
است.«  »بهتر است خودروسازان بدون انتقال ارز قطعات و 
مواد مورد نیاز را وارد کنند تا از این طریق ســودی نصیب 
ســرمایه گذاران ایرانی خارج کشــور شود. بســیاری از 
سرمایه گذاران ما پول هنگفتی خارج کشور دارند که می توان 
با تعیین حاشیه سود مناسب در داخل، برای مشارکت آن ها 
در واردات و تامیــن ارز مورد نیاز ایجاد انگیزه کرد.«   »این 
موضوع در خصوص خودروهای سنگین هم می تواند درست 
باشد، به شرط آن که استانداردها و شرایط لازم را داشته باشند 
و در کنار آن کمک های مالی هم تامین شود تا قیمت آن در 
مقایسه با محصولات صفر تفاوت چشمگیری داشته باشد.« 

   رونق تجاری سازان داخلی در اولویت باشد، نه واردات
این کارشناس صنعت خودرو کشــور در ادامه با اشاره به 
کمک های دولتی نیز افــزود: »اگر دولت هم بخواهد بودجه 
مشخصی برای نوسازی ناوگان مشخص کند، باید ابتدا رونق 
سازندگان داخلی را در نظر بگیرد.باید اول به فکر رونق تولید در 
بین تولیدکنندگان داخلی باشیم تا تولید این خودروها افزایش 
یابد.  خوشبختانه کارخانه های خوبی در ایران وجود دارد که با 
افزایش تیراژ آن ها و مدیریت مشــترک در سطح وزارتخانه، 
می توانند خریدها و مهندسی خود را به صورت تجمیعی انجام 
دهند.خودروسازان به منظور رسیدن به رونق می توانند بخشی 
از خودروها به ویژه در زمینه پلت فرم، به صورت مشترک تولید 

کرده و از کشورهایی مانند چین الگوبرداری کنند.« 
   رونق خودروهای تجاری در گرو رونق اقتصادی

وی در خصوص توسعه و رونق تجاری سازان داخلی بیان 
کرد: »در گام نخست تولید مشترک میان خودروسازان باید 
تولید قطعات از جمله موتور و گیربکس در داخل کشور توجیه 
اقتصادی داشته باشند تا از آن ها روی محصولات مختلف در 
کارخانه های متفاوت بهره برداری شود.« دو شرکت بزرگ 
داخلی می توانند در این بخش از صنعت همراه تولیدکنندگان 
باشند؛ چرخشگر گیربکس های ZF را تولید می کند که در 
بسیاری از کامیون ها استفاده می شد. همچنین شرکت ایدم 
هم کار تولید موتورهای بنز را برعهده دارد. این شرکت ها باید 
تامین شوند تا زنجیره تامین تجاری سازان داخلی، وابستگی 
به شرکت های خارج کشور نداشته باشد و در کنار آن کمک ها 
و ایجاد زیرساخت های مالی هم به رونق در خودروهای تجاری 
کمک می کند. رونــق خودروهای تجــاری در گرو رونق 
اقتصادی کشور است و با تولید ناخالص مالی با شاخص های 

منفی معمولا این صنایع رونق پیدا نمی کند.

ادامه از صفحه اول
آیا دولت های دهه8۰ ، ۹۰ به بعد بخشی  از نیازهای 
پولی خود را همچون گذشته از سیستم بانکی استقراض 
نکردند که این خود نیز بر اقتصاد اثر می گذارد اگر پول در 
دست مردم صرف تولید در بخش های مختلف می شد، 
برای بنیه اقتصادی کشور مفید بود ولی حتی در مواردی 
که موافقت اصولی برای کار تولید گرفته شده، در زمینه 
ماشین آلات مشکل دارند ضمنا عده ای نیز نقدینگی خود 
را صرف دلالی واســطه گری و سودجویی کرده و به نحو 
شدیدی بر توزیع و قیمت کالاها اثر سوء می گذارند. برای 
حل مشــکلات اقتصادی از این دســت معمولا چند راه 
صورت می گیرد که قابل بررسی است، با توجه به نوسانات 
نرخ بهره بانک ها در این سال ها اما خارج از دیدگاه مثبت 
یا منفی اقتصاددانان به دلیل وضعیت بغرنج نقدینگی فلذا 
فعلا برای مهار و کنترل افزایش نرخ بهره بانک ها، فروش 
سهام کارخانجات، تدوین مقررات و تأمین امکانات برای 
ســوق دادن، نقدینگی به ســمت تولیــدات صنعتی و 
کشاورزی، تقویت راه های ورود به بازار سرمایه بورس... 
که این خود نیز نیاز به تقویت فرهنگ ســازی در حوزه 

بورس دارد.

کاهش ارزش پول ملی محرک اصلی 
تقاضا در بازار خودرو است

روح اله عباسپور عضو کمیسیون  
صنایــع و معادن مجلس گفت: 
محرک اصلی تقاضا در بازار خودرو 
و دلیل اصلی تورم افسارگسیخته 
بازار خودرو کاهش مستمر ارزش 
پول ملی است. وی با بیان اینکه 
»گرانی و التهاب بازار خودرو به یکی 
از مشکلات روز کشور تبدیل شده 
است« اظهار داشت: محرک اصلی تقاضا در بازار خودرو و دلیل 
اصلی تورم افسارگسیخته بازار خودرو، کاهش مستمر ارزش پول 
ملی است ،  وقتی یک نفر سرمایه و منابع مالی نقدی دارد، چون 
می بیند روز به روز ارزش پول ملی پایین می آید و قیمت ارز هم در 
کشور قابل کنترل نیست، برای اینکه ارزش سرمایه اش را بتواند 
ثابت نگه دارد و یا ارزش افزوده بیشتری از این سرمایه عایدش 
شود، این سرمایه را به بازار مسکن، طلا و یا خودرو می برد ،  حالا 
برای چنین افرادی بازاری که بهتر و بیشتر از همه جا جواب داده، 
بازار خودرو است. به همین دلیل ولع و تشنگی برای خرید خودرو 
در جامعه خیلی بالاست؛ وگرنه واقعیت امر این است که نیاز جامعه 
به خود این مقدار نیست و بیشتر تقاضا برای خرید خودرو تقاضای 
کاذب و تبدیل خودرو به کالای سرمایه ای است. وی با ذکر اینکه 
»تولید خودرو در کشور ما حدود ۲ برابر سال ۹۶ شده است« 
گفت: بنابراین امروز تولید خودرو در کشور ما از آن وقتی که بازار 
خود ثبات و پایداری داشت، بیشتر شده؛ اما همان دلایل یادشده 
سبب ایجاد تقاضای کاذب و مازاد بر نیاز در حوزه خودروسازی 
شده است. او  با  اشاره به شیطنت هایی که در فضای مجازی برای 
ایجاد آشفتگی در بازار خودرو انجام می شود، افزود: متأسفانه وجود 
برخی سایت های اینترنتی و بازار گرمی  در آنها به التهاب و افزایش 
تقاضا در بازار خودرو دامن زده است که باید برای سر و سامان 

دادن به فعالیت های این حوزه اقدام عاجلی صورت گیرد.

در راستای افزایش رضایتمندی خودروسازان کشور صورت گرفت؛

)MB( راهکار جذب نقدینگی چگونه؟!ارتقای کیفیت کلاف های گرم ویژۀ سطح نمایان خودرو

دستورالعمل ایجاد وحدت رویه در فعال سازی معادن و محدوده های معدنی غیر فعال از سوی وزیر صنعت، معدن و تجارت به رؤسای سازمان صنعت، معدن و تجارت ۳۱ استان، اداره کل جنوب کرمان و نیز مناطق آزاد ماکو، ارس و قشم ابلاغ 
شد. به گزارش شاتا، دستورالعمل ایجاد وحدت رویه در فعال سازی معادن و محدوده های معدنی غیر فعال در ۱۱ بند و ۵ تبصره تدوین شده است و ضمانت حسن اجرای این دستورالعمل و پاسخگویی به نهادهای نظارتی تنها با رؤسای سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان ها خواهد بود. بر اساس بند ۱ این دستورالعمل، به دارندگان مجوز همه پهنه های اکتشافی واگذار شده، که مهلت ارایه گزارش نهایی آنها به اتمام رسیده است، از زمان ابلاغ این دستورالعمل، ۳ ماه مهلت داده شود 
تا در صورت تمایل، مختصات مناطق امیدبخش شناسایی شده را معرفی و نسبت به دریافت پروانه/ پروانه های اکتشاف مواد معدنی گروه ۶ اقدام کنند. طبق بند ۲ این دستورالعمل، به همه محدوده های مورد درخواست صدور پروانه اکتشاف 
- که به هر دلیل ابطال و بلوکه شده اند- اشاره شده تا وفق مقررات و با اطلاع رسانی کامل )از طریق رسانه ها، جراید، پورتال، تابلوی اعلانات و ....( آزاد و امکان ثبت برای متقاضیان در سامانه کاداستر میسر شود. در بند ۵ دستورالعمل مذکور آمده 
است: محدوده پروانه های اکتشافیِ لغو، ابطال یا سلب صلاحیت شده، با رعایت مقررات مربوطه، حداکثر طی مدت ۳ ماه از تاریخ ابلاغ این دستورالعمل از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واگذار شده و چنانچه در مزایده متقاضی نداشت وفق 

مقررات و با اعلام قبلی )از طریق رسانه ها، جراید، پورتال و ...(، نسبت به آزادسازی آنها اقدام شود.

دستورالعملایجادوحدترویهدرفعال
سازیمعادنومحدودههایغیرفعال

تعیینمهلت3ماههبرایتعیینتکلیف
محدودههایاکتشافیمشکلدار



جلسه هم اندیشی مدیران ارشد بانک ملت و دانشگاه 
تهــران با حضور دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک 
ملت و دکتر محمود نیلی رییس دانشگاه تهران برگزار 

شد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک ملت، در 
این جلسه طرفین بر گسترش همکاری های فی مابین 
در بخش های مختلف بانکی و پژوهشی توافق کردند. 
دکتــر محمد بیگدلی، مدیر عامــل بانک ملت در این 
جلســه، از این بانک به عنوان یکی از بانک های دارای 
بالاترین حجم منابع در سیستم بانکی کشور نام برد و 
گفت: بانک ملت با داشتن گسترده ترین سیستم های 
الکترونیک و بانکداری اینتترنتی می تواند خدمات ویژه 

ای را به جامعه علمی کشور ارائه کند.
وی درباره اعطای تسهیلات برای احداث شهر دانش در 
پارک علم و فناوری دانشــگاه تهــران از مدیران این 
دانشگاه خواست تا در اسرع وقت نسبت به تکمیل پرونده 
اعتباری خود در شعبه دانشــگاه تهران اقدام کنند تا 
شرایط برای اقدامات بعدی فراهم شود. مدیر عامل بانک 
ملت با تاکید بر گسترش همکاری بانک و دانشگاه در 
زمینه های مختلف خواستار تهیه و تنظیم تفاهم نامه 
ای میان طرفین شد تا با امضای این سند، شرایط برای 
همکاری های دوجانبه آسان تر شود. در این جلسه دکتر 
محمود نیلی، رییس دانشــگاه تهران نیز با قدردانی از 
همکاری های گسترده بانک ملت با این دانشگاه، حُسن 
شهرت و عملکرد مطلوب بانک ملت را برای مجموعه 
این دانشگاه قابل احترام خواند و از مراودات و همکاری 
های بانک با دانشگاه سپاسگزاری کرد. وی اعلام کرد: 
با توجه به توانایی بالای بانک ملت انتظار بیشتری نسبت 
بــه همکاری های فی مابین وجود دارد و امیدواریم در 
آینده ســطح همکاری های طرفین روز به روز افزایش 
یابد. در این نشست که محمود اخلاقی معاون مدیرعامل، 
سیدحمید حسینی مدیر شعب منطقه سه تهران، ولی 
پور رئیس شــعبه دانشــگاه تهران و مقامات عالی این 
دانشگاه حضور داشتند، همچنین توافقاتی به منظور 
تسهیل عملیات بانکی در سامانه های داخلی دانشگاه 

تهران انجام شد.

خبـــر

تقویت همکاری ها در دستور کار بانک 
ملت و دانشگاه تهران

صنعت، معدن

www.etebar.net
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وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات: 

تولید تبلت دانش آموزی در کشور
از شرکت های داخلی حمایت کردیم و 
آن ها در چند مــاه آینده می توانند تبلت 
ارزان قیمت تولید کنند و در اختیار دانش 

آموزان قرار دهند.
 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات  
محمدجواد آذری جهرمی در هشتمین 
برنامه از سلسله برنامه های گفتگو بر محور 
تحول و بهبود یادگیری که با حضور وزیر 
آموزش و پرورش، ۳۱ مدیرکل استانی و 
بیش از ۷۵۰ رئیس اداره آموزش و پرورش 
سراسر کشور به صورت ارتباط تصویری 
برگزار شد، اظهار داشت: قیمت این تبلت ها 
حدود ۲ تا سه میلیون تومان خواهد بود، اما 
این قیمت هم برای برخی خانواده ها دشوار 
است و باید در این زمینه چاره ای اندیشید.

وزیر ارتباطات  و فناوری اطلاعات گفت : با 
تعــدادی از نهاد هــای حمایتی از جمله 
بهزیستی، بنیاد مستضعفان، ستاد اجرای 
فرمــان حضرت امــام )ره( و بنیاد برکت 
هماهنگ کردیم و مقرر شــد تا بخشی از 

تبلت مــورد نیاز دانش آمــوزان مناطق 
محروم را تهیه کنند.

وی اظهار داشــت: بر اثر شیوع کرونا، 
شــرایطی در دنیا پیش آمد و سبک های 
زندگی به شدت تحت تاثیر قرار گرفت. یکی 
از حوزه هایی که تحت تاثیر این مساله قرار 
گرفت، بخش آموزش کشــور ها بود که 
بســیاری از کشــور ها آمادگی لازم برای 

مواجهه با این پدیده را نداشتند.

 آذری جهرمی افزود: آموزش و پرورش 
تلاش های زیاد و ارزشمندی را در چند ماهه 
اخیر انجام داد و در استمرار آموزش دانش 
آموزان شاهد مجاهدت همه کادر آموزش 
و پرورش کشــور بودیم و در این شرایط 
سخت معلمان صحنه های بزرگی از ایثار و 

فداکاری خود را خلق کردند.
وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات با 
یادآوری خدمات معلمان در دوران کرونا، 

تصریح کرد: فرهنگیان همواره جزو طبقه 
پیشتاز جامعه هســتند و مجاهدت های 
آن ها از سایر نهاد ها کمتر نیست و باید این 
مجاهدت های فرهنگیــان در ایام کرونا 

مستندسازی و در تاریخ ثبت شود.
 آذری جهرمی با گلایه از شایعه رایگان 
نبودن اینترنت شــاد و سانســور شدن 
سخنانش افزود: اتفاقات خوبی در شبکه 
شاد افتاد و ظرفیت سازی خوبی انجام شد. 
هیچ پلتفرمی در کشور همانند شبکه شاد 
زیر بار اینترنتی نبــوده و حتی این تعداد 
مخاطب نیز نداشته است، اما اشکالاتی هم 
دارد؛ بنابراین همه باید برای رفع مشکلات 

شبکه شاد تلاش کنیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه 
داد: یکی از اشکالات شبکه شاد، دسترسی 
نداشتن سه و نیم میلیون دانش آموز به این 
شبکه است و این موضوع برای آینده کشور 
خوب نیســت؛ بنابراین همه تلاشمان را 

می کنیم تا این آمار کاهش یابد.

رضا شهرستانی، عضو هیئت مدیره 
عضو انجمن تولیدکنندگان فولاد نیز در 
گفتگو با تسنیم از تخلفات عیان برخی از 
فولادی ها پرده برداشت و درخصوص ثبت 
ظرفیت های تولید در صنایع مختلف از 
سوی وزارت صمت گفت: در حال حاضر 
ظرفیت و مجوز هایی که در زمینه تولید 
پروفیل در وزارت صمت ثبت شده بالای 
۱8 میلیون تن است، اما در بهترین شرایط 
تولید واقعی ۲/۵ میلیون تن بوده است که 
به نظر می آید امسال به زیر یک میلیون 
تن برسد ، عمده این ظرفیت ها تنها برای 
دریافت امتیازات قیمتی که از سوی وزارت 
صمت ایجاد می شود به وجود می آیند و 
پرسش اصلی این است که آیا این روند که 
در بسیاری از صنایع فولادی و پتروشیمی 

دیده می شود، خیانت به کشور نیست؟
هزینه تأسیس یک کارخانه دو ماهه 

برمی گردد؟
عضــو هیئــت مدیــره انجمــن 
تولیدکنندگان فولاد در اظهارنظری قابل 
تأمل از امکان بازگشت هزینه تأسیس یک 
کارخانــه پروفیل تنها طــی دوماه پرده 
برمی دارد ، ساخت یک کارخانه هزار تنی 

پروفیل بین ۱۵ تا ۲۰ میلیارد تومان هزینه 
دارد که ایــن نقدینگی با دریافت برخی 
مجوز ها و قــرض گرفتن از بانک ها مهیا 
می شــود. حالا این شــرکت از سامانه 
بهین یاب وزارت صمت سهمیه دریافت 
هزار تن ورق فــولادی را می گیرد که به 
دلیل قیمت گذاری اشتباه وزارت صمت 
بر قیمت انواع محصولات فولادی از جمله 
ورق فولاد، یک اختلاف ۱۰ هزار تومانی 
بین بازار بورس و بازار آزاد وجود دارد ، به 
ازای هر کیلوگرم ۱۰ هزار تومان اختلاف 
قیمت در بورس و بازار آزاد وجود دارد که 
هــزار تن آن برابر بــا ۱۰ میلیارد تومان 
خواهد شــد که در عــرض دو ماه تمام 
هزینه کــرد یــک کارخانه را به دســت 
می آورند و این خیانت به کشــور و مردم 
اســت و این رویکــرد وزارت صمت باید 
متوقف شــود ، قیمت گذاری دستوری 
محصولات مختلف از سوی وزارت صمت 
باعث می شود تا انگیزه فساد نیز افزایش 
یابد، همان طور که متأسفانه در دادگاه های 
فساد اقتصادی چند تن از کارمندان وزارت 
صمت در ازای رشوه به خریداران سهمیه 
مواد اولیه اختصاص می دادند که همه این 

موارد از نحوه قیمت گذاری دســتوری و 
تولید رانت نشئت می گیرد.

ورق فولاد پرسود تر از طلا!
وی گفت: با افزایــش قیمت دلار، 
مردم احســاس خطر کرده و سعی دارند 
ارزش ســرمایه آن ها حفظ شود. در این 
میان یکــی از کالا هایی که ســریع نقد 
می شود و خیلی هم زیر ذره بین نیست، 
فــولاد و به خصوص ورق فولاد اســت  ، 
ســرمایه گذاری روی ورق فولاد از سوی 
شرکت هایی که سهمیه صوری از وزارت 
صمــت گرفته انــد از طلا هــم بازدهی 
بیشــتری دارد، چراکــه در بــازار طلا 
محدودیــت و کنترل وجــود دارد و این 
محصول به دلیل توجه مردم، زیر ذره بین 
اســت و حتی احتمال ســرقت نیز برای 

دارنده طلا وجــود دارد، اما فولاد چنین 
مشکلاتی را ندارد ، »فولاد سرمایه ای است 
که به سرعت نقد می شود و تمایل بازار این 
اســت که حتی بالاتر از نرخ روز دلار نیز 
خرید فولاد داشته باشد. برای مثال برخی 
افراد با پیش بینی نرخ روبه رشد دلار، ۱۰ 
درصــد افزایش نــرخ فــولاد را در نظر 
می گیرند و در بازار خرید می کنند ، ضمن 
اینکه نرخ جهانی فولاد به دلیل ادامه دار 
بودن کرونا رو به افزایش بوده و این موضوع 
یک شرایط برد برد برای این افراد به وجود 

می آورد.
رویکرد وزارت صمت عامل گرانی فولاد

این عضــو انجمــن فــولاد، ارائه 
مجوز های صوری در ســامانه بهین یاب 
وزارت را در گرانــی قیمت فولاد اثرگذار 
می دانــد. او گفــت: به دلیــل افزایش 
مجوز های خرید، تقاضا برای گرفتن رانتی 
که در بازار فولاد وجود دارد افزایش یافته 
و همین امر کافی اســت تا با رشد شدید 
تقاضا در برابر عرضه محصولات، قیمت ها 
افزایش یابد و در کل شــاهد زیان دیدن 
مصرف کنندگان واقعی و قدرتمندشدن 

رانت خواران هستیم.

مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع 
و مشــاغل شهر تهران از اعمال نظارت بر 
کیوسک های مطبوعاتی از طریق سامانه 
“کیوســک” خبر داد و گفت: عرضه مواد 
دخانی همانند ســیگار در کیوســک ها 
منوط به اخذ مجوز از ستاد مبارزه با مواد 

مخدر و وزارت بهداشت خواهد بود.
 سیدعلی مفاخریان در تشریح روند 
نظارت بر کیوسک های مطبوعاتی سطح 
شهر تهران به راه اندازی سامانه ای به نام 
کیوسک اشاره کرد و گفت: محتوای این 
ســامانه هم در بخــش کار داخلی ما در 
شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل برای 
نظارت بر کیوســک ها مورد بهره برداری 
قرار می گیرد یعنی آخرین جابجایی ها و 
مســتندات هر کیوسک در این سامانه با 
هدف اعمــال نظارت دقیــق بارگذاری 

خواهد شد.
ازســوی دیگر در این سامانه بخش 
نظارت مردمی پیش بینی شده است که 

اگر تخلفاتی از بهره بردار کیوسک ها و نوع 
برخورد آنها توسط شهروندان دیده شود 
از طریق اســکن بارکدی که به زودی بر 
روی کیوسک ها نصب می شود بتوانند به 
سامانه متصل و نظرات خود را در ارتباط 

با بهره بردار کیوسک اعلام کنند.
 شــکایات اعلام شده اگر مربوط به 
حوزه شــهرداری باشــد توسط شرکت 
ساماندهی صنایع و شماغل شهر تهران 
رســیدگی خواهد شــد و اگر لازم باشد 
موضــوع به اتحادیه منتقل می شــود تا 
شکایت رسیدگی و پاسخ شهروندان داده 

شود. 
 وی در بخش دیگری از صحبت های 
خود با اشاره به اینکه برخی از کیوسک ها 
تخلفاتی همچون سدمعبر، توسعه فضاها 
همانند ایجاد زیرزمین و یا ایجاد تغیرات 
در کیوسک ها را مرتکب شده اند، افزود: 
ممکن است این تخلفات از نظر ما پنهان 
مانده که در این موارد شهروندان می توانند 
کمک کنند و گزارشات مردمی را از طریق 
دسترســی این موضوع در سامانه اعلام 

کنند.
در این سامانه فضای تقدیر و تشکر 
نیز فراهم شده به شکلی که اگر خدمات 
مناسبی ارائه می شود این آمادگی وجود 
دارد که کیوســک دار مورد تشویق قرار 
گیرد تــا فضــای انجام بهتــر وظایف 

شهروندی فراهم شود.
او دربــاره فروش مــواد دخانی در 
کیوسک ها نیز گفت: در ارتباط با عرضه 
مواد دخانی مثل ســیگار در کیوسک ها 

مخالفیم اما در قرارداد جدیدی که درحال 
تنظیــم اســت، پیش بینی شــده که 
کیوسک دار اتحادیه برود و مجوزهای لازم 
در این بخش را از ستاد مبارزه با مواد مخدر 
و یــا وزارت بهداشــت تامین کند. قطعا 
متولی این موضوع ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز است که این موضوع را در دستور 
رســیدگی هم دارد؛ به ایــن ترتیب اگر 
نتوانند مجوزهای لازم برای عرضه سیگار 
را دریافت کنند این کار با مخالفت ما همراه 
خواهد بود ، ما در شــرایط معمول هم با 
عرضه دخانیات در کیوســک ها موافق 
نیسیتیم ولی با توجه به شرایط اقتصادی 
که کیوسک ها برای معیشت خود دنبال 
می کننــد موضــوع منوط بــه گرفتن 
مجوزهای لازم از ســتاد مبــارزه با مواد 
مخدد و وزارت بهداشت شده است. تعداد 
کیوسک ها در سطح شــهر تهران هیچ 
تغیری نداشته و تنها در سطح شهر تهران 

جابجا شده اند.

خبر

گفتگو-3

تصویب کلیات لایحه اصلاح قانون حمایت 
صنعتی و جلوگیری از تعطیلی کارخانه ها

نقش کلیدی بانک سپه در تبدیل نفت
به ثروت و سرمایه پایدار در کشور

آتیه سازان حافظ به بیمه مرکزی واگذار شد

اعطای نشان عالی زرین مدیر سال به مدیر 
عامل بانک تجارت

حجت اله فیروزی ســخنگوی 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: دستورکار نخست کمیسیون 
بررسی لایحه اصلاح قانون حمایت 
صنعتــی و جلوگیری از تعطیلی 
کارخانه های کشور بود که کلیات 
آن در کمیسیون بررسی و تصویب 
شد.  هرچند کلیات لایحه مذکور در کمیسیون تصویب شد اما 
اعضای کمیسیون به جزئیات آن ایراداتی داشتند که مقرر شد 
ایرادات آن رفع شــود. وی با بیان اینکه دومین دســتورکار 
کمیسیون صنایع و معادن بررسی طرح تحول بازار و صنعت 
خودروی ســبک بود، اضافه کرد: آقای ایزدخواه طراح طرح 
مذکور گزارشی از طرح تحول بازار و صنعت خودروی سبک 
ارائه کرد و پس از اســتماع نقطه نظرات موافقان، مخالفان و 
نماینده مرکز پژوهش های مجلس مقرر شد، این طرح برای 
چکش کاری بیشتر به کارگروه صنعت کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس ارجاع و پس از اصلاح مجدد در صحن کمیسیون 
بررسی شود. این نماینده مردم در مجلس یازدهم در تشریح 
ایرادات برخی نمایندگان به طرح مذکور،  ادامه داد: از آنجایی 
که عرضه خودرو در بورس تاکنون سابقه نداشته و کشور تجربه 
این کار را ندارد، ابهاماتی در روند اجرای آن وجود دارد؛ با توجه 
به اینکه در حال حاضر برخی کالاها مانند فولاد و لوازم خانگی 
در بورس عرضه می شــود و بازار این کالاها ملتهب است، چه 
تضمینی وجــود دارد با ورود خودرو به بــورس التهاب بازار 
چهارچرخ ها بیشتر نشود.  به زعم طراح طرح مذکور دو ضمانت 
اجرایی بسیار مهم برای جلوگیری از تکرار سرنوشت عرضه فولاد 
در بورس، در طرح تحول بازار و صنعت خودروی سبک وجود 
دارد؛ نخست آنکه برخلاف سایر کالاهای عرضه شده در بورس 
که امکان عرضه آنها در بازار آزاد نیز وجود دارد، در صورتی که 
خودرو خارج از بورس عرضه شود، حکم کالای قاچاق پیدا می 
کند از ســوی دیگر از آنجا که پس از اجرای این طرح، خودرو 

خارج از بورس شماره گذاری نمی شود، قابل شناسایی است.

مدیرعامل بانک سپه گفت : ۳8 
فقــره از ایــن قراردادها برای 
اختصاص به طرح های تکمیلی 
و احداثی و ۳۲ فقره آن هم برای 
تأمیــن ســرمایه در گردش 
واحدهای تولیــدی بین بانک 
سپه و صندوق توسعه ملی امضا 
شــده است. وی مبلغ قرارداد امضاشده بین بانک سپه و 
صندوق توســعه ملی، برای تأمین ســرمایه در گردش 
واحدهای تولیدی در پنج ســال اخیر را ۱8 هزار و ۵۶8 
میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: این بانک در مقطع زمانی 
ذکرشده ۱۹ هزار و ۵۵۵ میلیارد ریال قرارداد نیز به منظور 
تأمین مالی پروژه های تکمیلی و ایجادی با صندوق توسعه 

ملی منعقد کرده است.
 24 هزار میلیارد ریال از مبلغ کل قراردادها تسویه 

شده است
به گفته چقازردی، بانک سپه تاکنون ۲۴ هزار میلیارد 
ریال از مبلغ کل قراردادهای امضاشده با صندوق توسعه 
ملی بابت ۳۱ فقره قرارداد را تســویه و بازپرداخت کرده 
اســت. مدیرعامل بانک سپه خاطرنشــان کرد: مبالغ 
قراردادهای سپرده گذاری ریالی از محل صندوق توسعه 
ملی بر اساس سیاست ها و اولویت های دولت به بخش های 
مختلف اقتصادی در سراسر کشور اختصاص یافته است.

 کمک به تأمین برق و آب شرب و صنعتی کشور
مدیرعامل بانک سپه اظهار داشت: طرح تأمین ورق و 
لوله های فولادی به منظور اجرا و تکمیل تأمین آب شرب 
و صنعتی ۴8 شهر از دیگر اقدامات بانک سپه در کمک به 
اجرای پروژه های آب رســانی در کشور است. مدیرعامل 
بانک سپه در موردحمایت این بانک از تولید برق در کشور، 
اظهار داشت: در حال حاضر بانک سپه با اختصاص ۵۷۰ 
میلیون دلار منابع بــه طرح های بزرگ تولید برق نظیر 
ماهتاب کاســپین، هریس و امثال آن ها نقش مهمی در 

افزایش میزان برق تولیدی کشور دارد.
مشارکت در شیرین سازی آب خلیج فارس

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با اختصاص هزار 
و ۳۰۰ میلیارد ریال منابع به پروژه بزرگ ملی شــیرین 
ســازی و خط انتقــال آب گام مهمی در آب رســانی به 
استان های هرمزگان، کرمان و یزد داشته است. وی افزود: 
بانک ســپه در قالب کنسرسیوم بانکی متشکل از ۹ بانک 
کشور برای تأمین مالی طرح شیرین سازی آب خلیج فارس 
۵۱۶ میلیارد و ۴۹۰ میلیون ریال اختصاص داده اســت. 
چقازردی خاطرنشان کرد: همچنین بانک سپه ۱۳ درصد 
از منابع موردنیاز طرح انتقال آب خلیج فارس در قالب طرح 

سندیکای بانکی را تأمین خواهد کرد.

غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی گفت: 
برخی از خدمات بیمه ای که ارائه می شود، زیر نظر 
بیمه مرکزی نیست.   برخی شرکت ها مانند آتیه 
سازان حافظ و صندوق بیمه محصولات کشاورزی 
کار بیمه گری انجام می دهند، اما در محاســبات 
ضریب نفوذ نیســتند. صندوق بیمه محصولات 

کشاورزی تحت نظارت وزارت جهاد کشاورزی است 
و قرار شد بیمه آتیه سازان حافظ نیز از نظر قانونی زیر 
نظارت بیمه مرکزی قرار گیرد و در محاسبات ضریب 
نفوذ بیمه ای نیز محاسبه شود.   با پوشش و محاسبه 
همه بیمه ها ضریب نفوذ بیمه ای کشور از دو و نیم 

درصد به سه و شش دهم درصد خواهد رسید.

پنجمین اجلاس سراسری نشان عالی مدیر سال با 
تقدیر و اعطای نشان به مدیران برتر کشور در بخش های 
مختلف که در سال ۹8 عملکرد درخشانی داشتند به کار 
خود خاتمه داد.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
بانک تجارت ، دراین اجــلاس که با حضور دکتر دانش 
جعفری عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام، دکتر 
مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، 
دکتر کلانتری رییس سازمان حفاظت از محیط زیست 
برگزار شــد از عملکرد درخشان رضا دولت آبادی مدیر 
عامل این بانک با اعطای نشــان عالی زرین مدیر ســال 
تجلیل به عمل آمد. ارتقاء درآمدهای عملیاتی و خروج از 
زیان مهمترین دســتاورد های بانک تجارت در ســال 

گذشته بوده است .
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ماجرای دلالانی که دوماهه کارخانه پروفیل تأسیس می کنند

عرضه مواد دخانی در کیوسک ها منوط به اخذ مجوز

در ادامه حمایت بانک پارسیان از واحدهای صنعتی و تولیدی و به منظور تحقق”شعار جهش تولید”، امکان پرداخت تسـهیلات ریالی »سـرمایه درگردش بخش صنعت معدن«، »سرمایه در گردش ویژه 
شرکت های صادر کننده کالاهای صنعتی« و »سرمایه ثابت طرح های ایجادی و توسعه ای بخش صنعت معدن«، از سوی این بانک فراهم شد.  بر اساس قراردادهای فی مابین بانک پارسیان و صـندوق 
توسـعه ملی، واحدهای صنعتی و معدنی در مناطق برخوردار برای تامین سرمایه در گردش خود می توانند تا سقف 3۰۰ میلیارد ریال تسهیلات با نرخ سود 1۶ درصد و شرکت های صادر کننده کالاهای 
صنعتی کلیه مناطق تا سقف 4۰۰ میلیارد ریال تسهیلات با نرخ سود 14/5 درصد دریافت کنند و طی مدت یک سال تسهیلات خود را تسویه نمایند. طرح های ایجادی و توسعه ای بخش صنعت معدن مناطق 
برخوردار از دیگر بخش هایی است که بانک پارسیان به متقاضیان واجد شرایط تسهیلات بلند مدت 5/5 ساله اعطا می نماید. تسهیلات تامین سرمایه ثابت این بخش حداکثر 8۰ درصد میزان سرمایه 
گذاری طرح و با نرخ سود 1۶ درصد بوده و بازپرداخت تسهیلات بعد از اتمام فرآیند ساخت )حداکثر 3۰ ماه( و یک تنفس ۶ ماهه آغاز و با بازپرداخت اقساط طی مدت 3۰ ماه پایان می پذیرد. گفتنی است 
جهت تسهیل در امر صادرات و همراهی هرچه بیشتر با شرکتهای صادراتی، بانک پارسیان نسبت به انعقاد تفاهم نامه همکاری با صندوق ضمانت صادرات اقدام نموده است. شرکتهای مزبور برای استفاده 

از تسهیلات ویژه شرکت های صادر کننده کالاهای صنعتی، می بایست در بدو امر در سامانه بهین یاب به نشانی http://behinyab.ir  تسهیلات بسته حمایت از صادرات  ثبت نام نمایند.

بانکپارسیان
بهکمکصنایع
میآید
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مدیرعامل بانک ملی ایران با تشریح میزان تسهیلات پرداختی این بانک به بخش های تولیدی طی امسال و سال گذشته تاکید کرد که این بانک به صورت مستقیم در این مدت بیش از 449 
هزار میلیارد ریال منابع به بخش های کشاورزی و صنایع تبدیلی، صنعت و معدن تزریق کرده است. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمد رضا حسین زاده با بیان این که در 
مجموع 18 ماه منتهی به پایان شهریور ماه سال جاری بیش از 7۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط این بانک در اختیار فعالان حوزه کشاورزی و صنایع تبدیلی قرار گرفته است، گفت: این میزان 
تسهیلات در قالب 131 هزار و 53۰ پرونده پرداخت شده است. وی افزود: بیش از 25 هزار و 527 میلیارد ریال از این رقم تنها در نیمه نخست سال جاری پرداخت شده که در نوع خود کم 
نظیر است. او با اشاره به این که بانک ملی ایران طی سال گذشته و نیمه نخست امسال 378 هزار و 97۰ میلیارد ریال تسهیلات به بخش صنعت و معدن تخصیص داده است، افزود: 42 درصد 
این رقم در قالب بیش از 58 هزار پرونده در شش ماه اول سال جاری پرداخت شده است. حسین زاده تخصیص بیش از 2۶3 هزار میلیارد ریال منابع در سال گذشته و تزریق بیش از 18۶ 
هزار میلیارد ریال تسهیلات در نیمه نخست سال جاری به بیش از 189 هزار پرونده در حوزه های صنعتی، معدنی، کشاورزی و صنایع تبدیلی را نشانه حمایت جدی بانک ملی ایران از فعالان 

اقتصادی داخلی خواند و خاطرنشان کرد: ما حامی تولیدیم و این تعهد را در سال جهش تولید بیش از پیش ایفا خواهیم کرد.

گزارش449هزار
میلیاردریالی
مدیرعاملبانک
ملیایرانازکمک
بهجهشتولید

هفته نامه اقتصادی ایران

با حکم علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت، عباس قبادی، معاون بازرگانی داخلی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت شــد. به گزارش شاتا، با حکم علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، عباس قبادی، معاون بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت شد. در متن 
حکم قبادی آمده است: نظر به مراتب شایستگی، تعهد و تجربه ارزشمند جنابعالی به موجب این 
حکم به عنوان معاون بازرگانی داخلی منصوب می شوید تا نسبت به تامین بهنگام و کم هزینه 
کالاهای مورد نیاز مردم و ایجاد بازار رقابتی تلاش نمایید. تهیه برنامه های اقتضائی و تمهیدات 
لازم برای رویارویی با نارسایی های احتمالی عملکرد بازار، کاهش هزینه های تامین از طریق بازار 
آرایی و یکپارچه سازی نظام تامین و توزیع، کاهش تصدی گری های دولت در کارها و سپردن 
حداکثری امور به تشکل ها و اصناف و همچنین ترویج و بهره گیری از فناوری اطلاعات در نظام 
توزیع به منظور روان سازی و کاهش هزینه ها از رئوس برنامه های عملیاتی آن معاونت تعیین 

شده است.

انتصابمعاون
بازرگانیداخلی
وزارتصمت

عباس قبادی

حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون در تماس های تلفنی با روسای شعب اظهار داشت: موفقیت 
بانک منوط به موفقیت کلیه شعب در سراسر کشور است و چنانچه همکاران شعب با آگاهی و تسلط بر 
نحوه صحیح ارائه خدمات کیفی به جامعه هدف و تعامل صحیح با مشتریان، کارنامه مالی و توسعه ای مؤثری 
بجا گذارند، پیشــرفت و موفقیت بانک تضمین خواهد شد. وی تصریح نمود: عملکرد شعب از دو منظر 
حرفه ای و توسعه ای قابل بررسی است و شایسته است همکاران شعب ضمن التزام بر تحقق شاخص های 
حرفه ای در حد استاندارد و بجا گذاشتن تراز مناسب، بر تداوم نقش توسعه ای و رعایت صحیح وظایف و 
تکالیف توسعه ای اهتمام کافی داشته باشند. مهدیان با اشاره به ابزارها و راهکارهای رایج اعم از بسته ها و 
محصولات اعتباری و تخصصی افزود: ارائه بسته های متناسب با نیاز مالی و بانکی مشتریان حائز اهمیت 
است و مشتریان، در صورت رضایت، درخواست ها و سایر نیازهای خود را مطرح نموده و همکاری مؤثر با 
آنها تداوم خواهد یافت.  مهدیان تأکید نمود: طی ســالیان گذشته مدیران ارشد بانک توسعه تعاون در 

راستای نظارت و با رویکرد حل مسائل مشتریان و همکاران، در سفرهای استانی پیشگام بودند.

خدماتشعببانکتوسعه
تعاوندرانطباقباتأمین
نیازمشتریاناست

حجت اله مهدیان

عباس رضایی استاندار اصفهان گفت: لازم است مستندات حقآبه های کشاورزان جمع آوری تا از طریق معاونت 
حقوقی ریاست جمهوری پیگری شود و حرکت به سمت مصرف بهینه آب و الگوی مطلوب کشت سیاست 
استان در حوزه آب و کشاورزی است. تولیدات گلخانه ای در گام نخست باید متناسب با نیاز استان و کشور باشد 
و در گام بعدی مبحث صادرات در دستور کار قرار گیرد . امکانات و تسهیلات بانکی نیز لازم است در راستای ارتقای 
راهکارهای افزایش بهره وری و الگوی مطلوب کشت متناسب با آب استان جهت دهی شود. اجرای سیاست های 
تشویقی در حوزه تسهیلات، بازاریابی، بیمه و تامین یارانه نهاده ها می تواند در ترغیب کشاورزان به سمت این 
سیاست ها موثر باشد. همچنین تولید محصولات رسانه ای آموزشی و انگیزشی توسط رسانه ها به ویژه صدا و 
سیما در راستای آگاهی بخشی، اطلاع رسانی و اقناع سازی در ترغیب و سوق دادن کشاورزان به سمت تغییر 
الگوی کشت و اجرای سیاست های آبی استان از دیگر برنامه های تاثیرگذار است. استفاده از ظرفیت تشکل های 
صنفی کشاورزی و استفاده از نقطه نظرات کارشناسی اعضای کمیته در جمع بندی و تکمیل سیاست های 

تشویقی نیز می تواند در اقناع سازی و همراهی کشاورزان با سیاست های آبی حوزه کشاورزی موثر باشد.

پیگیریحقابهکشاورزان
اصفهانیازطریقمعاونت
حقوقیریاستجمهوری

عباس رضایی

مهدی عبوری مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران در بازدید از سکونتگاه های غیر رسمی شهر پیرانشهر 
گفت: بازآفرینی شهری پایدار یک رویکرد همه جانبه برای ارتقای کیفیت زندگی شهر پیرانشهر به شمار می رود. 
معاون وزیر و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران در بازدید از سکونتگاه های غیر رسمی شهر پیرانشهر 
گفت: بازآفرینی شهری پایدار یک رویکرد  همه جانبه برای ارتقای کیفیت زندگی شهر پیرانشهر به شمار می رود 
و تلاش می کنیم با توجه به نیازمندی های این شهر چند طرح کلیدی به پروژه های بازآفرینی شهری استان 
افزوده شود.  وی، احداث کانال شین آباد جهت هدایت آب های سطحی و جلوگیری از مشکلات زیست محیطی، 
مشارکت در تکمیل ساخت فرهنگسرا به منظور بهره مندی مردم از فضای فرهنگی و احداث یک مدرسه ۱۲ 
کلاسه دیگر را از مهم ترین پروژه های تحول آفرین در شهر پیرانشهر عنوان کرد.  همچنین در نشست مشترک 
با فرماندار شهرستان پیرانشهر به کمبود سرانه های خدمات عمومی در این شهر اشاره کرد و ادامه داد: موانع توسعه 
درون شهر پیرانشهر با مشارکت و وحدت رویه ای که در بین مسئولان شهرستان دیده می شود، قابل حل هستند 

و انتظار می رود اصلاح بافت های ناکارآمد منطقه با ارتقای کارایی و بهره  وری پروژه ها عملیاتی شود.

بازآفرینیشهریپایدار
فرصتکلیدیبرایارتقای
کیفیتزندگیدرپیرانشهر

مهدی عبوری

  سی و چهارمین دوره قرعه کشی حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک رفاه کارگران برگزار  شد.  
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، سی و چهارمین دوره قرعه کشی حساب های قرض الحسنه 
پس انداز بانک رفاه کارگران در تاریخ ۲8 مهرماه سال جاری با حضور اعضای هیات نظارت بر قرعه کشی 
برگزار  شد. جوایز قرعه کشی حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک رفاه کارگران در سال ۹۹ شامل 
۱۵۹ فقــره جایزه ویژه نقدی هر یک به ارزش یک میلیارد ریال، ۱۵۹ فقره کمک هزینه خرید واحد 
مسکونی هر یک به ارزش 8۰۰ میلیون ریال، ۲۵۹ فقره کمک هزینه خرید خودرو تولید داخل هر یک 
به ارزش ۴۰۰ میلیون ریال، و ۱۰۵۹ فقره کمک هزینه خرید صنایع دستی هر یک به ارزش ده میلیون 
ریال و میلیون ها ریال جوایز نقدی دیگر خواهد بود.  گفتنی است، شرکت در قرعه کشی جوایز قرض 
الحسنه پس انداز منوط به حفظ حداقل موجودی ۵۰۰ هزار ریال طی ۳ ماه یا ۹۰ روز متوالی از تاریخ 
۱۳۹8.۰۱.۰۱ تا پایان وقت اداری ۱۳۹۹.۰۳.۲۷ و مفتوح بودن حساب و داشتن حداقل موجودی 

۵۰۰ هزار ریال در روز برگزاری قرعه کشی بوده است .

اعلامجوایزقرعهکشی
حسابهایقرضالحسنه
پسانداز

بانک رفاه کارگران

سخنگوی گمرک گفت: میزان تجارت خارجی کشور در شهریور ماه امسال با حدود ۱۱ میلیون تن به ۵ میلیارد 
و ۷۶۷ میلیون دلار رسید که صادرات در این ماه نسبت به مرداد از لحاظ ارزش بیش از ۲۴ درصد رشد داشته 
است. سیدروح الله لطیفی، سخنگوی گمرک با تشریح آخرین وضعیت تجارت خارجی کشور توضیح داد: از 
کل تجارت ۱۱ میلیون تنی، 8 میلیون و ۲۵۲ هزار تن به ارزش ۲ میلیارد و ۶۹۱ میلیون دلار شامل صادرات 
و ۲ میلیون و ۶۹۰ هزار تن کالا به ارزش ۳ میلیارد و ۷۶ میلیون دلار سهم واردات بوده است. وی افزود: صادرات 
کشور در شهریورماه سال ۱۳۹۹ نسبت به مردادماه از لحاظ وزنی ۶ درصد و از لحاظ ارزش ۲۴/۵ درصد رشد 
داشته است که این خود نشان از عادی شدن تجارت پس از بحران کرونا و بسته شدن مرزها دارد. لطیفی درباره 
۵ مقصد صادراتی کالاهای ایرانی نیز گفت: چین با ۲ میلیون و ۲۶۷ هزار تن به ارزش ۶۶۹ میلیون دلار مقصد 
نخست، عراق با یک میلیون و ۴۱۵ هزار تن به ارزش ۵۶۵ میلیون دلار، امارات با یک میلیون و ۲۱۵ هزار تن 
به ارزش ۳۷۹ میلیون دلار، افغانستان با ۷۰۴ هزار تن به ارزش ۲۳۲ میلیون دلار و ترکیه با ۳8۰ هزار تن به 

ارزش ۲۱8 میلیون دلار به ترتیب مقاصد اصلی صادرات کالاهای ایرانی در شهریورماه بودند. 

رشد24درصدیصادرات
غیرنفتی

سیدروح الله لطیفی

خبـــــر

ولی ا... سیف :   در شرایط حاضر شاهد 
شدت التهاب در بازار ارز هستیم که 
موجبات نگرانی مسئولین، فعالین 
اقتصادی و آحاد مردم را فراهم کرده 
است. این پدیده جدیدی نیست و 
در گذشته هم سابقه داشته است 
ولی می توان گفت از حیث شدت و 
دامنه نوسانات و همچنین طول 
دوره زمانی، در مقایسه با گذشته بی سابقه است. از اوایل سال ۹۷ 
تا به حال نرخ ارز بیش از ۴۰۰ درصد افزایش را به خود دیده است. 
تردیدی نیست دلیل اصلی این امر، محدودیت های ناشی از تحریم 
و همچنین تورم شتابنده ای است که در اقتصاد با آن مواجه هستیم. 
درعین حال عواملی وجود دارند که در صورت عدم کنترل، موجب 
افزایش شدت و دامنه نوسانات می شوند. یکی از مهم ترین عوامل 
تأثیرگذار، بازارهای غیر رسمی هستند که در شرایط نوسانی و 
التهاب در بعضی از نقاط تهران، برخی شهرســتان ها و برخی 
کشورهای همسایه توسط سفته بازان و نوسان گیران ایجاد شده و 
رونق می گیرند. بی تردید در صورتی که حاکمیت نسبت به این 
عوامل بی تفاوت باشد و آنها را به حال خود رها کند، سفته بازان اعلام 
نرخ ارز در بازار را به دست گرفته و عملاً کنترل بازار را از دست بانک 
مرکزی خارج می کنند. مهم ترین این بازارها، بازار معاملات فردایی 
است که متأسفانه این روزها شاهد رونق مجدد فعالیت آن هستیم. 
سیف اضافه کرد: اما آنچه در کوتاه مدت و به فوریت باید انجام شود 
این است که بازار غیر رسمی معاملات فردایی -که تجربه نشان 
داده، علیرغم دســتورات و اقدامات قهری توانســته است به 
فعالیت های خود ادامه دهد و عملاً با استفاده از کانال های تلگرامی 
و شبکه مجازی تعیین کننده نرخ ارز در اقتصاد باشد، به نوعی تحت 
کنترل بانک مرکزی قرار گیرد. وی در نوشــته خود آورد: بانک 
مرکزی باید با اختیارات کامل، اعتمــاد به نفس و اطمینان از 
حمایت های حاکمیت به شیوه مناسب در این بازارها ورود کرده و 
ســعی کند در عمل کنترل آنها را به دست گیرد و به دلالان و 
نوسان گیرانی که برای تأمین منافع خود، اقتصاد کشور را با چالش 

روبرو می کنند اجازه ضربه زدن به اقتصاد ملی را ندهد.

خبـــر
افزایش 4۰۰ درصدی نرخ ارز 
طی 2 سال اخیر بی سابقه است

دولت از پیشنهادات صاحبنظران برای اجرای 
سیاست های کلی نظام قانون گذاری استقبال می کند

 اسحاق جهانگیری در جلسه بررسی 
راهکار هــای اجرای سیاســت های 
کلی نظام قانون گذاری تعدد مراجع 
قانون گذاری در کشــور و مشخص 
نبودن حدود اختیارات قوا را از جمله 
ایرادات موجود در اداره کشور برشمرد 
و گفت: با اتکاء به سیاست های کلی 
نظام قانونگذاری ابلاغی ازســوی مقام معظم رهبری، می توان 
بخــش زیادی از این ایرادات را برطرف کرد. وی با تاکید بر اینکه 
باید وظایف، تکالیف و حدود اختیارات قوا، دستگاه ها و نهادهای 
مختلف به شکل دقیق و روشــن مشخص باشد، اظهار داشت: 
همانطور که امور اجرایی کشور باید در حیطه وظایف و اختیارات 
دولت باشــد، قانونگذاری نیز در حقیقت وظیفه اصلی مجلس 
شورای اسلامی است اما امروز شاهد تعدد مراکز قانونگذاری در 
کشور هستیم و حتی برخی از شوراهای عالی نیز قانون تصویب 
می کنند ، امر قانونگذاری باید منحصر به مجلس شورای اسلامی 
باشد و اساساً برگزاری علنی جلسات مجلس نیز به دلیل وظیفه 
خطیر قانونگذاری نمایندگان برای مردم و جامعه است. زیرا وقتی 
حقوق مردم مطرح است باید فرآیند قانونگذاری شفاف و علنی 
باشد چرا که نمی توان پشت درهای بسته قانون تصویب و برای 
مردم تصمیم گیری کرد. معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه 
مقام معظم رهبری در ابلاغ سیاست های کلی نظام قانون گذاری، 
سه قوه را به زمانبندی اقدامات و ارائه گزارش پیشرفتها موظف 
کرده اند، افزود: باید ســاز و کار دقیقی برای اجرای سیاست های 
کلی نظام قانونگذاری تدوین و با اتکاء به این سیاست ها،  بخشی از 
ضعف های نظام اداری و قانونگذاری کشور را اصلاح کنیم. یکی از 
وظایف دولت در چارچوب سیاست های کلی نظام قانون گذاری این 
است که ساز و کاری دقیق مطابق با اصول قانون نویسی را در تدوین 
و یا اصلاح لوایح در دستور کار خود داشته باشد تا لوایح از استحکام 
قابل قبولی برخوردار باشند. دولت از نظرات و دیدگاه های همه 
صاحبنظران و حقوقدانان کشور برای اجرای سیاست های کلی 
نظام قانون گذاری استقبال می کند و آمادگی دارد در اجرای این 

سیاست ها از پیشنهادات صاحبنظران استفاده کند.

دکترسید ضیاء ایمانی  مدیر عامل بانک سینا با بیان آنکه بانک سینا از ظرفیت ها و پتانسیل های بسیار خوبی برای 
خدمت رسانی به هموطنان عزیز برخوردار است، افزود: این بانک تاکنون بالغ بر ۲۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات 
اشتغالزایی یارانه ای در قالب قرارداد همکاری با معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری به 
مناطق روستایی اختصاص داده و اکنون نیز آماده است تا در جهت رونق اقتصاد و کاهش بیکاری به ویژه در استان 
لرستان از طریق اعطای تسهیلات اشتغالزایی، اقدام نماید.  استان لرستان امکانات مناسبی دارد که با برنامه ریزی 
خوب و منسجم می توان از توسعه در این استان به خوبی حمایت کرد. در همین راستا بانک سینا با همکاری بنیاد 
علوی، طرح نیکو را به اجرا گذاشته که طی آن به طرح های اشتغالزایی روستایی حداکثر تا ۱۲۰ میلیون تومان و 
جهت رفع نیازهای ضروری تا ۳۰ میلیون تومان پرداخت می شود. بنابراین از همکاران به ویژه در استان لرستان 
انتظار داریم به صورت جدی تر در جهت اجرای طرح اقدام کنند.  توجه ویژه به اصول مشتری مداری و رفتار حرفه 
ای کارکنان از دیگر اولویت هایی است که تاکنون در بانک سینا بر آن تاکید شده و از این پس با سعه صدر، همدلی، 

همراهی و البته تلاش جمعی و انرژی مضاعف همکاران، این مسیر، بیشتر از همیشه تداوم خواهد داشت.

پرداختواماشتغالزائی
روستائیاز30میلیون
تومانتا120میلیونتومان

سید ضیاء ایمانی

بانک آینده با هدف ارزش آفرینی و تنوع هر چه بیش تر سبد محصولات بانک؛ طرح جدید خرید اعتباری خود 
را با عنوان »آینده داران«، به عموم مشتریان حقیقی و حقوقی عرضه کرد. همه ی مشتریان بانک آینده که دارای 
انواع سپرده های سرمایه گذاری از جمله؛ سپرده های قرض الحسنه )جاری و پس انداز(، سپرده های بلندمدت 
شتاب، آینده ساز و واحدهای سرمایه گذاری صندوق گسترش فردای ایرانیان باشند، می توانند از ۲۵ مهرماه 
امسال، با ثبت نام در سامانه پیشخوان مجازی )abplus.ir( یا مراجعه به شعب بانک آینده، بر اساس موجودی 
حساب انتخابی، اعتباری بین ۱۰ )ده( میلیون ریال تا سقف ۱۰۰ )یک صد( میلیون ریال، دریافت کرده و با 
مراجعه حضوری به هایپراستار و فروشگاه های طرف قرارداد مرکز خرید بازار بزرگ ایران )ایران مال(؛ از مزایای 
این طرح بهره مند شوند. مدت استفاده از طرح مذکور، از ۲۵ مهر تا ۲۲ آذر ماه سال جاری است. در صورت تمایل 
مشتری به بازپرداخت به صورت یکجا از تاریخ ۹۹/۰۹/۲۲ تا ۹۹/۰۹/۳۰، امکان بازپرداخت تمامی بدهی؛ برای 
مشــتریان فراهم شده است. بدیهی است در صورت عدم تعیین تکلیف توسط مشتری، پس از اتمام مهلت 

بازپرداخت یکجا، به صورت سیستمی بازپرداخت بدهی به صورت اقساط از تاریخ ۹۹/۱۰/۰۱، آغاز می شود. 

خریداعتباریازمرکزخریدبازار
بزرگایران)ایرانمال(در
مرحلهدومطرحآیندهداران”

بانک آینده

اتصال اولین آزادراه به »بورس« با ضمانت بانک مسکن
 محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن گفت 
: در قالب این قرارداد شرکت احداث، نگهداری 
و بهره برداری آزاده راه حرم تا حرم برای تامین 
بخشی از منابع مالی موردنیاز ساخت قطعه 
گرمسار-سمنان )از قطعات مربوط به پروژه 
آزاده راه حرم تا حرم( از طریق واگذاری بخشی 
از منافــع حاصل از اســتفاده از ارائه خدمات 
عوارض آزاده قم-گرمســار اوراق منفعت به 
میزان ۲ هزار میلیارد ریال و از انتشار نخستین 
اوراق آزادراه کشور در بازار سرمایه با همکاری 
بانک مسکن است . امروز در قالب یک قرارداد، 
پذیره نویســی اوراق منفعت به ارزش ۲ هزار 
میلیارد ریال جهت احداث و بهره برداری بخشی 
از آزادراه حرم تا حرم)آزادراه گرمسار-سمنان( 
انجام شد و ضمانت تعهدات این اوراق بر عهده 
بانک مسکن قرار گرفت. وی با اشاره به اینکه 
رکن ضمانت تعهدات اوراق منتشر شده به مبلغ 
۳ هزار و ۴۴۰ میلیارد ریال )شامل اصل و سود 
اوراق( به بانک مسکن پیشنهاد شده است اذعان 
کرد: هیات مدیره بانک مســکن اواخر سال 
گذشته با پیشنهاد پذیرش رکن ضامن جهت 
تعهدات ضمانت اوراق منفعت این شرکت، تا 
سقف ۳ هزار و ۴۴۰ میلیارد ریال در قبال اخذ 
وثایق معتبر و همچنین قرارداد سه جانبه بین 
بانک، نماینده وزارت راه و شرکت های آزادراهی 

زیرمجموعه قرارگاه خاتم الانبیا موافقت کرد. 
همچنین مجوزهای لازم برای انتشــار اوراق 
مذکوراز بانک مرکزی در اواخر بهار سال جاری 
اخذ شد و نهایتا امروز به مرحله پذیره نویسی 
رسید. همزمان با آغازپذیره نویسی این اوراق در 
بازارسرمایه، جلسه ای در بانک مسکن با حضور 
معاون وزیر راه و شهرســازی، معاون قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیا و اعضای هیات مدیره بانک 
مسکن برگزار شد. در جریان برگزاری این جلسه 
بهرنگ اسدی مدیر عامل شرکت تامین سرمایه 
بانک مســکن با اشاره به مبلغ پایه انتشار این 
اوراق، عنوان کرد: مبلغ پایه انتشار اوراق منفعت 
که با هدف تامین منابع بخشی از منابع مالی 

موردنیاز ساخت آزاد راه حرم-حرم انجام شده، 
معادل ۲هزار میلیارد ریال است. بر این اساس، 
۲ میلیون ورقه هر یک به مبلغ اســمی یک 
میلیون ریال و نرخ سود علی الحساب معادل ۵/ 
۱۷ درصد و سه روز کاری برای پذیرش نویسی 
اوراق پیش بینی شده اســت. وی با اشاره به 
شرایط خاص کشور در مسائل تامین بودجه و 
تنگنای نظام تامین مالی اظهار کرد: محدودیت 
در تامین منابع موجب شــده تا برای توسعه 
زیرســاخت ها از روش های نوین تامین مالی 
یعنی بازار سرمایه استفاده شود. در این مسیر نیز 
نخستین پروژه زیرساخت، یعنی آزادراه حرم تا 
حرم به لحاظ اجتماعی-مذهبی و همچنین 

کریدوری اهمیت ویژه ای دارد. در این جلسه، 
در جریان آغاز پذیره نویسی اوراق منفعت در 
بورس، محسن فاضلیان عضو هیات مدیره بانک 
مســکن نیز با تاکید بر آنکه بازار سرمایه یک 
فرصت بکر و نوین پیش روی تامین مالی حوزه 
زیرساخت ها قرار داده است، گفت: این فرصت 
موجب می شود تا در کمترین زمان با حداقل 
نرخ تامین مالی پروژه های زیرساخت که طی 
سال های گذشته به دلیل شرایط اقتصادی با 
محدودیــت مواجه بــوده، انجام شــود. وی 
همچنین انتشار انواع مختلف اوراق در بازار را 
یکی از روش های مردمی سازی اقتصاد دانست 
و افزود: امیدواریم این مســیر مستمر باشد و 
بتوانیم در ادامه برای توسعه زیرساخت های 
کشور از این فرصت استفاده بیشتری کنیم. 
امیرمحمود غفــاری، معاون برنامه ریزی و 
مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی نیز در 
این جلســه عنوان کرد: گشایش در حوزه 
زیرساخت ها در بازار سرمایه روشی است که 
موجب می شــود هم جذب سرمایه و هم 
بازگشت سرمایه را به شکل تضمین شده ای 
پیش برد. در حوزه حمل و نقل به شــرطی 
پدید آوری پروژه به شکل مناسب خواهد بود 
که از روش های جذاب برای تامین مالی آن 

پروژه استفاده کرد.

حمید زادبوم رئیس سازمان توسعه تجارت  
گفت: واحدهای صنعتی دارای مازاد تولید می 
توانند به بازارهای مصرف کشورهای منطقه به 
عنوان بــازار صادراتی توجه ویژه کرده و برای 
صادرات محصولات واحد تولیدی خود اقدام 
کنند.  واحدهای تولیدی که در زمینه صادرات 
فعالیت دارند با مسائلی روبرو هستند و برطرف 
کردن مشکلات آن ها در اولویت کاری سازمان 
توسعه تجارت ایران قرار دارد. برای ایجاد زمینه 

های لازم در خصوص توســعه صــادرات و 
حمایت لجستیکی و تشویق صادرکننده ها، 
ســازمان توســعه و تجارت ایران، توســعه 
زیرساخت های صادراتی را در دستور کار قرار 
داده و بــر اســاس ظرفیت های اســتانی با 
استانداری ها و سازمان های صنعت، معدن و 
تجارت استان ها همکاری های لازم را دارد و 

مشــوق هایی هم برای ورود افــراد به حوزه 
زیرساختی و توسعه امکانات صادراتی کشور 
پیش بینی کرده است.  فرآیند تشکیل پرونده 
و پرداخت مشــوق های صادراتــی در حوزه 
زیرساخت ها شامل ارائه طرح توجیهی توسط 
سرمایه گذار بخش خصوصی به کارگروه توسعه 
صادرات استان و تایید و تصویب طرح و مجری 

در این کارگروه با حضور تمام اعضا و در نهایت 
اعلام به سازمان توسعه تجارت ایران خواهد بود 
و پرداخت مشــوق های صادراتی در دو قالب 
کمک بلاعوض و کمک سود تسهیلات بانکی 
انجام خواهد گرفت. وی همچنین گفت: طبق 
اعلام بانک مرکزی، تاکنون ۳۵ میلیارد یورو ارز 
توسط صادرکنندگان به کشور بازگشته است 
و می توان گفت که ۶8 درصد ارز صادراتی وارد 

چرخه اقتصادی کشور شده است.

ورود ۳5 میلیارد یورو ارز صادراتی به چرخه اقتصادی



بازگشت پرافتخار پیکر شهیدان عالی مقام، رضا حاجی زاده، علی عابدینی، محمد بلباسی، محمود 
رادمهر و حسن رجایی فر از استان مازندران و شهید زکریا شیری از استان قزوین و شهید مجید سلمانیان 
از استان البرز و شهید مهدی نظری از استان خوزستان که با فداکاری خود در خان طومان و مناطق در 
حال منازعه مانع از نزدیک شدن داعش به مرزهای ایران شدند را گرامی می داریم و تمام قد در مقابل 
پیکر پاک و مقدس آنها می ایستیم. خان طومان یا همان شهرک ۱۰۰۰۰ نفره ای که با هجوم جنایتکاران 
تکفیری از سکنه و زندگی خالی شده بود، به جهت اشراف به شاهراه مواصلاتی اعزاز که حلب را به دمشق 
متصل می کرد نقطه استراتژیکی محسوب می شد که در سال ۹۲ به تصرف جبهه النصره در آمد. خان 
طومان پس از آن به بارانداز تکفیری ها بدل گردید و نفرات و تجهیزات با تســلط بر این منطقه برای 
تکفیری ها ارسال می شد.  این نقطه حساس با عملیات غیور مردان مقاومت از جبهه النصره باز پس 
گرفته شــد و پس از آن روحیه عوامل تکفیری و اربابانشان در هم خرد شد.  این شکست امریکا را به 

پیشنهاد مذاکره و آتش بس با طرف های درگیر کشاند.

تمامقددرمقابلپیکر
شهدایخانطومان
میایستیم

محسن رضایی

محمد مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان امام)ره( درحاشیه مراسم ارسال یک میلیون بسته بهداشتی و اقلام 
دارویی و اعزام کاروان های سیار پزشکی به مناطق محروم کشور، از نهایی شدن مراحل ساخت واکسن کرونا 
توسط محققان جوان این ستاد خبر داد. آیین آغاز مرحله سوم پویش ملی »احسان سلامت« با هدف ارسال یک 
میلیون بسته بهداشتی و اقلام دارویی و اعزام کاروان های سیار پزشکی به مناطق محروم کشور برای مقابله با 
بیماری کرونا، باحضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل بنیادهای برکت و احسان در نمایشگاه دائمی 
ستاد اجرایی برگزار شد. وی گفت: ستاد اجرایی فرمان امام در حوادث مختلف مانند سیل و زلزله و حتی کرونا 
همیشه جزو اولین دستگاه هایی بوده که درکنار مردم حضور یافته و با تمام قوا برای رفع مشکلات و امدادرسانی 
بی وقفه اقدام کرده است. محققان دارویی ستاد از ۶ مسیر برای ساخت واکسن کرونا اقدام کردند که دو مسیر به 
مراحل نهایی نزدیک شده و چندمرحله تست حیوانی آنها ازجمله تست و تزریق ویروس بسیار قوی شده روی 
میمون، با موفقیت انجام شد وکارآیی واکسن تأیید و به زودی تست انسانی هم انجام خواهد شد.  خط تولید مجهز 

واکسن کرونا نیز  آماده شده و همزمان با اعلام موفقیت تست انسانی، افتتاح این خط تولید انجام خواهد شد.

خبرخوشرئیسستاد
اجراییفرمانامام)ره(
دربارهواکسنوکیتکرونا

محمد مخبر

www.etebar.net
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محمد امید معاون توسعه روستایی و مناطق محروم رئیس جمهور با بیان اینکه سهم روستائیان در سبد  اشتغال کشور افزایش پیدا کرده است گفت: 1.5 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی 
به  اشتغال روستائیان تخصیص داده شد. آنچه مسلم است این است که جمهوری اسلامی ایران خدمات ارزنده ای را برای روستائیان انجام داده و اذعان مراکز آماری بین المللی و منطقه 
گویای این موضوع است ،  در زمینه اتصال روستاها به شبکه گاز کشور باید گفت که میزان دسترسی به 88 درصد رسیده است و در حوزه شبکه آبرسانی، 1۰ هزار و 35 روستا به شبکه 
آبرسانی کشور متصل شده اند ، بحث اینترنت روستایی از خدمات این دولت است که پوشش مناطق روستایی در این زمینه به 9۶ درصد رسیده و در تلاشیم تا دهه فجر امسال تعداد 
مناطقی که دسترسی به اینترنت ندارند را به صفر برسانیم که در همین راستا در این هفته 1۰۰ روستا در حال اتصال به شبکه ملی اطلاعات هستند ، با عنایت مقام معظم رهبری 1.5 میلیارد 
دلار از صندوق توسعه ملی برای  اشتغال روستائیان تخصیص پیدا کرد که تا کنون حدود 14 هزار میلیارد تومان آن ابلاغ و جذب شده است ، در راستای بهتر، سریع تر و تأثیرگذارتر شدن 
خدمات، اختیارات استان ها و مسئولیت استانی را بیشتر کردیم.  رئیس جمهور به یک میلیون و پانصد هزار نفر از ایرانیان روستایی  بیمه اجتماعی هدیه داد. یعنی حجم بیمه کشور به دومیلیون 

و 7۰۰ هزار رسید و قطع به یقین دو سوم این عدد را دولت خواهد داد و پیش بینی ما این است که تا پنج سال دولت بتواند کل سهم بیمه این جمعیت را پرداخت کند .

1.5میلیارددلاراز
صندوقتوسعهملی
بهاشتغالروستائیان
تخصیصیافت

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

صنعت گردشگری ورزشی در دنیا درآمدزا و ارزآور است که باید به آن توجه شود.  مسعود سلطانی فر گفت: 
گردشگری ورزشی در دنیا به عنوان یک صنعت درامد زا بسیار مورد توجه قرار دارد و ما نیز با استفاده از این 
بستر می توانیم با بهره گیری از گردشگری ورزشی به درامدهای ارزی کشور کمک کنیم. وزیر ورزش و جوانان 
گفت: با تلاش بسیار و در دولتهای مختلف زیر ساخت مناسب برای میزبانی رویدادهای مهم بین المللی ورزشی 
فراهم شده است. سلطانی فر افزود: علاوه براستادیوم آزادی و تختی که پیش از انقلاب ساخته شده است هم 
اکنون می توانیم در مجموعه های ورزشی نقش جهان، یادگارامام ،استادیوم غدیر اهواز ،پارس شیراز میزبان 
رویدادهای بزرگ بین المللی باشیم. وی افزود: ورزش ها وبازی های بومی محلی مورد اقبال گردشگران خارجی 
است واز این فرصتها میتوان به بهترین شکل بهره گرفت. در ادامه مراسم امضای تفاهم نامه وزارت ورزش و 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، علی اصغر مونسان گفت: مشترکات زیادی بین دو وزارت 
ورزش و وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی وجود دارد. وی افزود: یکی از بخش های توسعه 
رفاه اجتماعی در کشور بخش گردشگری و ورزش است که هر دو بخش از درجه اهمیت بالایی برخوردارند.

گردشگری
ورزشیصنعت
درآمدزاست

مسعود سلطانی فر

مدیر روابط عمومی بانک ایران زمین با اشاره به تکمیل زیرساخت های بانکداری دیجیتال وآغاز مراحل 
اجرایی آن در این بانک گفت: مراحل اولیه توسعه و اجرای بانکداری دیجیتال در بانک ایران زمین و زیرساخت 
ها ارتقاء و پیاده سازی شد. به گزارش روابط عمومی بانک ایران زمین، سید محمد حسین استاد درخصوص 
ارتقاء و توسعه سیستم های این بانک اظهار داشت: از حدود ۴ سال گذشته تلاش های زیادی در راستای 
پیاده سازی زیرساخت های لازم برای اجرای بانکداری دیجیتال در این بانک پیاده سازی شده است، و 
بخشی از این سیستم ها در مهرماه اجرایی شد. استاد در خصوص اختلالی که امکان دارد مشتریان در 
دریافت خدمات بانک با آن مواجه شوند گفت:  از تمامی مشتریان بانک درخواست می شود با توجه به اینکه 
ممکن است با اختلالاتی در روزهای یاد شده مواجه شوند.مدیر روابط عمومی بانک ایران زمین از مشتریان 
در خواست کرد در صورت بروز مشکل با شماره ۲۴8۰۹-۰۲۱ مرکز ارتباط با مشتریان بانک تماس بگیرند. 
به اطلاع مشتریان گرامی می رساند در راستای توسعه و پیاده سازی سیستم های بانک ایران زمین،  ضمن 

پوزش خدمات بانکی این بانک با اختلالاتی مواجه خواهد بود.

تکمیلزیرساختهای
بانکداریدیجیتالدربانک
ایرانزمین

سید محمد حسین استاد

حمید قنبــری درباره تحریم های جدید بانکی گفت: نوع اعلام این خبر به خوبی نشــان می دهد 
آمریکایی ها خود می دانند که قرار نیست اتفاق جدیدی در نتیجه این تحریم ها رخ دهد. چراکه در 
مواردی که آنها قصد دارند یک مجموعه مالی را تحت تاثیر قرار دهند؛ آن تحریم را ناگهانی اعمال 
می کنند، در حالی که آمریکایی ها از یک ماه گذشــته مکرر اعلام کردند قصد دارند این بانک ها را 
تحریم کنند. وی افزود: اعلام مجدد تحریم ۱8 بانک و موسســه مالی از ســوی وزارت خزانه داری 
آمریکا، صرفا اثر سیاسی، رسانه ای و تبلیغاتی دارد، وقتی که یک بانک مشمول تحریم نباشد و برای 
اولین بار تحریم شود، قطعا بر روابط کارگزاری آن بانک اثراتی به جای خواهد گذاشت؛ به این معنا 
که بانک های خارجی که با آن بانک کار می کنند، در نتیجه تحریم تصمیم می گیرند که فعالیت خود 
را ادامه بدهند یا متوقف کنند. یعنی اگر بانک طرف مراوده بانک تحریم شده ایرانی، در آمریکا شعبه 
داشته و روابط کارگزاری داشته باشد، تصمیم می گیرد که روابط را مورد بازنگری قرار دهد ولی اگر 

این روابط را نداشته باشد، روابط با بانک ایرانی را ادامه می دهد.

بانکهایتحریمشده
قبلاهمتحریمبودند

حمید قنبری

با حکم علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت، محسن صالحی نیا معاون وزیر و رئیس هیات 
عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران)ایدرو( شد.

به گزارش روبط عمومی وزارت صمت ، در متن حکم صالحی نیا آمده است:
جناب آقای محسن صالحی نیا

نظر به شایستگی، تعهد، دانش و تجربه جنابعالی و با استناد به صورتجلسه مجمع عمومی عادی به طور 
فوق العاده مورخه ۱۳۹۹/۷/۲۷ سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران)ایدرو(، به سمت “معاون وزیر 

و رئیس هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران” منصوب می شوید.
انتظار می رود در چارچوب مفاد اساسنامه و شرح وظایف محول و سیاست های دولت تدبیر و امید نسبت 
به انجام ماموریت های سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران و به کارگیری حداکثر توان اقدام نمایید.

توفیق روز افزون تمامی خدمتگزارن به نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران را در ظل توجهات به 
حضرت ولی عصر)عج( مسالت دارم.

انتصابمعاونوزیرورئیس
هیاتعاملسازمانگسترش
ونوسازیصنایعایران

محسن صالحی نیا

محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ، با  اشاره به طرح تحقیق و تفحص از سازمان برنامه و بودجه 
کشور اظهار داشت: بنده جزو طراحان این طرح نبودم اما فکر می کنم لازم است در رابطه سازمان برنامه و بودجه این 
اتفاق رخ دهد. این سازمان نیاز به شفاف سازی دارد به خصوص در حوزه بودجه شفافیت وجود ندارد. مکانیزم 

تخصیص منابع باید عادلانه و شفاف باشد که نیست. بنابراین نیاز به بررسی دارد.
رئیس کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس در پاسخ به این سؤال که عملکرد بودجه طی دو سال اخیر محرمانه 
شده و در اختیار افکار عمومی قرار نمی گیرد، آیا برای مجلس هم محرمانه است، گفت: طبق قانون باید هر سه ماه 
یک  بار گزارش عملکرد به کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ارائه شود. متأسفانه این کار صورت نمی گیرد. برای 
نمایندگان مجلس عملکرد بودجه محرمانه نیست. برخی نقاط کلیدی بودجه را یا دارند و نمی دهند یا ندارند. مثلًا 
رقم کسری بودجه را فکر نمی کنم خود مسئولان سازمان  برنامه و بودجه هم بدانند. درآمد شرکت ملی نفت را 
فکر نمی کنم کسی در این کشور بداند. عدم شفافیت بودجه باعث شده این اطلاعات وجود نداشته باشد و بخشی 

که باید قانوناً به مجلس ارائه شود، نشده و گزارشی نداشتیم.

عملکردبودجه
شفاف
نیست

محسن زنگنه

بیست و سومین شماره نشریه داخلی آفتاب خاورمیانه متعلق به بانک خاورمیانه منتشر 
شــد. آفتاب خاورمیانه یکی از محصولات رســانه ای بانک خاورمیانه است که به صورت 
فصلنامه تحلیلی و با محوریت مســائل بانکی، کسب و کار و اقتصادی منتشر می شود. در 
آخرین شماره این نشریه که با موضوع بورس و بازار سرمایه است مقالاتی با موضوع مقصد 
بورس در سال ۱۳۹۹، ورود نئوبانک به ایران، چشم انداز بازار سرمایه، تاثیر انتخابات آمریکا 
بر اقتصاد ایران، اخراج همدلانه در سازمان ها، محیط زیست و کرونا، مصاحبه اختصاصی 
با محســن زادمهر )مدیر بانکداری دیجیتال بانک خاورمیانه( به چشــم می خورد. بانک 
خاورمیانه با توجه به شرایط جاری کشور و برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا، از چاپ 
کاغذی این شــماره  نشــریه آفتاب خاورمیانه خودداری کرده است. برای دریافت نسخه 
 الکترونیکی شــماره بیســت  و  ســوم نشــریه آفتاب خاورمیانه می توانید از این لینک 

استفاده کنید.

بیستوسومینشماره
نشریه»آفتابخاورمیانه«
منتشرشد

بانک خاورمیانه

دیدگاه

سید بهاالدین حسینی هاشمی- 
تحلیلگربانکی

تحریم بانک های ایرانی از سوی 
وزارت خزانه داری آمریکا هرچند 
ممکن اســت یک اثــر ایذایی بر 
تجارت محدود کالاهای مورد نیاز 
ایران داشته باشــد، اما وضع این 
تحریم ها در مدت باقیمانده تا انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا بیشتر رویکرد تبلیغاتی و سیاســی دارد و دارای 
مصرف داخلی است؛ چرا که تیم دونالد ترامپ تلاش می کند 
با اعمال و اعلام این تحریم ها نشان دهد که سیاست فشار 
حداکثری خود علیه ایران را ادامه خواهد داد و از موضع خود 
عقب نشــینی نمی کند. واقعیت این است که بانک های 
تحریم شــده تا پیش از این در دادوستد کالاهای اساسی، 
نهاده های دامی و کشــاورزی و البتــه کالاهای دارویی و 
تجهیزات پزشکی تا اندازه  زیادی آزادی عمل داشتند، به 
بانک های بزرگ ایران که آنها هم تحت تحریم هســتند، 
به عنوان رابط یا کمک دوم تا حد ممکن کمک می کردند و 
از طریق کارگزاران بانکی و واسطه های خود مسیر تجارت 
با برخی کشورها ازجمله امارات متحده عربی، چین و ترکیه 
را هموار می کردند و الان با تحریم های جدید، حلقه محاصره 
مالی و بانکی کشور تنگ تر خواهد شد. از سوی دیگر، ایران 
به ویژه در نقل و انتقال ارز به داخل کشــور و پرداخت های 
مطالبات فروشندگان و شرکای خارجی اش دچار مشکل 
خواهد شــد. افزون بر اینها ریسک کشوری ایران افزایش 
می یابــد که نتیجــه آن بالا رفتن نــرخ نقل و انتقال ارز و 
پرداخت های ارزی و افزایش قیمت تمام شــده کالاهای 
وارداتی به کشور خواهد بود. البته این تحریم ها در کوتاه مدت 
اثر ملموســی ندارد؛ چرا که بازار تجارت و سیاست فصل 
مشترک چندانی ندارد و سیاست را دولت ها تعیین می کنند 
و تجارت را ملت ها و شــرکت ها و از این جهت پیش بینی 
می شود که وضع تحریم های جدید علیه بانک های ایرانی، 

طرف های تجاری با ایران را متضرر سازد.
ادامه دارد

یادداشت-1
تحریم نمادین ١٨ بانکتحریم ها ایذایی است

احمد حاتمی یزد / کارشناس پولی 
و ارزی

در یک نگاه بنیــادی، امریکا دیگر 
فصل جدیدی برای اضافه کردن بر 
تحریم هایی که تاکنون علیه اقتصاد 
ایران اعمال شده اســت، ندارد. از 
این رو تحریــم ۱8 بانک ایرانی در 
روزهای اخیر نیز موضوع تازه ای محسوب نمی شود. پیش از 
این نیز نظام بانکــی ایران تحریم بود و با بانک های خارجی 
مراودات مالی و پولی نداشت. به عبارت دیگر سیستم پولی ایران 
در تعامل با بانک های جهان نیســت و نه در بخش اعتبارات 
اسنادی، ضمانت نامه ها و تضمین ها و نه حتی در زمینه پذیرش 
سپرده های بانک مرکزی ایران، دیگر هیچ همکاری وجود ندارد 
و از این رو می توان گفت که تحریم های اخیر نظام بانکی ایران، 
بیشتر جنبه تبلیغاتی داشته است. امریکا با نمایش بخش 
جدیدی از تحریم های بانکی ایران فقط به دنبال نشان دادن 
این موضوع به جهان اســت که تحریم ها علیه ایران در حال 
افزایش است. این کشور می خواهد که مدام تحریم و فشار علیه 
ایران را به جهان یاد آوری کند. امریکا با تکیه بر توان اقتصادی 
و قدرت دلار توانسته در این مدت ایران را تحت فشار همه جانبه 
قرار دهد و به همین خاطر نیز کشورها و اقتصادهای جهان از 
دستور آن تبعیت می کنند و از تحریم و جریمه امریکا ترس 
دارند. اما ناگفته نماند که معنی بی تأثیر بودن فشار های جدید 
امریکا این نیست که ایران از تحریم ها آسیب نمی بیند. بلکه 
تحریم آثار مخرب خود را بر ساختارهای اقتصاد دارد و مشخص 
نیست که تا چه زمانی این موضوع ادامه داشته باشد. به عبارت 
دیگر اگر امریکا یک نهاد را تحریم کند، دیگر تحریم مدیرعامل 
و جانشینان مدیر آن اهمیت ندارد؛ اما به صورت کلی تحت فشار 
قرار دارد. کشور ما نیز به سبب این تحریم ها در وضعیت بدی 
است و جنگ اقتصادی از جنگ نظامی رنج آور تر است؛ چرا که 
یک طرفه است و تنها ایران از آن آسیب می بیند. لذا ما باید در 
برابر این شرایط تدبیری اتخاذ کنیم که این شرایط ادامه دار 
نباشد. گفت و گو با جهان و مذاکره لزوماً به معنی دادن امتیاز 
نیست؛ ما می توانیم بدون تسلیم شدن در مقابل نیروی تحریم 

راهکاری برای این معضل بیابیم.

حمایت های مالیاتی از کسب وکارها در دوران شیوع کرونا
امید علی پارسا رئیس ســازمان امور 
مالیاتی کشور گفت: از ابتدای شیوع بیماری 
کرونا در ایران، با هماهنگی ستاد مقابله با کرونا 
برای سر رسیدهای مالیاتی، مهلت تعیین و 
برخی مهلت ها تمدید شد تا مردم با فراغ بال 
بیشــتری بتوانند به بازیابی مشــاغل خود 
بپردازند. وی شیوع بیماری کرونا در کشور را 
زمینه ســاز بروز آســیب هایی بــه برخی 
کسب وکارها دانست و به تلاش سازمان امور 
مالیاتی برای حمایت از این مشاغل اشاره کرد.

اوامکان تفکیک میان مشاغل آسیب دیده 
و آســیب ندیده را برای سازمان امور مالیاتی 
ناممکن توصیف کرد، به همین دلیل حمایت ها، 
به صورت یکپارچه برای همه مشاغل انجام شده 
است ، تکالیف سازمان اعم از زمان ها و نرخ ها، 
همگی طبق قانون بوده و قابل تغییر توسط 
ســازمان نیســت، اما از همان ابتدای شیوع 
بیماری کرونا در ایران، با هماهنگی ستاد مقابله 
با کرونا، برای موعدهای مالیاتی مهلت تعیین 
شد، همچنین برخی مواعد تغییر کرد و برای 
ارائه اظهارنامه امهال انجام شــد تا مردم در 

مشکلات ایجاد شده، با فراغ بال بیشتری بتوانند 
به بازیابی مشاغل خود بپردازند. وی با اشاره به 
در نظر گرفتــن مهلت دو ماهه بــرای ارائه 
اظهارنامه های مودیــان حقیقی و حقوقی، 
توضیــح داد: این امتیازها در شــرایط کرونا 
به صورت یکپارچه برای همه در نظر گرفته شد. 
اما از سوی دیگر ما امسال طی جلساتی که با 
اصناف داشــتیم، آن ها را به ۴ دسته تقسیم 
کردیم و برای هر گروه تخفیف هایی را در ارائه 

مالیات در نظر گرفتیــم. وی ادامه داد: بر این 
اساس آن کسب وکارهایی که در سال قبل زیر 
۵/ ۲ میلیون مالیات داده اند، امسال هم به همان 
میزان پرداخت خواهند کرد. گروه دیگری که 
بین ۵/ ۲ تا ۵ میلیون تومان مالیات پرداخت 
کرده اند امسال تنها با ۴ درصد افزایش مالیات 
مواجه شــدند و مودیانی که ۵ تا ۱۰ میلیون 
تومــان مالیات داده بودند را هشــت درصد 
افزایش دادیم. گروهی نیز که ســال گذشته 

بیشتر از ۱۰ میلیون تومان مالیات پرداخت 
کرده بودنــد هم با ۱۲ درصد افزایش مالیات 
مواجه هستند ،  اگر این ارقام با تورم حدود ۳۰ 
درصدی که وجود دارد مقایسه شود، مشخص 
است که معدل افزایش مالیات خیلی کمتر از 
معدل افزایش تورم است. این تصمیم که در 
هماهنگی با اصناف اتخاذ شد برای حمایت از 
مشاغل در شرایط کرونا اتخاذ شد ، حمایت 
دیگر ســازمان امور مالیاتی در شرایط شیوع 
کرونا، پذیرش هزینه های انجام شده در زمینه 
کرونــا، به عنوان هزینه قابل قبــول از مراکز 
بهداشت و درمان است که همچنان نیز ادامه 
دارد. وی درخصوص تاثیر شیوع بیماری کرونا 
بر تحقق درآمد پیش بینی شده در قانون بودجه 
سال ۱۳۹۹ گفت: در شش ماه اول سال جاری، 
ما با تمرکز بر مودیان بزرگ و افرادی که توان 
پرداخت مالیات داشتند در کنار تلاش برای به 
حداقل رساندن فشار به آسیب دیدگان از این 
بیماری و دهک های پایین درآمدی، توانسته ایم 
درآمــدی تقریبا نزدیک به پیش بینی قانون 

بودجه را محقق کنیم.

محمود بهمنی رئیس کل اســبق بانک 
مرکزی، در گفتگو با مهر در واکنش به تحریم ۱8 
بانک و مؤسسه ایرانی از سوی وزارت خزانه داری 
امریکا گفت: در سال ۹۱ کل بانک های کشور 
تحت شش تحریم شورای امنیت قرار گرفتند که 
در فهرست آنها، نام بانک های دولتی و خصوصی 
به چشم می خورد، اما به هر ترتیب بانک مرکزی 
با مجموعه تمهیداتی که فراهم کرد، توانست 
امورات مرتبط با نقل و انتقالات مالی مورد نیاز 
کشور و واردات را انجام دهد و بر همین اساس، 
هم اکنون نیز این شرایط وجود دارد که بتوان کار 

را مدیریت و خللی در امور مشاهده نکرد. در این 
حوزه مجموعه ای از تدابیر برای نقل و انتقالات 
بانکی باید از سوی بانک مرکزی سامان داده شود 
تا بتوان مبادلات تجاری را انجام داد، این در حالی 
است که با مجموعه ای از تدابیری که سوابق آن 
در بانک مرکزی موجود است، می توان مبادلات 
غیرسیستمی را برای نقل و انتقالات ارزی برقرار 
ساخت. وی  در بخش دیگری از سخنان خود با 
بیان اینکه بسیاری از راه ها از سوی بانک مرکزی 
در اوایل دهه ۹۰ تجربه شده و نتایج مثبتی هم 
حاصل شده است، تصریح کرد: بنابراین مقامات 

ارشد دولت و بانک مرکزی اکنون باید به این فکر 
باشند که از این راهکار های تجربه شده و موفق 
بهره برداری کننــد؛ به خصوص اینکه تحریم 
کنونی سخت تر از تحریم سال ۹۰ نیست، چراکه 
آن زمان تحریم های وزارت خزانه داری امریکا 
همزمان با تحریم های شورای امنیت شده بود. به 
گفته او  مبادلات پولی ایران تنها از طریق سیستم 
بانکی صورت نمی گیرد و ســایر سیستم های 
موازی نیز قابل استفاده هستند، به نحوی که 
بدون اینکه بخواهیم ارتباطات رسمی با بانک های 
دنیا برقرار کنیم، می توان از این راهکار ها بهره 

گرفت که اسناد محرمانه آن در بانک مرکزی 
موجود است، البته ما هم دلمان نمی خواهد نظام 
بانکی کشور تحریم باشد، اما حال که این شرایط 
پیش آمده بایــد از ابزار هــای مرتبط نهایت 
بهره برداری را صورت داد ، اکنون وقت تکیه به 
شــبکه مویرگی صرافی های کشور است تا با 
مراقبت و نظارت بانک مرکزی بتوان مایحتاج 
کشور را برآورده ساخت. پس تجربه کامل آن در 
بانک مرکزی وجود دارد، ضمن اینکه اگر بانک 
مرکزی تمایل داشته باشد، در جلسات محرمانه 

حاضر به انتقال این تجربیات هستیم.

١٨ بانک ایرانی در فهرست تحریم های ثانویه امریکا قرار گرفتند



دکتر غلامرضا سلیمانی/ رئیس بیمه 
مرکزی: به دلیل تحریم و فشاری که از 
سوی امریکا به اقتصاد ایران وارد کرده 
است شاهد افزایش قیمت ها به  دلیل 
افزایش نرخ ارز بودیم از سوی دیگر هم 
ویروس کرونا تأثیرزیــادی در رکود 
اقتصاد و وضعیت تورم در کشور داشته 
است ، به نوعی در اشتغال نیز که  باعث کاهش  درآمد خانوارها شده 
است. وقتی درآمدها کاهش می یابد روی صنعت بیمه نیز تأثیر 
می گذارد و درواقع باعث کاهش درآمد صنعت بیمه و پرتفوی بیمه 
می شــود؛ درمجموع در شرایط تورمی و زمانی که قیمت ها رو به 
افزایش است، مردم کمتر به بیمه توجه می کنند و بیشتر به  دنبال 
تأمین نیازهای روزانه خود هستند. این کاهش درتمام بخش های 
بیمه نیست ،چرا که رشته های بیمه ای طیف وسیعی دارند؛ دراین 
میان نرخ برخی از رشته ها نیز به صورت قانونی تعیین می شود و 
همانند بیمه شخص ثالث طبق ضوابط خاصی تعیین و اجرا می شود؛ 
با توجه به این که این بیمه اجباری است و تمام خودروهای کشور 
باید این بیمه نامه را خریداری کنند طبیعی است که حتی با وجود 
کرونا و کاهش درآمد خانوارها شــاهد کاهش این رشته بیمه ای 
نیستیم،حتی افزایش هم داشته ایم که علت آن ورود خودروهای 
جدید به بازار است. دربیمه بدنه نیز به  دلیل افزایش قیمت خودرو 
دارندگان خودرو برای بهره مندی از سقف پوشش های بیمه ای با 
خرید الحاقیه نسبت به افزایش پوشش اقدام کرده اند و برهمین 
اســاس در بیمه بدنه نیز شاهد رشد فروش بیمه نامه و حق بیمه 
تولیدی هستیم. برای سال  جاری طبق برنامه ریزی های صورت 
گرفته حق بیمه تولیدی صنعت بیمــه باید به حدود ۱۰۰ هزار 
میلیارد تومان برسد، اما به  دلیل وضعیت کرونا و کاهش درآمد خانوار 
به حدود 8۰ هزار میلیارد تومان دست می یابیم. البته این مشکل 
هم به دلیل شیوع کرونا بوده است و هم تحریم درآن تأثیر زیادی 
داشته است؛ درواقع تحریم با افزایش نرخ ارز و افزایش بازدهی و سود 
برخی از بازارها مانند ارز و طلا بیمه را تحت تأثیر قرار می دهد، چرا 
که صنعت بیمه به غیر از برخی از رشته هایی مانند شخص ثالث و 
بدنه خودرو که یکساله هستند، به طور عمده بلندمدت است.؛ برای 
مثال بیمه های زندگی از ۱۰ تا ۲۰ ساله و در بیمه مهندسی بیمه 
نامه ها ۳ تا ۵ ســاله است و برهمین اساس رقیبی برای بازارهای 
سرمایه گذاری محسوب می شود، البته بیمه های یکساله نیز به  دلیل 
این که هرساله تمدید می شود به نوعی بلندمدت محسوب می شود.
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 دکتر سعید نمکی با اشاره به پیشرفت های ایران در زمینه تولید واکسن کرونا گفت: در مراحل مختلف کار را دنبال کرده ایم و آزمایش بر نمونه حیوانی تا میمون هم انجام شده و نتایج بسیار خوبی گرفته ایم. 
وی افزود: در 2 تا 3 هفته آینده کار آزمایش واکسن بر نمونه انسانی را آغاز خواهیم کرد. تمام اقدامات ما در این زمینه منطبق بر استانداردهای بین المللی و پروتکل های سازمان جهانی بهداشت و سازمان 
غذا و دارو است. گزارش این اقدامات از امروز )دیروز دوشنبه( به سازمان جهانی بهداشت ارائه می شود. وی با اشاره به ابهاماتی که در زمینه واکسن کرونا وجود دارد، بیان کرد: گام های موثری برای 
دسترسی به واکسن بر می داریم اما همچنان ابهاماتی درباره میزان ماندگاری، اثرگذاری و... آن وجود دارد و باید روی آن کار  شود. وی افزود: به  رغم تمام تحریم های ظالمانه، در زمینه ساخت داروهایی 
که حتی تاثیر کمی در درمان کرونا داشتند مانند فاویپیراویر و رمدسیویر فعال بودیم و اکنون تولیدات خود را مصرف می کنیم. همچنین درباره واکسن، پلتفرم های متعددی دنبال شده است و حدود 7 
گروه تحقیقاتی بر تولید واکسن کار می کنند که از روز اول بر فرآیندهای انجام شده نظارت داشتم. وی درباره واکسن آنفلوآنزا نیز گفت: به دلیل مشکلات تحریم ها و آگاهی ای که از میزان تولید واکسن 
داشتم، کار مذاکره برای تهیه  واکسن را از اسفندماه سال قبل آغاز کردم. سال قبل 4۰۰ میلیون دز واکسن آنفلوآنزا در جهان تولید شده بود و امسال با توجه به افزایش تقاضا، این عدد به 7۰۰ میلیون دز 

رسید. با اقدامات زودهنگام برای تهیه واکسن آنفلوآنزا، قول تهیه  1۶ میلیون دز واکسن را از شرکت های سازنده گرفتم که بخشی از آن فراهم شد.

واکسنکرونای
ایرانیتا3
هفتهآیندهروی
انسانآزمایش
میشود

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

تفاهم نامه همکاری مشترک میان شرکت سهامی بیمه 
ایران و مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده 
قوه قضاییه امروز به امضای محمد رضایی مدیر عامل بیمه 
ایــران و علــی بهــادری جهرمی رئیس مرکــز وکلا و 

کارشناسان رسمی رسید.
  به گــزارش روابط عمومی بیمه ایران، دکتر رضایی در 
این مراسم با اشاره به اینکه هم افزایی نهادهای مختلف 
نظام به منظور پیشبرد آرمان های کشور و دستیابی به 
سیاست های کلی ضروری است، گفت: هدف از این تفاهم 
نامه هماهنگی در بخش های مختلف بیمه ای برای کمک 
به انجام ریکاوری و بازیافت خسارت ها توسط مرکز وکلا 

و کارشناسان رسمی بویژه در بحث داوری است.
وی تصریح کرد: در این تفاهم نامه به بیمه گذار نیز حق 
ارزیابی خســارت داده شــده و بیمه گذاران در صورت 
اختلاف با بیمه گر می توانند بر اساس این تفاهم نامه برای 

داوری از مرکز وکلا پیگیری های لازم را انجام دهند.
مدیرعامل بیمه ایران با اشاره به اینکه این شرکت روزانه 
به طور میانگین ۲۷ میلیارد تومان خسارت دیه پرداخت 
می کند، اضافه کرد: ۵۶ درصد حق بیمه های بیمه ایران 

را بیمه شخص ثالث به خود اختصاص داده است.
 دکتر رضایی خاطرنشــان کرد: یکی از اهداف شرکت 
ســهامی بیمه ایران جامه عمل پوشاندن به تعهدات در 
بخش خســارت و کاهش زمان رسیدگی به پرونده های 
دیات بــوده به طوری که در ســال ۹۷ بطور متوســط 
رسیدگی به پرونده دیات ۳۶8 روز طول می کشید اما در 
۵ ماهه امسال به ۷۰روز رسیده است و امیدواریم تا پایان 

سال به ۳۰روز تقلیل یابد.
 رییس مرکز وکلا و کارشناسان رسمی قوه قضاییه نیز با 
اشاره به همکاری ۱۴۰ هزار وکیل و کارشناس رسمی در 
سطح کشور با این مرکز، گفت: ما رسالت اجتماعی بزرگی 
برای حل مشکلات مردم بر عهده داریم و در این تفاهم نامه 
نوآوری های خوبی بویژه در حوزه داوری و کارشناســی 
پیش بینی شده است که می تواند نقطه عطف و تحول در 

این حوزه به نهادهای عمومی و دولتی باشد.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس از بررسی طرح معیشتی 
۱۲۰ هزار تومانی به منظور تامین 
کالا های اساسی برای مردم خبر 
داد و گفت: این طرح متفاوت از 
یارانه و کمک معیشتی است .  
حمیدرضا حاجی بابایی گفت: 
نمایندگان مجلس طرح تامین 
کالا های اساسی با ۲۰۰ رای به تصویب رساندند و به منظور 
هماهنگی بیشتر با دولت این طرح را در کمیسیون برنامه و 
بودجه مورد بررســی قرار گرفت. واین طرح  در دستور کار 
نمایندگان قرار دارد و کمیسیون برنامه و بودجه تغییرات لازم 
را انجام داده است و به هیئت رئیسه مجلس فرستاده  شود. 
نماینده مردم همدان در مجلس با بیان اینکه این طرح شامل 
۶۰ میلیون نفر است، افزود: از این تعداد ۲۰ میلیون نفر تحت 
حمایت کمیته امداد امام خمینی )ره( و بهزیستی هستند که 
۷ میلیون نفر از این افراد تحت سرپرستی هیچ ارگانی نبوده 
و درآمدی ندارند و شناسایی شده اند. وی همچنین درباره 
جزئیات این طرح گفت: در طرح تامین کالا های اساسی برای 
افــراد مذکور مبلغ ۱۲۰ هزار تومان برای هر نفر اختصاص 
می یابد، به عنوان مثال برای یک خانواده پنج نفره مبلغ ۶۰۰ 

هزار تومان ماهانه در کارت معیشتی واریز می شود.
طرح تامین کالا های اساسی نوعی کوپن نیست

او  با بیان اینکه طرح تامین کالا های اساسی نوعی کوپن نیست، 
گفت: برای ۴۰ میلیون نفر باقیمانده که تحت تکفل افراد حقوق 
بگیر هستند، برای هر نفر ۶۰ هزار تومان توسط دولت و ۶۰ 
هزار تومان توسط خود فرد لحاظ می شود که می توانند کالا های 
اساسی خود را خریداری کنند. وی با اشاره به اینکه این طرح 
تا اسفندماه اجراء خواهد شد و در صورت نیاز تمدید می شود، 
تاکید کرد: هیچگونه ارتباطی میان این طرح و یارانه ماهانه و 
کمک معیشتی وجود ندارد. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس همچنین تغییر در قیمت ارز ۴۲۰۰ تومانی با اجرای 
این طرح را نادرست دانست و گفت: در میزان سقف بودجه نیز 

هیچگونه و تغییری ایجاد نخواهد شد.
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زنگنه: 

تولید صنعت نفت در شرایط کرونا لحظه ای متوقف نشد
وزیر نفت گفت: با وجود شرایط کرونا 
لحظه ای تولیــد در صنعت نفت متوقف 
نشده است و از بابت تأمین سوخت و انرژی 

کشور آب در دل کسی تکان نخورد.
 بیژن زنگنه، وزیر نفت در آیین اهدای 
۱۴۱ دستگاه کمک تنفسی ویژه بیماران 
کرونایی از طرف وزارت نفت اظهار داشت: 
امروز فرصتی شــد که به ســهم خود از 
مجاهدت کادر درمانی کشــور قدردانی و 
تشــکر کنم. من می دانم دوســتان چه 
زحماتی را این روزها تحمل می کنند، چه 
فشــار ســنگینی روی آنهاســت و چه 
مســئولیتی بر دوششان حس می کنند. 
الحمدالله میان مردم هم سرافزار هستند و 

آنان قدرشان را می دانند.
وی با بیان اینکه کادر درمان در راه انجام 
وظایف، شهدای زیادی هم تقدیم کردند که 
مردم این را هم قدر می دانند، تصریح کرد: 
من به ســهم خودم به عنوان یک ایرانی از 
زحمات کادر درمان به ویژه دکتر نمکی که 
به سختی این روزها فرماندهی و مدیریت 
می کنند، قدردانی می کنم، همچنین از 
کادر درمانی صنعت نفت هم تشکر می کنم. 
وزیر نفت بــا بیان اینکــه وزرات نفت از 
نخستین دســتگاه هایی بود که به دلیل 
حساسیت با سختگیری تمام در مقابله با 
کرونا گام برداشــت، توضیح داد: تعطیل 
کردن نفت فقط تعطیــل صادرات نبود، 
تعطیل کشور بود. یعنی اگر نفت و گاز تولید 
نکنیــم، آب و برق هم تولید نمی شــود و 
بهداشــت از بین می رود. اگر برق نباشد 
بیمارستانی نمی تواند کار کند. اگر سوخت 
نداشته باشیم هیچ ژنراتور و دیزل اضطراری 

هم نمی تواند کار کند.
جدیدترین خبرها و تحلیل های ایران و 
جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. 

زنگنه خاطرنشــان کــرد: از بابت تأمین 
سوخت و انرژی کشور در شرایط کرونا آب 

در دل کسی تکان نخورد.
وی با تأکید بر اینکه سلامت کارکنان 
صنعــت نفت برای ما مثــل جانمان بود، 
بنابراین با سخت گیری تمام در این مسیر 
گام برداشــتیم، یادآوری کرد: واحدهای 
اچ اس یی )بهداشت، ایمنی و محیط زیست( 
مستقر در صنعت نفت با دستورعمل های 
وزارت بهداشت که ما به زبان صنعت نفت 
تبدیل و ابلاغ می کردیم توانستیم سلامت 

همکاران را هم داشته باشیم.
وزیر نفت به اقدام های وزارت نفت برای 
مقابله با کرونا اشاره کرد و با بیان اینکه پس 
از قرمز شدن وضع در برخی استان ها دستور 
داده شد که کارکنان به شیفت هایشان در 
این استان ها برنگردند، تصریح کرد: از نظر 
توزیع غــذا، فاصله ها و ارتباطــات افراد 
سختگیری های زیادی شد که الحمدالله 
نتیجه داد و مســائلی که داشــتیم قابل 
اغماض است. به هر حال کار مهمی بود که 
انجام شد. زنگنه با بیان اینکه همکاران ما 
در هشت ماه گذشته از هیچ تلاشی برای 
کاهــش درد و رنج مردم کوتاهی نکردند، 

تأکیــد کرد: مردم ما واقعــاً در درد و رنج 
هستند، ما نمی توانیم این را نادیده بگیریم. 
مردم از یک ســو زیر فشــارهای شدید 
اقتصادی به دلیل اقدام های جنایتکارانه 
آمریــکا هســتند؛ مرتــب آمریکایی ها 
می گویند ما کاری به مردم نداریم و با دولت 
درگیریم، اما دارند مردم را له می کنند و از 
سوی دیگر کرونا نیز نگرانی، ناامنی و تنش 
ذهنی ایجاد کرده است. ما تلاش کردیم تا 
جایی که می توانیم به سهم خودمان از این 
فشار کم کنیم. وی تصریح کرد: آمریکا در 
شرایط کرونا و نیاز ایران به دارو و تجهیزات 
پزشــکی، کوچک ترین انعطافی نشــان 

ندادند. آنها  هر چه می گویند دروغ است.
وزیر نفت با بیان اینکه وزارت نفت برای 
تولید مــواد ضدعفونی کننده و مواد اولیه 
لباس و ماسک آمادگی کامل دارد و از هیچ 
کمکی مضایقه ای ندارد، گفت: آقای نمکی، 
شما ما را مانند کارکنان خود تلقی کنید، 
شما در موضوع کرونا فرمانده هستید، هر 
دســتوری بدهید ما برای کاهش فشار بر 

مردم انجام می دهیم.
زنگنه با اشــاره به اینکه مســئولیت 
اجتماعی موضوعی است که صنعت نفت 

آن را در کشــور رایج کــرد و پیش از این، 
این گونه مطرح نبود، تصریح کرد: ما اعتقاد 
داشتیم و داریم در جایی که کار می کنیم 
نمی توانیم خود را از مردم آن منطقه جدا 
ببینیم، آنان همراه و خانواده ما هستند و 
نمی توانیم آنها را جدا ببینیم، در ســیل و 

حوادث دیگر هم همین طور است.
وی با بیان اینکه ما خودمان در شرایط 
ســختی هســتیم، اما مردم در شرایط 
سخت تری هستند، بنابراین همه تلاشمان 
را برای کمک به مــردم انجام می دهیم، 
افزود: تعدادی دستگاه های کمک تنفسی 
)ونتیلاتور( برای کمک به مردم تهیه شده 
است، البته ان شاءالله مریض نداشته باشیم.
وزیر نفت گفت: اســتدعا دارم مردم با 
رعایت پروتکل ها فشارها را کم کنند. رعایت 
پروتکل ها واقعاً اثرگذار است و ما این را با 
همه وجود در صنعت نفت دیدیم. هر جا 
رعایت و سختگیری کردیم، نتیجه گرفتیم. 
من این ســختگیری ها را از جانب خود، 
ســختگیری پدر برای سلامت فرزندش 
می دانم، هرجا کسی کاری را انجام نداده با 

او برخورد کردم.
زنگنه بــا آرزوی موفقیت برای وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، کادر 
درمان و همکاران بهداشت و درمان صنعت 
نفت و قدردانی از آنها اظهار کرد: با همکاری 
و فداکاری کارکنان صنعت نفت تولید ما به  
دلیل کرونا نه تنها کم نشده بلکه اضافه هم 

شده است.
وی افزود: خداوند فداکاری کادر درمان 
را می بیند و به زندگی خودشان و خانواده و 
بچه هایشان برکت می دهد، این مهم است. 
بدانید که دعای مردم پشت سر شماست و 
هیــچ چیزی مانند دعــای مردم عاقبت 

بخیری برای آدم نمی آورد و اثر ندارد.

فاطمه وظیفه دادگر مدیرکل اموال دولتی 
و اوراق بهــادار وزارت اقتصــاد از توقف 
فروش ۶ هزار میلیارد تومان اموال مازاد 
دولت طبق قانون بودجه خبر داد و گفت: 
دســتگاه ها امــلاک مازاد را بــه مزایده 

نمی گذارند. 
مجلس آیین نامه ای دارد که در ماده 8 آن 
می گوید منابع به دســتگاه ها بازگردد. با 
محدودیت شدید منابع از نظر پرداخت ها 
مواجه هستیم و دستگاه ها به غیر از حقوق 
چیز دیگری نمی توانند پرداخت کنند، 
حتی اضافه کار و پاداش بازنشستگان نیز 
عقب افتاده است. او با بیان اینکه مجلس 
ایــرادی به ماده 8 آیین نامــه مربوط به 
فروش اموال گرفته است، گفت: به تازگی 
برای رفع مشــکلات اصلاحیه به دولت 
فرستادیم. وی با اشاره به اینکه هزار مجوز 
فروش اموال دولت در وزارت اقتصاد صادر 
شده است، بیان کرد: هیچ دستگاهی این 
املاک را نمی فروشد و منتظر اصلاح ماده 

8 آیین نامه فروش اموال هستند. ۶ هزار 
میلیــارد تومان از محــل این هزار ملک 
درآمد برای دولت پیش بینی می شد که 
فروش آن توسط دستگاه ها متوقف شده 
اســت. با این حــال وزارت اقتصاد مجوز 
فروش هــای خــود را صادر کــرده، اما 
دســتگاه ها امــلاک را بــرای مزایــده 

نمی گذارند. 
ملک در اختیار دســتگاه است و وزارت 
اقتصاد نمی تواند وارد حریم دستگاه شود. 
این مقام مســوول یکی از مشــکلات را 
متوجه سندهای مالکیت دانست و بیان 
کرد: چرا باید سند مالکیت به اسم دستگاه 
باشــد و بعد دولت دنبالش بیفتد. باید به 
اسم دولت باشد و دستگاه ها استفاده کننده 
باشند، هر موقع لازم ندارند پس بگیرد. در 
قانون دستگاه همه کاره است و نمی توان 
به آنها گفت بالای چشــمتان ابرو است! 

مدیرکل اموال دولتی و اوراق بهادار وزارت 
اقتصاد خاطرنشــان کرد: قانون بودجه 
مشــکل دارد و ضمانت اجرایی و مشوق 
مناسب برای دستگاه ها ایجاد نکرده است. 
قانون گفته ۵۰ درصد ناشــی از فروش 
املاک به طرح هــای عمرانی اختصاص 
یابد، یعنی منابعی برای دســتگاه وجود 
ندارد. وی با بیان اینکه برای بودجه سال 
۹8 پیشــنهاد کارشناســی خوبی برای 
تصویب در بودجه ارائــه کردیم، چراکه 
تجربه سال ۹۷ وجود داشت، عنوان کرد: 
بودجه در مجلس تغییــرات دارد و  اگر 
امسال هم نظر کارشناسی داده شود و در 
مجلس بــدون کارآیی و ضمانت اجرایی 
تغییر کنــد، نمی تــوان روی منابع آن 

حساب باز کرد. 
دادگــر در مورد لایحــه جامع مدیریت 
دارایی هــای دولت که به اجرای دو طرح 

تحقیقی نیاز دارد، گفت: در شورای علمی 
پژوهشی مانده و هنوز اعتبار آن مصوب 
نشده اســت. این مقام مسوول در مورد 
فروش امــوال دولــت در بودجه ۱۴۰۰ 
گفت: برای سال آینده پیشنهاد نصف رقم 
امسال است. در سال جاری این رقم حدود 
۵۰ هزار میلیارد تومان است. آن قدر که به 
فکر درآمدزایی از این محل هستیم، برای 

اجرای آن قانون وضع نشده است. 
وی به مشکلات دیگر در رابطه با املاک 
دولت اشــاره کرد و گفت: ملکی را که در 
اختیار قوه قضائیه اســت بــرای این قوه 
نیست، بلکه مالکیت آن مربوط به دولت 
به مفهوم عام است. مثلا سازمان زندان ها 
وقتی زمین می خواهد در کمیسیون های 
دولت مطرح و دریافت می کند، اما وقتی 
می خواهند بفروشــند از حیطه اختیار 
دولت خارج می شــود. فروش املاک در 
 دولت باید ســاماندهی شــود و متمرکز 

باشد.

علیرضا قنادان مدیرعامل سازمان 
تاکسیرانی شهرداری تهران با اشاره به وضع 
مقررات جدید برای جریمــه رانندگان 
تاکســی که از ماسک استفاده نمی کنند 
گفت:  همان طور که رئیس جمهور محترم 
اشاره کردند، در سری جدید ضابط اجرایی 
پلیس راهور خواهد بود که از طریق یک کد 
جریمــه جدید اعمال قانــون را در مورد 

متخلفان احتمالی انجام خواهد داد.
وی در گفت وگو با »ایلنا« افزود: ما در 
تاکســیرانی تهــران از دو ماه گذشــته 
گشت های میدانی مشترکی را با پلیس 
راهور راه اندازی کردیم که در هر یک از این 

گشــت ها  علاوه بر نیروی کنترل نظارت 
سازمان تاکسیرانی، یکی از عوامل پلیس 
راهور حضور دارند که تجهیزات مربوط به 
ثبت جرایــم راهنمایــی و رانندگی نیز 
همراهشــان اســت. مدیرعامل سازمان 
تاکسیرانی با اشاره به کنترل و ثبت جرایم 
رانندگانی که از ماســک استفاده نکنند، 
گفت: همه این نیروها در ســطح شهر با 
برنامه ریزی در دو شیفت  مختلف از ابتدای 
صبح و تا پایان شب مشغول به گشت زنی و 
فعالیت هستند و ثبت جرایم رانندگانی را 
که از ماسک استفاده نکنند از طریق آنها 
انجام می شود. قنادان با اشاره به جنبه جدید 

و متفاوت دستورالعمل جدید برخورد با 
کسانی که از ماسک استفاده نمی کنند، 
اظهار کرد: براســاس ابلاغ ســتاد کرونا 
رانندگان به صورت قانونی ملزم هستند که 
مسافر بدون ماسک سوار نکنند و پلیس 
موظف شــده در صورت ارائه خدمات به 
مسافران بدون ماسک، رانندگان را جریمه 

کنــد. او درباره چگونگی جریمه ۲۰ هزار 
تومانی شهروندان نیز گفت: پلیس راهور 
مجــری این موضوع اســت و ســازمان 
تاکسیرانی روال گذشته را در پیش گرفته 
است و ضابط اجرایی اعمال جریمه برای 
مســافران و رانندگان پلیس راهنمایی و 

رانندگی است.
در اتوبوس باهم حرف نزنید

همزمان محمود ترفع، مدیرعامل 
شرکت واحد اتوبوسرانی تهران و حومه از 
مردم خواست که در اتوبوس ها هم از ماسک 
استفاده کنند و هم از صحبت کردن پرهیز 

کنند تا سلامت شان بیشتر حفظ شود.

نحوه جریمه رانندگان تاکسی بدون ماسک

نخستین دستگاه سونوگرافی بومی کشور با حضور جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در بیمارستان فوق تخصصی شهید چمران رونمایی و مورد بهره برداری قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی وزارت دفاع،  سرتیپ قاسم 
تقی زاده دیروز در مراسم رونمایی از نخستین دستگاه سونوگرافی بومی ساخت متخصصان صنعت دفاعی اظهار داشت: دستگاه سونوگرافی کالر داپلر با قابلیت های منحصر به فرد و قابل رقابت با نمونه های پیشرفته خارجی و سایر 
سونوگرافی های پیشرفته رنگی پرتابل از مزایای مختلفی برخوردار است. تقی زاده، نرم افزار پیشرفته و به روز با منوهای اندازه گیری و تخمین سن بارداری، به کارگیری تکنولوژی پیشرفته تصویربرداری و پردازش تصویر، نرم افزار مدیریت 
و ارسال اطلاعات از راه دور، سیستم کالر داپلر و پاور داپلر، صفحه نمایش ۱۵ اینچ LED با رزولوشن بالا، رنج فرکانسی از ۲.۵ تا ۱۴ مگاهرتز، وزن سبک و وضوح تصویر بالا را از ویژگی های این دستگاه بومی پیشرفته ساخت صنعت دفاعی 
کشور برشمرد. وی خاطرنشان کرد: این محصول به صورت سیار و ثابت قابل بهره برداری است که قابلیت سیار آن می تواند در میدان های رزم، بیمارستان های صحرایی و در مواقع بحرانی و ضروری مورد استفاده قرار گیرد. جانشین وزیر 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، ذخیره نامحدود تصاویر بر روی هارد دیسک US، مدهای کاری متفاوت، استفاده به صورت پرتابل و ثابت و در نهایت قابلیت اتصال به چاپگر را از مهمترین قابلیت های این دستگاه عنوان کرد و افزود: طراحی 

و تولید این محصول مهم که با دانش بومی و فنی متخصصان صنعت دفاعی در شرایط تحریم های ظالمانه  انجام شد قطعاً افزایش امید، اعتماد به نفس ملی، ایجاد فرصت های شغلی و در نهایت خروج ارز را برای کشور به همراه دارد.

نخستیندستگاه
سونوگرافی
بومیکشوربه
بهرهبرداریرسید

توقف فروش ۶ هزار میلیارد تومان اموال دولت

محمدجوادآذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفت: قیمت بسته های اینترنتی تغییری نداشته است و ما اجازه 
افزایش قیمت را تا پایان سال جاری به اپراتورها نخواهیم داد. 
او درباره ۱۲۰ گیگابایت اینترنت اساتید اظهار کرد:  فعال سازی 
بسته اینترنت اساتید آغازشد. قیمت بسته های اینترنتی تغییری 
نداشته است و ما اجازه افزایش قیمت را تا پایان سال جاری به 
اپراتورها نخواهیم داد. واز زیرســاخت خواستم برای بهبود 

کیفیت بازی های رایانه ای اقدامات جدی به عمل آورد 
  بحث فیلترینگ اینستاگرام مطرح نیست

وی  علت فیلترینگ تلگرام را حکم قضایی دانســت و درباره 
فیلترینگ اینستاگرام نیز اظهار کرد: بحثی در این خصوص 
مطرح نیست. وی درباره سایت های شرط بندی توضیح داد: 
فعالیت این سایت ها مخالف قوانین ایران است. اطلاع دارم که 
پلیس و دســتگاه قضایی پیگیری جدی بــرای برخورد با 
گردانندگان این اقتصاد ناسالم انجام می دهند و ما هم از این 
اقدام آنها حمایت می کنیم. او درباره اینترنت VDSL گفت: 
حدود ۷۰۰ هزار پورت توسط مخابرات ایران و شاتل آماده شده 
که به زودی افتتاح و به بهره برداری می رسد. او درباره چرایی 
فیلتر دیسکورد )نرم افزار برقراری تماس تلفنی در بستر شبکه 
برای گیمرها( گفت: آنچه به من گفته اند این است که نرم افزار 
دیســکورد از دامنــه discordapp اســتفاده می کرده و 
دامنه discord یک سایت غیراخلاقی بوده که از مدت ها قبل 
مســدود بوده اســت. اخیرا مالکان نرم افزار دیسکورد دامنه 
discord را از مالــکان آن ســایت غیراخلاقی خریده اند و 
نرم افزارشــان را روی این دامنه بالا آورده اند. به این خاطر این 
نرم افزار در ایران از دسترس خارج شده است. زیرساخت با ارائه 
این توضیح از دادســتانی خواسته است مجوز خروج دامنه 
دیسکورد از لیست مسدودی را صادر کند. وی در پاسخ به اینکه 
آیا شرکت سوپرسل، ایران را تحریم کرده، گفت: شریک تجاری 
سوپرسل در ایران، شــرکت مالک کافه بازار بود. بیانیه ای از 
سوپرســل دیدم که گفته بود با کافه بازار به تفاهم نرسیده و 

به صورت موقت فعالیتش در ایران را متوقف کرده است. 

اپراتورها تا پایان سال اجازه افزایش قیمت 
اینترنت را ندارند

زیان 2۰ هزار میلیارد تومانی کرونا و 
تحریم به بیمه



خبـــــر
هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
از آغــاز واریــز مرحله پنجم 
تســهیلات پایدار اشــتغال 
روســتایی از محــل صندوق 
توســعه ملی به میزان هشت 

هزار میلیارد تومان خبر داد.
محمد شــریعتمداری گفت: 
مرحلــه پنجــم پرداخــت 
تسهیلات اشتغال پایدار روســتایی را از دو روز گذشته 

شروع کردیم.
 هشت هزار میلیارد تومان منابع از محل صندوق توسعه 
ملی در اختیار بانک توسعه تعاون، کشاورزی، پست بانک 
و صنــدوق کارآفرینی امید برای پرداخت تســهیلات 
متقاضیان در نوبت اشــتغال های پایدار روســتایی قرار 
گرفت  ،  از مجموع ۱.۵ میلیارد دلار منابع صندوق توسعه 
ملی قرار بود ۲۲ هزار میلیارد تومان به اشتغال روستایی 
اختصاص یابد که در گذشــته ۱۲ هــزار میلیارد تومان 
پرداخت شده و با احتساب واریز هشت هزار میلیارد تومان 

مجموع واریزی به ۲۰ هزار میلیارد تومان می رسد.
تاکنون ۱۳۵ هزار فعالیت اقتصادی از محل این منابع در 
ســطح کشور در روستاها و بخش های زیر ۱۰ هزار نفر و 
بیش از ۲۵ هزار فعالیت مختلف در عرصه های گوناگون 
روستایی ایجاد شده و برای ۲۲۰ هزار نفر شغل ایجاد شده 

است.
پایش های مختلف نشان می دهد که به غیر از بوم گردی 
که با شیوع بیماری کرونا متوقف شده بقیه فعالیت ها ادامه 
و بخشی بازپرداخت تسهیلات آغاز شده است و تا کنون 
8۰۰ میلیارد تومان از تسهیلات پرداختی دوباره به چرخه 

پرداخت تسهیلات جدید بازگشته است.
وی اظهار امیدواری کرد که این مسیر، با کسب مجوزهای 
لازم به صورت چرخشی ادامه داشته باشد و سهم اشتغال 
روستایی از سبد اشتغال کشور از سه درصد به ۲۹ درصد 
رسانده شود ، یکی از اقداماتی که در روز روستا کلید خورد 
این بود که قبل از شــروع به کار دولت تدبیر و امید، ۶۵۴ 
هزار مستمری بگیر روستائی و عشایر داشتیم که در دولت 
تدبیر و امید به یک میلیون و ۲۷8 هزار افزایش یافت ،  با 
توجه به اینکه منابع اولیه برای پیوستن به این صندوق از 
طریق افراد، تامین شــده و امکان پرداخت پنج درصد را 
نداشتند، دولت این مبلغ را تقبل کرد و یک هزار و ۴۲۵ 
هزار میلیارد تومان منابع اختصاص یافت، بنابراین یک 
میلیــون و ۵۰۰ هزار بیمه شــده جدیــد به مجموعه 
بیمه شدگان اضافه می شود و مجموع آنها به ۲ میلیون و 

8۰۰ هزار نفر می رسد. 
او  با بیان اینکه صندوق بیمه اجتماعی روستائیان و عشایر 
پایدارترین صندوق هاست، گفت: میزان مستمری بگیران 
کــه قبلا کمتــر از ۱۰ هزار نفر بود امــروز به ۱۱۲ هزار 
نفر رسیده و مجموعه ســرمایه بیمه شدگان که چهار 

میلیون تومان بود ۲۰ برابر افزایش یافته است.
وی  درباره همسان سازی حقوق بازنشستگان در مهرماه 
نیز گفت: اقدامات اولیه در حال انجام است و امیدواریم تا 

پایان مهرماه به اتمام برسد.

www.etebar.net

چهارشنبه 30 مهرماه 1399، شماره 250

9
فولاد سازان در نیمه نخست امسال دو میلیون و 385 هزار و 282 تن شمش و تولیدات فولادی را به بازارهای هدف صادر کردند که از این مجموعه 19.5 درصد سهم ثبت شده در شهریورماه 
است. برپایه آمارعملکرد ذوب آهن اصفهان، فولاد مبارکه، فولاد خوزستان، فولاد اکسین، هرمزگان، فولاد آلیاژی ایران، آذربایجان، خراسان، کاوه جنوب، بناب، فولاد سیرجان و چادرملو در شهریورماه 
مجموع صادرات به رقم 4۶7 هزار و 25۰ تن رسید که نشان دهنده رشد تقاضای داخلی و سیاست های وزارت صنعت در تنظیم بازار است. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با تأکید بر لزوم تلاش 
برای تقویت صادرات غیرنفتی گفت: پارسال در بخش صادرات غیرنفتی رتبه اول کشور شدیم که یک اتفاق خوشایند است. خداداد غریب پور در نشست بررسی مسائل پروژه فولاد اندیمشک 
در سالن جلسات سد کرخه افزود: پارسال 82میلیارد دلار صادرات حاصل از معدن و صنایع معدنی داشتیم که یک اتفاق خوب است. وی افزود: در شرایط تحریم ها، این روند قابل توجه است و بخش 
معدن در این شــرایط، پرکارتر از همیشــه خودش را نشان داده است. وی با تشریح تلاش در زمینه توسعه و تحول در طرح های حوزه صنعت و معدن افزود: امروز شرکت های بزرگ کشور با 
سرمایه گذاری در بخش های مختلف موجب تحقق گام های مهم صنعتی و اقتصادی شده اند. غریب پور افزود: در مناطق مختلف شرکت های بزرگ فولاد کشور سرمایه گذاری می کنند. معاون 

وزیر صمت با اشاره به ظرفیت و جایگاه فولاد کشور گفت: تلاش می شود با استفاده حداکثری از این پتانسیل، بستر رونق اقتصاد و ایجاد فرصت شغلی بیش از همیشه فراهم شود.

فولادسازانبیشاز
2.3میلیونتن
صادراتداشتند

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و بورس

رئیس ســازمان بازرسی کل 
کشور گفت: پرونده های کلان 
اولویــت  در  را  مالیاتــی 
گذاشــته ایم و تا الان حدود 
چهــار هــزار و ۶۰۰ میلیارد 
تومان از معوقــات مالیاتی با 
پیگیری انجام شده وصول شده 
است. به گزارش اعتبار به نقل 
از روابط عمومی سازمان بازرسی کل کشور، حجت الاسلام 
حسن درویشــیان در برنامه نگاه یک با ارائه گزارشی از 
عملکرد این ســازمان پرداخت و اظهار داشت: در مورد 
مسکن مسئولان وظایفی را در گذشته برعهده داشته اند 
و کوتاهی شده است و سامانه ای باید در سال ۹۴ طراحی 
می شد ولی تا الان اقدامی صورت نگرفته و اخیرا این اتفاق 
افتاده اســت. اگر اطلاعات و داده ها در این ســامانه وارد 
می شد، در مورد وضعیت مسکن کنترل صورت می گرفت.
درویشــیان افزود: از سوی دیگر وظیفه تولید مسکن 
داشته اند که پرونده تشکیل شده و کسانی که وظیفه خود 

را  ترک کرده اند باید امروز پاسخگو باشند.
سامانه جامع مالیاتی تا اردیبهشت ۱۴۰۰

 باید به بهره برداری برسد
وی در باره ورود سازمان بازرسی به موضوع مالیات های 
معوق گفت: برای استارت طرح جامع مالیاتی که از سال 
8۰ یا 8۱ زده شــد چند صد میلیارد تومان هزینه شد و 
اکنون می گویند آن خیلی کارآمد نیســت؛ این موضوع 
خیلی وقت پیش باید اجرا می شد و اکنون به طور جدی 
دنبال می کنیم و جلسات متعددی را داریم و هشدار های 
متعددی را هم به وزارت اقتصاد و هم سازمان امور مالیاتی 
داده ایم تا این سامانه هرچه زودتر اجرایی شود و به ما قول 
دادند تا اردیبهشت ۱۴۰۰ این قابل بهره برداری است و 
اگر نشد حتما پیگیری می کنیم. رئیس سازمان بازرسی 
کل کشــور  ادامه داد: آنچه که مورد گلایه سازمان امور 
مالیاتی است، موضوع داده هاست و رسما اعلام کردیم که 
هر دستگاهی در انجام داده های لازم کوتاهی کند به ما 
اعلام کنید تا پیگیری کنیم و اگر تخلف باشــد برخورد 
صــورت می گیرد و اگر لازم باشــد به مرجع قضایی نیز 
معرفی می کنیم و تکلیف قانونی است که باید انجام دهند. 
اگر این اتفاق بیفتد ما می توانیم ادعا کنیم که از هزاران 

میلیارد فرار مالیاتی جلوگیری کرده ایم.
ورود به پرونده های کلان مالیاتی

درویشیان تأکید کرد: ما پرونده های کلان مالیاتی را در 
اولویت گذاشــته ایم و تا الان حدود چهــار هزار و ۶۰۰ 
میلیارد تومان از معوقات مالیاتی با پیگیری انجام شده 
وصول شده است؛ یعنی کسانی که مالیات های بیش از 
هزار میلیارد تومان معوق و بدهی داشته اند، در دستور کار 
گذاشتیم و خود ســازمان امور مالیاتی نیز به جد دنبال 

است و ما کمک دادیم.
شناسایی مؤدیان فراری

وی افزود: یکی از  اشکالاتی که در زمینه مالیات داریم، 
عدم شناسایی همه مودیان مالیاتی است به این معنا که 
ما تعدادی از مودیان مالیاتی را داریم که اصلا در سامانه 
مالیات ثبت نام نکرده اند و ما در همین مدت چند ماه اخیر 
هزار مودی را شناسایی و به سازمان امور مالیاتی معرفی 
کرده ایم که از جمله آن بیش از ۱۰۰ مورد از صرافی های 
تهران و تعدادی از نمایندگی های ایران خودرو نیز شامل 
این موضوع بوده است. این در حالی بود که مالیات ارزش 
افزوده را از مردم می گرفتند و در جیب خود می ریختند 
و سال ها این اتفاق افتاده و برای آنها پرونده تشکیل شده 
است. رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: اقدامات ما 
و دستگاه های نظارتی دیگر در شناسایی مودیان یا فرار 
مالیاتی و یــا موضوع کارت های بازرگانــی تا وقتی که 
سامانه ها فعال نشود و هوشمند نشوند و قابل رصد نباشد، 
برخورد های مــوردی و جزئی دردی را دوا نمی کند و ما 

اینها را جزو اولویت های خود گذاشته ایم.
نظارت به پرونده خصوصی سازی ها

درویشیان در بخش دیگری از سخنان خود درخصوص 
خصوصی سازی اظهار داشت: ما در سال های اخیر شاید 
بیش از ۲۰ مورد را پرونده تشکیل دادیم و بررسی کردیم 
و بعضا درخواست ابطال کردیم و تخلفاتی بوده که به مرجع 
قضایی معرفی کرده ایم. به عنوان نمونه موردی را که اخیرا 
گــزارش آن را به مرجع قضایی فرســتاده ایم و به وزارت 
اقتصاد منعکس کرده ایم، واگذاری شرکت ایران ایرتور بود.
ادامه دارد

گفتگو-1
وصول 4۶۰۰ میلیارد تومان از معوقات 

مالیاتی با پیگیری سازمان بازرسی

مدیرکل صداوسیمای مرکز اصفهان:

فولاد مبارکه حمایت خوبی از پوشش تلویزیونی ورزش استان دارد
مدیرکل صداوسیمای مرکز اصفهان در 
دیدار با مدیرعامل باشگاه فرهنگی-ورزشی 
فولاد مبارکۀ سپاهان و مدیر روابط عمومی 
شــرکت فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه 
حمایت بســیار خوبی از پوشش تلویزیونی 

ورزش استان دارد.
بهرام عبدالحســینی با اشاره به اقدامات 
شرکت فولاد مبارکه در مباحث فنی مرتبط با 
پوشش تلویزیونی مســابقات در ورزشگاه 
نقش جهان و اســتقرار واحد ســیار افزود: 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تاکنون تعامل 
بسیار خوبی به منظور حمایت از ورزش استان 
و تجهیز    ورزشــگاه نقش جهان داشــته و 
امیدواریم با ادامۀ این همکاری، بخش دیگری 
از تجهیزات موردنیاز برای پوشش مسابقات 

نیز تأمین شود.
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه تأکید کرد: 
رسانه و به ویژه صداوسیما بازویی توانمند 

برای اطلاع رسانی دستاوردهای کشور
در جریان این دیدار، ایرج ترابی، مدیر روابط 
عمومی شرکت فولاد مبارکه نیز با تأکید بر 
اینکه مرزی بین شرکت فولاد مبارکه و باشگاه 
سپاهان وجود ندارد، اظهار امیدواری کرد در 
ادامه شاهد اطلاع رسانی هرچه گسترده تر 
دستاوردهای فولاد مبارکه و باشگاه فرهنگی-

ورزشی فولاد مبارکۀ سپاهان در رسانۀ ملی 
باشیم. وی از رسانه و به ویژه صداوسیما به عنوان 
بازویی توانمند برای اطلاع رسانی دستاوردهای 
کشــور در همۀ حوزه های صنعتی، ورزشی، 
علمی، فرهنگــی و ... یاد و تصریح کرد: باید 
ارتباطات بین فولاد مبارکه، باشگاه و صداوسیما 
به گونه ای باشد که شرکت از باشگاه حمایت 
کند و صداوسیما نقش خود را در اطلاع رسانی 
به خوبی ایفا نماید. کادر فنی و بازیکنان نیز باید 
با فرایند تولید در فولاد مبارکه آشنایی لازم را 
داشته باشند و در این صورت می توان انتظار 
داشت بازیکنان، همدوش کارکنان خط تولید 
شرکت، در مستطیل سبز و سایر رشته های 

ورزشی افتخارآفرینی کنند.
ترابی در همین خصوص خاطرنشان کرد: 
حضور بازیکنــان در کنار کارکنان کوره های 
عظیم با درجه حرارت بالا به بازیکنان کمک 
می کند با نگاه بهتر و با تعلق خاطر سازمانی 
بیشتری در میادین حاضر شوند. این راهبرد 
بدون شک بر کیفیت عملکرد ایشان تأثیر مثبت 
خواهد داشت. مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه 
در ادامه با اشاره به حمایت های مدیرعامل فولاد 
مبارکه از باشــگاه خاطرنشان کرد: مهندس 
عظیمیان همــواره علاوه بــر حمایت های 
اقتصادی از باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان، با 

حضور در تمرین های بازیکنان و گفت وگوی 
بی واسطه با آن ها، تلاش کرده انگیزه های آنان 
را دوچندان سازد. وی با تأکید بر نام و رسالت 
باشگاه تصریح کرد: همان گونه که می دانیم در 
باشگاه فرهنگی-ورزشی فولاد مبارکۀ سپاهان، 
اهمیت توســعۀ فضاهای فرهنگی کمتر از 
دستاوردهای ورزشی باشگاه نیست و ازآنجاکه 
این باشــگاه در زمینۀ هواداران نیز از ظرفیت 
بســیار بالایی برخوردار اســت، باید در این 
خصوص نیز با تمرکز بیشــتر، برنامه ریزی و 
اقدامات هدفمندی داشته باشیم تا باشگاه فولاد 
مبارکۀ سپاهان به جایگاه اصلی خود دست یابد. 
ترابی اظهار امیدواری کرد با افزایش همکاری 
صداوسیما شاهد حضور پررنگ تر فولاد مبارکه 
در رسانۀ ملی و اطلاع رسانی عملکرد شرکت در 
حوزۀ مسئولیت های اجتماعی، دستاوردهای 
صنعتی و ورزشی باشیم. وی در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به ظرفیت های موجود 
در رسانۀ ملی افزود: شرکت فولاد مبارکه بنا بر 
رسالت ســازمانی خود می تواند با همکاری 
صداوسیما دستاوردهای فنی و تکنولوژیک 
خود را علاوه بر اطلاع رسانی به جامعه، در قالب 
دانش فنی به دیگر صنایع منتقل کند. مدیر 
روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه در نشست 
با معاون خبر صداوسیمای مرکز اصفهان نیز 
تصریح کرد: با توجه به حضور شــرکت های 
بزرگ فولادسازی در استان اصفهان پیشنهاد 
می شــود کانال ویژۀ اقتصــادی و فولادی 
راه اندازی شــود تا صنعت فــولاد به صورت 

اختصاصی در این رسانه تریبون داشته باشد.
مدیرعامل باشگاه فرهنگی-ورزشی فولاد 
مبارکه سپاهان خبر داد:هماهنگی هرچه 

بیشتر باشگاه با استانداردها و اهداف 
سازمانی فولاد مبارکه

مدیرعامل باشگاه فرهنگی-ورزشی فولاد 

مبارکۀ سپاهان نیز در خصوص دستاوردهای 
این نشست گفت: جلســۀ بسیار سازنده ای 
داشتیم. ما به عنوان یکی از زیرمجموعه های 
فولاد مبارکه وظیفۀ خود می دانیم که با اهداف 
سازمانی و استانداردهای این شرکت هماهنگ 
باشیم و بر اساس آن حرکت کنیم؛ استاندارهای 
ویــژه ای که منطبــق بر پیشــرفته ترین 
استانداردهای مدیریتی در کشور است. فولاد 
مبارکه در این زمینه پرچم دار اســت و ما هم 
به عنوان بخشی از این شرکت باید در همان 
مسیر حرکت کنیم. محمدرضا ساکت در ادامه 
به موضوعات مطرح شده در این دیدار پرداخت 
و افــزود: مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه با 
دیدگاه بسیار روشنی که در حوزۀ مسئولیت های 
اجتماعی شرکت فولاد مبارکه دارند، مسیری 
را در خصوص فعالیت های فرهنگی و اجتماعی 
باشگاه برای ما ترسیم کردند و بنا شد ارتباطات 
عمیق تری بین مجموعۀ باشگاه و روابط عمومی 
در زمینۀ اطلاع رســانی های به موقع و ارائۀ 
تحلیل های روشن، گویا و صادقانه در زمینۀ 
فعالیت های ورزشی-اجتماعی برقرار شود. 
ضمن اینکه رایزنی در مورد مسائل اجرایی پیش 
رو، ارتباطات سازمانی، هماهنگی برنامه های 
فرهنگی، هنری و تبلیغی، استعدادیابی در 
سطح شهر اصفهان و شهرستان مبارکه و... از 
جمله مواردی بود که در این جلسه مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت. مدیرعامل باشگاه فرهنگی 
ورزشی فولاد مبارکۀ سپاهان در ادامه به توجه 
ویژه مدیرعامل فولاد مبارکه و نمایندۀ مردم 
شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی 
به توسعه و نوسازی مجموعۀ ورزشی صفائیه 
پرداخت و گفــت: یکی از اهداف باشــگاه، 
استعدادیابی در منطقۀ مبارکه است. موضوعی 
که مورد تأکید نمایندۀ مردم مبارکه در مجلس 
شورای اسلامی و مدیرعامل محترم شرکت 

فولاد مبارکه نیز بوده اســت و ایشان بر توجه 
بیش ازپیش به ورزش منطقه تأکید داشته اند. 
ساکت همچنین به نگاه شایستۀ فولاد مبارکه 
به مسئولیت های اجتماعی اشاره کرد و گفت: 
فعالیت های باشگاه فرهنگی-ورزشی فولاد 
مبارکۀ سپاهان نیز در زمرۀ مسئولیت های 
اجتماعی شــرکت قرار می گیرد، زیرا ورزش 
منجر به شادابی و نشاط، پر کردن اوقات فراغت، 
جذب جوانان و سالم سازی جامعه شده است. 
بنابراین باشــگاه خود را موظف می داند در 
مأموریت های کلانی که فولاد مبارکه بر اساس 
ارزش های اسلامی، انسانی، اخلاقی، دینی و 
ملی در این زمینه ها برای خود ترسیم کرده 
است، مشــارکت جوید. مدیرعامل باشگاه 
فرهنگی-ورزشی فولاد مبارکه در خصوص 
اهمیت همکاری های باشــگاه با صداوسیما 
گفــت: در این نشســت هماهنگی و تعامل 
بیش ازپیش بین رسانۀ ملی، مجموعۀ فولاد 
مبارکه و باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان مورد 
تأکید قرار گرفت و راهکارهای دست یابی به 
اهداف مشترک مورد بررسی و تبادل نظر قرار 
گرفت. ساکت در همین خصوص به همکاری 
صمیمانه بین ســازمان صداوسیما و فولاد 
مبارکه اشــاره کرد و گفت: فولاد مبارکه در 
بحث های زیرساختی همیشــه از سازمان 
صداوســیما حمایت  کرده و صداوسیما هم 
به عنوان زبان گویای انقلاب و کشور همیشه در 
ارائۀ موفقیت ها و افتخاراتی که در حوزۀ صنعت 
و البته ورزش به دست آمده اقدامات شایسته ای 
انجــام داده اســت. در ایــن جلســه نیــز 
هماهنگی هایی در مورد خبررســانی های 
به موقع، پوشش و اطلاع رسانی فعالیت های 
ورزشــی و صنعتی فــولاد مبارکه، توجه به 
ارزش های اخلاقی در میان هواداران بی شمار 
باشگاه فولاد مبارکۀ  سپاهان و... صورت گرفت.

وزارت امور خارجه اعلام کرد: از امروز، همه 
محدودیت های انتقالِ اقلام تسلیحاتی به و از 
جمهوری اسلامی ایران و همچنین اقدامات و 
خدمات مالی مرتبط با آن به صورت خودکار 
خاتمه یافت. به گزارش خبرگزاری مهر، وزارت 
خارجه ایران در خصوص پایان محدودیت های 
تســلیحاتی و ممنوعیت ســفر تعدادی از 
شهروندان و مسئولین نظام بیانیه ای صادر کرد.

متن بیانیه به شرح زیر است:
بسم الله الرحمن الرحیم

بیانیه جمهوری اسلامی ایران در خصوص 
پایان محدودیت های تسلیحاتی و ممنوعیت 
سفر تعدادی از شهروندان و مسئولین نظامی 
کشــورامروز، یک روز بسیار مهم برای جامعه 
جهانی اســت، که برخلاف تلاش های رژیم 
ایالات متحده، از قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت 
ملل متحد و برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( 
صیانت کرده است. از امروز، همه محدودیت های 
انتقالِ اقلام تسلیحاتی به و از جمهوری اسلامی 
ایران و همچنین اقدامات و خدمات مالی مرتبط 
با آن و تمامی ممنوعیت های ورود یا عبور از قلمرو 
دولت های عضو ملل متحد که پیش از این علیه 

برخی از شهروندان و مسئولین نظامی ایران 
تحمیل شده بودند، به صورت خودکار خاتمه 
یافت. بر اساس یکی از نوآوری های برجام، اختتام 
قطعی و بدون قید و شــرط محدودیت های 
تسلیحاتی و ممنوعیت های مسافرتی مستلزم 
هیچ گونه تصویب قطعنامه ی جدیدی نیست و 
هیچ نیازی به صدور بیانیه و یا هیچ اقدام دیگری 

از سوی شورای امنیت ملل متحد ندارد.
لغو محدودیت های تسلیحاتی و ممنوعیت 
مسافرتی بگونه ای طراحی شده است که خودکار 
بوده و به هیچ اقدام دیگری نیاز ندارد. این مهم 
پس از مذاکرات نفس گیر و با پیش بینی دقیق 
از امکان نقض تعهد از سوی یک یا چند طرف 
دیگر برجام به دســت آمد. همین روش برای 
پایان محدودیت های موشکی در سال ۱۴۰۲ 
)۲۰۲۳( و نیز پایان کامل پرونده هسته ای در 
شورای امنیت در ســال ۱۴۰۴ )۲۰۲۵( هم 

پیش بینی شده است.
بنابراین، از امروز، جمهوری اسلامی ایران 

می تواند هرگونه سلاح و تجهیزات لازم را، از هر 
منبعــی، بــدون محدودیــت قانونــی و 
صرفاً براساس نیازهای دفاعی خود تهیه کند و 
همچنین می تواند بر مبنای سیاست های خود 
تسلیحات دفاعی صادر کند. در اینجا باید این 
نکته مورد تاکید واقع شــود که سنگ بنای 
سیاست خارجی ایران رد سلطه و فشار در هر 
شــکل آن اســت. از این رو، تحمیل هرگونه 
محدودیــت در هر زمینــه ای  از جمله مالی، 
اقتصادی، انرژی و تسلیحاتی هیچگاه از جانب 

ایران به رسمیت شناخته نشده است.
در عین حــال، دکترین دفاعــی ایران بر 
پایداری عظیم مردم و توانمندیهای بومی استوار 
اســت. از زمان دفاع مقدس و جنگ تحمیلی 
هشت ساله رژیم صدام علیه ایران که طی آن 
مردم دلاور ایران قربانی تسلیحات پیشرفته و 
آتش افروز غربی شد تاکنون جمهوری اسلامی 
ایران با تکیه بر قابلیت ها و ظرفیت های بومی، 
نیازهای دفاعی خود را تأمین کرده است. این 

دکترین همچنان محور اصلی و اساسی کلیه 
اقدامات جمهوری اسلامی ایران در حفظ قدرت 
دفاعی بوده و خواهد بود. تسلیحات غیرمتعارف 
و کشــتارجمعی و واردات بی رویه سلاح های 
متعارف در دکترین دفاعی جمهوری اسلامی 
ایران جایگاهی ندارد. توان بازدارندگی کشور 
مبتنی بر دانش و توانمندی بومی و برخاسته از 
قدرت و مقاومت مردم ایران اســت. در تاریخ 
معاصر، ایران به رغم اختلاف و برتری در قدرت، 
هیچگاه آغازگر جنگ نبوده است. ولی متأسفانه 
معاملات سودآور تســلیحاتی- عمدتاً میان 
کشورهای غربی و برخی کشورهای منطقه- به 
طــرز قابل توجهی به ارتکاب جنایات جنگی 
در منطقه همانند تجاوز علیه مردم بی دفاع یمن 
کمک نموده و به آن دامن زده است. علیرغم 
تلاش هــای ناموفــق ایالات متحــده برای 
جلوگیری و از بین بردن منافع ایران از قطعنامه 
۲۲۳۱، دولت های عضو ملل متحد موظفند 
قوانین و مقررات خود را با این قطعنامه که »از 

دولت های عضو دعوت می کند که نسبت به این 
تغییرات توجه مقتضی داشته باشند« سازگار 
کنند. جمهوری اســلامی ایــران توجه همه 
دولت های عضو را به مفاد روشن قطعنامه ۲۲۳۱ 

و جدول زمانی مربوطه جلب می نماید.
ایالات متحده، که نیرنگ های غیرقانونی و 
بدخواهانه آن در تلاش برای نقض هر چه بیشتر 
قطعنامه شورای امنیت، در طول سه ماه گذشته 
چندین بار توسط شورای امنیت به طور قاطع 
رد شده است، باید رویه مخرب خود را در قبال 
قطعنامه ۲۲۳۱ رها کرده؛ به پایبندی کامل به 
تعهدات خود بر اســاس منشــور ملل متحد 
بازگــردد؛ اقدامات مغایر با حقوق بین الملل و 
نادیده گرفتن نظم بین المللی را متوقف نماید؛ و 
از دامن زدن به بی ثباتی در منطقه غرب آسیا 
اجتناب ورزد. بدیهی است هرگونه اقدامی در 
تعارض با مفاد قطعنامه ۲۲۳۱ و خصوصاً بند ۱ 
قطعنامه و چارچوب های زمانی مندرج در آن، 
در شمار نقض ماهوی قطعنامه و اهداف برجام 
محســوب گردیده و جمهوری اسلامی ایران 
متقابلاً حق انجام اقدامات لازم برای تأمین منافع 

ملی خود را محفوظ می دارد.
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 رئیس مجلس درباره لزوم اصلاح ساختار لایحه بودجه سال 14۰۰ کل کشور نامه ای به حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور نوشت. در متن نامه رئیس مجلس به رئیس جمهوری آمده است: ریشه بسیا ری از مسائل و چالش های کنونی 
اقتصاد ایران در کاستی های نظام بودجه ریزی کشور نهفته است. به ویژه در سالیا ن اخیر و با تشدید تحریم های ظالمانه آمریکا و کاهش شدید درآمدهای نفتی، کسری بودجه دولت و روش های جبران آن، تبعات نامطلوبی بر شاخص های 
اقتصاد کلان کشور بر جای گذاشته است. بنابراین انجام اصلاحات ساختاری در بودجه، به یکی از مطالبات جدی رهبر معظم انقلاب تبدیل شده است که در سنوات اخیر به کرات بر آن تا کید داشته اند.رئیس مجلس در ادامه تا کید کرد: 
در زمان تدوین لایحه بودجه 1398 و در آذر سال 1397 معظم له مقرر فرمودند »نقشه راه و برنامه کلی اصلاح ساختار بودجه عمومی و کاهش کسری بودجه با افق دو سال )1398-1399( تدوین و مصوب شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
شود و بودجه سال 1398 نیز در چارچوب این برنامه تنظیم شود.« همچنین تا کید کردند آنچه در سیا ست های کلی و برنامه های مصوب ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی درباره اصلاح ساختار بودجه عمومی و قطع وابستگی بودجه به نفت 
تصویب و ابلاغ شده لازم است اجرایی و در بودجه سال 1398 گنجانده شود. این مهم بار دیگر در بیا نات اخیر ایشان که به مناسبت هفته دولت و در جلسه مجازی با اعضای محترم هیا ت دولت ایراد شد، مورد تا کید قرار گرفت.قالیباف 
در بخش دیگری از این نامه با بیا ن اینکه اصلاحات ساختاری بودجه یکی از مطالبات اصلی نمایندگان محترم مجلس و کمیسیون های تخصصی از دولت محترم و یکی از محورهای اصلی بسته اقتصاد مردمی است، نوشت: انتظار می رود لایحه 

بودجه سال 14۰۰ متفاوت با لوایح بودجه گذشته و متناسب با شرایط اقتصادی کشور و با لحاظ اصلاحات ساختاری مدنظر رهبر معظم انقلاب و نمایندگان محترم مجلس تدوین و به مجلس تقدیم شود.

نامهبودجهای
قالیبافبه
روحانی

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر خبـــر
»نشان عالی مدیر سال« به بانک 

صادرات ایران رسید
 »نشان عالی مدیر سال« در پنجمین 
اجلاس سراسری با حضور عیسی 
کلانتری معــاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان محیط زیست، علی 
اصغــر مونســان وزیــر میــراث 
فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی، 
داود دانــش جعفری عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، معاونان وزرا، مدیران عامل بانک ها و فعالان 
اقتصادی و صاحبان کسب و کار به بانک صادرات ایران اعطا شد. به 
گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، در این اجلاس، نائب رئیس 
هیئت مدیره بانک صادرات ایران با برشمردن موانع و مشکلات تامین 
مالی واحدهای تولیدی کشور به تشریح طرح ها و راهکارهای بانک 
صادرات ایران در حمایت از تولید و قابلیت های طرح های طراوت 
»تولید« و »توسعه« پرداخت و برای کمک به واحدهای تولیدی 
کشور اعلام آمادگی کرد. امیر یوسفیان با بیان اینکه بانک صادرات 
ایران به دنبال احیای فروش اعتباری با استفاده از اعتبارات اسنادی 
ریالی است، اظهار کرد: طرح های طروت »تولید« و »توسعه« بانک 
صــادرات ایران برای کالاهای مختلف و طرح هــای و پروژه های 
توســعه ای قابل استفاده است.  وی افزود: تحریم ها موجب شد تا 
اســتفاده از اعتبارات اسنادی ارزی برای تولیدکننده های داخلی 
غیرممکن شود. افزایش تورم نیز به کاهش شدید و از بین رفتن فروش 
نسیه و اعتباری در بین فعالان اقتصادی و صنعتی کشور دامن زد و 
به همین دلیل، نیاز به سرمایه در گردش در واحدهای تولیدی افزایش 
حداقل ۱۰۰ درصدی یافته و این در حالی است که منابع نظام بانکی 
در سال گذشته تنها ۴۰ درصد رشد کرده و برای رفع این نگرانی ها، 
بانک صادرات ایران  از ابتدای سال ۹8 طرح طراوت را برای حل این 
مشکل با هدف کاهش هزینه تولید، افزایش قدرت اعطای تسهیلات 
در نظام بانکی و کمک به تداوم و استمرار تولید ارائه کرد که سال 
گذشته، ۲۰ هزار میلیارد تومان در قالب طرح طراوت سرمایه در 
گردش برای واحدهای تولیدی تامین شــده است. نائب رئیس 
هیئت مدیره بانک صادرات ایران تاکید کرد: در تلاش هستیم تا با 
استفاده از توسعه اعتبارات اسنادی ریالی تاب آوری فعالان اقتصادی 

و واحدهای تولیدی در برابر شرایط دشوار زودگذر افزایش یابد.

 غلامعلی حداد عادل رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی گفت: من نگران زبان فارسی هستم. ضعف زبان فارسی به 
معنای ضعف هویت و ملیت کشــور است.  وی تأکید کرد: کشور ما سابقه ۷هزار ســال تمدن دارد و امروز نباید در 
بسته بندی های خود در حوزه های مختلف شاهد استفاده از واژه های لاتین و غیر فارسی باشیم. حتی در بسته های 
صادراتی هم باید زبان فارسی در اولویت باشد.  حدادعادل گفت: انتظار ما از دولت و مسؤولان این است که به موضوع 
زبان فارسی به عنوان یک رکن هویت ملی توجه بیشتری داشته باشند و وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکنون در این 
زمینه مناسب عمل کرده  و لازم است پاسداری بیش از پیش نسبت به زبان فارسی داشته باشند.  در پایان، دستور جلسه 
اول مصوب و مقرر شد هر دستگاهی قبل از هرگونه ثبت، نام صنف را که باید فارسی باشد مشخص کند و پس از آن به 
درخواست کنندگان مجوز بدهد.  همچنین درباره دستور دوم جلسه مبنی بر نقش مسؤولانه نیروی انتظامی در برخورد 
با اسامی و نشان های غیرفارسی در سطح شهر، مقرر شد کارگروه دائمی شورای پاسداشت زبان فارسی ظرف مدت 
۲۰روز فرایندهای نظارتی و تقسیم کار ناظران را مشخص و سپس آن را در شورا مطرح کند.  در دستور سوم جلسه هم 

مصوب شد که رسیدگی به شبهات و شکایات بر عهده کارگروه شورای هماهنگی پاسداشت زبان فارسی باشد. 

مننگرانزبانفارسی
هستم

 غلامعلی حداد عادل

علیرضا جعفرپور معاون تولید شرکت پالایش نفت اصفهان اعلام کرد، میزان تولید گازوئیل یورو ۴ و یورو 
۵ با افزایش تقریبی ۱۰۰ درصدی از ۲ میلیون لیتر به ۴ میلیون لیتر در روز افزایش  یافته است. وی با اعلام 
این خبر افزود: در جهت ارتقای کیفیت گازوئیل و افزایش میزان تولید گازوئیل یورو ۴ و یورو ۵، تغییراتی 
در شرایط عملیاتی رآکتورهای واحدهای آیزوماکس اعمال شد و فرآیند تولید این محصول بهینه سازی 
گردید. علیرضا جعفرپور در خصوص افزایش اخیر تولید گازوئیل یورو در شرکت پالایش نفت اصفهان از ۲ 
میلیون لیتر در روز به ۴ میلیون لیتر در روز اظهار داشت: افزایش کیفیت این محصول ضمن ایجاد ارزش افزوده 
برای شرکت، تأثیر قابل توجهی در حفظ محیط  زیست و کاهش آلاینده های زیست محیطی خواهد داشت. 
معاون تولید شرکت پالایش نفت اصفهان از راه اندازی پروژه عظیم تصفیه گازوئیل شرکت نیز در سال آینده 
خبر داد و افزود: با توجه به پیشرفت بیش از 8۵ درصدی این پروژه، مراحل پیش راه اندازی شروع  شده است 
و انتظار می رود با بهره برداری کامل از این پروژه تمامی ۲۰ میلیون لیتر گازوئیل تولیدی روزانه این پالایشگاه 

تصفیه شود که مشخصات آن مطابق با استاندارد بین المللی یورو ۵ خواهد بود. 

افزایش100درصدیتولید
گازوئیلیورو4ویورو5
شرکتپالایشنفتاصفهان

علیرضا جعفرپور

سخنگوی کمیسیون جهش و رونق تولید مجلس از تعیین تکلیف نحوه پرداخت مالیات واحدهای تولیدی، 
صنفی و خدماتی در مناطق آزاد تجاری- صنعتی در کمیسیون متبوعش خبر داد. رحیم زارع سخنگوی 
کمیسیون جهش و رونق تولید و نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی در مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با  خانه ملت، در تشریح جلسه کمیسیون متبوعش، گفت: دستور کار کمیسیون بررسی لایحه 
مالیات بر درآمد و دارایی فعالان اقتصادی در مناطق آزاد تجاری- صنعتی بود که کلیات آن در کمیسیون 
تصویب شد. نماینده مردم آباده، بوانات، خرم بید و سرچهان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه نحوه 
پرداخت مالیات واحدهای تولیدی، صنفی و خدماتی در مناطق آزاد تجاری- صنعتی تعیین تکلیف شد، 
افزود: مقرر شد، پس از ۲۰ سال معافیت مالیاتی، مالیات این واحدها طی ۵ سال به صورت پلکانی به مالیات 
سرزمین اصلی برسد. سخنگوی کمیسیون جهش تولید و نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی در 
مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: همچنین پس از بررسی مقرر شد واحدهای گردشگری و دانش بنیان 

مجددا از ۳۰ درصد تخفیف برخوردار شوند.

نحوهپرداختمالیاتواحدهای
تولیدیدرمناطقآزادتجاری-
صنعتیتعیینتکلیفشد

رحیم زارع

»رافائل گروســی«، مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی گفته ایران مانند عراق پس از سال ۲۰۰۳ کشور 
اشغال شده نیست که بازرس های آژانس بتوانند تمامی اماکن آن را بازرسی کنند. به گزارش ایسنا، »گروسی« 
در مصاحبه با روزنامه سوئیسی »نویه زوریخر سایتونگ«، در پاسخ به سؤال خبرنگار این روزنامه مبنی بر اینکه 
»باراک اوباما«، رئیس جمهوری سابق امریکا گفته بود توافق هسته ای امکان »بازرسی در هر زمان و در هر مکان« 
را فراهم می آورد گفت: »ایران، مانند عراق بعد از سال ۲۰۰۳، کشور اشغال شده نیست که بازرس های خارجی 
بتوانند با حمایت سازمان ملل متحد آزادانه همه جا بروند و وارد هر مکانی از آشپرخانه گرفته تا انبارها شوند. نه؛ 
ایران، یک کشور دارای حاکمیت است.« وی اضافه کرد: »ایران با ما بر دو اساس همکاری می کند: تدابیر نظارتی 
مورد توافق )پادمان ها( و پروتکل الحاقی. اینکه می گویم شاید خیلی تکراری باشد ولی پروتکل الحاقی گزینه های 
بیشتری برای بازرسی در اختیار ما قرار می دهد.« پیشتر ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی اعلام کردند به 
توافقی برای تقویت همکاری ها و جلب اعتماد متقابل جهت تسهیل اجرای کامل موافقتنامه جامع پادمان و 
پروتکل الحاقی به آن دست پیدا کرده اند. در این بیانیه تصریح شده بود »ایران به طور داوطلبانه به دو مکان مشخص 

یرانکشوراشغالشده
نیستکهبتوانیمهمهجای
آنرابازرسیکنیم

آژانس انرژی اتمی

مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس از بررسی “لایحه اصلاح قانون مبارزه با قاچاق و ارز”  
گفت:  این لایحه در مجلس قبلی تصویب و در شورای نگهبان در بررسی بوده است چراکه شواری نگهبان 
معتقد است؛ مجلس اساسا باید لایحه را با لحاظ نظر قوه قضاییه به شورا ارسال می کرد به همین دلیل رئیس 
قوه قضاییه موارد مدنظر قوه در این لایحه را تایید کرد، لذا با توجه به تایید قوه قضاییه از این به بعد شورا وارد 
بحث محتوای لایحه خواهد شد. همچنین در نهایت مقرر شد؛ لایحه مجددا به شورا فرستاده شود البته 
این بار برای بررسی محتوا، طرح نرخ ارز پایه حقوق ورودی” )اینکه ۴ درصد با چه نرخ ارزی محاسبه شود( 
نیز مورد بررسی قرار گرفت که در نهایت مصوب شد؛ نرخ ارز غیرترجیحی برای تمامی کالاها در نظر گرفته 
شود، البته حقوق ورودی و تعرفه به نحوی کالاهای اساسی، مواد اولیه، خط تولید، قطعات و... تغییر کند 
که نرخ ارز موثر آن در بازار برای مردم تغییری نداشته باشد. “لایحه تأسیس صندوق بیمه همگانی حوادث 
طبیعی” نیز در کمیسیون اقتصادی مورد بررسی قرار گرفت و با حضور نماینده ای از شورای نگبهان به 

تصویب رسید لذا به منظور تصویب نهایی به صحن ارسال خواهد شد.

تصویبلایحهتأسیس
صندوقبیمههمگانی
حوادثطبیعی

مهدی طغیانی

مدیرعامل بانک ملت در مراسم رونمایی از دو خدمت جدید بیمه »ما« از عملکرد شرکت ابراز رضایت کرد. محمد 
بیگدلی در این مراسم با قدردانی از تلاش مدیران و کارکنان شرکت بیمه »ما« بابت ثبت عملکردی خوب در سه 
سال گذشته، اظهار کرد: خوشبختانه شرکت بیمه »ما« در تمامی  شاخص ها روند صعودی داشته و سهم بازار 
خود را افزایش داده است. وی با بیان این نکته که صنعت بیمه به عنوان بخش خدماتی اقتصاد، نقش حمایتگرانه ای 
در رشد و توسعه اقتصاد کشور و افزایش سطح تولید و اشتغال ایفا می کند، افزود: نقش حمایتگرانه بیمه در هر 
صنعتی مشهود است و از این ابزار می توان برای رشد و توسعه اقتصاد کشور بهره برد. وی با اشاره به این موضوع 
که شرکت های بیمه به ویژه بیمه »ما« از استحکام مالی و عملیاتی خوبی برخوردارند، اظهار کرد: انتظار می رود 
که این شرکت ها با ارائه پوشش های بیمه ای مناسب در زمینه کسب و کارها، بسترساز رشد صنایع دیگر شوند. 
بیگدلی با ابراز خرسندی از افزایش سهم بازار شرکت بیمه »ما« از ۳۳/ ۱ به ۷/ ۱ درصد، اضافه کرد: این شرکت 
عملکرد بسیار خوبی را در تمامی  شاخص ها ثبت کرده است. مدیرعامل بانک ملت بر این نکته که بیمه »ما« باید 

نوآوری و ابتکار عمل برای تولید محصولاتی متناسب با نیاز صنایع داشته باشد، تاکید کرد.

افزایشسهمبازار
بیمه»ما«

بیمه ما

محمد لاهوتی رئیس کنفدراسیون صادرات ایران با بیان اینکه بر اساس دستورالعمل بانک مرکزی امکان 
تهاتر برای صادرکنندگان فراهم است، گفت: چند تشکل درخواست استفاده از تهاتر را داشته اند که تاکنون 
مشخص نیست با چند درخواست موافقت شده است ،  از آنجا که سازمان توسعه تجارت کشور به عنوان 
متولی تجارت خارجی حامی صادرکنندگان است و از صادرات صیانت می کند و با توجه به اختیاراتی که 
در این زمینه دارد، انتظار می رود روند واگذاری ارز به واردکنندگان در قالب تهاتر را سریع تر عملیاتی کند تا 
صادرکنندگان نیز بتوانند هر چه سریع از طریق تهاتر ارزشان را به کشور بازگردانند و رفع تعهد ارزی را انجام 
دهند. وی در پاسخ به این سوال که فرصت رفع تعهد ارزی برای صادرکنندگان فرش چند ماه است، گفت: 
بر اساس بخشنامه رفع تعهد ارزی، فرصت برای همه صادرکنندگان ۴ ماه است اما نکته قابل ذکر این است 
که امکان افزایش زمان بازگشت ارز در اختیار وزارت صمت است و بنا بر مکاتبه وزیر وقت صمت این زمان 
۱۲ ماه تعیین شده ولی بر اساس اطلاعات واصله این دستور بعد از ابلاغیه جدید اجرایی نشده است و همان 

زمان ۴ ماه برای صادرکنندگان فرش لحاظ و بعضا کارت ها تعلیق شده است. 

رفعتعهدارزی
صادرکنندگانباتهاتر
کالا

محمد لاهوتی

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی کشور گفت: تمام بنادر تجاری کشور به صورت شبانه روزی و بدون 
وقفه در حال فعالیتند و طرح های توسعه ای در بنادر کشور نیز با قوت ادامه دارد.   محمد راستاد در بازدید 
از بندر شهید رجایی بندرعباس افزود: به رغم تحریم ها و تهدیداتی که به صورت ناعادلانه و غیر قانونی بر 
کشور ما تحمیل شده است و تلاش هایی که برای ایجاد مشکل در زمینه فعالیت های بندری کشور ما صورت 
می گیرد، روند حمل و نقل و تجارت دریایی کشور در همه بنادر کاملاً فعال است ، از آغاز امسال تاکنون 
بیش از۷۰ میلیون تن کالا در بنادر تجاری کشور تخلیه و بارگیری شده است. به گفته وی  در بندر شهید 
رجایی بندرعباس نیز از آغاز امسال تاکنون بیش از ۳۶ میلیون تن کالا تخلیه و بارگیری شده است. معاون 
وزیر راه و شهرسازی افزود: فعالیت ها و طرح های توسعه ای در بنادر کشور نیز با قوت به پیش می روند و به 
واسطه این سرمایه گذاری ها، ظرفیت های جدید در بنادر کشور ایجاد خواهد شد. شمار قابل توجهی از این 
طرح ها ی عمرانی تا پایان امسال به بهره برداری برسد. محمد راستاد به منظور بررسی روند ارائه خدمات 

در بندر امام خمینی ، استان هرمزگان را به مقصد خوزستان ترک کرد.

فعالیتشبانهروزیهمه
بنادرواسکلههای
کشور

محمد راستاد

اختلاف نظر سازمان مالیاتی و بانک مرکزی کجاست؟

pos اولتیماتوم یک ماهه برای قطع خدمت 2/5 میلیون دستگاه
حدود یک ماه به پایان زمان حکم قانونی 
قطع خدمت به ۲.۵ میلیون دستگاه پوز ثبت 
نشــده فرصت باقی مانده است. به گزارش  
تســنیم، هم اکنون ۷ میلیون دســتگاه 
کارتخوان میان فعالان اقتصادی و توسط 
بانک ها توزیع شده است که باید نوع کاربرد 
و اســتفاده کننده از این دســتگاه ها برای 
سازمان مالیاتی مشخص شود. جدیدترین 
خبرها و تحلیل های ایران و جهان را در کانال 
تلگرامی تسنیم بخوانید. در همین راستا 
سید احسان خاندوزی اعلام کرد، سی روز  
تا آغاز حکــم قانونی کاهش فرار مالیات از 
طریق قطع خدمت به ۲.۵ میلیون دستگاه 
pos ثبت نشده و شفافیت  تراکنشهای بانکی 
باقی مانده است.  “طی جلساتی در این هفته 
تلاش کردیم اختلاف بین بانک مرکزی، 
ســازمان مالیاتی و غیره حل و فصل شود.

جنگ اقتصادی پیشکش، اتاق هماهنگی 
کجاست؟”

براســاس آمار رسمی دســتگاه های 
کارتخوان )پوز( و تراکنش های کارتی سهم 

بالایی در اقتصاد ملی ایران دارد به طوری که 
در ارزش تراکنش های کارتی )شامل ابزار 
ســه گانه دســتگاه کارتخوان، اینترنت و 
موبایل( در سال گذشته به ۲ هزار و ۵88 هزار 
میلیارد تومان و در خرداد ماه امسال به ۲۳۹ 
هزار میلیارد تومان می رسد.  هادی خانی 
مدیر کل دفتر بازرســی ویــژه، مبارزه با 
پولشویی و فرار مالیاتی سازمان امور مالیاتی 

در همین خصوص گفت: بررسی های اولیه 
نشان می دهد که برخی از اشخاص مانند 
مؤسســات خیریــه یــا صندوق هــای 
قرض الحســنه که دارای معافیت مالیاتی 
هستند دستگاه کارتخوان دریافت کرده و آن 
را به صورت اجاره در اختیار سایر افراد قرار 
داده انــد که دراین زمینه فــرار مالیاتی یا 
پولشویی مطرح می شود. براساس آیین نامه 

اجرایی مالیات های غیرمستقیم که در اسفند 
ماه سال گذشته در هیأت وزیران به تصویب 
رسیده است، بانک مرکزی مکلف است با 
همکاری سازمان امور مالیاتی ظرف یکسال 
پایانه های کارتخــوان و ابزار های اینترنتی 
پرداخت را ساماندهی کند.   بدین ترتیب تمام 
دستگاه های کارتخوان در کشور باید یک 
شناسه یکتا دریافت کنند و هر دستگاه یا ابزار 
اینترنتی که این کد اقتصادی را دریافت نکند 
طبق قانون تا پایان سال جاری از مدار ارائه 
خدمت خارج خواهد شد.  به گفته خانی، 
این درحالی است که براساس بررسی های 
اولیه برای مثال دستگاه کارتخوانی که در 
مناطــق آزاد )که دارای معافیت مالیاتی 
اســت( ثبت شــده هم اکنــون در یک 
رستوران در شمال تهران فعال است که به 
طور قطع برای فرار مالیاتی این جابه جایی 
رخ داده است. وی تأکید کرد: بنابراین با 
اجرای این مصوبه تا پایان سال می توان 
بساط ســوء اســتفاده و کارتخوان های 

اجاره ای را جمع کنیم.

این تفاهم نامه، به منظور بهبود و تقویت 
شبکه ارتباطات تلفن همراه و تکمیل پوشش 
در مناطق شهری و روستایی و در راستای 
توسعه و ایجاد اشتغال پایدار، مولد و فناورانه 
به منظور هوشمندسازی مدیریت جزیره 
قشم، بین شرکت خدمات ارتباطی ایرانسل 
و سازمان منطقه آزاد قشم امضا شده است. از 
جمله مفاد این تفاهم نامه، می توان به ارائه و 
توســعه خدمات مبتنی بر محتوا و تولید 

محتوای دیجیتال بر بســترهای ایرانسل، 
توسعه زیرساخت های فنی و ارتقای پوشش 
ارتباطی و اینترنت پرسرعت در جزیره قشم 
از طریــق فراهم ســاختن امــکان ایجاد 
ســایت های جدید و همــکاری در ایجاد 
زیرساخت ارتباط شــهری در قالب پروژه 
فیبرنوری، به منظور هوشمندسازی مدیریت 
جزیره قشم و نیز ارائه محصولات و امکانات 
مربوط به شهر هوشمند در جزیره قشم بر 

بسترهای ایرانسل و توسعه آنها اشاره کرد. در 
این راستا، ایرانسل خدماتی مانند سیمکارت 
سازمانی، اینترنت سازمانی، شبکه امن همراه 
اختصاصی، راهکار مدیریت ناوگان، سامانه 
گفت وگوی ناهمگام ســیگنال، خدمات 
اینترنت اشیا بر بستر شبکه NB-IoT و 
زیرســاخت ابری )IaaS( را برای توسعه 
خدمات مدیریت هوشمند جزیره قشم، ارائه 
خواهد داد. ایرانســل در ششــم مهر نیز 

تفاهم نامه ای را با ستاد توسعه فناوری های 
فضایی و حمل ونقل هوشمند معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری، پژوهشگاه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات و سازمان منطقه 
آزاد کیش، در زمینه طراحی و ایجاد پایلوت 
حمل ونقل هوشمند شــهری، مبتنی بر 
شبکه های ارتباطات سلولی نسل جدید در 
منطقه آزاد کیش، در چارچوب شبکه ملی 

اطلاعات امضا کرده بود.

ایرانسل و سازمان منطقه آزاد قشم، تفاهم نامه اجرایی همکاری مشترک امضا کردند

نیازمند تعطیلی کامل دو هفته ای 
تهران هستیم و در غیر این صورت 

از پس موج سوم بر نمی آییم.
محســن هاشــمی در حاشیه 
صحن  شورای شــهر در جمع 
خبرنگاران درباره وضعیت کرونا 
در پایتخت گفت: این روز ها آمار 
فوتی ها به دلیل ابتلا به کرونا در کشــور به حدود ۳۰۰ نفر 

نزدیک شده و آمار مبتلایان به ۵ هزار نفر رسیده است.
وی ادامه داد: همچنین در تهران آمار متوفیان کرونا به ۱۵۰ 
نزدیک شده است و این آمار نشان می دهد که باید کار های 
ویــژه تری جهت مقابله با کرونا انجام داد چراکه عملکرد و 

برنامه های قبلی چندان جواب نداده است.
رئیس شورای شهر تهران گفت: باید به فکر تعطیلی کامل 
تمام فعالیت ها در تهران و کلانشهر ها باشیم در غیر اینصورت 
از پس موج سوم کرونا بر نمی آییم. هاشمی افزود: از طرفی هم 
در پاییز آلودگی هوا تأثیر جدی بر روی سیســتم ایمنی 
سالمندان و کودکان می گذارد و در حال حاضر تنها راه مقابله 
با کرونا تقویت سیستم ایمنی بدن است که نداشتن استرس 
و تغذیه مناسب در این زمینه بسیار اهمیت دارد. وی گفت: 
تأمین ویتامین برای بدن از طریق مصرف گوشت و مرغ، ماهی 
و میوه و سبزیجات ضروری است و متأسفانه قیمت این اقلام 
در بازار بسیار گران شده و مردم استرس گرانی اقلام را دارند 
و امکان تهیه آن برایشان مقدور نیست. هاشمی افزود: مسئولان 
سیاسی هم در حال حاضر هماهنگی لازم بین آن ها وجود 
ندارد و متأسفانه متلک های بی خود و بچگانه به یکدیگر مطرح 
می کنند و باید فکر اساسی برای حل مشکلات کرد. رئیس 
شــورای شهر تهران در پاسخ به این پرسش که جهت رفع 
آلودگی هوا امسال در پایتخت چه اقدامی انجام می گیرد؟ 
گفت: هر ساله در آبان طرح ترافیک تقویت می شود و حتی از 
در منازل اجرای آن مدنظر قرار می گرفت که امســال نیز با 
کاهش تردد ها و تعطیلی ها باید میزان آلودگی را کمتر کرد.

تهران تعطیل نشود از پس موج سوم 
کرونا بر نمی آییم



مجید غفوری منش رئیس شعبه یزد بانک توسعه صادرات ایران گفت: تا امروز بالغ بر ۵۷۰ میلیارد ریال تسهیلات 
به شرکت های دانش بنیان استان یزد، پرداخت شده است.  در راستای سیاست های حمایتی بانک توسعه 
صادرات ایران از شرکت های دانش بنیان در سراسر کشور، این بانک طی دو سال اخیر توانسته در استان یزد 
خدمات قابل توجهی را به این شرکت ها ارائه کند.  با بازاریابی های انجام شده در این شعبه از سال ۹۷ تا کنون با 
همکاری پارک علم و فناوری یزد، حرکت هماهنگ و موثری برای جذب شرکت های دانش بنیان و ارائه مشاوره 
و خدمات به آنها در استان شکل گرفته که کماکان نیز ادامه دارد. در نتیجه آشنایی شرکت های دانش بنیان با 
خدمات و تسهیلات بانک توسعه صادرات طی جلسات و همایش های برگزار شده متعدد، شرکت های دانش 
بنیان مختلفی از سراسر استان یزد خواستار استفاده از تسهیلات و خذمات بانک توسعه صادرات شدند.  شرکت 
هایی که از تسهیلات ویژه بانک توسعه صادرات برای دانش بنیان ها استفاده کرده اند، در حوزه تولید تجهیزات 
الکترونیکی و امنیت شبکه، تولید سخت افزار و نرم افزار مانیتورینگ، توسعه مراکز IT، فولاد آلیاژی، محصولات 

معدنی، تجهیزات خشک کن رنگ و غیره فعالیت می کنند.

اعطای570میلیاردریال
تسهیلاتصادراتیبه
شرکتهایدانشبنیان

بانک توسعه صادرات

www.etebar.net
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 مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران گفت: ایران ایر آماده بهره بردن از تولیدات داخلی در حوزه هوایی است و در این زمینه علاقه مند به همکاری با شرکت صنایع 
هواپیماسازی ایران هستیم. علیرضا برخور، مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران )هما( درخصوص برنامه ریزی این مجموعه برای استفاده از تولیدات داخلی قطعات 
هواپیما اظهار داشت:  در بازدیدی که همراه با وزیر راه و شهرسازی از شرکت صنایع هواپیماسازی ایران )هسا( انجام گرفت، پیشرفت بسیار خوب این مجموعه را در زمینه تولید 
قطعات مورد نیاز هواپیما شاهد بودیم. وی با اشاره به اینکه این قطعات توسط هسا کاملا با استانداردهای بین المللی تطابق دارد، تصریح کرد:  با صحبت هایی که با وزیر در این بازدید 
انجام گرفت، مشتاق هستیم تا با هسا ارتباط بیشتری برای تولید قطعات مورد نیاز ایران ایر داشته باشیم. در این زمینه هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران آماده هرگونه همکاری با شرکت 
صنایع هواپیماسازی ایران بوده و در بحث تولید و استفاده از قطعات داخلی ایران ایر آماده هزینه کردن است. مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران درخصوص بحث 
چابک سازی در ایران ایر و اقدامات انجام گرفته در این زمینه، گفت: با توجه به وجود یکسری مشکلات و همچنین با توجه به لزوم ایجاد تولید و افزایش درآمد، قطعا با پرداخت بدهی ها 

چابک سازی و تغییر ساختاری در قدم بعدی خواهد بود.

ایرانایرآماده
بهرهبردناز
تولیداتداخلیدر
حوزههواییاست

هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

خبـــــر

 فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و 
دارایی گفت: بحث عرضه ســهام 
ستاره خلیج فارس بعنوان یکی از 
بنگاه های بزرگ مقیاس به بورس 
وجود دارد. همچنین تصمیم داریم 
باقیمانده سهام دولت در بانک های 
ملت، تجارت و صادرات را در قالب 
دارا سوم به بورس عرضه کنیم. وی 
با اشاره به اینکه این موارد کمک می کنند که از یک سو سهامدار در 
بازار سرمایه با تنوع بیشتری مواجه شود و از سوی دیگر این بازار 
عمر بیشتری پیدا کند، گفت: حمایت های دولت از بازار سرمایه و 
بورس، بنیادین اســت و در پی مدرن سازی بورس و همچنین 
افزایش عمق این بازار هستیم. یکی از حلقه های محدود در بورس 
ایران این بود که بازارگردانی توسط بنگاه ها مورد توجه نبود، اما بر 
اساس مصوبه شورای عالی بورس مقرر شد همه بنگاه ها یا خودشان 
بازارگردانی کنند یا بازارگردان حرفه ای داشته باشند که این موضوع 
به ثبات در بازار بورس کمک می کند. او با اشاره به اینکه موضوع 
فروش اختیاری اوراق تبعی در دستور کار قرار گرفته است، گفت: 
فروش این اوراق در بورس باعث می شود که سهامدار بداند بنگاهش 
مثلا در ۶یا ۹ماه یا یکسال آینده ارزش سهام خود را با چه نرخی 
تنظیم می کند که این موضوع هم به طور جدی مورد توجه قرار 
گرفته اســت ،  اقدامات صورت گرفته در بورس توسط دولت دو 
منظوره است؛ به این ترتیب که هم برای سهامداران حاشیه امن 
ایجاد می کند و هم بنگاه هایی که سهام عرضه می کنند نسبت به 
سهام بنگاههای شان مسئولانه وارد عمل می شوند. وی با اشاره به 
اینکه نباید بازار بورس را صرفا بر اساس شاخص آن ارزیابی کرد، 
گفت: بازار بورس ابعاد مختلفی دارد. تحلیل گر های مالی در دوره ای 
ترجیح می دهند که سهامی را در اختیار داشته باشند یا نداشته 
باشند که همین موضوع بیانگر پویایی بازار سرمایه است.  در بازار 
سرمایه باید کسی ورود کند که عقل محاسبه گری اش بی وقفه 
کار کند و بتواند در خصوص خرید و فروش سهام تصمیمات مناسب 
بگیرد؛ چرا که جنس بازار سرمایه، جنس پویایی و محاسبه گری 
است و حضور عقلانی در این بازار از اهمیت ویژه ای برخوردار است.

خبـــر
  درصدد تعمیق بورس با عرضه اولیه  

سهام بنگاه های بزرگ هستیم
افزایش مهلت بازپرداخت وام های کرونا 

تا پایان سال جاری
علــی اصغــر مونســان وزیر 
میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی  از امهال وام های 
کرونایی برای صنعت گردشگری 
تا پایان ســال جاری و بســته 
حمایتی دیگری آماده شده که 
در ستاد ملی مقابله با کرونا روز 
شنبه ۱۲ مهرماه ۹۹ به تصویب رسید و به زودی جزئیات آن 
ابلاغ می شود، این بسته شامل استمهال اقساط وام هایی است 
که دوســتان در ســه حوزه وزارتخانه از ما دریافت کردند، 
براساس این مصوبه تا پایان سال برای پرداخت اقساط وام ها 
فرصت گرفتیم ، با توجه به اینکه در شرایط ویژه ای قرار داریم، 
بخش گردشگری و صنایع دستی کشور با شیوع ویروس کرونا 
فشــار زیادی متحمل شده است، البته بخش های مختلف 
کشور آسیب دیدند و تمام بخش های اقتصادی ضرر کردند. 
روند پیش رو، تاریخ مشــخصی را برای پایان کرونا نشــان 
نمی دهد و مشخص نیست محدودیت ها تا چه زمانی ادامه 
خواهد داشت  ، امیدواریم هر چه سریع تر ویروس کرونا مهار 
شود ما نیز تمام تلاش خود را با توجه به بضاعت وزارتخانه و 
دولت برای حمایت از بخش خصوصی انجام می دهیم. در گام 
اول از همان ابتدای شیوع کرونا بسته اول حمایتی را به سرعت 
آماده کردیم که عمدتاً استمهال، امهال وام ها و پرداخت های 
مالیاتی، بیمه و... بوده اســت ، تصویب این بسته حمایتی 
موضوع مهمی بود، شیوع کرونا با آسیبی که به کسب و کارها 
زده موجب شده تا بسیاری از افراد تحت فشار قرار بگیرند، 
بسیاری از افراد در قالب اقامتگاه های بوم گردی از وام اشتغال 
روستایی استفاده کرده بودند. منتظر هستیم مصوبه به شکل 
رسمی به دست ما برسد، به زودی جزئیات آنچه را که در ستاد 
ملی مقابله با کرونا تصویب شده، به صورت دقیق به اطلاع 
می رســانیم. به هر حال گام سوم مهم است و خدا را شکر با 
پیگیری های زیادی که به همراه معاون گردشگری کشور در 
دولت انجام دادیم و در ستاد ملی مقابله با کرونا نیز تأیید شده، 

این موضوع انجام شود.

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی در ابتدای مجمع با تقدیر از حمایت های بنیاد شهید و امور ایثارگران، 
بانک مرکزی، سازمان بورس و سایر نهادهای ذیربط از این بانک، ضمن ارائه گزارشی از اقدامات صورت گرفته 
در سال مالی ۱۳۹8 به تشریح اقدامات اساسی بانک پرداخت و با اشاره به شرایط مطلوب بانک دی در سال جاری، 
گفت: بهبود ساختار مالی، ایجاد جریان نقدی و در نتیجه سودآوری، مهمترین اهداف کلی بانک در دوره حاضر 
است.  وی افزود: کاهش بدهی به بانک ها، کاهش زیان انباشته، رشد سپرده ها در کنار اصلاح ترکیب آنها، کاهش 
مطالبات معوق، تعیین تکلیف املاک مازاد، اصلاح ترکیب پرتفوی سپرده ها، افزایش میزان تسهیلات پرداختی، 
کاهش اضافه برداشت از بانک مرکزی، افزایش کفایت سرمایه، کاهش قیمت تمام شده پول و جذب منابع ارزان 
قیمت در کنار افزایش درآمدهای کارمزدی حاصل از توسعه بانکداری الکترونیک و فروش اموال و املاک مازاد 
تنها بخشی از دستاوردهای بانک بوده است.  به گفته او با توجه به اقداماتی که در سال ۱۳۹۹ صورت گرفته، برای 
اولین بار در ۵ سال اخیر، سود عملیاتی برای بانک شناسایی شده است و پیش بینی می شود با ادامه این روند و 

بهبود کسب و کار بانک و کاهش مطالبات غیرجاری، روند سودآوری استمرار داشته باشد.

مجمععمومیعادی
بهطورفوقالعاده
بانکدیبرگزارشد

برات کریمی

مدیرعامل بانک کشاورزی با هدف تعامل،دیدار و آگاهی از آخرین وضعیت و پیشرفت برنامه ها، صبح روز یکشنبه 
بیست و هفتم مهرماه از برخی ادارات حوزه فناوری و توسعه خدمات نوین بانکی بازدید و با مدیران وکارکنان این ادارات 
دیدار و گفت وگو کرد.  به گزارش روابط عمومی  و همکاری های بین الملل بانک کشاورزی،روح اله خدارحمی در این 
دیدار با حضور در جمع کارکنان بخش سامانه بازارگاه محصولات و نهاده های کشاورزی برتوسعه و استفاده از ظرفیت 
های این سامانه تأکید کرد. وی در این دیدار سامانه بازارگاه محصولات و نهاده های کشاورزی را تجربه ای موفق و 
ارزشمند  دانست و خواستار دقت و سرعت در انجام امور ،ایجاد هماهنگی، پرهیز از شتابزدگی،رعایت استانداردها و 
بهره برداری حد اکثری از زیرساخت های به وجود آمده شد. بر اساس این گزارش،بازارگاه محصولات و نهاده های 
کشاورزی، سامانه عرضه بهینه، استاندارد و مستقیم نهاده های کشاورزی در محیطی مدیریت شده برای دسترسی 
آسان خریداران و بهره برداران نهایی به محصولات کشاورزی با قیمت مصوب و مدیریت شده است و بر اساس هماهنگی 
های به عمل آمده با وزارت جهاد کشاورزی، در قالب این سامانه مبادلات نهاده های کشاورزی)ذرت،جو،کنجاله( بین 

وارد کنندگان با خریداران و بهره برداران نهایی، با سهولت بیشتری انجام خواهد شد.

توسعهواستفادهازظرفیت
هایسامانهبازارگاهمحصولات
ونهادههایکشاورزی

روح اله خدارحمی

مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق گفت : آگهی مزایده فروش برق حاصل از تولید توربین های 
انبســاطی نیروگاه های رامین اهواز و شهیدمنتظری برای استخراج رمزارزها در این مرحله در سامانه 
ستاد)سامانه تدارکات الکترونیکی دولت( منتشر شده است و آگهی مزایده مربوط به نیروگاه نکا نیز اواخر 
هفته جاری منتشر می شود ،  نوسان های شدید ارزی و ثبات تکلیفی قیمت فروش برق به مشترکان موجب 
شده است که بین درآمدها و هزینه ها در صنعت برق کشور شکاف بزرگی ایجاد شود که بر ابعاد آن به صورت 
ماهانه افزوده می شود ، استخراج رمزارزها و فروش برق مورد نیاز آن را یکی از راه های کسب درآمد در بخش 
برق برشمرد و گفت: براساس قوانین و مقررات ابلاغی هیأت وزیران و وزارت نیرو مقرر شده است تا از توان 
واحدهای نیروگاه های توربین انبساطی برای تولید رمزارز استفاده شود ، یکی از راهکارهای موجود در این 
بخش استفاده از انرژی تولیدی توربین های انبساطی است که از سوخت گاز، گازوئیل یا مازوت برای تولید 
برق در آن استفاده نمی شود و تنها از طریق جریان گاز برق تولید می شود. از سوی دیگر برق حاصل در شبکه 

داخلی نیروگاه تزریق و مصرف می شود و به شبکه سراسری متصل نیست.

استفادهازبرق
نیروگاههابرایاستخراج
رمزارز

مصطفی رجبی مشهدی

»مرکز نوآوری و شتابدهی آو« با حضور سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری افتتاح شد تا راه رونق استارتاپ های 
فعال در حوزه بازاریابی دیجیتال، تبلیغات هوشمند و برندینگ هموار شود. مرکز نوآوری آو با تمرکز بر حوزه های مارکتینگ، 
تبلیغات و تحقیقات، بازار آینده کسب وکارها در این حوزه را برای ورود به دنیای نوآوری و فناوری  آماده می کند. مرکز نوآوری 
آو بر، بستر هلدینگ دی ان ای یونیون در کنار ۱۶ تیم فناور و استارتاپی در حوزه تبلیغات، دیجیتال مارکتینگ، تحقیقات بازار، 
برنامه ریزی رسانه، آموزش و مشاوره مارکتینگ و فناوری های پیشرفته فعالیت می کند. همزمان با افتتاح مرکز نوآوری آو، 
چهار خدمت استارتاپی توسط استارتاپ های هلدینگ مذکور در حوزه بازاریابی دیجیتال که به بازار عرضه شده است، به دست 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری رونمایی شد. بیش از ۴۵۰ نیروی انسانی تمام وقت و ۱۰۲۵ نیروی پاره وقت در این 
مجموعه فناور فعالیت می کنند. تیم های نوآور فعال در حل مسائل آینده بازاریابی از این خدمات بهره مند می شوند. شرکت های 
شناخته شده خارجی مشتری خدمات شرکت های زیرمجموعه این هلدینگ هستند و در حال حاضر زمینه استفاده 
شرکت های داخلی از این خدمات فراهم شده است. بر اساس اعلام معاونت علمی، بالغ بر ۱۲ میلیارد تومان سرمایه گذاری 

برای احداث این مجموعه فناور صورت گرفته است و در سال جاری نیز ۱۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری خواهد شد.

افتتاحمرکزنوآوریبرای
رونقاستارتاپهایتبلیغات
وبازاریابیدیجیتال

سورنا ستاری

دبیرکل اتاق تعاون گفت: خانواده بزرگ تعاون با لایحه اصلاح قانون بخش تعاون که در تضاد آشکار با روح تعاون است، 
مخالف است. در حالی لایحه اصلاح قانون بخش تعاون بار دیگر به مجلس شورای اسلامی تقدیم شده که در سال 
۹۳ نمایندگان ملت با بهره گیری از نظرات کارشناسان و دیدگاه های اتاق های تعاون و اتحادیه ها آن را بررسی و تصویب 
کرده و در حال اجرا بوده و رضایت نسبی از آن وجود دارد. ماشاءالله عظیمی، دبیرکل و عضو هیأت رئیسه اتاق تعاون 
به فارس اظهار داشت: در تهیه و تدوین محتوایی لایحه جدید ارائه شده به مجلس شورای اسلامی که در تضاد آشکار 
با روح تعاون است، نظر بخش تعاون و کارشناسان امر تعاون و اتاق تعاون ایران که بر اساس قوانین موجود از آن به 
عنوان نماینده رسمی بخش تعاون در مجامع داخلی و خارجی یاد می شود، مطلقا استفاده نشده است. وی با تاکید بر 
اینکه این لایحه با قانون بهبود فضای کسب و کار نیز تضاد دارد، گفت: این لایحه با شرایط موجود کشور تطبیق نداشته 
و اختیاراتی به دولت می دهد که اجرای آن در توان دولت و اجزایش نیست. عضو هیأت رئیسه اتاق تعاون افزود: این 
لایحه به حوزه مأموریت سایر وزارتخانه ها نیز تعرض دارد و حتی برای سایر قوا نیز تکلیف تعیین کرده است و باعث 

کندی امور و دلسردی تعاونگران می شود، همچنین با منویات مقام معظم رهبری در تعارض جدی است. 

مخالفتتعاونگرانبا
لایحهاصلاحقانونتعاون

ماشاءالله عظیمی

 علی امام مدیرعامل شرکت متروی تهران نسبت به عدم واریز پول فروش اوراق مشارکت مترو از بانک رفاه 
گلایه کرد. درتیرماه امسال شهرداری تهران برای فروش ۱۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت توسعه مترو با 
بانک رفاه به توافق رسید و این اوراق توسط این بانک منتشر شد. وی با بیان اینکه تاکنون تنها ۲۵۰ میلیارد 
تومان این پول در دفترخانه نهایی شده و تزریق مابقی به شهرداری تهران به کندی صورت می گیرد، افزود: 
شهرداری تهران باید برای آزادسازی این پول وثیقه نزد بانک بگذارد، اما تاکنون وثیقه های شهرداری مورد 
قبول مسئولان بانک قرار نگرفته است. او با بیان اینکه شهرداری وثیقه بانک پسند ندارد، افزود: مثلا مسئولان 
بانک می گویند ملک مورد وثیقه حتما می بایست پایان کار داشته باشد در حالی که کمتر ملکی در شهرداری 
وجود دارد که پایان کار داشته باشد و عمدتا شهرداری برای املاک خودپایان کار نگرفته است. وی با تاکید بر 
اینکه طولانی شدن فرآیند آزادسازی و تزریق پول به مترو می تواند ما را در تحقق اهداف خوددچار مشکل 
کند، ادامه داد: حدود دو ماه از انتشار ۱۵۰۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت خط سه ،شش و هفت مترو گذشته 

و اگر این پول تا پایان مهرماه به دست ما نرسد کار توسعه خطوط مترو با مشکلاتی مواجه خواهد شد.

مترودرانتظارآزادسازی
1500میلیاردتومانپولاز
بانکرفاه

 علی امام

بانک صنعت و معدن با ۳۶ هزار و ۴۷۵ میلیارد ریال و اختصاص ۹۱ درصد پرداخت تسهیلات تبصره ۱8 توانست بین سایر 
بانکها رتبه اول پرداخت را کسب کند. تاکنون در مجموع ۲۰۱ هزار و ۲۹۹ میلیارد ریال تفاهم نامه در زمینه تسهیلات 
تبصره ۱8 منعقد شد که ۱۱۰ هزار و ۶۵۳ میلیارد ریال آن در قالب سرمایه ثابت و ۹۰ هزار و ۶۴۶ میلیارد ریال آن در قالب 
سرمایه در گردش بوده است و همچنین منابع ایجاد شده در سال ۹۷ و ۹8 در حوزه تبصره ۱8 در مجموع ۱۱۰ هزار و 
۴۰۰ میلیارد ریال بوده است که ۵۵ هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال آن از منابع داخلی بانک ها و ۵۵ هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال دیگر 
از محل سپرده گذاری صندوق توسعه ملی بوده است. گفتنی است در سال ۹۹ تاکنون ۲۳ هزار و ۲۷ میلیارد ریال تسهیلات 
به ۳۶8 متقاضی تسهیلات تبصره ۱8 پرداخت شده است و این مبلغ در سال گذشته ۴۰ هزار و ۹۱۲ میلیارد ریال برای 
۷۳۶ متقاضی بوده است که در مجموع در این دو سال یک هزار و ۱۰۴ فقره تسهیلات به ارزش ۶۳ هزار و ۹۳۹ میلیارد 
ریال به متقاضیان پرداخت شده است.گفتنی است تسهیلات پرداختی شامل ۲۰ درصد به صورت سرمایه ثابت و 8۰ 
درصد به صورت سرمایه در گردش بوده است و مانده منابع ایجاد شده نیز ۴۶ هزار و ۴۶۱ میلیارد ریال است که در این 
حوزه بانک صنعت و معدن ۹۱ درصد پرداختی ها از منابع ایجاد شده با میزان ۳۶ هزار و ۴۷۵ میلیارد ریال را برعهده داشت.

پرداخت91درصدتسهیلات
تبصره18توسطبانکصنعت
ومعدندربینسایربانکها

بانک صنعت و معدن

چگونگی تایید صلاحیت و عزل مدیران ارشد بانکی
بهبود جایگاه واحدهای نظارتی در بانک ها و 
موسسات اعتباری و اصلاح نگاه بازدارنده توسط 
واحدهای اجرایی و مدیران ارشــد بانک ها و 
موسسات اعتباری به این واحدها، گام نخستی 
است که باید در این راه برداشته شود. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی ایران 
، پس از آنکه بانک مرکزی »دستورالعمل الزامات 
ناظر بر حاکمیت شرکتی در موسسات اعتباری 
غیردولتی« و »دستورالعمل رعایت قوانین و 
مقررات در موسسات اعتباری« را به ترتیب در 
اردیبهشــت ماه و مهرماه ۱۳۹۶ مصوب و به 
شــبکه بانکی ابلاغ کرد، بحث بر سر موارد و 
جزئیات ذکر شده در این دستورالعمل ها آغاز 
شــد. به رغم اهمیــت موضــوع، همچنان 
بخش هایی از این دستورالعمل ها با ابهاماتی 
مواجه است و نیاز به حل و فصل آنها وجود دارد. 
در این خصوص مکاتبات و جلسات متعددی نیز 
میان بانک مرکزی و کانون بانک ها یا میان بانک 
مرکزی و هر یــک از بانک ها به صورت مجزا 
صورت گرفت، ولی همچنان بخشی از ابهامات 
تاکنون برطرف نشده است. یکی از این موارد، 
ارجاعاتی بود که در دستورالعمل های فوق الذکر 
به صلاحیت حرفه ای مدیران واحدهای نظارتی 
بانک ها و موسسات اعتباری، به ویژه حسابرسی 
داخلی، ریسک و تطبیق مقررات صورت گرفته 
است. مواد ۲۷ و ۳۱ »دستورالعمل الزامات ناظر 
بر حاکمیت شرکتی در موسسات اعتباری غیر 
دولتی« و مواد ۹ و ۲۷ »دستورالعمل رعایت 
قوانین و مقررات در موسسات اعتباری« به این 
موضــوع پرداخته اند. بانک مرکــزی با ابلاغ 
»دستورالعمل تایید صلاحیت مدیران ریسک، 
تطبیــق و حسابرســی داخلــی و اعضای 
کمیته های ریسک، حسابرسی داخلی و رعایت 
قوانین و مقررات )تطبیق( موسسات اعتباری« 
در فروردین ماه ۱۳۹8، با هدف »ایجاد و تقویت 

ســلامت و ثبــات در نظام بانکــی از طریق 
پیاده سازی اثربخش ضوابط حاکمیت شرکتی 
موثر در ایران« بر آن شــد تا شرایط عمومی و 
تخصصی مورد نظر برای مدیران ارشد و اعضای 
کمیته واحدهای مربوطه را تعیین کند. به رغم 
اینکه این دستورالعمل به رفع ابهامات ذکر شده 
در بانک ها و موسسات اعتباری کمک می کرد، 
خود نیز برخی ابهامات را به همراه داشــت، از 
جمله اینکه منظور از »گواهی نامه حرفه ای 
مورد تایید کمیسیون مرتبط با سمت مورد 

تقاضای داوطلب« مشخص نبود.
پس از مکاتبات متعدد و پیگیری های بانک ها 
و موسسات اعتباری در خصوص ابهامات این 
دســتور العمل، بانک مرکزی در شهریورماه 
۱۳۹۹ دستورالعمل تایید صلاحیت و عزل و 
تغییر مدیران واحدهای نظارتــی را با انجام 
اصلاحاتی مجددا به شبکه بانکی ابلاغ کرد، که 

اهم موارد به شرح زیر است:
۱- تفکیک شــرایط تخصصی مدیران ارشد 
واحدهای حسابرسی داخلی، ریسک، و تطبیق 

مقررات از یکدیگر،
۲- تعیین شــرایط تخصصی بــرای اعضای 
کمیته های تخصصی حسابرســی داخلی، 

ریسک، و تطبیق مقررات،
۳- مشــخص کردن مرجع صــدور احکام 
ســمت های ذکر شده در بانک ها و موسسات 

اعتباری،
۴- اعضای کمیته ها باید از تنوع مورد نیاز در 

مهارت و تخصص لازم برخوردار باشند،
۵- در نحوه ارزیابی اعضای معرفی شــده به 
کمیســیون تایید صلاحیت و عزل، داشتن 
»سابقه بانکی« جایگزین »ســابقه کاری و 
عملکرد گذشته داوطلب از حیث موارد مرتبط 

با نیازهای حرفه ای و تخصصی« شده است.
۶- همچنین، در فصل پنجم دســتورالعمل 
جدید، نحوه نظارت بر کارآیی و اثربخشــی 
عملکرد مدیران ارشد و کمیته ها با مسوولیت 
»مدیریت کل نظارت بر بانک ها و موسسات 
اعتباری بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران« 

تعریف و اضافه شده است.
همان گونه که ملاحظه می شود، بانک مرکزی 
با صدور دســتورالعمل های مذکــور و انجام 
اصلاحات در طول زمان، به دنبال بهبود وضعیت 
عملکرد واحدهای نظارتی در حوزه های ذکر 
شــده است. به رغم اینکه تا رسیدن به نتیجه 
مطلوب راه طولانی در پیش است، اما اهتمام 

بانــک مرکزی به این موضوع نویدبخش نگاه 
مثبــت به این واحدها و اهمیت آنها در بهبود 
وضعیت سلامت و شفافیت بانک ها است. اما 
صدور دستورالعمل شرط لازم برای دستیابی به 
این هدف است و کافی نیست. بهبود جایگاه 
واحدهــای نظارتی در بانک ها و موسســات 
اعتباری و اصــلاح »نگاه بازدارنده توســط 
واحدهای اجرایی و مدیران ارشــد بانک ها و 
موسسات اعتباری به این واحدها«، گام نخستی 
است که باید در این راه برداشته شود. نگاهی به 
تاریخچه و علت شــکل گیری این واحدها/  
وظایف در بانک های بین المللی نیز موید این 
مطلب است که توجه نکردن به قوانین و مقررات 
و عدم رعایت استانداردهای حرفه ای، موجب 
بروز ریســک ها و زیان های قابل توجهی به 
بانک ها خواهد شد که می تواند به راحتی یک 
بانک را به دامنه ورشکستگی سوق دهد. وقایع 
مربوط به شــرکت انرون )Enron(، اتفاقات 
مربوط به بحران مالی ۲۰۰۷، پولشــویی ها و 
تامین مالی های انجام شده برای فعالیت های 
تروریستی در سراسر دنیا از جمله تامین مالی 
فعالیت های تروریســتی داعش و نمونه های 
بسیار زیادی که وقایع مربوط به دنسکه بانک 
)Danske Bank( دانمارک و دویچه بانک 
آلمان در حوزه پولشویی، همگی موید اهمیت 
عملکرد درســت، دقیق، و شفاف واحدهای 

نظارتی در پایداری سودآوری بانک ها است.
در مجموع برای تحقق هدف ایجاد و تقویت 
سلامت و ثبات در نظام بانکی از طریق پیاده 
سازی ضوابط حاکمیت شرکتی، پشتیبانی و 
حمایت بانک مرکزی، اهتمام بانک ها، و افزایش 
دانش و مهارت مدیران و همکاران بانک مرکزی 
و شبکه بانکی در حوزه های حسابرسی داخلی، 
ریسک، و تطبیق مقررات و مبارزه با پولشویی 

باید همزمان مورد توجه قرار بگیرد.
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محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی که در ادامه سفرهای استانی و بازدیدهای میدانی خود روز دوشنبه به سیستان و بلوچستان سفر کرده بود در جمع خبرنگاران 
در زابل گفت: سفرهای ما به استان ها طوری نیست که بیاییم و سربزنیم و برویم، بلکه از یک ماه قبل موضوعات آن استان را با مجمع نمایندگان استان بررسی می کنیم و از 
دیوان محاسبات هم گزارش گرفته و از مردم آن منطقه هم نظراتشان اخذ می شود تا همه اشکالات اجرایی طرح های منطقه را کسب نماییم. به گزارش ایسنا او درخصوص 
حقابه هیرمند هم گفت: حقابه هیرمند در مجلس، دولت و وزارت خارجه در مجموعه حاکمیت محسوب می شود و حتماً باید دنبال شود، این موضوع را با کشور افغانستان 
حتماً باید دنبال کنیم و ارتباطات مرزی در موضوعات مختلف از جمله آب، تجارت، گمرکات و.... دنبال خواهد شد تا مردم اقتدار نظام در پی گیری را لمس کنند. قالیباف 
در بازدید از طرح 4۶ هزار هکتاری اراضی سیستان و حضور در روستای کربلایی قربان از توابع بخش مرکزی شهرستان زابل با روستائیان هم گفت: کسی نباید به اصل طرح 

4۶ هزار هکتاری اشکالی وارد کند چرا که واقعاً همه کشور و بخصوص مقام معظم رهبری برای این طرح بودجه خاصی گذاشته اند تا انجام شود.

موضوعحق
آبههیرمندرا
پیگیری
میکنیم

هفته نامه اقتصادی ایران

طبقآخرینآمارشرکتسپردهگذاریمرکزیاوراقبهاداروتسویهوجوه،تاکنون20میلیونو500هزارکدبورسیصادرشدهاست.درحالیکه53سالاز
تشکیلبورساوراقبهاداردرایرانمیگذرد،ازابتدایبورستااولسال99کمتراز12میلیونکدبورسیصادرشدهبود،یعنیبهنسبتجمعیت82میلیونی
ایران،کمتراز15درصدمردمدارایکدمعاملاتیبورسیبودنداماازاولسالجاریبهمددتبلیغدولتوارائهسهامشرکتهایمهمچونشستادربورس
ونیزآزادشدنسهامعدالتبعداز14سال،اقبالمردمبهسرمایهگذاریدربورساوراقبهاداربیشترشد،بهگونهایکهکلکدهایبورسیتاکنونبهرقم
20میلیونو500هزارکدرسیدهاست.برایناساس،در۶ماهنخستامسال8میلیونو835هزارکدمعاملاتیبورسیجدیدازسویشرکتسپردهگذاری
مرکزیوتسویهوجوه)سمات(صادرشدهاست.فراوانیاستانهادرصدورکدبورسیدرسالجاریبهشرحزیراست:بیشترینکدبورسیصادرشدهمربوط

بهاستانتهرانبا3میلیونو۶5۶هزارو1۶2نفربودهوکمترینآنمربوطبهاستانکهگیلویهوبویراحمدبا18۶هزارو581کدبودهاست.

توجهبهعناصرمختلفبازاریابیوفراگیریروشهایآنازالزاماتموردنیازنمایندگاناستوبرهمیناساس،موضوعتوسعهآموزششبکهفروشدر
دستورکارقرارگرفتهاست.رضاجعفریمدیرعاملونایبرئیسهیاتمدیرهبیمهسیناگفت:اجرایبرنامهاستراتژیکپنجگانهوحرکتهمهارکاندر
راستایآنازمهمتریندلایلتوفیقشرکتدرسال98بودومجمعآنهماخیراباموفقیتوجلبرضایتسهامدارانبهکارخودپایانداد،شاخصهای
عملکردیاینشعبهازجملهتولیدحقبیمه48درصدرشدداشتهودرعینحالنسبتخسارتباکاهشقابلتوجهیبهعدد4۷درصدرسیدهاست،ضمن
اینکهبیشترینرشداینشعبهدرایندورهزمانیدررشتهمهندسیبودهاست،بابهرهبرداریصحیحوعلمیازفرصتبهوجودآمدهدربازارسرمایهو
همچنینتقویتسرمایهگذاریهایبانکی،بازدهیمطلوبیعایدشدهوهیچنگرانیازاینبابتوجودندارد،توجهبهعناصرمختلفبازاریابیوفراگیری

روشهایآنازالزاماتموردنیازنمایندگاناستوبرهمیناساس،موضوعتوسعهآموزششبکهفروشدردستورکارقرارگرفتهاست.

یکچهارمجمعیتایراندارایکدبورسیشدند توسعهآموزششبکهفروشدردستورکاربیمهسینا

خبـــــر

نایب رئیس مجلس با اشاره به 
لغو تحریم های تسلیحاتی در 
تاریــخ ۲۷ مهرمــاه، گفت: 
جمهوری اســلامی ایران در 
حــوزه دفاعــی و نظامــی 
بخــش  و  خودکفاســت 
عمده ای از دیپلماسی دفاعی 
ما بر محور صادرات متمرکز 
اســت. سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در گفت وگو با 
خبرنگار خبرگزاری خانه ملــت، در خصوص لغو تحریم 
تســلیحاتی ایران گفت: جمهوری اسلامی ایران به لحاظ 
نظامی و توان دفاعی تقریبا خودکفا است. ضمن اینکه طبق 
اعلام فرماندهان نظامی در بسیاری از حوزه ها در رده پنج 
کشور برتر دنیا هســتیم و مقامات آمریکایی هم می دانند 
تحریم های تسلیحاتی نتوانست مانع رشد و پیشرفت ایران 

در حوزه نظامی شود.
تمرکز بخش عمده ای از دیپلماسی دفاعی ایران بر 

محور صادرات 
نایب رئیس مجلس شورای اســلامی با اشــاره به 
دیپلماسی دفاعی شکل گرفته از سوی فرماندهان ارشد 
نیروهای مســلح اظهار داشــت: بخش عمــده ای از 
دیپلماســی دفاعی جمهوری اســلامی ایران بر محور 
صادرات متمرکز است تا واردات؛ به عبارت دیگر می توان 
گفت بسیاری از کشورها به تجهیزات و ادوات نظامی ایران 
نیــاز دارنــد تــا اینکــه ایــران بخواهــد بــا رفــع 
تحریم های تســلیحاتی به توان و قدرت نظامی خود 
بیافزاید. وی با اشاره به موضع اروپایی ها در خصوص عدم 
تمدید تحریم تسلیحاتی ایران تصریح کرد: نگاه ما به اروپا 
قطعاً نگاه بی اعتمادی است زیرا بعید می دانم اروپایی ها 
به دلیل منافع اقتصادی زیادی که از روابط با ایالت متحده 
دارند تا آخرین لحظه در مقابل آمریکا بایستند؛ حتی اگر 
تحریم های تســلیحاتی هم برداشته شــود احتمالا 
شــرکت های اروپایی حاضر نخواهند بود با ایران وارد 

معامله تسلیحاتی شوند.
ضرورت  تقویت راهبرد “نگاه به شرق” برای استفاده 

از ظرفیت دیپلماسی کشورهای منطقه 
رئیس فراکسیون اقدامات پیش دستانه علیه تهدیدات 
آمریکا ادامه داد: یکی از راهکارهای مقابله با آمریکا و هم 
پیمانانش در موضــوع تحریم های تســلیحاتی علیه 
جمهوری اسلامی ایران، تقویت راهبرد “نگاه به شرق” در 
دســتگاه دیپلماسی کشور اســت؛ علاوه بر این باید در 
دیپلماسی دفاعی و رسمی به ظرفیت کشورهای منطقه 
و آفریقایی نیز توجه شــود. بر اســاس قطعنامه ۲۲۳۱ 
شورای امنیت که مهر تاییدی بر توافق بین المللی هسته 
ای ایــران )برجام( ژوئیه ۲۰۱۵ اســت؛ تحریم ایران در 
خصوص ممنوعیت فروش ســلاح و تجهیزات نظامی 

سنگین؛ در ۱8 اکتبر )۲۷ مهر( لغو خواهد شد.

توضیح رئیس سازمان محیط زیست 
درباره صدور مجوز شکار

معاون رئیس جمهوری و رئیس 
سازمان حفاظت محیط  زیست 
گفت: همه تصمیمات در حوزه 
حیــات  وحــش بــر مبنای 
کارشناسی دقیق و مطابق قانون 
انجام می شود و سازمان محیط  
زیست هیچ تخلفی نکرده است. 
به گزارش ســازمان حفاظت 
محیط زیست، عیسی کلانتری با اشاره به قاچاق حیات وحش 
و شکار غیرمجاز حیوانات اظهار داشت: همه تصمیمات در حوزه 
حیات وحش بر مبنای کارشناسی دقیق و مطابق قانون انجام 
می شود. وی افزود: بر مبنای کارشناسی هر سال تعدادی مجوز 
شکار برای شکارچیان داخلی و خارجی صادر می شود و حیوانات 
نر که بالای ۹ سال عمر دارند، می توانند شکار شوند، زیرا عمر 
مفید حیواناتی مانند قوچ و میش ۱۰ تا ۱۱ سال است. رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه در سال گذشته 
مجوز شــکار ۲۵۰ رأس حیوان صادر شــد، گفت: تعدادی از 
شکارچیان متقاضی خارجی هستند و در مقابل هر رأس حیوان 
حدود ۲۰ هزار دلار می پردازند و محیطبانان ما به آنها می گویند 

که حق دارند چه حیوانی را شکار کنند.

خبر
قاضی زاده هاشمی با اشاره به لغو تحریم تسلیحاتی:

جمهوری اسلامی ایران در حوزه 
دفاعی و نظامی خودکفاست

افزایش نرخ مالیات بر ارزش افزوده 
منجر به ایجاد تورم می شود

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس در نقد »افزایش نرخ 
مالیــات بر ارزش افزوده از ۹ به ۱۰ درصد« در طرح احکام 
کلی بودجه ۱۴۰۰ که با هدف اصلاح ساختار بودجه تدوین 
شده، اعلام کرد: هرگونه افزایشی در نرخ مالیات بر ارزش 

افزوده، قطعا به مردم فشار وارد خواهد کرد.
در شرایط فعلی اقتصادی کشور این یک امر مسلم است 
و هر گونه خدماتی که با افزایش قیمت مواجه شود در سایر 
بخش ها هم اثر خود را می گذارد. حســین رئیسی اظهار 
داشت: مقابله با فرارهای مالیاتی هم گزینه دیگری است که 
دولت باید درصدد اجرای آن باشــد. بــا توجه به میزان 
چشــمگیر فرارهای مالیاتی، مقابله با آن حتی می تواند 
کسری بودجه کشور را تعدیل کند. افراد با درآمد کلان، به 
واسطه عدم شفافیت، مالیات پرداخت نمی کنند. وی درباره 
تاثیر افزایش نرخ مالیات بر ارزش افزوده بر تورم اظهار داشت: 
افزایش نرخ مالیات بر ارزش افزوده، واحدهای تولیدی را که 
به صورت شفاف مالیات پرداخت می کنند هم به نپرداختن 
مالیات ترغیب می کند. در این شرایط سخت اقتصادی و 
شیوع بیماری کرونا که فشار اقتصادی را به نوعی بر مردم 
مضاعف می  کند، هر گونه افزایش در نرخ های مالیاتی منجر 
به افزایش قیمت  ها خواهد شد که در نهایت منجر به افزایش 
تورم می شود، بنابراین فشار نهایی این اقدام نسنجیده به 

مردم وارد خواهد شد. 
برآورد فرار مالیاتی کشور

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در نشست خبری 
گفت: مقابله با فرار مالیاتی در دســتور کار کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی است و برآورد می شود 
بیش از ۲۰۰ هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور وجود 
دارد. همچنین محمدرضا پورابراهیمی درباره موضوع سهام 
عدالت هم اظهار داشت: یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر تحت 
پوشــش کمیته امداد و ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر تحت 

پوشش بهزیستی فاقد سهام عدالت هستند. 
راهکارهای مدیریت بازار ارز

رئیس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس گفت: 
عدم تعادل در بازار ارز را باید یکی از دلایل افزایش قیمت 
دلار دانســت، درواقع مجموعه ای از عوامل سبب کاهش 
صادرات نفتی و غیرنفتی شده است، از طرفی به دلیل آنکه 
واردات به داخل کشور عمدتا مواد اولیه واسطه ای و حتی 
کالاهای اساسی است که به نوعی انعطاف پذیری آن کم 
است، کشور دچار کســری بودجه شده و این کسری در 
مجمــوع زمینه افزایــش قیمــت ارز را فراهم می کند. 
سیدشمس الدین حسینی سیاست گذاری های اشتباه را 
عامل دیگر افزایش افسارگسیخته قیمت ارز عنوان کرد و 
گفــت: به طور مثال از زمان تعییــن قیمت ارز به  صورت 
دستوری یا همان ارز ۴۲۰۰ تومانی، رانت ارزی پدید آمد و 
افرادی که دسترسی به این رانت داشتند، به درآمد سرشاری 
رسیدند که نتیجه آن فراهم شدن تقاضاهای کاذب برای 
ارز اســت، در عین حال انگیزه های عرضه ارز در مکانیزم 
رسمی با قیمتی که دولت تعیین می کند، کاهش یافت و 
ارزهای صادراتی در مســیر رســمی جریان پیدا نکرد. 
همچنین به گفته وی، مجموعه ای از عوامل همچون شکاف 
میان عرضه و تقاضا و عوامل تاثیرگذار بر ایجاد ارز چند نرخی 
در بازار، منجر به افزایش قیمت ها شــده اســت. رئیس 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید با بیان اینکه کسری 
بودجه دولت و مکانیزم تامین کســری بودجه منجر به 
افزایش پایه پولی و نقدینگی شــده است، گفت: همین 
افزایش پایه پولی و نقدینگی عاملی برای افزایش قیمت ارز 
اســت. وی یکی از راه های کنترل قیمــت ارز را کنترل 
نقدینگی عنوان کرد و افزود: در واقع دولت باید با کنترل 
نقدینگی، از روش هایی استفاده کند که رشد نقدینگی به 
 عنوان یکی از عوامل افزایش قیمت ارز، افزایش پیدا نکند.

رئیس فراکسیون توسعه پایدار و تامین مالی توضیح 
داد: دولــت باید با کنار گذاشــتن ارز ۲ یا چند نرخی، از 
گســترش رانت جلوگیری کند و به سمت سیاست های 
تسهیل و تشــویق صادرات قدم بردارد، البته استفاده از 
مکانیزم های جذاب برای ورود ارز به چرخه رسمی تجارت 

کشور ضروری است. 
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مجتبی یوســفی عضو کمیسیون 
عمران مجلس با تاکید بر اینکه مسئله 
تامین مسکن مردم از مهم ترین مسائل 
کانــون  در  و  اســت  معشــتی 
توجه مجلس قرار دارد، گفت: مجلس 
یازدهم وعده حل مشــکلات را به مردم 
داده است و برای تحقق این وعد با توجه 
بــه اولویت هر بحث اقــدام می کند. در 
همین راســتا بخش مسکن با توجه به 
اینکه یک پیشــران اقتصادی است و با 
تاروپود معیشت مردم گره خورده است 
از اهمیت به سزایی برخوردار خواهد بود، 
خلا وجود قوانین به منظور سامان بازار 
مسکن، امری اســت که در دستور کار 
مجلس قرار گرفته و علت این امر آن است 
که در گذشــته، نبود قوانین صحیح و 
همچنین اجرای نامناسب قوانین موجود 
شرایط اسف باری را در بخش مسکن به 
وجود آورده است ،این طرح یک برنامه 
مدون به منظور حل مشکلات مسکن در 
کشور است که تصویب آن آرزو بود. برای 
مثال با وجــود تجربه های موفقی نظیر 
پروژه مســکن مهــر، ما جــای خالی 
سیاســتگذاری صحیح در این حوزه را 
حس می کردیم ،  حرکت بخش پیشران 
اقتصادی مانند بخش مسکن منجر به 
حرکت نزدیک به ۲۰۰ بنگاه اقتصادی به 
طور مستقیم و غیر مستقیم است و این 

نکته باعث خروج از رکود حاکم بر صنایع 
کشور اســت ، شــیوه های متفاوتی به 
منظــور تامیــن مالــی طرح جهش 
تولید مسکن در نظر گرفته شده است 
کــه یکی از آن هــا مرتبط بــا هدایت 

تسهیلات اعطایی بانک ها خواهد بود. 
مصوبــات و آیین نامه های مختلفی 
مانند مصوبه شورای پول و اعتبار وجود 
دارد که سهم بخش مسکن از تسهیلات 
بانکی را ۲۰ درصــد عنوان می کند. در 
همین راستا مجلس می خواهد به منظور 
جمع بندی مصوبــات و آیین نامه های 
متعدد، ایــن نکتــه را در قالب یکی از 
روش هــای تامین مالــی طرح جهش 
تولید به قانــون تبدیل کند. وی ضمن 
اشاره به اینکه کل سیستم بانکی در سال 
گذشته حدود ۹۵۰ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات به بخش های مختلف اقتصاد 
داده است، گفت: در سال گذشته تنها ۶ 
درصد از تســهیلات بانک ها به بخش 
مســکن اختصاص پیدا کرده است در 
حالیکه در اواخر دهه 8۰ تا ۱۷ درصد این 
تسهیلات به بخش مسکن اختصاص پیدا 
می کرد. بنابراین مجلس به منظور احیای 
سهم مسکن اقدام کرده است ، درآمدهای 
مالیاتی حوزه مســکن، نظیر مالیات بر 
عایدی ســرمایه، مالیــات بر خانه های 
خالی، مالیات بر زمین های بایر و ســایر 

مالیات ها نیز در جهت ســاخت مسکن 
اســتفاده خواهد شد. “طی جلساتی در 
این هفته تلاش کردیم اختلاف بین بانک 
مرکزی، ســازمان مالیاتی و غیره حل و 
فصل شــود.جنگ اقتصادی پیشکش، 

اتاق هماهنگی کجاست؟”
براساس آمار رســمی دستگاه های 
کارتخــوان )پوز( و تراکنش های کارتی 
ســهم بالایی در اقتصاد ملی ایران دارد 
به طــوری کــه در ارزش تراکنش های 
کارتی )شــامل ابزار ســه گانه دستگاه 
کارتخوان، اینترنت و موبایل( در ســال 
گذشــته به ۲ هزار و ۵88 هزار میلیارد 
تومان و در خرداد ماه امسال به ۲۳۹ هزار 

میلیارد تومان می رسد.
هادی خانی مدیر کل دفتر بازرسی 
ویژه، مبارزه با پولشــویی و فرار مالیاتی 
سازمان امور مالیاتی در همین خصوص 
گفت: بررسی های اولیه نشان می دهد 
که برخی از اشــخاص مانند مؤسسات 
خیریه یا صندوق های قرض الحسنه که 

دارای معافیت مالیاتی هستند دستگاه 
کارتخوان دریافت کرده و آن را به صورت 
اجاره در اختیار سایر افراد قرار داده اند که 
دراین زمینه فرار مالیاتی یا پولشــویی 

مطرح می شود.
براساس آیین نامه اجرایی مالیات های 
غیرمســتقیم که در اســفند ماه سال 
گذشــته در هیأت وزیــران به تصویب 
رسیده است، بانک مرکزی مکلف است 
با همکاری ســازمان امور مالیاتی ظرف 
یکسال پایانه های کارتخوان و ابزار های 

اینترنتی پرداخت را ساماندهی کند.
 بدیــن ترتیب تمام دســتگاه های 
کارتخوان در کشور باید یک شناسه یکتا 
دریافــت کنند و هر دســتگاه یــا ابزار 
اینترنتی که این کد اقتصادی را دریافت 
نکند طبق قانون تا پایان ســال جاری از 
مدار ارائه خدمت خارج خواهد شد ، این 
درحالی است که براساس بررسی های 
اولیه برای مثال دستگاه کارتخوانی که در 
مناطق آزاد )که دارای معافیت مالیاتی 
اســت( ثبت شــده هم اکنون در یک 
رستوران در شمال تهران فعال است که 
به طور قطع بــرای فــرار مالیاتی این 
جابه جایی رخ داده اســت  ، بنابراین با 
اجرای این مصوبه تا پایان سال می توان 
بساط سوء اســتفاده و کارتخوان های 

اجاره ای را جمع کنیم. 

احیای سهم بخش مسکن از تسهیلات بانکی

پیکرهای مطهر ۷نفر از شهدای مدافع حرم 
منطقه خان طومان سوریه دیروز در حرم مطهر 
رضوی طواف داده و ســپس برای تشییع و 

تدفین به زادگاهشان منتقل شدند.
پس از تطبیق نمونــه DNA در مرکز 
ژنتیک سپاه، هویت پیکر ۷ نفر از شهدای مدافع 
حرم اســتان های مازندران، البرز، قزوین و 
خوزستان شناسایی و تائید شد و پیکر های 
مطهر آنها به ایران بازگشت. پیکر مطهر این 
شهدای والامقام دیروز توسط خادمان آستان 
قدس رضوی در حرم مطهر امام علی بن موسی 
الرضا )ع( زیارت و طواف داده شد که با توجه 
به شیوع گسترده ویروس کرونا، این مراسم در 

مشهد مقدس بدون حضور مردم برگزار شد.
شــهیدان والامقام رضا حاجی زاده، علی 
عابدینی، محمد بلباسی و حسن رجایی فر از 
استان مازندران، شهید زکریا شیری از استان 
قزوین، شهید مجید سلمانیان از استان البرز و 
شــهید مهدی نظری از استان خوزستان از 
شهدای تفحص شــده منطقه خان طومان 
هستند. همچنین دیروز نماینده ولی فقیه در 
خراسان رضوی بر پیکر مطهر شهدای خان 
طومان اقامه نماز کرد. آیت الله علم الهدی امام 
جمعه مشهد و نماینده ولی فقیه در خراسان 
رضوی صبح دیروز با حضور مسئولان آستان 
قدس رضوی بر پیکر مطهر این شهدا اقامه نماز 
کرد. خبر دیگر این که دیروز خبر بازگشت پیکر 
مطهر شهید مدافع حرم محمود رادمهر توسط 
فرمانده سپاه کربلا به خانواده معزز این شهید 
اعلام شــد و به این ترتیب بزودی اســتان 

مازندران میزبان این شهید و ۴ شهید یاد شده 
از این دیار خواهد بود.

 مشهدالرضا)ع( مهیای سوگ 
شمس الشموس

مشــهدالرضا)ع( این روزها حال وهوای 
خاصی دارد و خود را مهیای مراسم عزاداری 
امام رضا)ع( می کند. مراسم شهادت امسال 
امام رضا)ع( با همه سال های گذشته تفاوتی 

اساســی دارد؛ همچنان که امسال اربعینی 
خاص و تاسوعا و عاشورایی منحصربه فرد را 
گذراندیم، ســالروز شهادت امام رضا)ع( هم 
بسیار ویژه است. شیوع ویروس منحوس کرونا 
برنامه عزاداری ها را تغییر داده زیرا اصل و محور، 
ســلامت مردم و زائران و عزاداران اســت و 
تمهیدات لازم برای این مهم مهیا شده است.

آســتان قدس رضوی از حدود 8 ماه قبل 

خود را با این شرایط کاملاً تطبیق داده و به گفته 
بسیاری از کارشناسان امر بهداشت و درمان در 
رعایت مسائل بهداشتی و پروتکل ها سرآمد 
بوده است. روضه خوانی مقابل خانه شهدای 
دفاع مقدس، مدافعان حرم، سرداران شهید و 
شهدای آستان قدس رضوی ذیل برنامه پلاک 
هشت در آستانه سالروز شهادت امام رضا)ع( 

اجرا می شود.

عباس معمارنژاد معاون بیمه و بانک وزیر 
امور اقتصادی و دارایی در مورد اینکه آیا قرار 
اســت باقیمانده ســهام دولت در ســه 
بانک ملت، تجارت و صــادرات در قالب 
صندوق دارا ســوم به مردم عرضه شــود، 
تصریح کرد: بله همین طور است. باقیمانده 
سهام دولت در این بانک ها در قالب صندوق 
دارا سوم ارائه می شود و اکنون این طرح در 
مرحله اخذ مصوبه دولت اســت که بعد از 

مصوبــه دولت چگونگی ارائه این ســهام 
مشخص می شود. وی در مورد اینکه ارزش 
باقیمانده سهام دولت در سه بانک چقدر 
است، گفت: به قیمت روز بورس، ارزش این 
سهام ۲۴ هزار میلیارد تومان است که قرار 
اســت در قالب دارا سوم و از طریق بورس 
اوراق بهادار تهران به مردم ارائه شود. گفتنی 
اســت، فروش ســهام دولت در راستای 
واگذاری تصدی های دولت به مردم و قانون 

اجرای سیاســت های کلی اصل ۴۴ سهام 
انجام شده است و در همین راستا هنوز سهم 
دولت در هر یــک از بانک های فوق الذکر 
حدود ۲۰ درصد است که مقرر شده دولت 
همین میزان سهام را هم به مردم ارائه کند. 
البته این اتفاق در حالی قرار است انجام شود 
که در ماههای آغازین ســال جاری سهام 
دولت در سه بانک مذکور در قالب صندوق 
»دارا یکم« ارائه شد، اما همه این سهام به 

فروش نرسید و از حدود ۲۰ هزار میلیارد 
تومان ارزش ســهام دولت حدود ۶۷۰۰ 
میلیارد تومان را مردم خریدند و باقیمانده 
سهام دولت ماند و حالا معلوم نیست اکنون 
که دولت می خواهد باقیمانده سهام خود را 
در این بانک ها که حدود ۲۴ هزار میلیارد 
تومان است بفروشد آیا با استقبال عمومی 
روبرو می شــود یا اینکه مثل دفعه قبلی 

بخشی از آن بازهم فروش نخواهد رفت.

بازگشت مدافعان حرم به  وطن

باقی مانده سهام دولت در ۳ بانک فروخته می شود



www.etebar.net

چهارشنبه 30 مهرماه 1399، شماره 250

13
پایگاه اطلاع رسانی رئیس جمهوری : حسن روحانی رئیس جمهوری در جلسه روز گذشته ستاد هماهنگی اقتصادی دولت واگذاری سهام دستگاه های دولتی را نشان از عزم راسخ دولت برای بهینه سازی روند خصوصی سازی 
در کشور برشمرد و اطمینان داد که برنامه عرضه سهام شرکت های دولتی در بازار سرمایه ادامه خواهد یافت. رئیس جمهوری در عین حال تاکید کرد که رونق، پویایی و فسادزدایی جدی از اقتصاد کشور و ایجاد فرصت 
برابر برای آحاد مردم از طریق تداوم عرضه سهام بنگاه های بزرگ و متوسط باید با یک طرح دقیق انجام گیرد که دولت چنین طرحی را تهیه کرده و با دقت و جدیت در حال اجرای آن است. روحانی از مصادیق عینی این 
برنامه را عرضه سهام شرکت های بزرگ پتروشیمی، پالایشی، فلزی، بانکی، بیمه  ای، خودرویی و زیرمجموعه های آنها برشمرد که از طریق عرضه مستقیم و صندوق  های مالی قابل معامله )ای تی اف( و سایر روش ها 
تحقق پیدا کرده و این روند ادامه دارد. همچنین در این جلسه »عبدالناصر همتی« رئیس کل بانک مرکزی در گزارشی به تشریح توافقات خود با مسوولان عراق پرداخت و از تلاش های گسترده تر برای استفاده از منابع 
ارزی در سایر کشورها و گشایش های مفیدی که در این خصوص صورت گرفته، خبر داد. روحانی نیز با تاکید بر لزوم پیگیری جدی برای دسترسی و استفاده از منابع ارزی مسدود شده ایران در خارج از کشور گفت: هر 
چند تحریم های آمریکا شرایط سختی برای تعاملات اقتصادی کشور ایجاد کرده است، اما با تلاش های انجام شده، استفاده از این منابع در حال افزایش است و تخصیص منابع به مصارف کالاهای اساسی و نیازهای تولیدی 
کشور استمرار خواهد یافت. رئیس جمهوری در بخش دیگری از اظهارات خود، با بیان اینکه توسعه اقتصادی همه کشورها به صورت ملموس با دیپلماسی اقتصادی گره خورده است، تصریح کرد: باید در این مقطع با 

تقویت اولویت های ارتباطی خود با چین، کشورهای منطقه اوراسیا و همسایگان، در حوزه های مختلف از انرژی تا فناوری، برای توسعه روابط اقتصادی برنامه ریزی ویژه ای انجام دهیم. 

:تاکیدروحانیبر
عرضهسهام
شرکتهایدولتیدر
بورس

هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران

خبـــــر

عرضه پروژه های مسکونی در 
بــورس کالا کــه بــا عنوان 
و  زمیــن  صندوق هــای 
ســاختمان یا فروش متری 
مسکن شــناخته می شود با 
اصلاح آیین نامــه ماده ۱۴ 
قانون ساماندهی و حمایت از 
تولید و عرضه مسکن به اجرای نهایی نزدیک می شود.  
موضوع امکان تامین مالی پــروژه های حمل و نقل و 
مســکن با استفاده از ظرفیت بازار سرمایه از حدود ۱۵ 
ماه قبل مطرح شد که در نهایت  اواسط اردیبهشت ماه 
با همکاری ســازمان بورس و وزارت راه و شهرسازی به 

مرحله توافق و اجرای نهایی رسید. 
وزارت راه و شهرسازی در نظر دارد صندوقهای زمین و 
ساختمان که هم اکنون به صورت محدود از طریق ۴ تا 
۵ شرکت بخش خصوصی فعالیت می کنند را گسترش 
دهد. معاون مســکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی 
دربــاره این صندوقها گفته بود کــه عرضه پروژه های 
مســکن در بورس کالا ضمن اینکه سوددهی مناسبی 
برای سرمایه گذاران دارد، به تولید و عرضه مسکن کمک 

خواهد کرد.
 این صندوقهــا با آنچه تحت عنوان بــورس املاک و 
مستغلات شناخته می شود و اواخر مردادماه با عرضه 
یک واحد تجاری توسط شــرکت عمران شهر جدید 

پردیس وارد مرحله اجرا شد متفاوت است.
 در بورس املاک، دارایی های مازاد شرکتهای دولتی و 
بانکها برای فروش در بازار ســرمایه عرضه می شود. اما 
فروش متری مسکن در واقع جذب سرمایه های خرد 

برای اجرای پروژه های مسکونی و راهسازی است.
 سهامداران می توانند با خرید سهام که به صورت متری 
عرضه می شود در پایان پروژه سود تحقق یافته را دریافت 
کنند یا در صورت خرید کل یک واحد مسکونی، آن را 

به تملک خود درآورند. 
محمود محمودزاده، معاون مسکن و ساختمان وزیر راه 
و شهرسازی درباره آخرین وضعیت بورس مسکن گفته 
اســت: آیین نامه اجرایی ماده ۱۴ قانون ساماندهی و 
حمایت از تولید و عرضه مسکن مشکلاتی داشت که با 
پیگیری های وزارت راه و شهرسازی هم اکنون این موانع 
برداشــته شده اســت. وی توضیح داد: موضوع احیا و 
راه اندازی صندوق های زمین و ساختمان و بهره مندی 
از این ظرفیت به سازمان ملی زمین و مسکن، شرکت 
عمران شهرهای جدید ابلاغ شده است تا این سازمان ها 
و شرکت های تابعه وزارت راه و شهرسازی پروژه هایی 
که در قالب صندوق زمین و ساختمان قابلیت ارایه دارند، 

آماده و ارایه کنند. 
وی تصریح کــرد: به زودی از ابزار ســرمایه ای احیا و 
راه اندازی صندوق های زمین و ساختمان- برای تولید 

مسکن استفاده خواهد شد.

خبـــر
اختلاف 2۰۰ درصدی قیمت فولاد عرضه مسکن در بورس، یک قدم تا اجرا

و سیمان از کارخانه تا بازار
رئیس کمیسیون عمران مجلس 
با  اشاره به افزایش ۲۰ درصدی 
قیمت فــولاد و ســیمان طی 
یک سال اخیر، گفت: این در حالی 
اســت که قیمت فــروش این 
محصولات در بازار ۲۲۰ درصد 
افزایش یافته است. محمدرضا 
رضایی کوچی با انتقاد از وضعیت بازار مصالح ساختمانی در 
کشور، اظهار داشت: متأسفانه به دلیل نبود سیاست گذاری 
درســت و خلأ نظارتی، قیمت مصالح ساختمانی در کشور 
افزایش چشمگیری داشته است. طی یک سال اخیر قیمت 
تمام شده محصولاتی مانند فولاد و سیمان حدود ۲۰ درصد 
افزایش یافته، اما عملاً شاهدیم که قیمت فروش این محصولات 
در بازار حدود ۲۲۰ درصد افزایش یافته است. این آمارها نشان 
می دهد بخش زیادی از افزایش قیمت مصالح ساختمانی به 
دلیل فعالیت دلالان و سوداگران رخ داده است و عملاً سود این 
بخش به جیب این گروه ها می رود. در شرایط کنونی فروشندگان 
مصالح ساختمانی این محصولات را با قیمت دلخواه در بازار به 
فروش می رسانند، این افراد هر وقت که بخواهند این محصولات 
را صادر کرده و گاهی اوقات نیز در بورس عرضه می کنند. وی 
با تأکید بر اینکه وضعیت بازار مصالح ساختمانی نشان می دهد 
مکانیزم دقیــق و نظام مندی برای تولیــد و عرضه مصالح 
ساختمانی در کشور وجود ندارد، اضافه کرد: این مسئله موجب 
افزایش قیمت تمام شده مسکن در سال های اخیر شده است. 
وضعیت کنونی بازار مصالح ساختمانی موجب شد که مجلس 
یازدهم در طرح جهش تولید و تأمین مسکن به مسئله مذکور 
ورود کند، از این رو در این طرح بر این مسئله تأکید شده که 
برای تولید مساکن انبوه، تولیدکنندگان باید محصولات خود 

را با سود متعارف عرضه کنند.

ارزش سهام عدالت ١4 میلیون و ۷4۰ 
هزار تومان شد

ارزش برگه ۵۳۲ هزار تومانی سهام عدالت به ۱۴ میلیون و ۷۴۰ 
هزار تومان ]در پایان معاملات هفته گذشته[ رسید. کسانی که 
ارزش اولیه ســهام عدالت آنها ۵۳۲ هزار تومان است در پایان 
معاملات روز چهارشنبه ۱۶ مهر ارزش سهام عدالت شان به ۱۴ 
میلیون و ۷۴۰ هزار و ۲۰۶ تومان رسیده است. همزمان با افت 
شاخص بورس از تیرماه ارزش سهام عدالت نیز افت قابل  توجهی 
داشته است به طوری که ارزش برگه ۵۳۲ هزار تومانی سهام 
عدالت تاکنون حدود ۵ میلیون تن افت داشــته است. اواسط 
تیرماه ارزش این سهام به بیش از ۲۰ میلیون تومان رسیده بود 
کــه بدین ترتیب افت بیش از ۲۶ درصدی داشــته اســت. 
کارشناسان به مردم توصیه می کنند از فروش سهام عدالت خود 
با توجه به ارزشمندی شرکت های موجود در سبد سهام عدالت 

و افت قابل توجه طی هفته های اخیر خودداری کنند. 

www.etebar.net

آگهــی تغییــرات شــرکت نخــل زیتــون آذران شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳۶۶۱40 و شناســه 
ملــی ۱0۳20۱۶47۳4 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 99/0۳/07 تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : مــاده ۳۱ اساســنامه بــه شــرح ذیــل اصــلاح گردیــد: تعــداد اعضــای هیئــت مدیــره از 4 نفــر بــه ۳ 
نفــر کاهــش یافــت . تبصــره 4: انتخــاب مجــدد مدیــران توســط مجمــع عمومــی عــادی بلامانع اســت. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶89(

آگهــی تغییــرات شــرکت نخــل زیتون آذران شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳۶۶۱40 و شناســه ملــی ۱0۳20۱۶47۳4 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی ســالیانه مــورخ 99/0۳/08 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : افــراد ذیــل بــه ســمت 
اعضــای هیئــت مدیــره بــرای مــدت 2 ســال انتخــاب شــدند: - آقــای غلامعلــی آقاســی بــه شــماره ملــی 280244044۶ بــه ســمت 
ــره - آقــای  ــه ســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدی ــره- آقــای داود آقاســی شــماره ملــی 280040۵8۱۳ ب رئیــس هیئــت مدی
مجیــد دلاور شــماره ملــی 28004۳۵47۱ بــه عنــوان نائــب رئیــس هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد : امضــای کلیــه اوراق و اســناد 
بهــادار و تعهــداور از قبیــل چــک و ســفته و بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــای مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره 
بــه همــراه مهــر شــرکت و اوراق عــادی اداری بــا امضــای مدیرعامــل و یــا رئیــس هیئــت مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر 
مــی باشــد. - افــراد ذیــل بــه ســمت بازرســین بــرای مــدت ۱ ســال مالــی انتخــاب شــدند: خانــم شــیوا طبیبــی بــه شــماره ملــی 
2802422472 بــه ســمت بــازرس اصلــی و مجیــد مشــایخ پــور بــه شــماره ملــی 42۱9۵07۶98 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل - 
ترازنامــه و صورتهــای مالــی حســاب ســود و زیــان منتهــی بــه ســال 98/۱2/29 مــورد تصویــب مجمــع قــرار گرفــت ســازمان ثبــت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶90(

ــه شــماره ثبــت ۳44244 و  ــا مســئولیت محــدود ب ــل ســاختمان پرشــین ب آگهــی تغییــرات شــرکت تون
شناســه ملــی ۱0۱0۳894۵04 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 99/0۶/2۵ تصمیمــات 
ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران - منطقــه ۱7 ، شهرســتان 
تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه قیــام ، خیابــان پاســدار گمنــام ، کوچــه شــاهد ، پــلاک 8 ، طبقــه 
ــد.  ــلاح گردی ــوق اص ــرح ف ــنامه بش ــه در اساس ــاده مربوط ــت و م ــر یاف ــتی ۱7۶77947۵8 تغیی ــد پس دوم ک

ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶88(

آگهــی تغییــرات شــرکت پــارس پــاک کیمیــا شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳428۳0 و شناســه ملــی 
۱08۶۱۶۵۱49۳ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی ســالیانه مــورخ 99/0۳/08 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : 
ترازنامــه و حســاب ســود و زیــان ســال مالــی 98 بــه تصویــب رســید. خانــم شــیوا طبیبــی بــا کــد ملــی2802422472 
بعنــوان بــازرس اصلــی و آقــای مجیــد مشــایخ پــور بــا کــد ملــی 42۱9۵07۶98 بعنــوان بــازرس علــی البــدل بــرای مدت 
یــک ســال مالــی انتخــاب گردیــد. اقــای غلامعلــی آقاســی بــا کــد ملــی280244044۶ بعنــوان مدیرعامــل و عضــو هیئت 
مدیــره و خانــم عــذرا آقاســی بــا کــد ملــی2800۳4۳0۳۶ بعنــوان رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم رقیــه آقاســی بــا کــد 
ملــی2802۶۱7۳4۶ بعنــوان نائــب رئیــس هیئــت مدیــره بــرای مــدت 2 ســال انتخــاب گردیدنــد. کلیــه اوراق و اســناد 
بهــادار و تعهــداور از قبیــل چــک و ســفته و قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــای مدیرعامــل و یکــی از اعضــای هیئــت 
مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت و اوراق عــادی و اداری بــا امضــای مدیرعامــل بــه تنهایــی و مهــر شــرکت معتبــر مــی 

باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶9۱(

ــت 97۱ و  ــماره ثب ــه ش ــهریار ب ــرب ش ــتر غ ــاز دام گس ــن نی ــی تامی ــرکت تعاون ــرات ش ــی تغیی آگه
شناســه ملــی ۱0۱00۱۱۵22۵ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی مــورخ 99/04/۱0 و مجوز شــماره 
992/۱۱۱/8887۳ مورخــه 99/0۵/2۱ اداره تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی شهرســتان شــهریار تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : -آقایــان داود جعفــری بــه شــماره ملــی 49۱۱۳۵۱۵۳۵ و ســید اســمعیل شــاهمیری بــه شــماره 
ــأت  ــی هی ــای اصل ــمت اعض ــه س ــی 49۱0۶44849 ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــد ریاح ــی 49۱08۳۳98۶ و احم مل
مدیــره و علــی عباســیان ینکجــه بــه شــماره ملــی ۱۶۵22۱2442 و غلامحســین ملــکان بــه شــماره ملــی 
ــال  ــه س ــدت س ــرای م ــی ب ــرکت تعاون ــره ش ــأت مدی ــدل هی ــی الب ــای عل ــمت اعض ــه س ۵۵۶98۳4۶۳۱ ب
انتخــاب گردیدنــد. -آقایــان قــدرت الــه کشــاورز بــه شــماره ملــی 49۱0289۵8۵ بــه ســمت بــازرس اصلــی 
و قهرمــان عباســیان ینگجــه بــه شــماره ملــی ۱۶۵22۱۱829 بــه ســمت بــازرس بــازرس علــی البــدل بــرای 
مــدت یکســال مالــی انتخــاب گردیدنــد. حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات 
ــناد و  ــت اس ــور اداره کل ثب ــلاک کش ــناد و ام ــت اس ــازمان ثب ــران س ــتان ته ــتانهای اس ــاری شهرس غیرتج

امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری شــهریار )۱028۶87(

ــه شــماره ثبــت 2۶4۶۶2 و  ــا مســئولیت محــدود ب ــرات شــرکت والفجــر کیســه ماهشــهر شــرکت ب آگهــی تغیی
شناســه ملــی ۱0۱0۳0۶۳۱۶7 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومی فــوق العــاده مــورخ 99/0۶/2۳ تصمیمات ذیــل اتخاذ 
شــد : نشــانی شــرکت بــه آدرس : اســتان خوزســتان ، شهرســتان اهــواز ، بخــش مرکــزی ، شــهر اهــواز، محلــه لشــکر ، 
خیابــان قصــر شــیرین یــاس ، خیابــان شــهید وکیلــی ، پــلاک ۳8 ، طبقــه اول کدپســتی : ۶۱۵۳۶74۳7۱ تغییــر یافــت و 
مــاده مربوطــه در اساســنامه بدیــن شــرح اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و 

موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶9۵(

آگهــی تغییــرات شــرکت کیمیــا تهــران اســید شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۳۱۳890 
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور ف ــی ۱0۱0۳49۳774 ب و شناســه مل
99/0۶/20 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای محمودرضــا یوســفی بــه شــماره ملــی 00۶۶7۵04۳۱ بــه ســمت 
رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم فرنــاز آرام بــه شــماره ملــی 00۶9۳۶۶۱۶0 بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیره 
و آقــای حســین شــکوهی بــه شــماره ملــی 0082۳74724 بــه ســمت مدیرعامــل خــارج از شــرکا بــرای مــدت 
نامحــدود انتخــاب گردیدنــد . کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ،بــروات 
،قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــاء رئیــس هیئــت مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد و 
ــاء  ــا امض ــادی ب ــناد ع ــتخدامی و اس ــای اداری و اس ــه ه ــا، نام ــی ،قرارداده ــی و حقوق ــر مال ــناد غی ــایر اس س
مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره متفقــا و منفــردا و همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر می باشــد. ســازمان ثبت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶99(

آگهــی ختــم تصفیــه شــرکت تولیــدی زریــن جعبــه شــرکت منحلــه و در حــال تصفیــه بــا مســئولیت محــدود بــه 
شــماره ثبــت 7۳۶72 و شناســه ملــی ۱0۱0۱۱8۵790 بــه اســتناد مکاتبــه شــماره ۱۳99۱۶80۱249872۳ مــورخ 99/07/۱۶ 
صــادره از شــعبه اول اجــرای احــکام کیفــری دادســرای عمومــی و انقــلاب ناحیــه 24 ) مبــارزه بــا مــواد مخــدر ( تهــران 
و درخواســت شــماره ۵97 مــورخ 98/09/0۳ مدیــر تصفیــه و مســتندات موضــوع مــاده 2۱۵ از قانــون تجــارت بدینوســیله 
مراتــب ختــم تصفیــه شــرکت اعــلام مــی گــردد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها و موسســات 

غیرتجــاری تهــران )۱028۶97(

آگهــی تغییــرات شــرکت بهــار افــروز نویــن ایرانیــان بــا مســئولیت محدود بــه شــماره ثبــت ۳99۵۵2 
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 9۶/08/2۱  و شناســه ملــی ۱0۳204988۳8 ب
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهران بــه آدرس اســتان تهــران - شهرســتان 
ــلاک  ــین کاظمی-پ ــهید حس ــان ش ــالت-کوچه پارک-خیاب ــهر تهران-رس ــزی - ش ــش مرک ــران - بخ ته
72-طبقــه همکف-کــد پســتی ۱۶7774874۱ تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق 
اصــلاح گردیــد. فاطمــه نهاونــدی بــه کدملــی 0۵۳200۱۶2۱ بــا پرداخــت مبلــغ ۵00000 ریــال بــه صنــدوق 
شــرکت در ردیــف شــرکاء قــرار گرفــت و در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۱0۵00000 ریــال بــه مبلــغ 
۱۱000000 ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه دراساســنامه اصــلاح گردیــد. اســامی شــرکاء و میزان ســهم 
الشــرکه هریــک پــس از افزایــش ســرمایه بقــرار ذیــل مــی باشــد: آزاده توکلــی به کــد ملــی۱22972۳29۳ 
ــال  ــی 00۳۶۵۵4707 دارای ۱0000000 ری ــد مل ــه ک ــی ب ــیدجواد توکل ــرکه س ــهم الش ــال س دارای۵00000 ری
ــه کــد ملــی0۵۳200۱۶2۱ دارای ۵00000 ریــال ســهم الشــرکه ســازمان  ــدی ب ســهم الشــرکه فاطمــه نهاون

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶92(

آگهــی تغییــرات شــرکت تاسیســاتی ارتبــاط گســتر جــام جــم بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 2۳۵۱04 
و شناســه ملــی ۱0۱027۶0۵24 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 97/02/۳0 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - 
آدرس شــرکت بــه: اســتان تهــران - شهرســتان تهــران - بخــش مرکــزی - شــهر تهــران - چیــذر - خیابان شــهیدیداله 
ســلیمی جنوبــی - بــن بســت شــهید مهــرداد مهربخــش- پــلاک ۵- طبقــه همکــف- کــد پســتی ۱9۳78۱۵۱۱۱ تغییــر 

یافــت . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱028۶9۳(

رئیس  انجمن انبوه ســازان اســتان 
تهران اظهار کرد: ســاخت حداقل یک 
میلیون واحد مســکونی در چهار سال 
ابتدایی اجرای طرح جهش تولید و تامین 
مســکن می تواند علاوه بر حل مشکل 
ســرپناه مردم، منجر به خارج شــدن 

بنگاه های اقتصاد از رکود شود.
ایرج رهبر، در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس، ضمن اســتقبال از طرح مجلس 
شورای اسلامی در حوزه مسکن تحت 
عنوان جهش تولید و تأمین مســکن، 
گفت: انبوه سازان به عنوان تخصصی ترین 
صنف فعال در حوزه مســکن کشور، از 
مدت ها پیش انتظار تصویب طرحی را 
می کشند که دولت ها را مکلف به ساخت 
واحدهای مسکونی به منظور حل مشکل 
ســرپناه مردم کند. وی در تشریح نقاط 
قوت طرح جهش تولید و تامین مسکن 
افزود: مطابق جزئیات این طرح، ساخت 
حداقل یک میلیون واحد مســکونی در 
چهار ســال ابتدایی اجــرای این طرح 

می تواند علاوه بر حل مشــکل مسکن 
مردم، منجر به خارج شــدن بنگاه های 
اقتصاد از رکود شود، زیرا بخش مسکن 
جزء پیشــران های حوزه اقتصاد است و 
بســیاری از مشــاغل با حرکت مثبت 
اقتصادی خود را با رونــق گرفتن بازار 
مســکن از سر می گیرند. رئیس  انجمن 
انبوه ســازان اســتان تهران با  اشاره به 
مشکلات گستردۀ به وجود آمده ناشی از 
رکود صنعت مسکن در سال های اخیر، 
ادامه داد: انبوه ســازان به واسطه رکود 
صنعت مســکن در طول هفت ســال 
گذشته پس از یک خیزش عظیم تولید 
واحد مسکونی، ضرر اقتصادی فراوانی را 
متحمل شدند. رهبر در بیان آسیب های 
رکود بخش مسکن، تاکید کرد: پس از 
رونق گرفتن بخش مسکن در دولت قبل، 
نیاز به صنعتی سازی واحدهای مسکونی 
حس شــد و در همین راستا بسیاری از 
انبوه ســازان به امید تداوم رونق بخش 
مسکن، سرمایه گذاری عظیمی را برای 

ورود تجهیــزات صنعتی ســازی انجام 
دادند، اما رکود حوزه مسکن در سال های 

پس از آن منجر به تحمیل ضرر شد.
این مقام صنفی، ضمن تاکید بر این 
نکته که قوانین باید ساخت مسکن را به 
عنوان تکلیف به همه دستگاه های ذی 
ربط ابلاغ کند، یادآور شد: متاسفانه در 
ســال های اخیر شــاهد آن بودیم که 
مهم ترین نیاز اساسی مردم یعنی تامین 
سرپناه تحت تاثیر سلیقه در دولت های 
مختلف قرار گرفته و شــرایط نوسانی را 
تجربه کرده اســت و همین امر تأمین 

مسکن مردم را به مخاطره می اندازد.

گفتنی است بر اساس اظهارات معاون 
مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی، 
عرضه پروژه های مسکونی در بورس کالا 
که بــا عنــوان صندوق هــای زمین و 
ســاختمان یا فروش متری مســکن 
شناخته می شود با اصلاح آیین نامه ماده 
۱۴ قانون ساماندهی و حمایت از تولید و 
عرضه مســکن به اجرای نهایی نزدیک 
می شــود. به گزارش ایســنا، محمود 
محمودزاده گفته اســت: موضوع احیا و 
راه اندازی صندوق های زمین و ساختمان 
و بهره مندی از این ظرفیت به ســازمان 
ملی زمین و مســکن، شــرکت عمران 
شــهرهای جدید ابلاغ شده است تا این 
سازمان ها و شرکت های تابعه وزارت راه 
و شهرســازی پروژه هایــی که در قالب 
صندوق زمین و ساختمان قابلیت ارایه 
دارند، آماده و ارایه کنند.  به زودی از ابزار 
سرمایه ای احیا و راه اندازی صندوق های 
زمین و ساختمان- برای تولید مسکن 

استفاده خواهد شد.

رئیس  انجمن انبوه سازان استان تهران:

ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی رکود را رفع می کند

وزیر راه و شهرســازی اعلام کرد برای 
تعیین یک مبنــای قیمتی صحیح برای 
عرضه املاک در بورس کالا، برنامه داریم. 
محمد اســلامی اظهار داشت: در تلاشیم 
بــرای حل چالش های حوزه مســکن از 
ظرفیت های بازار سرمایه استفاده کنیم که 
در این حوزه ابزارهای مختلفی برای تأمین 
مالی بخش مسکن از طریق بازار سرمایه، در 
مرحله بررسی است که از جمله این ابزارها 
در بورس کالا می توان از اوراق سلف موازی 
استاندارد، انتشار اوراق خرید دین مصالح 
ســاختمانی، صندوق هــای امــلاک و 
مستغلات و بازار تهاتری ملک و راه اندازی 
تابلوی مصالح نام برد که اســتفاده از این 
ابزارها در حال بررسی است و در آینده ای 
نزدیک، بویژه، اوراق سلف موازی استاندارد 
مســکن عملیاتی خواهد شــد. به گفته 
اسلامی، با رونق معاملات املاک در بورس 
یک دامنه قیمتی مناسب برای املاک شکل 
می گیرد و همه امور درباره بررسی اصالت و 
مقبولیت ملک نیز حاصل می شــود؛ این 

اتفاق باعث خروج از شرایط لجام گسیخته 
فعلی خواهد شد و مردم بزودی نتیجه ورود 
املاک به بورس را خواهند دید. وی درباره 
طرح فروش متری مسکن در بورس کالا 
گفت: اوراق سلف موازی استاندارد مسکن 

دارای مزایا و کارکردهای متعددی است که 
از جمله آنها، امکان تأمین مالی برای فعالان 
ساخت وســاز و اطمینان از فروش، امکان 
خرید مسکن پیش از ساخت در یک بازار 
رسمی برای خانوارها، دسترسی به انجام 

معامــلات از سراســر کشــور، امــکان 
سرمایه گذاری به  صورت متری در مسکن 
و تضمین اجرای تعهدات سازندگان توسط 
شــرکت بورس کالا بوده است که خرید 
مسکن پیش از ســاخت در بازار رسمی و 
امکان خرید متراژهای متفاوت از واحدهای 
مسکونی، ریسک افزایش قیمت مسکن 
برای افرادی که توان خرید واحد مسکونی 
کامل را ندارند، پوشــش خواهد داد. وی 
افزود: انتشار این اوراق هم برای خریداران 
)خانوارها( و هم برای ســازندگان مزایای 
متعــددی دارد. از جمله ایــن مزایا برای 
سازندگان تأمین مالی پروژه ها و همچنین 
اطمینان از فروش واحدهای در دست تولید 
آنهاست و به نظر می رسد جذابیت کافی 
برای ورود سازندگان به این بازار وجود دارد. 
وی در پایان گفت: مهم آن است که برای 
اندازه گیری هر کاری یک خط کش داشته 
باشد که ورود املاک به بورس کالا می تواند 
به یک مبنای قیمتی مناسب و مورد استناد 

برای مردم تبدیل شود. 

اصلا مسائل فنی و اعتباری را بگذارید کنار، 
بیایید به داستان شکایت النصر از پرسپولیس، 
از زاویه اقتصادی نگاه کنیم. اگر شکایت باشگاه 
عربستانی پذیرفته می شد، پرسپولیس تمام 
عایدی اش از لیگ قهرمانان را از دست می داد 
و تازه باید یک جریمه اساسی هم می پرداخت.

 حالا اما خوشبختانه این شکایت رد شده 

تــا چیزی حدود 8۰۰ هزار دلار درآمد تیم از 
مسابقات آســیایی پابرجا باقی بماند. به این 
رقم، ۴ یا ۲ میلیــون دلار پاداش قهرمانی یا 
نایب قهرمانی در آسیا هم اضافه خواهد شد و 
تازه این پایان ماجرا نیســت. پرسپولیس در 
صــورت قهرمانی در آســیا، به مســابقات 
جام جهانی باشگاه ها صعود خواهد کرد؛ جایی 

که حداقل پاداش تیم های حاضر ۵/ ۲ میلیون 
دلار خواهد بود. در نتیجه اگر سرخپوشان روز 
۲۹ آذر پیروز تک بازی فینال لیگ قهرمانان 
باشــند، ظرف چند ماه حداقل ۵/ ۷ میلیون 
دلار درآمد کسب خواهند کرد. به عبارت دیگر 
بازی فینال لیگ قهرمانان آسیا به تنهایی برای 
پرسپولیس ۵/ ۴ میلیون دلار ارزش دارد؛ ۲ 

میلیون دلار بابت قهرمانی در آسیا و حداقل 
۵/ ۲ میلیون دلار بابت حضور در جام جهانی 
باشگاه ها. طبیعتا این رقم دوم در صورت بالاتر 
رفتن پرسپولیس، حتی قابلیت افزایش هم 
پرســپولیس  ترتیــب  ایــن  بــه  دارد. 
گران قیمت ترین نود دقیقــه تاریخش را در 

پیش دارد.

وزیر راه و شهرسازی:

برای عرضه املاک در بورس کالا برنامه داریم

5/ 4 میلیون دلار؛ گران ترین نود دقیقه تاریخ!
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نهادبرایبهبود
وضعیتکتابخانه
هابهپشتوانه
محکمبودجهای
نیازمنداست

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های استان، 
یاسر رحیمیان، مدیرکل کتابخانه های عمومی کهگیلویه 
و بویراحمد با حجت الاسلام والمسلمین محمد موحد، 
نماینده مردم شهرستان های کهگیلویه، بهمئی، چرام و 

لنده در مجلس شورای اسلامی دیدار و گفتگو کرد.
حجت الاسلام والمسلمین سید محمد موحد، نماینده 
مجلس و عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس در این 
دیــدار ضمن ابراز رضایت از عملکرد نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور، گفت: خدمات کتابخانه های عمومی 
همانند جهاد اســت. در این شرایط سخت تحریم، کار 
فرهنگی به مراتب ســخت تر است، چون دشمنان ما با 
علاوه بر اقتصاد ما، فرهنگ ما را نشانه گرفته اند.  تقویت 
شبکه های اجتماعی مخرب توســط دشمن، در قالب 
جنگ نرم در فضای مجازی گسترش پیدا کرده و به همین 
دلیل کار فرهنگی و ترویج کتاب و کتابخوانی همانند جهاد 
است. مســئولان و متولیان کتابخوانی در کشور باید با 
احســاس مسئولیت بیشتر چاره ای بیندیشند و در این 
شرایط سخت با جنگ نرم دشمنان مبارزه کنند. حجت 
الاسلام والمسلمین سید محمد موحد در پایان، افزود: 
بنده و همکارانم در مجلس یازدهم برای حمایت از نهاد 
کتابخانه های عمومی تمام تلاشمان را می کنیم و به ویژه 
بحث اصلاح قانون تاســیس نهــاد را پیگیری خواهیم 
کرد.  در این دیدار یاسر رحیمیان، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی کهگیلویه و بویراحمد، گفت: نهاد کتابخانه های 
عمومی در چشــم انداز ایران ۱۴۰۴، نهادی فرهنگی با 
هویت اسلامی- ایرانی است. این نهاد دارای کارکردهای 
آگاهی بخشی، اطلاع رسانی آموزشی، زمینه ساز ارتقای 
مطالعه مفید و دارای نیروی انسانی متعهد، متخصص و 
آموزش دیده، خوشبختانه در زمره پانزده کشور برتر جهان 
از جهت سرانه فضا، عضو، منابع و امانت کتابخانه است. 
یاســر رحیمیان تصریح کرد: برخی تعارضات در اجرای 
قانون تاسیس و نحوه اداره کتابخانه های عمومی کشور، 
متاســفانه مشــکلاتی را در حوزه بودجه، تامین منابع 
کتابخانه ای، تعمیر و تجهیز کتابخانه ها، احداث کتابخانه، 
اهدای زمین برای ساخت کتابخانه ها ایجاد کرده است. 
بنده از جنابعالی به عنوان عضوی از کمیسیون حقوقی و 
قضایی مجلــس یازدهم، تقاضای پیگیــری برای رفع 
تعارضات و اصلاح قانون تاسیس نهاد را دارم.  وی افزود: 
یکی از تعارضات قانون تاســیس نهــاد کتابخانه های 
عمومی، تامین فضای مــورد نیاز کتابخانه ها و دیگری 
تعارض در تخصیص فصل یک بودجه به  کتابخانه های 

عمومی است.
در پایان این دیدار حجت الاســلام سید محمد موحد از 
کتابخانه عمومی ملاصدرای شــهر دهدشت بازدید و با 

کتابداران این کتابخانه گفتگو کرد.

خبـــر
عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس مطرح کرد؛
ضرورت پیگیری و تلاش مضاعف برای رفع 

مشکلات قانونی نهاد در مجلس یازدهم

نمایندگان استان کرمانشاه در مجلس شورای اسلامی:
ضرورت حمایت نمایندگان مجلس یازدهم از 
اصلاح قانون نهاد کتابخانه های عمومی کشور

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان کرمانشاه در 
گفتگو با نمایندگان مردم کرمانشــاه و پاوه و اورامانات در 
مجلس شورای اسلامی، مشکلات نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور را مطرح کرد. به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه 
های عمومی استان کرمانشاه، معصومه حسنی خونسار، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان کرمانشاه، به دلیل 
شیوع ویروس کرونا در گفتگویی تلفنی با ابراهیم عزیزی و 
آرش لهونی، نمایندگان مردم شهرستان کرمانشاه و پاوه و 
اورامانات در مجلس شورای اسلامی، ضمن بررسی مسائل 
پیش روی کتابخانه های عمومی در خصوص مشکلات قوانین 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور بحث و گفتگو کرد. ابراهیم 
عزیزی، نماینده مردم شهرستان کرمانشاه در مجلس شورای 
اسلامی در این گفتگو اظهار داشت: برای حمایت از افزایش 
بودجه نهاد کتابخانه های عمومی کشور در مجلس شورای 
اسلامی و طرح این موضوع با سایر نمایندگان برای رفع موانع 
توسعه کتاب و کتابخوانی، گفتگو می کنیم و این موضوع را 
در اولویت کاری قرار می دهیم. عزیزی با بیان اینکه اصلاح 
قانون نهاد کتابخانه های عمومی کشور در مجلس شورای 
اســلامی ضرورت دارد افزود: کتاب و کتابخوانی از مسائل 
زیربنایی توسعه فرهنگی است و ما نمایندگان مجلس وظیفه 
داریم، اولین قدم را برای این امر مهم برداریم. وی اظهار داشت: 
کتابخوانی مهم ترین شاخصه توسعه فرهنگی است و برای 
برطرف کردن مشکلات این حوزه در مجلس شورای اسلامی 
از هیچ تلاشی دریغ نمی کنیم. ابراهیم عزیزی، خاطرنشان 
کرد: کتابخانه مرکزی شناسنامه فرهنگی استان است، به 
منظور رفع مشکلات تکمیل پروژه کتابخانه مرکزی استان 
کرمانشاه با مسئولان امر گفتگو می کنم و امیدوارم به نتیجه 
مطلوبی برسیم. آرش لهونی، نماینده مردم پاوه و اورامانات 
در مجلس شورای اسلامی گفت: امروزه با توجه به مسائل و 
مشکلات موجود، نیازمند توسعه فرهنگی هستیم و زیربنای 
توسعه فرهنگی از کتاب و کتابخوانی آغاز می شود، لذا یکی از 
وظایف نمایندگان حمایت از این مقوله است. نماینده مردم 
پاوه و اورامانات تصریح کرد: در قوانین تاسیس نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور خلأهایی وجود دارد که باید با حمایت 
نمایندگان مجلس از بین برود تا نهاد نقش موثری در توسعه 
فرهنگ و ترویج کتاب و کتابخوانی در کشور ایفا کند. معصومه 
حسنی خونسار، در این گفتگو ضمن ارائه گزارشی از فعالیت 
های کتابخانه های عمومی استان گفت: در استان کرمانشاه 
۱۰۶ باب کتابخانه عمومی داریم و ۷۱ هزار نفر از جمعیت 
استان عضو کتابخانه های عمومی هستند. وی از عدم تامین 
اعتبار پروژه کتابخانه مرکزی استان به عنوان یکی از مشکلات 
مهم فرهنگی استان یاد کرد و حمایت مجمع نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی را در این مورد خواستار شد. حسنی 
خونسار، همچنین خاطرنشان کرد: از مجمع نمایندگان 
استان انتظار داریم در برای اصلاح قانون نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور در مجلس شورای اسلامی و رفع مشکلات 

کتابخانه های عمومی استان با تمام توان حمایت کنند.

به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان قزوین، رسانا حشمتی، رئیس بنیاد ایران شناسی در 
قزوین با حضور در اداره کل کتابخانه های عمومی قزوین با 
فاطمه محمدبیگی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
دیدار و گفتگو کرد. در این دیدار محمد بیگی ضمن اشاره به 
فعالیت های متنوع فرهنگی که در کتابخانه های عمومی 
استان اجرا می شود، بیان کرد: استان قزوین از سابقه تاریخی 
دیرینه ای برخوردار است و آثار ارزشمند هنری، فرهنگی و 
تاریخی که از سرمایه های اصلی تاریخ و تمدن نوین اسلامی 
است در این استان وجود دارد. وی ادامه داد: یکی از راه های 
احیای فرهنگ در جامعه توجه بیشتر به تاریخ سرزمینمان 
است و بنیاد ایران شناسی می تواند در این راستا خدمات ارزنده 
ای ارائه کند. محمد بیگی اظهار داشت: اداره کل کتابخانه ها 
به عنوان یک نهاد فرهنگی و تاثیر گذار و همچنین با طیف 
گسترده ای از مخاطبان آمادگی همکاری برای معرفی بنیاد 
و خدمات آن،  همچنین انجام کارهای مطالعاتی و پژوهشی، 
ارائه منابع اطلاعاتی گوناگون و اجرای برنامه های مشترک 
فرهنگی و تحقیقاتی را دارد. رسانا حشمتی پور، مدیر بنیاد 
ایران شناســی نیز در این جلسه ضمن ارائه توضیحاتی از 
خدمات این مرکز، خواســتار انعقاد تفاهــم نامه بین دو 
دستگاه در راستای استفاده از ظرفیت ها و هم افزایی شد.  
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مدیرکل کتابخانه های عمومی استان با محمدرضا پورابراهیمی، نماینده مردم کرمان و راور و رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی دیدار و گفتگو کرد. به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان کرمان، احمد وفائی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان به منظور بررسی وضعیت کتابخانه های عمومی با محمدرضا پورابراهیمی، نماینده مردم کرمان و راور و رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی دیدار و گفتگو کرد. پورابراهیمی با اشاره به جایگاه و اهمیت کتاب و کتابخوانی، بیان کرد: عملکرد کتابخانه های عمومی کرمان با توجه به ظرفیت های مناسبی همچون نیروی انسانی، تعداد کتابخانه 
ها و اعضای مشتاق حوزه کتاب، مطلوب است. رئیس کمیسون اقتصادی مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: نهاد کتابخانه های عمومی کشور برای بهبود وضعیت کتابخانه ها به پشتوانه محکم بودجه ای نیاز دارد و 
این مهم جز با حمایت نمایندگان مجلس میسر نیست. بنده نیز از این نهاد فرهنگی حمایت می کنم. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی همچنین تصریح کرد: بخشی از مشکلات با اقدامات 
زیرساختی و بخشی دیگر از طریق حمایت مادی و معنوی در جهت گسترش فرهنگ مطالعه محقق می شود. به نظر می رسد که امروزه ترویج فرهنگ کتابخوانی از ارتقای زیرساخت ها اهمیت بیشتری دارد. وفائی، 
در خصوص تبدیل کتابخانه های عمومی به پایگاه های فرهنگی و اجتماعی، ارائه خدمات فرهنگی متنوع در کتابخانه های عمومی و اقدامات انجام شده عمرانی و تجهیزاتی در سال گذشته گزارشی ارائه کرد و 

خواستار پیگیری بیشتر نمایندگان مجلس برای افزایش اعتبارات این نهاد فرهنگی شد. در پایان پورابراهیمی در خصوص حمایت از کتابخانه های عمومی در مجلس شورای اسلامی قول مساعد داد.

مدیــرکل  معصومــی،  خدیجــه 
کتابخانه های عمومــی آذربایجان غربی 
طی نشستی با عادل نجف زاده، نماینده 
خوی و چایپاره در مجلس شورای اسلامی 
و  علی محمدی ایروانلو، فرماندار چایپاره 

دیدار و گفتگو کرد.
بــه گزارش روابط عمومــی اداره کل 
کتابخانه های عمومی آذربایجان غربی، 
عادل نجف زاده، نماینده خوی و چایپاره 
در مجلس شورای اسلامی و علی محمدی 
ایروانلو، فرماندار چایپاره به منظور بررسی 
مشکلات کتابخانه های عمومی با خدیجه 
معصومی، مدیرکل کتابخانه های عمومی 

آذربایجان غربی دیدار و گفتگو کردند.
در این دیــدار علی محمدی ایروانلو، 
فرماندار چایپاره گفت : کتاب و کتابخوانی 
ابزار توســعه فرهنگ اســت و کتابخانه 
عمومــی از شــاخص های فرهنگی هر 
شهرستان است  و مسئولین باید جهت 
ترویج فرهنگ کتابخوانی همکاری های 

لازم را داشته باشند.
عادل نجــف زاده، نماینــده خوی و 
چایپاره در مجلس شورای اسلامی گفت: 
کتاب و کتابخوانی بهتریــن راه آگاهی 

بخشی است. آگاهی بخشی لازمه توسعه 
پایدار است و با ترویج فرهنگ کتابخوانی 
بسیاری از مشکلات اقتصادی، اجتماعی 

و ... نیز حل خواهد شد.
وی ادامــه داد: آماده همکاری با نهاد 
کتابخانه هــای عمومی هســتیم و رفع 
مشکلات بودجه ای کتابخانه های عمومی 
و ایجاد زیرساخت های کتابخانه ای را در 
اولویت های کاری خود قرار خواهیم داد و 
پیگیری های لازم در ســطح اســتانی و 

کشوری انجام خواهد شد.
خدیجه معصومی، مدیرکل کتابخانه 
های عمومی گفت: کتابخانه های عمومی 
پایگاه های فرهنگی -  اجتماعی هستند 
که به تمامی اقشار جامعه در بیشتر ساعات 
شــبانه روز خدمات فرهنگی متنوعی را 
ارائه می دهند و این فعالیت ها با شــرایط 
کنونی جامعه، به ســمت فضای مجازی 

سوق پیدا کرده است.
مطابــق  داد:  ادامــه  معصومــی 

استانداردهای کتابخانه ای برای هر ۱۰۰  
نفر 8 مترمربع  فضای کتابخانه ای مورد 
نیاز است و در حال حاضر ۷۱ باب کتابخانه 
در ۱۷ شهرستان ارائه خدمات می کنند؛ 
ولی جهت نزدیک شدن به استانداردهای 
کتابخانه ای و دسترسی راحت تر مردم به 
کتابخانه و خدمات آن نیازمند توســعه 

فضاهای کتابخانه ای هستیم.
 معصومی  اظهار داشت: کتابخانه های 
عمومی جهت انجام بهتر رسالت خود به 
منابع درآمدی پایدار نیازمند هســتند و 
لازمــه آن بازنگــری قانون تأســیس 
کتابخانه های عمومی اســت که برای  
تحقق ایــن امر نیازمنــد حمایت های 

نمایندگان مجلس یازدهم  هستیم.
در این دیــدار پیرامون مواردی چون 
استفاده از ظرفیت خیرین جهت گسترش 
خدمات الکترونیک کتابخانه ها، راه اندازی 
کتابخانه ســیار،  مشــکلات بودجه ای 
کتابخانه های عمومی و ... بحث و تبادل 

نظر شد.
شــایان ذکر است  بازدید از کتابخانه 
»شــهید مفتح« چایپاره  بخشی از این 

دیدار بود.

عباس حسین زاده، سرپرست اداره کل 
کتابخانه های عمومی خوزستان با هدف 
پیگیری برای رفع مشکلات کتابخانه های 
عمومی با ســید محمد مولوی، نماینده 
مردم آبادان در مجلس شــورای اسلامی 

دیدار و گفتگو کرد.
بــه گزارش روابط عمومــی اداره کل 
کتابخانه های عمومی خوزستان، عباس 
حسین زاده، سرپرست اداره کل کتابخانه 
های عمومی خوزســتان با سید محمد 
مولوی، نماینده مردم آبادان در مجلس 

شورای اسلامی دیدار و گفتگو کرد.
در ایــن دیدار، ســید محمد مولوی، 
نماینده مردم آبادان در مجلس شــورای 
اسلامی گفت: نهاد کتابخانه های عمومی 
یک نهــاد کاملا فرهنگی اســت و برای 
توسعه به پشــتیبانی تمامی دستگاه ها 
نیازمند است. پرداخت سهم نیم درصد 
کتابخانــه های عمومی از وظایف قانونی 
شهرداری ها است که مطابق ماده ۶ قانون 

نحــوه تاســیس و اداره کتابخانه های 
عمومی به حساب انجمن کتابخانه های 

آن شهرستان واریز شود.
وی اظهار داشت: هیچ کتابی، خالی از 
مبانی دینی، فلســفی، اعتقادی و فکری 
نیســت. حتی ممکن اســت پشت جلد 
کتاب، دیدگاهی از نویسنده وجود داشته 
باشد که تنها با مطالعه این بخش، تحولی 

در زندگی شخص اتفاق افتد.
نماینده مردم آبادان در مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان کرد: در نظام آموزشی 
ما، به برنامه های کتاب محور و مطالعات 
مفید برای دانش آموزان به خوبی توجه 
نشده که مسئولان امر باید در این زمینه 

برنامه ریزی کنند.
وی بــه موضوع  اصــلاح قانون نهاد 
کتابخانه های عمومی پرداخت و افزود: 
در  زمینه حل مشــکلات کتابخانه های 
عمومی در حوزه انتخابیه و اصلاح قانون 
نهاد با دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی 

کشور دیدار و گفتگو خواهیم کرد.
در ایــن دیدار، عباس حســین زاده، 
سرپرست اداره کل  کتابخانه های عمومی 
خوزستان پس از ارائه گزارشی از وضعیت 
کتابخانه های عمومی استان، به مشکلات 
کتابخانه عمومی شهدای چوئبده آبادان 
پرداخت و گفت: کتابداران کتابخانه های 
عمومی به ویژه کتابداران شهرستان آبادان 
در ایام تعطیلی کتابخانه ها به دلیل کرونا، 
در فضــای مجازی فعالیت های متنوع و 
گسترده فرهنگی با محوریت کتاب اجرا 

کردند.

وی ادامه داد: پیگیری قانونی سهم نیم 
درصد کتابخانه ها از شهرداری و تحقق 
آن، اهمیتی مضاعف در پیشرفت و توسعه 
کتابخانه ها دارد و شــهرداری ها ملزم به 
پرداخــت آن هســتند. اصــلاح قانون 
کتابخانه های عمومی برای حل مشکلات 

مالی مطالبه کتابداران کشور است.
حسین زاده به مشــکلات کتابخانه 
عمومی شهدای چوئبده آبادان اشاره کرد 
و گفــت: کتابخانه تنها مرکــز و پایگاه 
فرهنگی شهر چوئبده است که می تواند 
بســتری مناســب بــرای فعالیت های 
فرهنگی و آموزشــی شهروندان و مکانی 

برای اجرای برنامه های فرهنگی باشد.
سرپرســت اداره کل کتابخانــه های 
عمومی گفت: با توجه به وسعت محدوده 
منطقه آزاد اروند، راه اندازی کتابخانه سیار 
در آبادان و خرمشــهر مــی تواند  زمان 
 دسترســی مــردم به کتــاب را کاهش 

دهد. 

محمدرضا احمدی سنگری، نماینده 
مردم شهرستان رشت در مجلس شورای 
اسلامی در دیدار با مدیرکل کتابخانه های 
عمومی اســتان گیلان ضمــن تاکید بر 
ضرورت حل مشکلات نهاد کتابخانه های 
عمومی در حوزه اعتبارات و اصلاح قانون 
تاسیس این مجموعه، از لزوم اتمام پروژه 
کتابخانه مرکزی رشت تا پایان سال جاری 

سخن گفت.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل 
کتابخانــه های عمومی اســتان گیلان، 
محمدرضا احمدی سنگری، نماینده مردم 
شهرستان رشت در مجلس شورای اسلامی 
با حضور در اداره کل کتابخانه های عمومی 
استان گیلان با پریسا کرمی، مدیرکل این 
مجموعه دیــدار و در خصوص وضعیت 

کتابخانه های عمومی استان گفتگو کرد.
 

کرمی: برگــزاری دوره های مختلف 
آموزشی در کتابخانه های عمومی گیلان

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
گیلان در ابتدای این دیدار ضمن اشاره به 
کارکردهای کتابخانه های عمومی در سال 
های اخیر، یکی از مهم ترین اولویت های 
این مجموعه فرهنگی را جذب علاقمندان 
و دوستداران کتاب و کتابخوانی به کتابخانه 

و در اختیار قرار دادن امکانات برای فعالیت 
های فرهنگی، آموزشی، ورزشی و اجتماعی 

عنوان کرد.
پریســا کرمی کتابخانه های عمومی 
امروزی در کشور را پیشگام فعالیت های 
آموزشی توصیف کرد و با اشاره به برگزاری 
انواع دوره ها در حوزه فرزند پروری، سواد 
مالی، سواد اجتماعی، برخورد با کودکان کار 
و خیابانی، ســواد رسانه ای و ... بر ضرورت 
توجه بیش از پیش مسئولان و تخصیص 
اعتبارات ویژه به مجموعه نهاد کتابخانه 
های عمومی برای گسترش و ادامه این گونه 

برنامه ها تاکید کرد.
کرمی با ابراز امیدواری نسبت به توجه 
نمایندگان مردم گیلان در مجلس یازدهم 
به مجموعه کتابخانه های عمومی، نتیجه 
این هم افزایی را به ســود مردم فرهنگ 
دوست گیلان و رشد شاخص های مختلف 

مطالعه در استان دانست.
وی همچنیــن بــه اقدامات مختلف 
کتابخانه های عمومی گیلان در این حوزه 
نیز اشــاره کرد و راه انــدازی دو کتابخانه 
عمومی سیار در منطقه آزاد انزلی و رشت 
برای تامین نیازهای مطالعاتی مردم مناطق 
فاقــد کتابخانه را از مهــم ترین اقدامات 

مجموعه برشمرد.

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان 
گیلان در ادامه با تشریح آخرین وضعیت 
پــروژه در حال تکمیل کتابخانه مرکزی 
رشت از پیشرفت ۷8 درصدی این کتابخانه 
بزرگ تا امروز خبر داد و حمایت و پیگیری 
های مسئولان استانی برای اتمام این نماد 
فرهنگی استان تا پایان سال را یکی از بزرگ 
ترین آرزوهای فرهنگی مردم گیلان عنوان 
کرد. پریسا کرمی در پایان صحبت های خود 
به سرانه فضای کتابخانه ای اندک گیلان 
نسبت به سایر استان های کشور نیز اشاره 
کرد و گفت: امیدوار هستیم با تکمیل پروژه 
های در دست احداث و ایجاد کتابخانه های 
عمومی در شهرها و مناطق فاقد کتابخانه، 
شاهد بهره مندی مردم عزیزمان از نعمت 

مراکز فرهنگی باشیم.
 احمدی: نمایندگان مردم در مجلس 

حامی کتاب و کتابخوانی هستند

محمدرضا احمدی سنگری نیز در این 
دیدار بــا قدردانی از تلاش های دســت 
اندرکاران در مجموعه کتابخانه های عمومی 
استان گیلان برای ایجاد فضایی مناسب 
برای عموم مردم و رفع نیازهای مطالعاتی 
آن هــا، نمایندگان مــردم در مجلس را 
پشتیبان و حامی کتاب و کتابخوانی دانست. 
محمدرضا احمدی سنگری با مرور تجربه 
های خود در مراجعه به برخی کتابخانه های 
عمومی مهم کشور و جهان، فضای آرام، 
منابع ارزشمند و دسترسی ساده به منابع 
سرشــار را از ویژگی هــای این مجموعه 
برشمرد. احمدی همچنین از آمادگی خود 
برای پیگیری حل مشکلات نهاد کتابخانه 
ها در حوزه تامین اعتبارات و اصلاح قوانین 
مربوط به تاسیس این نهاد خبر داد و حل 
مشکلات این مجموعه را سرمایه گذاری 
برای رفع بسیاری از معضلات اجتماعی 

دانست.
وی در پایان با تاکید بر لزوم اتمام مراحل 
ساخت کتابخانه مرکزی رشت تا پایان سال 
جاری، این مجموعه را تامین کننده بخشی 
از نیازهای مطالعاتی مردم گیلان در حوزه 
کتاب و کتابخوانی دانست و ایجاد کتابخانه 
های عمومی در مناطــق کم برخوردار را 

خواستار شد.

نماینده مجلس شورای اسلامی :

رفع مشکلات بودجه ای کتابخانه های عمومی و ایجاد 
زیرساخت های کتابخانه ای در اولویت های کاری خواهد بود

نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی تأکید کرد؛

ضرورت احداث کتابخانه در مناطق کم برخوردار و بهره برداری از کتابخانه مرکزی رشت

نماینده مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد؛

توسعه فعالیت های نهاد نیازمند حمایت تمامی دستگاه ها است
دیدار رئیس بنیاد ایران شناسی با مدیرکل 

کتابخانه های عمومی استان قزوین

ضایعه در گذشــت پدر بزرگوارتان را به 
جنابعالی و خانواده محترم تسلیت می گوییم  
و از درگاه خداونــد متعال برای آن مرحوم 
رحمت و مغفرت واسعه الهی و برای عموم  باز 
ماندگان صبر و اجر و برای شــما سلامتی و 

توفیقات روز افزون مسألت داریم.

انا لله و انا الیه راجعون

جناب آقای علی درستکار
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل بانک آینده

  مدیر و کارکنان 
هفته نامه اقتصادی اعتبار



انجمن جهانی آهن و فولاد در جدیدترین گزارش خود از 
رشد ۱۱/۳درصدی تولید فولاد ایران در هشت ماه نخست سال 
جاری میلادی خبر داد. تولید فولاد ایران که در هشت ماه نخست 
ســال ۲۰۱۹ بالغ بر ۱۶/۷۳۹ میلیون تن گزارش شده بود در 
هشت ماه نخست ۲۰۲۰ به ۱8/۶۲۵ میلیون تن افزایش یافته 
است. رشد ۱۱/۳درصدی تولید فولاد ایران طی این مدت با وجود 
تحریم های آمریکا در حالی اســت که بسیاری از کشورهای 
صنعتی تحت تاثیر شیوع کرونا با کاهش شدید تولید فولاد خود 
مواجه شــده اند. تولید فولاد آمریکا در هشــت ماهه نخست 
سال جاری میلادی افت ۱۹/8درصدی داشته است و تولید فولاد 
آلمان در این دوره ۱۶/۵درصد، فرانســه ۲۷/۶درصد، انگلیس 
۵/۷درصد، کانــادا ۱۶/۵درصد، ژاپن ۱۹درصد، عربســتان 
۱8/۳درصد، قطر ۴۷/۱درصد و هند ۱8/8درصد افت داشته 
است. کل تولید فولاد جهان در ماه های ژانویه تا آگوست امسال 
با کاهش ۴/۲درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه 

شده و به ۱۱8۷میلیون تن رسیده است.

فرهــاد اینالوئــی معــاون فنــاوری اطلاعــات بانک 
ایران زمین،گفت: از حدود ۴ سال پیش با تفکر یک جهش بزرگ 
در شیوه ارائه خدمات به مشتریان، پروژه بانکداری دیجیتال را آغاز 
کردیم و امروز تنها چند گام با اجرایی شدن این پروژه فاصله داریم 
، ارائه خدمات با محوریت تجربه مشتری و تغییر نگرش نسبت به 
فرآیندهای تولید محصول، جاری سازی خلاقیت در مجموعه 
بانک، ارتباط موثر با فین تک ها و استارت آپ ها و... از مواردی است 
که امروز در بانک ایران زمین تحقق یافته اســت. وی با اشاره به 
زحماتی که در سال های گذشــته به ویژه در پروژه ۷۱۵ برای 
پیاده سازی بانکداری دیجیتال صورت گرفته است، گفت: امروز 
همکاران من درخصوص بانکداری دیجیتال به روزتر هستند. این 
امر می تواند سرآغاز جهشی بزرگ برای مجموعه ایران زمین باشد.
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مهرداد تولائیان معاون بهره برداری ذوب آهن اصفهان از داخلی سازی تولید سوزن ریل در مهرماه خبر داد و گفت:  به طور متوسط در ۶ ماه گذشته هر ماه 5هزار تن ریل تحویل مشتری 
داده شده است و در حال حاضر قابلیت افزایش تولید و تحویل ریل به مشتری وجود دارد و می توانیم در نیمه دوم سال، تولید را به 1۰هزار تن در ماه افزایش دهیم. وی با اشاره به اینکه دو 
قرارداد شرکت ذوب آهن اصفهان حدود 1۰۰ هزار تن ریل است که براساس پیش بینی ها در طول یک سال آینده تحویل می شود، افزود: شرکت ذوب آهن اصفهان یک قرارداد عمده با 
قرارگاه خاتم برای ساخت ریل زاهدان-چابهار و یک قرارداد هم با شرکت زیرساخت برای تامین ریل چند محور دارد که شامل محورهای سنندج، رشت، میانه و یزد است که در بازه زمانی 
یک ساله ذوب آهن اصفهان ریل مورد نیاز آنها را تامین می کند. وی با تاکید بر اینکه تولید متنوع ریل به نوع واگن بستگی دارد، تصریح کرد: در شرایط کنونی ذوب آهن اصفهان بر مبنای 
سفارشات ریل تولید می کند و در حال حاضر 7هزار تن ریل تایید شده توسط بازرسان داریم که به دلیل اینکه امکان بارگیری ریل به مقصد محدود است به زودی تحویل مشتری می شود. 
تولائیان در پاسخ به این سوال که آیا برنامه ای برای فروش ریل در بورس یا بازار برای سایر مصرف کننده ها دارید یا خیر؟ اظهار کرد: از آن جایی که استاندارد ملی ریل توسط ذوب آهن 

اصفهان دریافت شده، به دنبال آن هستیم آن را در بورس عرضه کنیم و شرکت هایی که برای معادن و... به ریل نیاز دارند، می توانند از این طریق ریل موردنیاز خود را تامین کنند.

بومیسازی
تولید
سوزنریل

هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

خبـــــر

مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران در جلسه بازدید 
استاندار یزد و هیئت همراه شان از مجتمع مس سونگون، گفت:  
شرکت ملی صنایع مس ایران انرژی های مورد نیاز خود یعنی 
آب و برق و ... را خود تامین می کند و صنعت مس در رده صنایع 
سازگار با کم آبی قرار دارد و بیش از ۹۰ درصد آب مصرفی در این 
صنعت بازیافت و به چرخه تولید باز می گردد. به گزارش اعتبار به 
نقــل از روابــط عمومی شــرکت ملی صنایع مــس ایران ، 
اردشیرسعدمحمدی با تاکید بر اینکه حفظ محیط زیست و به 
کارگیری تجهیزات و تکنولوژی هایی با بالاترین سطح استاندارد 
محیط زیستی جزو دغدغه های اصلی شرکت مس برای توسعه 
اســت، گفت: صیانت از محیط زیست اولویت اصلی ماست و 
شرکت مس با استناد به پروژه انتقال آب در دست اجرای خود، 
بیش از همه درک لازم از ارزش آب را دریافت کرده است از این 
رو در برداشت از آب های سطحی که در صورت وجود آب در پیت 
ها بر اثر بارش و ... امکان معدنکاری نخواهد بود و بخش دوم آب 
های زیرزمینی است که باید مطالعات لازم علمی صورت گیرد و 
نباید با احتمالات در مورد آن تصمیم گیری و رفتار شود. در دنیا 
برای معادنی مسی که در نقاط کم آب و کویری واقع شده اند از 
تکنولوژی جدید فلوتاسیون استفاده می شود و در این فرایند با 
استفاده از متدهای علمی روز دنیا و با توجه به عایق بندی های 
این تکنولوژی امکان نفوذ کوچکترین قطره ای به آب های زیر 
زمینی وجود ندارد و از این رو در جهت حفظ آب های زیرزمینی 
مشکلی ایجاد نخواهد شد ،  بر اساس این پیش بینی ها که پایه 
علمی دارد در ۳۰ سال آینده نفت تنها ۱۳درصد از انرژی جهان 
سهم خواهد داشت و این بدین معنی است که دنیای امروزی 
برای بقا و حضور در بازارهای رقابت جهانی بایستی در فکر انرژی 
جایگزین باشــند.  در کنار ایــن موضوع و بر پایه پیش بینی 
موسسات اقتصادی در ۱۰ سال آینده ۳۵ درصد خودروها برقی 
خواهند شد و تنها عنصری که می تواند در تکنولوژی الکتریسیته 
شکل بگیرد و جایگزینی هم برای آن پیشبینی نشده است مس 
است ، علاوه بر اشتغال زایی مستقیم ۴۵۰۰ نفر در مجتمع مس 
سونگون، در شهرستان ورزقان این شرکت اقدامات خوبی را در 
حیطه مسئولیت های اجتماعی برون سازمانی خود از قبیل ایجاد 
بزرگــراه خواجه-ورزقان، آبادانی و اجــرای طرح های هادی 
روستاها، مساعدت در تامین و توزیع اقلام بهداشتی از قبیل 
ماسک و مواد ضد عفونی و... در این شرایط خاص، مساعدت به 
دانشــگاه علوم پزشکی اســتان آذربایجان شرقی ، برگزاری 
طرح های جهادی درمانی، ایجاد راه های روستایی و نگهداری و 

برف روبی، ارایه خدمات اطفای حریق و ... انجام داده است.

شهباز حسن پور در گفت و گو با 
ایسنا از تعویق زمان افتتاح پروژه 
انتقال آب خلیج فارس به سیرجان 
توسط رییس جمهور خبر داد و 
گفت: این پروژه احتمالا بین 8 آبان 
تا ۱۴ آبان توسط رییس جمهور 
افتتــاح خواهــد شــد. وی از 
مشخصات این پروژه سخن به میان آورد و اظهار کرد: فاز اول این 
پروژه شامل آب گیر و دو عدد آب شیرین کن با حجم ۲۰۰ هزار 
متر مکعب در روز و خط انتقال به ظرفیت ۵/۴ مترمکعب در ثانیه 
یا معادل ۱۴۰ میلیون متر مکعب در ســال با قطر لوله۱۶۰۰ 
میلیمتر به طول 8۰۰ کیلومتر اســت که قطعه اول آن ۳۰۹ 
کیلومتر از بندر عباس به سیرجان اتمام پیدا کرده است. نماینده 
مردم سیرجان و بردسیر در خانه ملت با بیان اینکه پروژه انتقال 
آب خلیج فارس به فلات مرکزی از نظر هد و دبِی)شهر دبی منظور 
نیست( می توان گفت جزء بزرگترین خطوط انتقال آب دنیاست، 
ادامه داد: این افتتاحیه شامل آب گیر، آب شیرین کن و قطعه 
اول ۳۰۹ کیلومتر و ۷ ایستگاه پمپاژ و پست های برق می باشد 
گفتنی است پست های برق اجرا شده ۱۷۰ مگاوات برق مصرفی 
خط لوله تامین می کند و قطعا انتقال آب مقرون به صرفه است، 
برای اینکه آب صنایع حتی اگر یک یورو تمام شود مساوی با یک 
درصد تمام شده قیمت محصولات فولادی و مسی است لذا 
مقرون به صرفه خواهد بود. رییس مجمع نمایندگان استان 
کرمان بیان کرد: کشور های همسایه از جمله عربستان و امارات 
از بیست سال پیش شیرین سازی آب دریا را شروع کرده اند و هر 
سال نیز در این زمینه در حال توسعه هستند ،  فاز دوم این پروژه 
تا منطقه سرچشمه و فاز سوم نیز از سرچشمه تا استان یزد خواهد 
بود که قرار اســت در ۲۲ بهمن امســال فازهــای دیگر این 
پروژه افتتاح شوند ،  زیر ساخت های اولیه برای سه فاز اجرا شده 
و سرمایه گذاری مجددی لازم ندارد و باید عنوان کرد که در زمان 
کوتاه سه سال لوله گذاری دوم این پروژه به قطر دو متر اجرا و 

استان های مرکزی ایران را از بی آبی نجات خواهد داد.

خبـــر
بازیافت 9۰ درصدی آب مصرفی در مس سونگون

تعویق زمان افتتاح پروژه انتقال آب از 
خلیج فارس به سیرجان

نگرانی برای تامین سنگ آهن نداریم
با توجه به توسعه اکتشافات توسط 
ایمیــدرو، نگرانــی بــرای تامین 
سنگ آهن چشــم انداز تولید ۵۵ 
میلیون تن فولاد نداریم. به گزارش 
اعتبار بــه نقــل از روابط عمومی 
ایمیــدرو، خداداد غریب پور با بیان 
اینکه به زودی ظرفیت فولاد کشور 
به ۴۳ میلیون تن خواهد رســید، افزود: نگرانی برای تامین سنگ 
چشم انداز فولاد نداریم و در این زمینه حفاری در عمق یکی از اهداف 
ما است. برخی ذخایر سنگ آهن اگرچه رو به اتمام است، اما معادن 
جدیدی کشــف شده است. معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با 
بیان اینکه برای دستیابی به هدف تولید ۵۵ میلیون تن فولاد، نیاز 
به ۵ میلیون یورو سرمایه گذاری است، اظهار کرد: این میزان سرمایه 
از محل منابع صنایع معدنی قابل تامین اســت و با توجه به توسعه 
اکتشافات به طور حتم این هدف گذاری زودتر از موعد تعیین شده 
)ســال ۱۴۰۴( محقق می شود. رئیس هیات عامل ایمیدرو سهم 
معدن و صنایع معدنی در GDP کشور را ۲۶ میلیارد دلار اعلام کرد 
و گفت: با توجه به ظرفیت های این حوزه، این سهم در اقتصاد کشور 
باید افزایش یابد. وی که در بیست و دومین سمپوزیوم فولاد کشور 
ســخن می گفت، افزود: با اکتشافات جدید، در پهنه ایران مرکزی 
ذخیره ۵۰۰ میلیون تنی ســنگ آهن و همچنیــن ذخایری در 
پهنه های آباده - جازموریان و بهرام گور دست پیدا کردیم. غریب پور 
بــا بیان اینکه انجام یک میلیون متر عملیات حفاری در این حوزه 
مورد توجه است، تصریح کرد: گزارش ها حاکی است ذخایر فعلی تا 
سال ۱۴۰۵ به اتمام می رسد. با توجه به شناسایی ظرفیت های جدید 
که حاصل افزایش عملیات اکتشافات ایمیدرو است )اکتشاف در 
۴۰۰ هزار کیلومتر مربع طی سال های ۹۷ و ۹8(، ذخایر درخشانی 
شناسایی شده است. به گفته وی به منظور توسعه اکتشافات، تعداد 
پیمانکاران حفاری در کشــور کم اســت و برای حل این مشکل، 
شرکت ها تامین ماشــین آلات مورد نیاز را مورد توجه قرار دهند ،  
بازارگردانی در بورس با حرکت شــرکت های معدنی آغاز شد و از 
صنایع معدنی برای حمایت از دارایی ۶۰ میلیون نفر فعال در این 
بازار قدردانی می کنم. غریب پور عنوان کرد: معدنی ها با هدف متعادل 
شــدن بازار ســرمایه در اختصاص اعتبار به صندوق بازارگردانی 
مشــارکت دارند ،  امســال تا۵۰۰ میلیون یورو هدف گذاری در 
بومی ســازی تجهیزات این حوزه اســت ، رویکرد ایمیدرو برای 
همکاری با دانشــگاه ها، رویکردی مســاله محور است ، ۱۷۰ نیاز 
تحقیقاتی در این حوزه شناسایی شده و به دانشگاه ها اعلام کرده ایم 
، دانشــگاه ها و مراکز علمی اذعان دارند که رویکردی که معدن و 
صنایع معدنی با دانشگاه ها داشته، بی نظیر بوده است ، ایمیدرو در 
بخش پژوهش طی شش ماهه امسال، رشد ۵۰ درصدی داشته است 
و رویکرد تقاضامحور کردن پژوهش ها بر اساس نیاز اقتصاد معدن را 
مورد توجه قرار داده اســت ، کمیته ای بین انجمن آهن و فولاد و 
ایمیدرو تشکیل شود تا نیازهای صنعتی که این سازمان احصا کرده، 
در اختیار انجمن قرار بگیرد و تجارب بین دو مجموعه به اشتراک 

گذاشته شود.

رئیس کل بانک مرکزی ایران در آیین 
تقدیر از صادرکنندگان بازگردانندۀ ارز به 
کشور با اهدای لوح های جداگانه ای از دو 
شــرکت فولاد مبارکه و فولاد هرمزگان 

تجلیل کرد.
به گــزارش خبرنگار فــولاد، در این 
مراسم که روز شنبه ۱۲ مهرماه در محل 
برگزاری همایش هــای بانک مرکزی با 
حضور ۵۰ صادرکنندۀ نمونه برگزار شد، 
عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی 
ایــران، از مدیران عامل فــولاد مبارکۀ 
اصفهان و فولاد هرمزگان به دلیل انجام 
تعهدات ارزی و کمک به رشــد و توسعۀ 
صادرات غیرنفتی کشــور کــه امروزه از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است و همچنین 
حفظ ارزش پول ملی و ثبات بازار ارز تقدیر 

و تشکر کرد.
گروه فولاد مبارکه همچنان به تعهدات 

خود در این زمینه پایبند خواهد بود
در پی کسب این موفقیت، مدیر امور 
مالی فولاد مبارکه گفت:  شــرکت های 
فــولاد مبارکۀ اصفهان و فولاد هرمزگان 
علاوه بر تأمیــن حداکثری بازار داخل، با 
نگاه به ارزآوری برای کشــور، بخشی از 
محصولات خود را به بازارهای هدف صادر 
کردند و کوشــیدند در ایــن زمینه تمام 
تعهدات ارزی خود را برای بازگشت ارز به 
کشور انجام دهند و عملکرد قابل قبولی 

نیز از خود بر جا گذارند.
مهدی مهرابــی در خصوص اهمیت 
ارزآوری برای کشــور در شــرایطی که 
صادرات نفت کشــور با محدودیت ها و 
مشکلات خاص خود مواجه است، گفت: 
با توجه به اینکه گــروه فولاد مبارکه در 
بخش هایی از چرخــۀ کار و تولید خود 
به ویــژه در حوزۀ تجهیزات انحصاری، به 
واردات نیــاز دارد، به یقیــن همکاری با 
راهبردهای دولــت و تأمین منابع ارزی 
موردنیاز کشور باعث می شود چرخ اقتصاد 
و تولید کشور با صلابت بیشتری به گردش 

خود ادامه دهد.
وی اظهار داشت: عرضۀ ارز حاصل از 
صــادرات در ســامانۀ نیمــا از ســوی 
تولیدکنندگانی که در حــوزۀ صادرات 
فعالیت می کنند در حفظ ارزش پول ملی 
و اقتدار نظام بســیار مؤثر است؛ ازاین رو 
گروه فولاد مبارکه همچنان به تعهدات 

خود در این زمینه پایبند خواهد بود.
صادرکنندگان متعهد، امین اقتصاد 

کشورند و باید حمایت شوند

 صادرکنندگان متعهدی که ارز خود را 
به کشــور بازمی گردانند، امین اقتصاد 
کشــورند و ما باید با تســهیل قوانین و 

مقررات مسیر آن ها را هموار کنیم.
 به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، 
دکتر عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک 
مرکزی ایران، در این آیین ضمن تشکر از 
صادرکنندگانی که با فعالیت خود اجازه 
نداده انــد وقفه ای در چرخــۀ اقتصادی 
کشور ایجاد شود، گفت: از مجموع ۱۰8 
صادرکننده، نزدیک به ۲۳ میلیارد یورو 
)حدود ۲۶ میلیارد دلار( ظرف حدود دو 
سال و نیم به چرخۀ اقتصاد کشور بازگشته 
که رقم قابل توجهی است. همچنین ارزِ 
بازگردانده شده توسط ۵۰ صادرکننده ای 
کــه نزدیک به ۱۰۰ درصد ارز ناشــی از 
صــادرات خود را از ســال ۹۷ تــا پایان 
اردیبهشت ماه ۹۹ به کشور بازگردانده اند 
و در جلسۀ امروز حضور دارند، معادل ۲۲ 

میلیارد دلار است. 
رئیس شورای پول و اعتبار با بیان اینکه 
هدف دشمن فروپاشی کشور بوده، تصریح 
کرد: در شرایط دشواری قرار داریم و مردم 
عزیزمان تحت شــدیدترین فشــارها و 
مشکلات اقتصادی قرار دارند؛ اما دشمن 
نتوانســته به هدف اصلــی اش که همانا 
فروپاشی نظام و کشور است، برسد و قطعا 
شــما صادرکنندگان با فعالیتتان اجازه 
ندادید که اهداف آن ها در شرایط جنگ 

اقتصادی محقق شود.
همتی ضمن تشکر از صادرکنندگانی 
که در این جلسه دیدگاه های خود را مطرح 
کردنــد، گفت: بانک مرکــزی از نظرات 
صادرکننــدگان متعهدی مانند شــما 
اســتقبال می کند و این موارد در دولت 
مطرح و به رئیس جمهوری ارائه می شود.

صادرکنندگانی که به تعهدات خود 

پایبندند و ارز خود را به کشور 
بازمی گردانند، نیازی به ارائۀ تعهد 

ندارند
وی در ادامــه یــادآور شــد: ســایر 
صادرکنندگانــی که به تعهــدات خود 
پایبندند و ارز خود را به کشور بازمی گردانند 
نیازی به ارائه تعهد ندارند؛ ازاین رو ضروری 
است به واسطۀ تسهیل قوانین و مقررات 
قدردان شما باشیم. در چنین شرایطی، 
اقتصاد کشور باید از صادرکنندگانی که در 
ســال های اخیر همواره به تعهدات خود 

پایبند بوده اند، حمایت کند.
رئیس کل بانک مرکزی ضمن تأکید بر 
اینکه نرخ های طرح شده در بازار ارز واقعی 
نیســت، عنوان کرد: همچنان معتقدم 
علی رغم فشــار تحریم ها که به کشــور 
تحمیل می شود، یا   دشواری ها و   مضایق  
مرتبط بــا صادرات نفت، بازگشــت ارز 
حاصل از صادرات و کاهش درآمد دولت، 
این نرخ ها واقعی و صحیح نیســت. باید 
توجه داشت در چنین شرایطی بیشترین 
ضرر متوجه طبقات با درآمد ثابت است 

که بدنۀ اصلی کشور را شکل می دهند.
وی با بیان اینکه مصمم هستیم نرخ    
ارز     را    کنترل کنیم، گفت: نفع کشور در 
تقویت ارزش پول ملی اســت و بر همین 
اســاس برای تعدیــل نــرخ ارز تلاش 

می کنیم. 
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه 
صادرات بــرای سیاســت گذار ارزی از 
اهمیت ویژه ای برخوردار اســت، گفت: 
ارزی که صادرکنندگان به ســامانۀ نیما 
عرضه می کنند، صــرفِ تأمین کالاهای 
اساســی، مواد اولیه و قطعــات و تولید 
می شود؛ ازاین رو هرچه قیمت ارز افزایش 

یابد، به ضرر تولید است.
به گفتۀ همتی، براساس پیگیری های 

انجام شــده، صادرکننــدگان بالغ بر 8 
میلیارد دلار از تعهدات ارزی ۲۷ میلیارد 
دلاری ایفانشــدۀ خود را کــه مربوط به 
پروانه های صادراتی ســال های ۱۳۹۷ تا 
۱۳۹8 اســت به تدریج به چرخۀ اقتصاد 

کشور آورده اند.
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه در 
مراحل پایانی فشــار حداکثری هستیم 
عنوان کرد: سال گذشــته رشد اقتصاد 
غیرنفتی مثبت بود و همین مسیر را ادامه 
می دهیم. البته صــادرات نفتی مان نیز 
اخیرا بهبود پیدا کرده؛ بنابراین امیدواریم 
رشد اقتصادی ناشی از نفت نیز بهبود یابد.

همتــی در پایان خاطرنشــان کرد: 
پیشــنهاد می کنم این قبیل جلسات با 
حضور صادرکنندگانی که تعهدات ارزی 
خود را ایفا کرده اند تداوم یابد و نمایندگان 
آن ها نظرات مشورتی خود را در جلسات 
مشــترکی با حضور نماینــدگان بانک 

مرکزی ارائه کنند.
در لوح هــای تقدیری کــه به امضای 
عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران رسیده چنین 

آمده است:
تولیــد و صــادرات غیرنفتی، نقش 
معناداری در رشــد و توســعۀ اقتصادی 
کشور، حفظ ارزش پول ملی و ثبات بازار  
ارز   و   بخش های واقعی و مالی اقتصاد دارد. 
در این خصوص با توجه به وضعیت کلان 
اقتصادی و غیراقتصادی کشور از یک سو 
و وضع شــدیدترین و بی ســابقه ترین 
تحریم های بین المللی علیه کشور ایران 
به ویژه در بخش های بانکی و نفتی از سوی 
دیگر، نقش صادرکنندگان غیرنفتی در 
خط مقدم جنگ اقتصادی بســیار حائز 

اهمیت است.
ازاین رو نظر به اینکه در عرصۀ جنگ 
تمام عیار اقتصادی طی ســال های اخیر 
نســبت به صادرات غیرنفتــی و ایجاد 
درآمدهــای ارزی جهت تأمین نیازهای 
وارداتی کشور اقدام نموده اید، بدین وسیله 
از تلاش هــــای جنابعالی در جـــهت 
حفــظ تولید، اشتغال، استمرار صادرات 
غیرنفتی و بازگشت منابع ارزی حاصل از 
صادرات در چرخۀ رسمی اقتصاد کشور 
تشکر و قدردانی می شود و به این مناسبت 
لوح سپاس به حضورتان تقدیم می شود.

امید اســت همواره در تولید و ایجاد 
اشــتغال، ســرمایه گذاری و صــادرات 

غیرنفتی پیروز   و  سربلند باشید.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس، 
گفت: شــاهد ناکارآمدی شــدیدی در 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت، جهاد 
کشاورزی و بانک مرکزی در حوزه تامین 

نهاده ها هستیم.
سیدجواد ساداتی نژاد در گفت وگو با 
خانه ملت، در تشریح جلسه  کمیسیون 
کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط 
زیســت مجلس شورای اسلامی، گفت: 
دستور کار ا در خصوص فعالیت سازمان 
تعــاون روســتایی در زمینــه خرید 
محصولات کشــاورزی بود که گزارشی 

توسط آقای طهماسبی ارائه شد.
رئیس کمیسیون کشــاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیســت مجلس 
شــورای اســلامی با اشــاره به اینکه 
گزارش های دریافتی نشــان می دهد 
ســازمان تعــاون روســتایی از عدم به 
روزرسانی رنج می برد و در دهه ۶۰ باقی 
مانده اســت، افــزود: ســازمان تعاون 
روستایی به عنوان حامی کشاورزان در 
مواقعی که میزان تولید بیش از نیاز بازار 
داخلی است محصولات را از کشاورزان 

خریداری می کند.
وی ، ادامه داد: انتظار داریم سازمان 

تعاون روستایی برنامه  اجرایی به منظور 
نوســازی خــود ارائه کند تــا در حوزه 
بازرگانی با روش ها و سازوکارهای جدید 
شبکه مناســب و منظمی را در سطح 

کشور داشته باشد.
این نماینده مردم در مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه دستور کار دوم 
کمیسیون کشاورزی در خصوص تامین 
نهاده های دامی و بررسی دلایل افزایش 
قیمت گوشــت، مرغ و تخــم مرغ بود، 
عنوان کرد: در این نشســت مسئولین 
ذی ربط وزارت خانه های جهاد کشاورزی 
و صنعت، معدن و تجارت حاضر بودند، 
آمــار و اطلاعات ارائه شــده توســط 
مســئولین ایــن دو وزارت خانه دارای 
تناقض های بــود و آمارهای واقعی ارائه 
نشد که این موضوع از ضعف های بزرگ 

آنها است.
ساداتی نژاد با اشاره به اینکه سامانه 
بازارگاه دارایی اشکالاتی است، افزود: ۴۵ 
روز طول می کشــد تا نهاده به دســت 
متقاضیان برســد و در برخــی از موارد 
نهاده ها خارج از سیستم سامانه بازارگاه 
توزیع می شــود، اعضای کمیســیون 
کشاورزی گزارش های ارائه شده توسط 

وزارت خانه های صنعت، معدن و تجارت 
و جهاد کشاورزی را قانع کننده ندانستند.

وی با تاکید بر اینکه مقرر شــد وزیر 
صنعــت، معدن و تجــارت، وزیر جهاد 
کشــاورزی و رئیس بانــک مرکزی به 
کمیسیون کشاورزی مجلس فراخوانده 
شوند، گفت: متاســفانه بانک مرکزی 
غایب بزرگ نشست های بررسی وضعیت 
تامین نهاده و افزایش قیمت مرغ و تخم 
مرغ است و به سوالات مطرح شده پاسخ 

لازم را ارائه نمی کند.
این نماینده مردم در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه ارز اختصاص داده 
شده به تامین نهاده های دامی ارز مرغوب 
نیست، تصریح کرد: با انباشت نهاده در 
گمرک مواجه هستیم و درحال حاضر 
یک میلیــون تن ذرت در گمرک وجود 

دارد که بعد از گذشت ۲۰ روز ترخیص 
نشــده که این موضوع موجب آشفتگی 

بازار می شود.
رئیس کمیسیون کشــاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیســت مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه شاهد 
ناکارآمدی شدیدی در وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، جهاد کشاورزی و بانک 
مرکزی در حوزه تامین نهاده ها هستیم، 
عنوان کرد: شــرایط فعلــی وضعیت 
نامطلوبی را برای بازار مرغ و تخم مرغ رقم 
می زند، دستگاه های نظارتی باید دقت 
لازم را داشته باشــند؛ شاید عده ای به 
دنبال کمبود مرغ در بازار و نیاز کشور به 

واردات هستند.
نماینده مردم کاشان، آران و بیدگل 
در مجلس شورای اســلامی در پایان، 
خاطرنشان کرد: طرح دو فوریتی اصلاح 
قانــون تضمیــن خریــد محصولات 
کشاورزی اعاده شده از شورای نگهبان 
دو ایراد داشت که با حضور عضو شورای 
نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گرفت 

و به صحن علنی مجلس ارسال شد.

قدردانی رئیس کل بانک مرکزی ایران از حضور پررنگ 
گروه فولاد مبارکه در جنگ تمام عیار اقتصادی

با  انباشت  نهاده در گمرک مواجه هستیم و در حال حاضر یک میلیون تن ذرت در گمرک وجود دارد 
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اقبح افعال الکریم منع عطائه ؛    زشت ترین کارهای شخص کریم ، خودداری از عطا و بخشش است امام علی)ع(:

فیلم های سینمایی باید نام فارسی داشته باشند 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در 
دهمین جلسه شــورای هماهنگی 
پاسداشت زبان فارســی با تأکید بر 
اینکه در اســتفاده از اســامی، زبان 
فارسی باید مورد توجه باشد گفت: این 
اقــدام در وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در بخش های مختلف آغاز و 
حتــی تأکید شــده کــه فیلم های 
سینمایی هم باید نام فارسی داشته باشند.  به گزارش اعتبار به نقل 
از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
دهمین جلسه شورای هماهنگی پاسداشت زبان فارسی با حضور وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، غلامعلی حداد عادل رئیس فرهنگستان 
زبان و ادب فارســی، محمود شالویی مشاور وزیر در پاسداشت زبان 

فارسی و اعضای این شورا برگزار شد. 
در این جلسه سیدعباس صالحی با تبریک روز حافظ، افزود: در بازه 
زمانی که دکتر شالویی مسؤولیت این حوزه در وزارتخانه را بر عهده 
گرفته اند، اقدامات خوبی صورت گرفته و تلاش کردیم ابتدا در وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی به بازخوانی قوانین بپردازیم و بعد از آن از 

دیگر سازمان ها و نهادها توجه به زبان فارسی را مطالبه کنیم. 
وی تصریح کرد: با توجه به دغدغه ای که  برای زبان فارســی داریم، 
اولین قدم وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی در این حوزه راه اندازی 
دبیرخانه مستقل زیر نظر وزیر بود.همچنین فعال کردن حوزه های 
اداره کل چاپ و نشر و معاونت مطبوعاتی و ارتباط با دیگر معاونت ها 
و بخش هایی که غیرمســتقیم در این زمینه نقش دارند، از اقدامات 

دیگر در این زمینه هستند. 
صالحی افزود: این اقدامات را ابتدا از وزارتخانه آغاز کرده ایم تا بتوانیم 
از دیگران هم مطالبه داشته باشیم. به عنوان مثال در نامگذاری اسامی 
فیلم های سینمایی تأکید کرده ایم حتما از اسامی فارسی استفاده 
شود.  عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: بخش دیگر 
اقدامات وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی وظایف دبیرخانه شورای 
هماهنگی پاسداشت زبان فارسی به عنوان نقش ستادی برای حضور 
فعال دیگر دستگاه ها در اهتمام به زبان فارسی است که در این زمینه 

نامه نگاری هایی با سازمان ها و نهادهای مختلف داشته ایم. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره برخوردها و نظارت ها در مواجهه 
با اصنافی که از اســامی و تابلوهای غیر فارســی استفاده می کنند، 
توضیح داد: در این زمینه باید ریشه و فرایندها را بررسی کنیم و آنها 
را به دست بیاوریم؛ هر چند فرهنگ سازی در این حوزه مهم است و 

کارگروه شورای پاسداشت زبان فارسی باید آنها را پیگیری کند.
  وی افزود: باید در مســیر ثبت نام ها کار را جدی تر بگیریم و اهتمام 
بیشــتری در این زمینه داشته باشیم و تمامی مراکزی که خدمات 
عمومی و مردمی ارائه می دهند در سامانه های خود به موضوع الزام 

استفاده از نامگذاری فارسی اشاره کنند. 

خبر

هفته نیروی انتظامی گرامی بادعکس نوشت

تفاهمنامه همکاری برای نوسازی، بهسازی 
و جایگزینی ناوگان حمل و نقل شهر تهران 
میان دکتر مرتضی اکبری مدیرعامل بانک 
مهر ایران و دکتر سید مناف هاشمی معاون 
حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران به امضا 

رسید.
به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومی 
بانک قرض الحسنه مهر ایران، اکبری در این 
نشست گفت: بانک مهر ایران توجه ویژه ای به 
محیط زیست دارد و از این جهت شهر تهران 
نیز اهمیت بالایی دارد. این تفاهم نامه اتفاق 
مبارکی است و بانک تسهیلات قرض الحسنه 
و ارزان قیمت را به فعالان حوزه حمل و نقل 
پرداخت می کند. در این میان وسایل حمل و 
نقل مانند تاکسی، موتورسیکلت و دوچرخه 
مورد توجه بوده است ، با توجه به شرایطی که 
ســودهای بانکی دارد، اگر قرار باشد هزینه 
بالایی به مردم تحمیل نشود، بهترین وام هایی 
که می تواند پرداخت شود از نوع قرض الحسنه 
است. تسهیلات قرض الحسنه بدون بهره و با 
کارمزد کم ارائه می شود و ماموریت بانک مهر 
ایران این اســت که منابع خود را به صورت 
قرض الحســنه ارائه کند ، برای همکاری در 
چارچــوب این تفاهم نامه در فــاز اول ۳۰۰ 
میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است. 
معاونــت حمل و نقل و ترافیک شــهرداری 
تعریف می کند که تسهیلات پرداختی بانک 
در هر حوزه چقدر باشد. همچنین افراد برای 
دریافت تسهیلات از سوی این معاونت به بانک 
مهر ایران معرفی می شوند. کارمزد تسهیلات 
۴ درصــد و مدت زمان بازپرداخت آن ۲ تا ۵ 
سال و به طور میانگین ۳۶ ماه است ،  امیدوارم 
بتوانیم انتظارات شهرداری و مردم خوب تهران 
را برآورده کنیم و مانند سایر تفاهم نامه هایی 
که با سازمان های مختلف منعقد کرده ایم، 
بتوانیم در این تفاهم نامه نیز سربلند شویم و 
شاهد گسترش تسهیلات قرض الحسنه در 
کشور باشیم. امیدوارم روزی برسد که اغلب 
وام هــای پرداختی در کشــور به ســمت 
قرض الحسنه پیش برود و به ویژه در حوزه هایی 

پرداخت شــود که می تواند آثار خوبی برای 
مردم و خانوارها داشته باشد ،  در انتهای سال 
گذشته بانک مهر ایران با مصوبه شورای پول و 
اعتبار برای عدم دریافت سه قسط مواجه شد 
که باعث فشار نقدینگی بر بانک شد. بسیاری 
از افراد در نوبت وام بودند که قرار بود از محل 
دریافت اقساط تســهیلات قبلی به آنها وام 
پرداخت شود. با این حال، به همت مدیران و 
کارکنان بانک دوره ســخت را پشــت سر 

گذاشته ایم و اکنون وضعیت خوبی داریم.
در ۶ ماه و نیم گذشته یک میلیون و ۲۷۰ 
هزار فقره تسهیلات به ارزش ۱8هزار میلیارد 
تومان پرداخــت کرده ایــم. پیش بینی ما 
پرداخت بیش از ۲.۵ میلیون فقره تسهیلات 
به ارزش ۲۵هزار تــا ۳۰هزار میلیارد تومان 
است. نسبت معوقات بانک هم اکنون زیر یک 

درصد است.

ابراز خرسندی از تعامل با بانک مهر ایران
در بخش دیگری از مراسم دکترسید مناف 
هاشمی، معاون حمل و نقل شهرداری تهران 
اظهار کرد: جا دارد از رویکرد بانک مهر ایران 
تقدیر کنم؛ زیرا مخاطبان و مشتریان خود را 
اقشار متوســط و پایین جامعه تعریف کرده 
است. از این باب خوشحالیم که تعاملات خود 
را با این بانک بیشتر کرده ایم. هدف ما کاهش 

آلایندگی ها و بهبود هوای شهر تهران است ، 
یکی از روش های تأمین مالی در شهرداری های 
دنیا استفاده از وجوه اداره شده است. در این 
روش کار مشترکی بین بانک و دستگاه اجرایی 
انجام می شود ، این تفاهم نامه قطعاً این یک 
توافق برد-برد است. اگر منابع سازمان در بانک 
رسوب کند، به نفع کسانی استفاده می شود که 
نیازمندان جامعه هستند. اگر هم سازمان از 
منابع بانک اســتفاده کند، کسانی که اقشار 
متوسط هســتند مانند رانندگان تاکسی از 
تسهیلات قرض الحسنه برخوردار شده اند  ، 
خوشــبختانه ســقف اکنون تســهیلات 
قرض الحسنه بهتر شده است. پیش از این ۵۰ 
میلیون تومان به رانندگان تاکسی تخصیص 
داده می شد و اکنون تا ۷۰ میلیون تومان قابل 
پرداخت اســت. امیدواریــم بتوانیم با این 
تفاهم نامه به رانندگان تاکسی کمک کنیم. 
بازپرداخت تسهیلات برای دوچرخه ۱۲ ماه و 
برای تاکسی تا ۶۰ ماه در نظر گرفته شده است. 
از نظر ریالی نیز ســه سقف تسهیلاتی برای 
دوچرخه، موتورسیکلت و تاکسی تعریف شده 
است ، این تفاهم نامه آغاز خوبی است و از این 
اتفاق خرسندیم. امیدواریم در مذاکرات بعدی 
ســقف منابع خود را افزایــش دهیم و این 
همکاری ها به نفع شــهرداری تهران و بانک 

قرض الحسنه مهر ایران باشد.

اجرای طرح یکپارچه سازی شرکت های 
آب و فاضلاب شهری و روستایی که چندین 
ســال درگیر نهادهای تصمیــم گیری بود 
سرانجام امســال به نتیجه رسید. آنطور که 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب کشور اعلام 
کرده هدف از اجرای این طرح بهبود راندمان 
و رسیدگی بهتر به صنعت آب و فاضلاب بخش 

شهری و روستایی است.
در حال حاضر حدود ۷ میلیون و ۲۰۰ هزار 
نفر در روستاهای سراسر کشور از آب شرب 
سالم و بهداشتی بهره مند هستند و قرار است 
که تا یک سال و نیم آینده به بیش از ۳ میلیون 
نفر از جمعیت روستایی کشور آب شرب سالم 
و پایدار برسد و طبق برآوردهای صورت گرفته 
در پایان این دولت جمعیت روستایی بهره  مند 
از آب شرب سالم و پایدار به بیش از ۱۰ میلیون 

نفر خواهد رسید.
هم اکنون در تمام ۳۱ اســتان کشــور، 
پروژه های آبرســانی روستایی در حال انجام 
اســت و حدود ۴۰۰۰ قرارداد تاکنون در این 
رابطه با بخش خصوصی منعقد شده و این در 
حالی اســت که طبق شاخص های جهانی 
بهداشت که مبتنی بر دسترسی مردم به آب 
شرب باکیفیت با مختصری پیاده روی است، 
بیش از ۹۵ درصد جمعیت روســتایی ایران 

بهره مند محسوب می شوند.
با این وجود  برنامه دولت این اســت که 
روستاها همچون شهرها آب شرب باکیفیت 
به صورت لوله کشــی در منازل خود دریافت 
کنند و کیفیت آب شرب در روستاها برابر با 
کیفیت آب شرب در شهرها باشد. در همین 
راستا نیز طرح یکپارچه سازی شرکتهای آب 
و فاضلاب شــهری و روستایی کلید خورده 
است. محمد رضا جانباز ، مدیرعامل شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور در این راستا به 
ایسنا گفت: تمام تلاش ما این است که تأمین 
آب شــهرها و روســتاها از آب های سطحی 
افزایــش پیدا کند، بنابراین به این ســمت 
رفته ایم که تأمین آب شــهرها و روستاها از 
آب های زیرزمینی کاهش و آب های سطحی 

افزایش پیدا کند.
وی با اشــاره به اینکه یکپارچه ســازی 

شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی 
پس از چندماه از تصویب دولت در اواخر بهمن 
ماه رسماً اجرایی شد، گفت: هدف این است 

که بتوانیم راندمان فعالیتها را بالا ببریم.
او با تاکید بر اینکه هدف ما بهبود وضعیت 
صنعــت آب و فاضلاب کشــور در دو بخش 
شهری و روستایی است، تصریح کرد: در این 
مدت نیز شاهد اثرات مثبت اجرای این طرح 
هســتیم و امیدواریم کــه بتوانیم کارهای 

بیشتری را در این دو حوزه انجام دهیم.
وی  با بیان اینکه موضوع فاضلاب روستایی 
پس از تکمیل پروژه های آبرسانی روستایی 
هدفگذاری بعدی شــرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور است، گفت: تلاش می کنیم با 
بهره مندی از منابع داخلی شرکت های آبفا، 
پروژه های فاضلاب روستایی را اجرایی کنیم.

خوشبختانه این طرح با نگاه مثبت برخی 
نمایندگان مجلس نیز روبرو شده است. 

طبق گفته های محمد باقری بنابی، عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس، رفع مشکلات 
آب شرب روستاها، هدف اصلی طرح یکپارچه 
ســازی شــرکتهای آب و فاضلاب شهری و 

روستایی است.
وی با تاکید بر اینکه تامین آب شرب مردم، 
مهمتر از منافع فردی است، اظهار کرد: قطعاَ 
کار یکپارچه سازی شرکتهای آبفای شهری و 
روستایی، کار درست و به جایی بوده است و 
ارزیابی ها هم نشــان می دهد که در همین 
فاصله زمانی کوتاه از شروع فرایند یکپارچه 
ســازی و درحالیکه به تعبیــری این پروژه 

یکپارچه سازی در دوره گذار قرار دارد، نتایج 
آن در تسریع و بهبود خدمات رسانی بخصوص 

در حوزه آب شرب روستایی مشهود است.
به گفته عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
بر اساس گزارش متولیان امر، در همین مدت 
کوتاه در مناطق مختلفی از کشور به واسطه 
تجمیع این دو شرکت، بدون ایجاد تاسیسات 
جدید و صرفاً از محل بهره گیری وبه اشتراک 
گذاری امکانات موجود این دو شــرکت، به 
روستاهای زیادی خدمات آب شرب داده شده 

است.
او بــا بیان اینکه ســرعت دادن به کار به 
ویژه در حوزه نقل و انتقال اموال و همینطور 
رفع و حل و فصل برخی مســایل پرسنلی، 
ضرورتی اســت که نیاز است توسط مدیران 
ارشد وزارت نیرو مورد توجه جدی قرار گیرد، 
افزود: به هرحال این کار، کار بزرگی اســت و 
طبعــاً در کنار مزایا و فوایــد قابل توجه آن، 
چالش های خودش را هم دارد که بایست به 

سرعت مورد توجه و رسیدگی قرار گیرد.
بــه گفته وی طبیعتــاً کاری که موجب 
تغییرات ســاختاری و برخی جابجایی ها در 
سطوح مدیریتی شرکتها بشود، بعضاَ معارضان 
و مخالفانی هم خواهد داشت، اما آنچه که مهم 
است و ارجحیت دارد، پاسخگویی به مطالبات 
به حق مردم در زمینه دسترسی به آب پایدار 
و با کیفیت و منافع کلان کشور است که قاعدتاَ 
تحت تاثیر منافع فردی و پاره ای ملاحظات 
و رقابــت های درون ســازمانی قرار نخواهد 

گرفت.

بزرگترین بانک قرض الحسنه کشور برای نوسازی وسایل حمل و نقل شهر تهران پیشگام شد

بانک مهر ایران به رانندگان تاکسی تسهیلات قرض الحسنه 
پرداخت می کند

دلیل تجمیع شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی


